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Poπtovane kolegice i kolege, 

Dubravko Novak
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pred vama je sveËani broj naπeg glasnika te, kao πto naπ kolega na naslovnici 
Ëvrsto i nepokolebljivo dræi dræavni stijeg, vjerujem da i svi mi isto tako Ëvrsto 
stojimo na putu da svi zajedniËki uËinimo sve da hrvatska policija i dalje bude 
primjer moderne, profesionalne, poπtene, ali i domoljubne europske policije.

Prve i velike su ærtve koje su podnijele „jake snage MUP-a“ na poËetku i ci-
jelo vrijeme Domovinskog rata. Iz nas je izrasla i slavna hrvatska vojska i sedam 
hrvatskih generala. Izrasli smo u snaænu, modernu i respektabilnu dræavnu in-
stituciju. Ali dozvolite mi da kaæem, uËinimo potez viπe, korak viπe, djelo viπe. 
Kada svi to uËinimo bit Êemo uistinu prave i moÊne „jake snage MUP-a“.

Naπ glasnik dobio je posebnu Ëast da za njega progovori hrvatski predsjednik 
gospodin Stjepan MesiÊ. Zahvaljujemo predsjedniku jer Êe to biti snaæan poticaj 
da joπ viπe poradimo na stvaranju joπ jaËe i profesionalnije policije.

Objavljujemo i prvi veÊi intervju s naπim ministrom gospodinom Tomislavom 
Karamarkom. Vjerujem da Êe njegovi odgovori takoer biti poticaj za naπ πto 
uspjeπniji rad.

Paænju Êe vam zasigurno privuÊi i reportaæa sa sastanka ministra gospodina 
Tomislava Karamarka i glavnog ravnatelja policije gospodina Olivera GrbiÊa s 
glavnim urednicima najgledanijih i najËitanijih medija u Hrvatskoj. Njihova razmi-
πljanja i prijedlozi zasigurno Êe doprinijeti boljoj suradnji policije i medija.

Uz miπljenja naπih bivπih ministara te cijeli niz Ëlanaka iz svakodnevnice naπih 
kolegica i kolega, mislim da pred sobom imate zanimljive novine.

Na kraju svima vama u ime redakcije, struËnog savjeta i svoje osobno ime 
iskreno Ëestitam Dan policije!

Neka vama i vaπim obiteljima naπ zaπtitnik Sv. Mihovil podari obilje zdravlja, 
sreÊe i uspjeha te nas podupre i Ëuva u obavljanju naπeg Ëasnog poziva!

Do iduÊeg broja pozdrav svima,  
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intervju mjeseca

S Predsjednikom na kavi

Stjepan MesiÊ, predsjednik Republike Hrvatske

Hrvatska policija vrlo odgovorno i 
profesionalno obavlja osnovne policijske 
poslove, a to su zaπtita graana i imovine

UoËi Dana policije i blagdana Sv. Mihovila, zaπtitnika svih 
policajaca,  razgovarali smo s predsjednikom na odlasku, 
gospodinom Stjepanom MesiÊem. Osvrnuli smo se na njegov 
10-godiπnji mandat i planove u mirovini. Dotakli smo se i 
aktualnih tema, ali prije svega nas je zanimalo miπljenje πefa 
dræave o naπoj policiji. 

MUP: Gospodine PredsjedniËe, bliæi se kraj Vaπeg drugog 
mandata na Ëelu dræave. Kako biste ocijenili proteklo 
razdoblje?

Stjepan MesiÊ: Mislim da su veliki pomaci uËinjeni 
u proteklih gotovo 10 godina. Godine 2000. Hrvatska je 
bila u svojevrsnoj samoizolaciji i trebalo je Hrvatsku otvoriti 
svijetu, a zatim od Hrvatske stvoriti pravnu dræavu u kojoj 
Êe vrijediti europski standardi na svakom podruËju. Trebalo 
je profesionalizirati vojsku, policiju i sigurnosno-obavjeπtajne 
sluæbe i mislim da smo to u ovih deset godina uspjeli. Naæalost, 
manje smo uspjeπni bili na gospodarskom podruËju. 

Vojska i policija su depolitizirane i djeluju 
unutar svojih zakonskih okvira

MUP: U tih 10 godina donijeli ste velik broj vaænih 
dræavniËkih odluka, inicirali pokretanje mnogih procesa te 
dali veliki broj raznih inicijativa. Koje biste dogaaje, svoje 
odluke ili inicijative posebno istaknuli?

S. M.: U ova dva mandata zalagao sam se da Hrvatska 
uistinu postane pravna dræava jer ona to nije bila do 2000. 
Dotada su se hrvatski zakoni primjenjivali selektivno, a 

Na podruËju borbe s korupcijom i organiziranim 

kriminalom, kao πto znaju svi pripadnici MUP-a, ima joπ 

posla iako su zadnjih mjeseci uËinjeni veliki pomaci.
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da bismo to uspjeli promijeniti trebalo 
je depolitizirati vojsku i policiju. Danas 
moæemo reÊi da smo u tome uspjeli i da 
su vojska i policija depolitizirane i da djeluju 
unutar svojih zakonskih okvira.

Inicirao sam zakonsku i organizacijsku 
reformu obavjeπtajnih sluæbi kao i 
donoπenje niza akata poput Strategije 
nacionalne sigurnosti. Pokrenuo sam i 
vodio sjednice VijeÊa nacionalne sigur-
nosti i VijeÊa obrane na kojima su se 
donosili zakljuËci iz podruËja nacionalne 
sigurnosti.

Takoer sam se zalagao za funkcio-
niranje nadleænih institucija kad je u pitanju 
bilo otkrivanje i procesuiranje kaznenih 
djela. Traæio sam i reviziju pretvorbe i 
raπËiπÊavanje zloupotreba koje su se 
desile tijekom privatizacije devedesetih 
godina, ali tu je, naæalost, bilo manje 
uspjeha jer se pokazalo da je privatizacija 
bila legalna iako ne i legitimna.

MUP: Tijekom Vaπeg mandata 
Republika Hrvatska postala je 
punopravna Ëlanica NATO-a i VijeÊa 
sigurnosti UN-a, ali naæalost joπ smo 
pred vratima Europske unije. Kakvo 
je sada stanje s obzirom na slovensku 
blokadu pregovora i kada po Vaπem 
miπljenju realno moæemo postati Ëlanica 
ujedinjene Europe?

S. M.: Nedavno je uËinjen krupan 
korak u uklanjanju slovenske blokade 
hrvatskih pristupnih pregovora i s pravom 
moæemo govoriti da je Hrvatska na 
pragu ulaska u Europsku uniju. Ipak ne 
smijemo se zavaravati da smo ispunili sve 
europske standarde. Na podruËju borbe 
s korupcijom i organiziranim kriminalom, 
kao πto znaju svi pripadnici MUP-a, ima 
joπ posla iako su zadnjih mjeseci uËinjeni 
veliki pomaci. Potrebno je joπ zavrπiti 
reforme pravosua i javne uprave, a kad 
to zavrπimo bit Êemo potpuno spremni 
za Europu. Ali uvijek æelim naglasiti da 
te reforme ne radimo zbog Europe veÊ 
zbog samih sebe. UËinkovito pravosue 
i dræavna birokracija bit Êe od koristi svim 
hrvatskim graanima.

MUP: Obavili ste veliki broj dræavniËkih putovanja diljem 
svijeta. Prema Vaπem miπljenju, kakav je ugled Republike 
Hrvatske u Europi i svijetu?

S. M.: Danas Hrvatska uæiva ugled u svijetu koji je 
potvren u niz navrata. Hrvatska je postala nestalna 
Ëlanica VijeÊa sigurnosti, ove godine postala je Ëlanica 
NATO saveza, u relativno kratkom roku postat Êe Ëlanica 
Europske unije. Mislim da smo ove uspjehe postigli svojom 
principijelnom politikom. Male zemlje poput Hrvatske mogu 

biti vjerodostojne i prepoznate u svijetu 
samo ako vode principijelnu politiku i za 
to sam se uvijek zalagao.

Hrvatska je relativno sigurna 
zemlja

MUP: I ove godine Hrvatsku je 
posjetio relativno velik broj turista. 
Jedan od razloga je zasigurno πto 
Hrvatska vaæi za sigurnu turistiËku 
destinaciju. Kako Vi ocjenjujete trenutnu 
sigurnosnu situaciju u zemlji?

S. M.: Potpuno se slaæem s Vama da je 
Hrvatska relativno sigurna zemlja. Vidljivo 
je to po tome πto naπi graani ali i turisti 
mogu slobodno hodati i putovati cijelom 
Hrvatskom. Zbog toga nadleæne institucije 
trebaju nastaviti ispunjavati svoje zadaÊe 
da tako i ostane.

MUP: Hrvatska policija je bila prva 
oruæana sila u Domovinskom ratu iz 
koje je kasnije nastala i Hrvatska vojska. 
Kako bi Vi danas ocijenili hrvatsku 
policiju i kao predsjednik i kao graanin 
Republike Hrvatske?

S. M.: Hrvatski policajci imali su 
vaænu ulogu u obrani Hrvatske kad je bila 
napadnuta, a i danas su jamac sigurnosti 
u zemlji. Mislim da danas hrvatska policija 
vrlo odgovorno i profesionalno obavlja 
osnovne policijske poslove, a to su zaπtita 
graana i imovine. 

Iskoristio bih ovu priliku i pohvalio 
pripadnike mog neposrednog fiziËkog 
osiguranja koji su svih ovih godina uvijek 
profesionalno i odgovorno izvrπavali svoje 
zadaÊe.

©to se tiËe traganja za poËiniteljima 
kaznenih djela, i tu je bilo pomaka, ali 
sigurno treba bolje povezati rad policije i 
pravosua na tom podruËju. A prostora 
za poboljπanje sigurno ima i u prometu. 
Naæalost, vidimo da se i dalje puno gine 
na hrvatskim cestama i vjerujem da Êete 
se sloæiti da ima prostora za pojaËano 
djelovanje na tom podruËju, prvenstveno 
na prevenciji. 

Ministar Karamarko obavlja svoju duænost 
vrlo profesionalno

MUP: Ministar unutarnjih poslova gospodin Tomislav 
Karamarko bio je Vaπ bliski suradnik u nekoliko navrata. 
Vaπe miπljenje o njegovom radu kao ministru unutarnjih 
poslova?

S. M.: Ministar Karamarko obavlja svoju duænost vrlo 
profesionalno kao πto je uostalom svoje duænosti uvijek 
obavljao odgovorno i profesionalno. 

Iz predsjednikove biografije

Roen 24. prosinca 1934. g. u Orahovici.

Diplomirao na Pravnom fakultetu SveuËiliπta 
u Zagrebu 1961. godine.

Tijekom studija bio istaknuti studentski lider.

Sluæi se ruskim i francuskim jezikom.

Oæenjen, dvije kÊeri.

1965. - ulazi u politiËki æivot kao zastupnik 
u Parlamentu SR Hrvatske (Saboru) kad 
je na listi graana izabran kao zastupnik.

PoËetkom 70-ih, zbog sudjelovanja u 
pokretu za ravnopravnost Hrvatske u 
tadaπnjoj Jugoslaviji, tzv. ‘Hrvatskom 
proljeÊu’, bio osuen i proveo godinu 
dana u zatvoru Stara Gradiπka.

PoËetkom 90-ih pristupa pokretu (kasnije 
stranci) Hrvatska demokratska zajednica 
(HDZ).

30.05.1990. - 25.08.1990. - nakon prvih 
viπestranaËkih i slobodnih izbora, 
imenovan je prvim predsjednikom Vlade 
RH.

25.08.1990. - odlukom Sabora RH, postaje 
Ëlanom Predsjedniπtva SFRJ.

01.07.1991. - postao predsjednik 
Predsjedniπtva SFRJ. 

1992. objavljena je knjiga “Kako smo sruπili 
Jugoslaviju - politiËki memoari”, a drugo 
izdanje pod naslovom “Kako je sruπena 
Jugoslavija” objavljeno je 1994. godine

07.09.1992. - 24.05.1994. - obnaπa 
duænost predsjednika Hrvatskog sabora.

1997. - ulazi u Hrvatsku Narodnu 
Stranku, te obnaπa duænost izvrπnog 
dopredsjednika HNS-a i predsjednika 
gradske organizacije Zagreba iste 
stranke.

7. veljaËe 2000. - izabran za Predsjednika 
Republike, poslije Ëega je, æeleÊi biti 
predsjednikom svih graana Hrvatske, 
istupio iz stranke.

16. sijeËnja 2005. - ponovno izabran za 
Predsjednika Republike Hrvatske.
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MUP:  Uskoro se bliæi kraj Vaπeg mandata. Hrvatska Êe 
birati treÊeg Predsjednika Republike. Kakav bi on po Vaπem 
miπljenju trebao biti? Moæe li netko od predsjedniËkih 
kandidata oËekivati Vaπu javnu podrπku?

S. M.: Smatram da sljedeÊi predsjednik 
Hrvatske  t reba b i t i  p rvenstveno 
demokratski orijentiran politiËar koji Êe 
poπtovati hrvatski Ustav i zakone i znati 
biti Ëvrsta toËka sistema jer mislim da 
je Hrvatskoj takav predsjednik joπ uvijek 
potreban. Zatim morao bi biti i europski 
orijentiran politiËar koji Êe nastaviti 
daljnji put Hrvatske prema europskim 
integracijama. BuduÊi predsjednik sigurno Êe biti Ëovjek roen 
nakon Drugog svjetskog rata pa se iskreno nadam da se viπe 
neÊe morati baviti temama iz Drugog svjetskog rata. 

MUP: Prema zakonu nakon zavrπetka mandata imat Êete 
osiguran ured kao bivπi predsjednik. Kako Êe izgledati Vaπ 
angaæman u politiËkom i javnom æivotu Hrvatske?

S. M.: ToËno, zakonom je odreeno da Êu kao bivπi 
predsjednik imati pravo na ured. VeÊ sam rekao da kao bivπi 
predsjednik viπe neÊu biti u operativnoj politici, ali ostat Êu 
spreman pomagati dræavnoj politici i interesima Hrvatske 
kad god me budu pozvali i ako Êu smatrati da neËime mogu 
pridonijeti. 

Nisam govorio o kriæevima veÊ o vjerskim 
obiljeæjima

MUP: U posljednje vrijeme u javnosti se na razliËite 
naËine komentira Vaπ prijedlog o uklanjanju vjerskih 
obiljeæja iz vojske, policije i javnih ustanova. Molimo Vas, 
pojasnite nam na πto ste toËno mislili?

S. M.: U Ëlanku 41. Ustava RH stoji da je dræava odijeljena 
od crkve. I kad sam rekao da vjerska obiljeæja treba ukloniti iz 
vojske i policije onda sam samo rekao ono πto stoji u hrvatskom 
Ustavu prema Ëemu je Hrvatska laiËka 
dræava u kojoj je crkva odijeljena od 
dræave. Æelim naglasiti da nisam govorio 
o kriæevima veÊ o vjerskim obiljeæjima. 
Ako dopustimo da pojedini zapovjednici 
katolici stavljaju kriæeve u vojarne, πto 
Êe se dogoditi kad je zapovjednik 
musliman ili pripadnik pravoslavne ili 
æidovske vjere? Vjera je privatna stvar i 
zato mislim da vjerskim obiljeæjima nije 
mjesto u dræavnim institucijama.

MUP: I Hrvatsku je zahvatila 
gospodarska kriza kao i veÊinu zemalja u svijetu. Kako vidite 
daljnji razvoj gospodarske situacije u Hrvatskoj?

S. M.: Hrvatsku je zahvatila globalna kriza koja je zapoËela 
u Americi i zahvatila cijeli svijet. Ali dio gospodarske krize 
prouzroËili smo i vlastitim greπkama koje vuËemo joπ 
iz devedesetih godina kad smo proveli pogreπan naËin 
privatizacije kojim su uspjeπne tvornice i tvrtke doπle u ruke 
onih koji se prije toga nisu dokazali kao menadæeri pa nije ni 
Ëudo da su te tvornice i firme propale nakon πto su ih dobili 
u vlasniπtvo. Druga greπka iz devedesetih godina je πto smo 

prestali proizvoditi i od izvozne zemlje postali uvoznici te danas 
imamo ogromni vanjski dug.

MUP: Iz Sjedinjenih AmeriËkih Dræava 
i odreenih zapadnoeuropskih zemalja 
dolaze signali da je kriza zavrπila i da 
poËinje oporavak. Moæete li ocijeniti 
kada Êe se isto dogoditi u Hrvatskoj?

S. M.: Teπko je reÊi kad Êe Hrvatska 
izaÊi iz krize. Ali vaæno je naglasiti da naπ 
gospodarski oporavak uvelike ovisi o 
nama samima i o odlukama koje Êemo 
donijeti u ovim teπkim trenucima. Mislim da 

naπ dosadaπnji gospodarski model koji se temeljio na uvozu 
jednostavno viπe ne moæe opstati. VeÊ dugo govorim da se 
moramo okrenuti proizvodnji i izvozu. Mislim da neÊemo izaÊi iz 
krize u Hrvatskoj dok ne poËnemo proizvoditi za svoje potrebe, 
ali i za izvoz. Bez proizvodnje nema gospodarskog napretka. 
Od 2000. godine nismo uspjeli preokrenuti taj negativni trend, 
ali smatram da bismo ovu krizu mogli konaËno iskoristiti i 
uËiniti taj preokret.

MUP: Tijekom deset godina mandata na Ëelu dræave 
tko Vam je bio najveÊa potpora u obnaπanju te visoke i 
odgovorne duænosti?

S. M.: NajveÊu potporu uvijek su mi davali hrvatski graani 
koji su me dvaput direktno birali za predsjednika dræave i u 
obnaπanju ove duænosti uvijek sam imao na umu interese 
graana Hrvatske. Kao πto je poznato, moji biraËi bili su ljudi 
iz svih druπtvenih kategorija i zato sam uvijek donosio odluke 
koje su bile u korist hrvatskog druπtva u cjelini, a ne pojedinih 
skupina.

MUP: ©to Êe Vam najviπe nedostajati kad odete s 
PantovËaka?

S. M.: Niπta mi neÊe nedostajati, ostat Êe mi zadovoljstvo 
πto sam bio dvaput izabran od hrvatskih graana kao 
Predsjednik Republike i mislim da su graani prepoznali moja 

nastojanja da od Hrvatske stvorimo 
modernu i demokratsku dræavu u kojoj 
Êe njeni graani æivjeti bolje. Ostat Êe 
i malo gorËine πto neke stvari nismo 
uspjeli rijeπiti za vrijeme moja dva 
mandata.

MUP: Molimo Vas za kraj 
da uputite jednu poruku svim 
pripadnicima Ministarstva unutarnjih 
poslova.

S. M.: Svim pripadnicima Ministar-
stva unutarnjih poslova æelim poruËiti 

kako je vaæno profesionalno obavljati svoj posao i znam da su svi 
hrvatski policajci svjesni vaænosti svog poziva u svakodnevnom 
æivotu svakog graana. Kad je nedavno ubijen mladi policajac 
Ivan Grbavac u Sesvetama, bio sam vrlo ganut reakcijama 
policajaca koji su, nakon πto im je æivot bio ugroæen, i dalje 
iskazivali æelju da nastave vrπiti svoj poziv. Sve nas ohrabruje 
takva posveÊenost svojem pozivu hrvatskih policajaca.

Gospodine PredsjedniËe, hvala Vam lijepa na razgovoru!m

Razgovarali: Dubravko NOVAK i Ana Marija VOJKOVI∆

Smatram da sljedeÊi Predsjednik 

Hrvatske treba biti prvenstveno demokratski 

orijentiran politiËar koji Êe poπtovati 

hrvatski Ustav i zakone i znati biti Ëvrsta 

toËka sistema jer mislim da je Hrvatskoj 

takav predsjednik joπ uvijek potreban. Zatim 

morao bi biti i europski orijentiran politiËar 

koji Êe nastaviti daljnji put Hrvatske prema 

europskim integracijama.

Iskoristio bih ovu priliku 

i pohvalio pripadnike mog 

neposrednog fiziËkog osiguranja 

koji su svih ovih godina uvijek 

profesionalno i odgovorno 

izvrπavali svoje zadaÊe.
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razgovor s povodom

Novi ustroj bit Êe rezultat 
struËnosti i stvarnih potreba ministarstva

Tomislav Karamarko, ministar unutarnjih poslova RH
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MUP i Ravnateljstvo policije Ëine sve 
πto mogu kako bi osigurali sve uvjete za  
nesmetan i siguran rad naπih policijskih 
sluæbenika - kazao je ministar Karamarko

Tomislav Karamarko za svoj ministarski rad i djelovanje 
na Ëelu Ministarstva unutarnjih poslova u proteklih jedanaest 
mjeseci biljeæi mnoπtvo pohvala struke, graana i medija. 
Policija je zadobila veÊe povjerenje javnosti, uËinjeni su mnogi 
pomaci u njezinoj organizaciji i radu. Povodom Dana policije 
stoga smo razgovarali s ministrom Tomislavom Karamarkom 
za naπe glasilo Mir, ugled, povjerenje. 

MUP: Proπla je veÊ gotovo godina kako ste preuzeli, 
malo je reÊi, nadasve odgovornu i zahtjevnu duænost 
ministra unutarnjih poslova RH. To se dogodilo nakon niza 
nemilih dogaaja koji su potresli svekoliku hrvatsku i πiru 
javnost. Zasigurno to nije nimalo laka zadaÊa?

Tomislav Karamarko: Potpuno ste u pravu. Moj 
dolazak na mjesto ministra unutarnjih poslova odvijao se u 
dramatiËnim okolnostima. Nakon ubojstava Ivane Hodak, Ive 
PukaniÊa i Nike FraniÊa hrvatski graani uistinu su mogli steÊi 
dojam da je stanje sigurnosti u zemlji potpuno izvan kontrole. 
No, sreÊom to nije tako, a to smo i dokazali naπim radom i 
rezultatima. Sve to spada u redovan rad ministra unutarnjih 
poslova. Bez obzira koliko to bila odgovorna i zahtjevna 
funkcija, obavljam je sa zadovoljstvom i trudim se naÊi pravi 
odgovor na sve izazove i poteπkoÊe na koje nailazim. Dok 
budem na Ëelu ministarstva, uËinit Êu sve da svi zajedno 
izgradimo πto ËvrπÊu i profesionalniju instituciju.

Rijeπili smo teπka kaznena djela i pokazali 
visoku profesionalnost

MUP: Na raznim razinama od Vas osobno i cjelokupnoga 
MUP-a oËekivala su se brza i uËinkovita rjeπenja. Kako  ipak 
sve ima svoj tijek i proces, jeste li zadovoljni postignutim na 
Ëelu MUP-a, danas godinu dana poslije?

T. K: Kao πto sam i rekao, naπ odgovor je bio uistinu 
brz i uËinkovit. Posebice kad mislim na ova spomenuta 
teπka ubojstva, a i ostala kaznena djela koja su se dogodila 
u proteklom razdoblju. Ne samo da smo rijeπili i ostala 
teπka kaznena djela, nego smo pokazali i visoku razinu 
profesionalne hrabrosti i dosljednosti u vrlo osjetljivim 
obradama koje osim toga izazivaju velik interes domaÊe i 
europske javnosti. Ovdje moram napomenuti da statistiËki 
gledano imamo osjetan pad kriminaliteta u proteklih osam 
mjeseci, a s poveÊanom otkrivenoπÊu. U ovom trenutku 
imamo 120 poginulih u prometu manje, nego u istom 
razdoblju proπle godine. Isto tako valja istaknuti da smo 
rijeπili vrlo profesionalno sva velika javna okupljanja, a za koja 
su mnogi smatrali da Êe bitno utjecati na stanje sigurnosti 
u zemlji. Prema tome, smatram da smo za nepunu godinu 
dana napravili bitan i kvalitetan iskorak pa zbog toga mogu 
i reÊi: zadovoljan sam postignutim.

MUP: Kako je cijela Hrvatska u tranziciji, reformama, 
brojnim promjenama, pred ulaskom u EU pa tako jasno 
i MUP, hrvatska policija. Koje su reforme u MUP-u u tom 
smislu zavrπene, a koje joπ predstoje? 

T. K: Ministarstvo unutarnjih poslova dosljedno provodi 
ili je veÊ zavrπilo sve reforme iz pregovaraËkog poglavlja 24 
i πto se tiËe zakonskih, organizacijskih i onih koji se odnose 
na promjenu unutarnjeg ustroja MUP-a. Dakle, Ministarstvo 
unutarnjih poslova je u potpunosti spremno za pristupanje u 
EU u okviru svojih nadleænosti. 

 Znanje, profesionalnost i odanost - jedini 
kriterij za obavljanje poslova u MUP-u

MUP: Od poËetka Vaπeg mandata se zalaæete za 
promicanje struËnjaka i profesionalizaciju rada policije, MUP-
a opÊenito, ulaganje u ljudske potencijale na svim razinama. 
©to to konkretno podrazumijeva? 

T. K: To prvenstveno znaËi da na svim razinama jedini kriterij 
za obavljanje poslova u MUP-u budu znanje, profesionalnost i 
odanost kuÊi u kojoj radimo. To isto tako znaËi da na izbor takvih 
ljudi ne mogu utjecati nikakve politike niti neprincipijelni pritisci.

MUP: Nedavno imenovani novi Ëelni ljudi Ravnateljstva 
policije dolaze iz Rijeke. ZnaËi li to da je PU primorsko-
goranska iznjedrila najbolje hrvatske policijske struËnjake, 
menadæment? Kako to objaπnjavate? 

T. K: Na ovo pitanje odgovorio sam veÊ djelomiËno u 
prethodnom odgovoru. Ovdje samo valja dodati da nije bilo 
razloga da novi glavni ravnatelj policije u svoj uæi tim ne odabere 
ljude od svog povjerenja. Izborom svojih suradnika preuzeo je 
odgovornost i za njihov rad i rezultate rada.

MUP: Slijedi li najavljena reorganizacija PU, smanjenje 
njihova broja kako bi nam policija bila uËinkovitija? 

T. K: Naæalost oko ovog pitanja veÊ se poËela stvarati 
nepotrebna fama i misterij. Mislim da smo svi svjesni kako su 
u ovom trenutku naπ ustroj i organizacija tromi, nedovoljno 
operativni te preskupi. Postoje velike razlike u opsegu poslova 
izmeu pojedinih ustrojstvenih jedinica, isto tako u broju ljudi 
koji obavlja taj posao, a troπkovi su praktiËki isti. Prema tome, 
mi u tu reorganizaciju idemo. Imenovao sam veÊ povjerenstvo 
koje Êe izraditi konaËan prijedlog novog ustroja, a o kojem Êe 
svatko od nas moÊi dati i svoje struËno miπljenje. Smatram 
da Êe na taj naËin novi ustroj biti ono πto nam treba ne samo 
sada, nego i za jedno dulje vrijeme. Zasigurno Êe biti mnogo 
pritisaka, no ponavljam: novi ustroj bit Êe rezultat struËnosti i 
stvarnih potreba ministarstva. 

MUP: Vrijeme je recesije i krize. Kako se ona odraæava 
na MUP? HoÊe li biti nabavke novih vozila, odora, potrebite 

StatistiËki gledano, imamo osjetan pad 
kriminaliteta u proteklih osam mjeseci, a s 

poveÊanom otkrivenoπÊu. U ovom trenutku 
imamo 120 poginulih u prometu manje, nego 

u istom razdoblju proπle godine. Isto tako 
valja istaknuti da smo rijeπili vrlo profesionalno 

sva velika javna okupljanja, a za koja su 
mnogi smatrali da Êe bitno utjecati na stanje 

sigurnosti u zemlji.
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opreme, za suvremeno djelovanje i rad cijele policije, 
poglavito novoosnovanog PNUSKOK-a?

T. K: Bez obzira na evidentnu recesiju i krizu, moram istaÊi 
zadovoljstvo da uz pomoÊ Vlade RH uspjeπno rjeπavamo 
sve potrebe za svakodnevno kvalitetno obavljanje sluæbe. 
Nabavili smo 680 vozila za potrebe PU-a, 98 vozila za potrebe 
PNUSKOK-a, osigurat Êemo dovoljnu koliËinu odora. Dakle, 
MUP neÊe osjetiti recesiju na onome πto se tiËe naπe osnovne 
djelatnosti. Normalno je da smo morali trenutno odustati od 
nekih infrastrukturnih projekata, no oni Êe biti nastavljeni kad 
se za njih stvore povoljni uvjeti. 

MUP: Kakva je suradnja MUP-a s drugim naπim 
ministarstvima, posebice s Ministarstvom pravosua, 
USKOK-om, Dræavnim odvjetniπtvom? U Ëemu bi mogla biti 
joπ bolja? 

T. K: Mogu istaknuti da je suradnja MUP-a sa svim 
dræavnim tijelima i institucijama primjerena, a posebice se to 
odnosi na suradnju s Ministarstvom pravosua, Dræavnim 
odvjetniπtvom i USKOK-om. Uostalom, to se vidi i u naπim 
rezultatima rada. 

MUP: U nekim hrvatskim policijskim upravama joπ 
uvijek nedostaje policijskih sluæbenica i sluæbenika, posebice 
priobalnim? Kako Êete rijeπiti i taj problem? Sve je viπe i 
æena u naπoj policiji? 

PoËetkom listopada u sustav ulazi 1050 
novih policajaca

T. K: I ovdje æelim naglasiti razumijevanje Vlade RH za 
MUP. Naime, poËetkom listopada u naπ sustav uÊi Êe 1050 
novih policijskih sluæbenika, a oni su nam neophodni zbog 
dobro poznatog nedostatka policijskih djelatnika. Istodobno 
zapoËinje i novi teËaj za policijske sluæbenike i to za PU-e: 
istarsku, dubrovaËko-neretvansku i splitsko-dalmatinsku. 
Napominjem da Êemo u proljeÊe poËeti i s teËajem za novih 
1100 policijskih sluæbenika. Na taj Êemo naËin, siguran sam, 
vrlo brzo rijeπiti kroniËni nedostatak policijskih sluæbenika i to s 
dobro educiranim i obuËenim ljudima. ToËno je da se javlja sve 
veÊi broj æena zainteresiranih za rad u policiji, no i one moraju 
proÊi uobiËajeni razredbeni postupak. To je karakteristika i 
svih europskih policija.

MUP: Jeste li zadovoljni ostvarenom meunarodnom 
suradnjom s policijama u regiji, EU pa i πire? Tu se vide 
mnogi pozitivni pomaci. Vaπ rad osobno pohvaljuju mnogi 
veleposlanici akreditirani u naπoj zemlji. Potpisani su i 
brojni sporazumi o suradnji naπe policije s policijama drugih 
zemalja u borbi protiv kriminaliteta? 

T. K: U ovom trenutku MUP ima razvijenu vrlo dobru 
suradnju sa svim policijama zemalja u okruæenju, ali isto 
tako i s drugim policijama u Europi i svijetu. Potpisani su 
meudræavni sporazumi o policijskoj suradnji s velikim brojem 
zemalja. Primjerice, neki dan takav sporazum potpisali smo 
s Dræavom Izrael, a u jesen nas oËekuje potpisivanje takvog 
sporazuma s Ruskom Federacijom. Ovdje bih istaknuo 
posebice dobru suradnju s MUP-om Srbije, BiH i Crne Gore, 
jer Êemo se samo na taj naËin uspjeπno boriti protiv svih 
oblika kriminaliteta u ovoj regiji, a posebice protiv onog koji 
ima obiljeæja organiziranog. To uostalom dokazuju i rezultati 

nekoliko velikih kriminalistiËkih obrada koje smo proveli sa 
susjednim zemljama.

MUP: Koje su po Vama najznaËajnije odrednice, 
osobine struËne i ljudske potrebite hrvatskim policajcima 
u obavljanju njihova svakodnevnog nadasve zahtjevnog, 
Ëesto i po æivot opasnog posla? Upravo su oni  prvi ti koji 
kod naπih graana moraju „promijeniti sliku“ naπe policije. 
Dokazati da se ona od represivnog sustava pretvara u servis 
graana, partnerski odnos s njima? 

T. K: Po mom miπljenju svakog hrvatskog policajca i 
policajku, uz struËne i profesionalne kvalitete, mora krasiti i 
velika odanost prema poslu i kuÊi u kojoj rade, radimo, visoko 
izraæeno domoljublje te ljudska i profesionalna hrabrost. Ovaj 
naπ svakidaπnji posao izuzetno je teæak i zahtjevan, stresan i 
Ëesto pogibeljan, a uz to stalno izloæen sudu javnosti, graana. 
Mi ulaæemo velike napore da kroz πkolovanje, edukacije i 
struËna usavrπavanja pokuπamo izgraditi baπ takvog policajca. 
Mogu reÊi da vjerujem u naπe ljude koji su uz relativno skromne 
plaÊe izloæeni svim opasnostima koje nosi taj teæak posao. Moja 
je namjera da, Ëim se stvore uvjeti, pokrenem pitanje plaÊa, 
posebice za policijske sluæbenike koji rade na terenu. Naæalost, 
dogaaju nam se pojedinaËni sluËajevi koji nam ne sluæe na 
Ëast, ali oni su rijetki i mi ih vrlo brzo sankcioniramo.

MUP: Prema najavama medija policija se pomno 
priprema za osiguravanje protestnih skupova koji slijede 
ovu jesen. Je li to toËno? 

T. K: Policija je uvijek spremna za izvrπavanje svih zadaÊa 
koje joj nalaæe zakon, bez obzira na godiπnje doba. Prema 
tome, nema potrebe, niti nam tko to mora kazati, da bi se za 
neπto posebno spremali. To smo uostalom i pokazali na dosad 
odræanim protestnim okupljanjima. 

MUP: ©to poruËujete uz Dan policije hrvatskim 
policajkama i policajcima? 

T. K: Æelim im, prije svega, zahvaliti na obavljanju ovog 
naπeg teπkog i odgovornog posla koji za veÊinu od njih i 
nije samo posao. Treba zahvaliti i njihovim obiteljima koje 
su Ëesto uskraÊene upravo zbog ovog zahtjevnog i Ëesto 
puta nepredvidivog posla. Odgovorno tvrdim da MUP i 
Ravnateljstvo policije Ëine sve πto mogu kako bi osigurali sve 
uvjete za  nesmetan i siguran rad naπih policijskih sluæbenika. 
Vjerujem da Êe u buduÊnosti to biti i bolje. Na kraju svima 
vama drage kolegice i kolege, Ëestitam naπ dan, Dan hrvatske 
policije. Neka vam naπ zaπtitnik sv. Mihovil, vaπim obiteljima i 
vama pruæi obilje radosti, mira i sreÊe.m

Razgovarali: Dubravko NOVAK i Biserka LUKAN
Snimio Ivica LAJTNER

Mislim da smo svi svjesni kako su u ovom 
trenutku naπ ustroj i organizacija tromi, 

nedovoljno operativni te preskupi. Postoje 
velike razlike u opsegu poslova izmeu 

pojedinih ustrojstvenih jedinica, isto tako u 
broju ljudi koji obavlja taj posao, a troπkovi su 

praktiËki isti
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Od 9. - 11. rujna 2009. u povodu Dana 
policije u Valbandonu je odræan seminar 
za glasnogovornike policijskih uprava RH, 
susret glavnih urednika redakcija vodeÊih 
medijskih kuÊa u Republici Hrvatskoj i 
Radni kolegij ministra i glavnog ravnatelja s 
naËelnicima uprava

Seminar za glasnogovornike policijskih uprava RH odræan je 
u Usluænoj jedinici u Valbandonu 8. i 9. rujna 2009. godine. Bio 
je to prvi susret svih glasnogovornika nakon tri godine. Nitko 
od sudionika nije oËekivao da Êe veÊ prva veËer biti radna. 
Bilo je to iznenaenje mentorica seminara, psihologinja Maje 
VuËiÊ i Lovorke BrajkoviÊ iz Centra za poslovno savjetovanje i 
usluge “Sirius”. Uz pomoÊ naËelnika Ureda ravnatelja policije 
Krunoslava Borovca psihologinje su simulirale stresnu situaciju. 
Svatko je dobio kratak opis nekog dogaaja koji je trebao 
predstaviti javnosti, odnosno dati tzv. stand-up izjavu ispred 
kamere. Ostali glasnogovornici su glumili novinare i postavljali 
kolegama neugodna pitanja. Bilo je jako vaæno da se cijeli 
dogaaj jasno predstavi, jer je upravo glasnogovornik ili osoba 
koja daje izjavu za medije osoba koja predstavlja stav i stvara 
imidæ i ugled institucije koju predstavlja. Iako su mnogi prvi dan 
seminara odradili posao u upravi i nekoliko sati putovali do 
Istre, te iako se naporno radilo do ponoÊi, mnogi su se dobro 
snaπli u novonastaloj kriznoj situaciji. 

Verbalno i neverbalno komuniciranje

Drugi je dan slijedilo pregledavanje snimljenih materijala i 
komentiranje πto je pojedini glasnogovornik dobro, a πto loπe 
uËinio. Svi su dobili savjete πto u komunikaciji s novinarima 
moraju poboljπati i na Ëemu joπ moraju raditi. Prema 
jednom znanstvenom istraæivanju o odnosima novinara i 

glasnogovornika, provedenog u Hrvatskoj prije dvije godine, 
novinari i djelatnici ureda za odnose s javnoπÊu Ëesto nemaju 
povjerenja jedni u druge. Novinari glasnogovornike smatraju 
izvorima informacija s niskim stupnjem vjerodostojnosti, 
ne poπtuju ih te smatraju da su bolji i superiorniji od njih. 
Glasnogovornici su na seminaru nauËili kako najbolje verbalno 
ili neverbalno komunicirati, odnosno kako je poæeljno ponaπati 
se u javnosti i pred kamerama, a πto nikada ne smiju raditi. 
Kako se, pak, ponaπati u stresnim situacijama i kako iz 
njih izaÊi na πto lakπi i bezbolniji naËin uËili su u radionici o 
Upravljanju stresom i vremenom. Mnogima je ova radionica 
bila izazov jer svi sudionici se svaki dan nalaze u iznimno 
stresnim i kriznim situacijama kada moraju brzo ali i ispravno 
reagirati i postupati. 

Dojmove nakon odræanog seminara, naπe su kolegice i 
kolege kroz kraÊe razgovore podijelili s nama: 

Robert PaviÊ - PU krapinsko-zagorska: Nakon poËetne 
preplaπenosti i stresa shvatio sam da je to ipak korisno i 
primjenjivo u  svakodnevnoj praksi. GledajuÊi sebe ispred 
kamere najviπe sam nauËio kako dati izjavu za televiziju. Vidio 
sam koje pogreπke radim. Radionica  o stresu je takoer bila 
jako korisna, jer stresa u naπem poslu ima jako puno.

Iva Hranitelj - PU sisaËko-moslavaËka: Bilo mi je ovo jako 
korisno iskustvo i druπtvo. NauËili smo kako eliminirati stres, a 
to je ono znanje koje se moæe primijeniti i na poslu i u privatnom 
æivotu. Ovo je posao koji traje 24 sata na dan i uvijek treba biti 
spreman na nove stresne situacije.

Aleksandra Ljuba - PU zagrebaËka: Rijetko imamo priliku 
da se svi zajedno susretnemo, druæimo i razmijenimo iskustva. 
NaËin kako se nositi sa stresom primijenit Êu u svom poslu. 
Jako sam dugo u tom poslu i dosta sam eskponirana u javnosti. 
Neka svoja iskustva sam prenijela kolegama koji su manje 
izloæeni pred kamerama. Ako sam im pomogla, drago mi je.

Radni susreti u Valbandonu

Komunikacijskim vjeπtinama
protiv glasnogovorniËkog stresa
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Tamara GrËiÊ - PU karlovaËka: Radionice su bile odliËne. 
Javni nastup pred kamerom je bilo vienje mene same i ostalih 
kolega. Radionice o stresu su potrebne u svim linijama rada 
policije. To bi trebao svatko proÊi. Treba poticati i druge sliËne 
radionice. 

Marina KolariÊ - PU varaædinska: Ovo je bila prilika da 
konaËno upoznam sve kolege iz ostalih policijskih uprava 
jer sam na ovom radnom mjestu dosta kratko. S veÊinom 
sam se Ëula samo preko telefona. Pomoglo mi je to πto sam 
vidjela snimke kolega, ali i sebe na kraju. O stresu sam veÊ 
Ëula u prijaπnim  seminarima, ali ovdje je bilo koncipirano kroz 
radionicu. Nadam se da Êu to moÊi primijeniti i rijeπiti se stresa. 
Svakako bi trebalo ponoviti ovo druæenje. 

Josip ©tajdohar - PU virovitiËko-podravska: Svidjelo mi se 
da je na ovom seminaru netko izvan sustava, nepristran, mogao 
steÊi dojmove rada glasnogovornika u policijskim upravama. To 
je zaista bilo potrebno. Mi zaista sve radimo sami. Svakako Êu 
neke stvari pokuπati primijeniti u svakodnevnom radu.

Draæen Laljek - PU koprivniËko-kriæevaËka: Bilo je stresno 
od prvog dana, odnosno trenutka. Do sada nisam imao prilike 
sluπati sliËna predavanja i sudjelovati na sliËnim radionicama. 
Koristit Êe mi i komunikacijske vjeπtine i borba sa stresom. Sve 
πto sam nauËio svakako Êu primijeniti u svom radu. 

Posao glasnogovornika je teæak

O radu naπih glasnogovornica i glasnogovornika upitali smo 
jednu od mentorica seminara Maju VuËiÊ koja nam je rekla 
sljedeÊe: Posao glasnogovornika je jako teæak. Vaπi kolege 
ne rade po zaprimljenim materijalima koje samo proËitaju 
pred kamerama, veÊ trebaju sudjelovati u cijelom nizu situacija 
kao πto su odlazak na teren, biti u timu kad se rjeπava neki 
sluËaj, nakon Ëega iz te πume informacija u dogovoru sa 
suradnicima moraju odluËiti πto reÊi a πto ne, a uz to sve na 
vrijeme obavijestiti javnost o Ëemu se zapravo radi. Za vaπe 
glasnogovornike koje Ëesto viamo na tv ekranima, mislimo 
da su iskreni i uvjerljivi, pa za ono πto kaæu mislimo da to 
doista tako i jest. 

Bitno je samopoπtovanje, jer ono ukazuje na veÊinu stvari 
pri komunikaciji. ©to viπe znaπ, spoznajeπ koliko stvari ne 
znaπ, i onda te nije sram reÊi da neke stvari ne znamo dok 
istovremeno treba istaÊi svu onu grau u kojoj savrπeno 
vladamo. Kad poboljπaπ stav o sebi, sigurnost je veÊa i izjave 

su drugaËije, a Ëim je stav o sebi nizak, izjave se Ëesto daju u 
strahu punom predrasuda. Tada se ljudi Ëesto pitaju: zna li ta 
ili taj uopÊe πto priËa, sigurno laæe.  Kad su neverbalni znakovi 
u komunikaciji u neskladu s onim πto se govori, onda dolazi do 
problema, kazala nam je izmeu ostalog Maja VuËiÊ. 

Nekim medijima oËito ne odgovara susret s 
vrhom policije

Nakon seminara za glasnogovornike, u Valbandonu je 
uslijedio susret glavnih urednika redakcija vodeÊih medijskih 
kuÊa u Republici Hrvatskoj. Od petnaest urednica i urednika 
koji su bili pozvani na susret s ministrom Tomislavom 
Karamarkom i glavnim ravnateljem policije Oliverom GrbiÊem 
te suradnicima, odazvalo se njih devetoro. Nedolazak urednika 
ili predstavnika Nove TV, RTL televizije, Slobodne Dalmacije, 
Globusa, Nacionala i Glasa Slavonije, sam po sebi moæe znaËiti 
nekoliko stvari. Otvorenost i spremnost na otvorene razgovore 
iza zatvorenih vrata svih onih koji su se odazvali, hvale je 
vrijedna i to zbog Ëinjenice koja se izravno tiËe rada Odjela za 
odnose s javnoπÊu i naπih kolegica i kolega glasnogovornika. 
Ono πto oni proæivljavaju dogaa se svakodnevno a to je 
svakodnevno i kontinuirano javno prozivanje policije i njezina 
naËina rada, pri Ëemu novinari neke od informacija uopÊe 

Maja VuËiÊ

Ministar i novinari
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ne provjeravaju, veÊ ih senzacionalistiËki plasiraju u javnost. 
Urednicama i urednicima koji su se odazvali naπem pozivu, 
postavili smo dva identiËna pitanja: 

- Kako ocjenjujete odnos policije i medija, konkretno Va-
πeg medija?

- Kako bi se taj odnos mogao poboljπati?

Dobili smo sljedeÊe odgovore:

Goran GavranoviÊ - zamjenik glavnog urednika 24sata: 
Uglavnom dobar. Mi ne idemo puno izvan okvira onoga πto 
policija daje. Tu i tamo moæda malo zagrebemo ispod povrπine, 

ali u principu je ok. Policija 
Ëesto koristi uæasan metajezik 
kojeg nitko ne razumije. 
U tom smislu bi bilo puno 
lakπe kad bi komunikacija 
bi la puno jednostavni ja, 
jednostavnije izreËena, kad 
se ne bi toliko dræali Ëlanaka 
i sliËno, nego - ubojstvo je 
ubojstvo, a kraa je kraa. 
Bilo bi super kad bi policajci, 
odnosno ljudi koji rade na 
nekom sluËaju mogli davati 
informacije, a ne da to mora 
biti off the record. ZnaËi: kao 
u Americi, glavni inspektor, 
pita ga se, on kaæe.

Vladimir Kumbrija - ured-
nik informativnog programa 
Hrvatskog radija: Naπ odnos s 
policijom je odliËan. Ali mislim 
da bi viπe trebalo poraditi na 
kontaktima policije i naπih 
lokalnih medija.  U Zagrebu 
je, koliko ja znam, situacija 
odliËna. Po centrima je malo 
drugaËija situacija. Mislim 
da bi se u nekom tjeπnjem 
odnosu policije i ljudi u naπim 
lokalnim postajama neke 
stvari mogle aæurirati. Jako 
je vaæno da neke informacije 
pravovremeno izau, a radio 
kao medij je tu nezamjenjiv. 
On je prvi koji moæe donijeti 
neku informaciju da bismo 
zaπtitil i graane ili da bi 
sluπatelje na neki naËin 
ukljuËili u neke postupke 
gdje bi bilo dragocijeno. Bilo 
bi odliËno kada bi informacije 
iπle bræe, kada bi imale πto 
manje filtra. Meutim, ja 
jesam novinar po vokaciji, 
ja æelim informaciju πto prije, 
ali razumijem i policiju koja 
mora na neki naËin iÊi po 
nekom svom protokolu. 
Prema tome, mislim da tre-

ba pronaÊi neko zajedniËko rjeπenje i mislim da bi se trebali 
ljudi viπe sastajati. Tako i da novinari razumiju viπe policiju i 
da policija viπe razumije novinare.  Tako da tu nema nekih 
sukoba i oËekivanja, oËekujemo viπe, vi nam ne date... 
Uvijek postoje razlozi zaπto se ne daje viπe informacija. Da 
bi novinari specijalisti koji prate rad policije neke stvari mogli 
kvalitetno odraditi, morate imati kvalitetna znanja o onome 
πto pratite. Prema tome, bez nekih suviπnih pitanja znati 
Êete πto se dogaa. Ako je novinar mlad i ako ga se poπalje 
da radi neke stvari koje su povezane s policijom ili vojskom, 
takve institucije imaju neke svoje zakonitosti i novinar mora 

Zamjenik glavnog urednika 
24sata Goran GavranoviÊ

Vladimir Kumbrija - urednik 
informativnog programa 
Hrvatskog radija

Zoran TurkoviÊ - zamjenik 
izvrπnog urednika VeËernjeg 
lista

Hloverka Novak - SrziÊ, glavna 
urednica Informativnog 
programa HRT-a

Neven PaveliÊ - pomoÊnik 
glavnog urednika HINA-e

Draæen Dobrila - glavni 
urednik Glasa Istre

Mladen Pleπe - glavni 
urednik Jutarnjeg lista

Milorad Kardum - izvrπni 
urednik Novog lista

Marinko BobanoviÊ - 
zamjenik glavnog urednika 
Vjesnika
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znati kodeks ponaπanja i postupaka kako bi iπlo sve bræe i 
bezbolnije. 

Zoran TurkoviÊ - zamjenik izvrπnog urednika VeËernjeg 
lista: VeËernji list izuzetno korektno surauje s policijom. Osim 
nekih manjih trzavica o tome da li je neka druga novina ili mi 
dobila prije informaciju. Zapravo imamo odliËnu suradnju i s 
ministrom i s glavnim ravnateljem policije i s glasnogovornikom, 
tako da smo vrlo zadovoljni i nadamo se da Êe suradnja biti 
joπ bolja. Voljeli bismo da osim glasnogovornika i neki iskusni 
policijski inspektori isto istupaju za medije poπto su oni eksperti 
za odreeno podruËje i mogu dati konkretnije informacije.  
Osim dnevnog komuniciranja glasnogovornika s novinarom, 
mislim da je izuzetno bitno da se povremeno odræavaju ovakvi 
dogaaji kao ovi ovdje, dakle da se vrh policije sastane s 
glavnim uredniπtvima medija, kako bi se zapravo tu sklopilo neko 
meusobno povjerenje koje bi rezultiralo s veÊom toËnoπÊu 
informacija u medijima i s boljom informiranoπÊu graana.   

Hloverka Novak - SrziÊ - glavna urednica Informativnog 
programa HRT-a: Suradnja je u posljednje dvije tri godine bolja, 
policija je otvorenija prema medijima, transparentnija u svojim 
nastupima. S Borovcem smo izuzetno suraivali jer je uveo 
jedan novi stil u policijskim redovima, pa nije sluËajno πto je 
dobio nagradu za komunikatora godine. Policija je na dobrom 
putu kako bi se nekakve dvojbe i sumnje javnosti razjaπnjavale 
πto prije. Mislim da i mediji shvaÊaju svoju potrebu da budu 
osjetljiviji kada se radi o nekim temama, osobito neposredno 
prije sudskih istraga. Suradnja je vrlo vaæna, jer je na obostranu 
korist. Novinari uvijek æele znati sve i odmah, dok je logika policije 
sasvim drugaËija. Pa naravno da imamo razliËite interese. Na 
primjerima ubojstava Ivane Hodak i Ive PukaniÊa mogu reÊi da 
se dogodio nekakav partnerski odnos. ©to se tiËe HTV-a, mislim 
da joj fali viπe suradnje s prometnom policijom, gdje bi odnos 
trebalo poboljπati u sferi prometne kulture i crne kronike.    

Neven PaveliÊ - pomoÊnik glavnog urednika HINA-e: S 
policijom jako dobro suraujemo, a i ako je bilo kakvih problema 
to se sve uvijek rjeπavalo “u hodu”. Mi prvenstveno nismo medij 
koji Êe objaviti neprovjerenu ili “æutu” informaciju. Zapravo smo 
uvijek imali jako dobru suradnju. Daljnja suradnja i oblik suradnje 
vjerojatno Êe se rjeπavati sukladno novom Zakonu o kaznenom 
postupku, gdje Êe se stvari vjerojatno opet rjeπavati dobrom 
komunikacijom. »ini mi se da u tom Zakonu ima dosta joπ 
nejasnoÊa i nedoreËenih stvari, ali kada on zaæivi u svom punom 

Znanstvena istraæivanja o odnosu novinara i glasnogovornika provedena u Hrvatskoj 2007.

Autori istraæivanja „Utjecaj odnosa s javnoπÊu na hrvatske medije - Razlikuju li se miπljenja novinara od miπljenja 
struËnjaka za odnose s javnoπÊu?“, Tkalac VerËiÊ i Mueller, smatraju da novinari imaju uglavnom negativna miπljenja 

o djelatnicima odnosa s javnoπÊu i smatraju se superiornijima od njih. Novinari smatraju da djelatnici odnosa s 
javnoπÊu manipuliraju medijima i da su nepouzdani izvor informacija. Nadalje, novinari smatraju da su u 54 posto 

sluËajeva priopÊenja za javnost napisana loπe i neprofesionalno; 75 posto novinara smatra da novinari promoviraju 
proizvode koji nisu vrijedni promoviranja. S druge strane, djelatnici ureda za odnose s javnoπÊu imaju puno bolje 
miπljenje o novinarima. Naime, Ëak 89 posto njih smatra  da u πirenju informacija publici djeluju s novinarima kao 

ravnopravni partneri. Iz svega je jasno vidljivo da novinari i djelatnici ureda za odnose s javnoπÊu ovise jedni o 
drugima, no nedostatak meusobnog povjerenja koËi njihovu suradnju. Obje strane vjeruju da se njihovi profesionalni 
standardi uvelike razlikuju od profesionalnih standarda druge strane. Brojne studije koje su o tom pitanju provedene 
u svijetu, pokazuju da se novinari slaæu s miπljenjima djelatnika ureda za odnose s javnoπÊu da odnosi s javnoπÊu 

utjeËu na medijski sadræaj, no nije u potpunosti jasno slaæu li se oni u kojem toËno opsegu odnosi s javnoπÊu utjeËu 
na medijski sadræaj. 

obliku, onda Êemo zasigurno iznaÊi neka nova rjeπenja. Mislim 
da joπ nitko od nas joπ zasad toËno ne zna u kojem Êe se to 
smjeru kretati zbog razliËitih tumaËenja. Dok ne vidimo kako 
Êe to funkcionirati u praksi, ne moæemo znati. 

Draæen Dobrila - glavni urednik Glasa Istre: Naπa suradnja s 
policijom je naËelno dobra, s istarskom policijom imamo dobre 
odnose. Problemi se ponekad javljaju u brzini odgovora, kada 
sluæbenim putem postavljamo upit o nekim dogaajima jer smo 
dnevne novine. To su najËeπÊe neke manje bitne stvari, nisu 
istrage o nekim veÊim aferama, pronevjere ili ubojstva, moæe 
biti neπto kvartovsko. ©to se tiËe samog poboljπanja suradnje, 
mislim da bi vaπi glasnogovornici trebali imati veÊe ovlasti u 
davanju informacija, jer i oni isto Ëesto puta Ëekaju odgovore 
od odreenih odjela, a to vidimo u svakodnevnom kontaktu 
s Nataπom RogiÊ koja je glasnogovornica PU istarske. Dakle 
ne samo njoj, veÊ svim glasnogovornicima treba dati veÊe 
ingerencije u πto bræem dolaæenju do informacija, ili da veÊ u 
startu moæe dati viπe informacija s obzirom na aktualne policijske 
norme i uzuse.   

Mladen Pleπe - glavni urednik Jutarnjeg lista: Mislim da je 
suradnja dobra s obzirom na Ëinjenicu da su to dva posla koja 
su upuÊena jedan na drugi, ali isto tako koliko su meusobno 
upuÊeni imaju razliËite zadaÊe. ZadaÊa je policije da πto viπe 
ne otkrije dok novinari æele otkriti πto viπe. To su dva razliËita 
interesa, ali mislim da je suradnja u cjelini jako dobra i korektna. 
©to se tiËe poboljπanja, mislim da ono dosta ovisi od rada 
novinara na terenu koji prate crnu kroniku, koji neposredno 
surauju s policajcima istraæiteljima. Kvaliteta suradnje se 
oËituje u tome da novinari paze u iznoπenju informacija, kako 
ne bi naπtetili istragama koje se vode, pri Ëemu je jako vaæno 
meusobno razumijevanje o prirodi posla. Policija ima priliku 
manje grijeπiti pred javnoπÊu dok novinari svaki dan grijeπe. 

Milorad Kardum - izvrπni urednik Novog lista:  Moja iskustva 
suradnje s policijom su jako dobra jer sam pet godina bio 
urednik Crne kronike, gdje smo najizravnije suraivali s policijom. 
Suradnja treba biti obostrana i profesionalna, suraivati treba 
u onoj mjeri u kojoj je to potrebno, πto znaËi ne otkrivati ono 
πto se ne smije otkriti, raditi svoj dio istraæivaËkog posla, ali 
maksimalno korektno uvaæavajuÊi pravila struke. U suradnji s 
policijom treba biti πto viπe povjerenja, jer je ono temelj svega, 
a to dolazi s minulim radom, stjecanjem vjerodostojnosti, bez 
„fige u dæepu“. 
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Marinko BobanoviÊ - zamjenik glavnog urednika Vjesnika: 
Moram reÊi da sam na sastanku s ministrom i ravnateljem 
policije istaknuo naπu opredijeljenost da se u javnost ne izlazi 
s neprovjerenim informacijama. Svaki puta kada dobijemo 
sluæbenu potvrenu informaciju, ona je dobrodoπla, i u tom 
nemamo nikakve zamjerke. Jedina naπa zamjerka je lakπe 
dolaæenje do nekih drugih informacija, kao πto je npr. intervju 

s vaπim ravnateljem, na koji Ëekamo viπe od dva tjedna, a 
moram reÊi da su ovakvi susreti takoer dobrodoπli. Na 
ostali rad s policijom nemam nikakve primjedbe i mislim da 
je suradnja sasvim u redu. Viπe bih stvari zamjerio nekim 
kolegama, u vidu iznoπenja samo provjerenih informacija, 
a to mislim da je i bio smisao naπeg susreta s vrhom 
policije. 

Nakon susreta s novinarima, iskoristili smo priliku i kroz kraÊi 
razgovor od naπeg ministra saznali neπto viπe o reformi policije, 
stanju u medijima, percepciji policije, vienju rada naËelnika, 
ali i buduÊeg rada policije u javnosti. 

Tko je od novinara, kolega, bio najaktivniji?

- Svi su bili podjednako aktivni. Bio je to dobar razgovor 
a razgovarali smo o problemima koji postoje, o naπem 
nezadovoljstvu, njihovim teænjama ka senzacionalizmu. Novinari 
imaju nekad pretjeranu æelju da dou do neke informacije, a to 
nama ne odgovara zbog istrage koja je u tijeku, a ne zbog toga 
πto bismo æeljeli neπto sakriti. Takoer sam im rekao da su oni ti 
koji nam politiziraju neke sluËajeve. Novinari su nam prigovorili 
da postoje neki favorizirani novinari, u nekim sluËajevima. Ja 
ne bjeæim od toga da imamo problema, nismo idealni, ali isto 
tako kaæem da ja za svoje greπke u svom poslu krvavo plaÊam, 
isto i kao veÊina naπih djelatnika MUP-a u odori ili bez nje, 
dok novinari kad neπto pogrijeπe, moæda nekome upropaste 
i karijeru i Ëovjeka, pa se ispriËavaju da su bili krivo informirani. 
To ne moæe tako, pa stoga mislim da i taj segment treba malo 
pooπtriti, a to su odgovornost i profesionalnost. 

©to vam govori nedolazak predstavnika nekih medijskih 
kuÊa, da li oni ne æele razgovarati i πto onda zapravo 
oËekujete od ovoga razgovora s novinarima?  

- Ja ne bih htio da je to tako, ne æelim vjerovati da je to to. 
Danas sam i rekao kolegama naËelnicima da imamo dobre 
rezultate, barem koliko ja vidim koji sam na vrhu te piramide, 
dok drugi mogu reÊi: da li ti znaπ πto se dolje dogaa? Mislim 
da znam, mislim da metodom koncentriËnih krugova definitivno 
moæemo proπiriti dobru atmosferu u policiji. Jako mi je æao πto 
ne moæemo ljude bolje plaÊati, a nadam se da Êe i to jednog 

dana biti bolje. Æelim potaknuti ljude da rade i da budu hrabri. 
Najlakπe je ljude smjenjivati. Kad sam postao ministar, mnogi 
su mi govorili: smijeni ovog, smijeni onog. NeÊu! Ponudio sam 
ljudima svoje projekte i programe po kojima Êe se raditi, a tko 
se ne uklopi, vidjet Êemo πto onda za pola godine. Stoga smo 
veÊ do sada imali minimalnih izmjena, ali kvalitetnih. Mislim da 
moramo biti spremni na sve jer postoje ljudi koji nas ne vole. 
Svaki naπ uspjeh je zanemaren, dok su neuspjesi prezentirani 
senzacionalistiËki. Takoer se zanemaruje Ëinjenica da policija 
dnevno postupa viπe od dvije tisuÊe puta, pa i sad dok 
razgovaramo policija sigurno negdje intervenira i radi svoj 
posao, a u tom broju postupanja sigurno se dogodi i koja 
greπka, i mi smo pribijeni na kriæ ili stup srama. 

Na poËetku svog mandata ste spominjali depolitizaciju. 
Mnogi vas dan danas prozivaju zbog nje. Takoer ste sami 
ustvrdili da vas je politika dovela na poziciju ministra. Kako 
onda gledate na svakodnevni rad naπih policajaca koji na 
cesti doæivljavaju svakakve situacije, pa sve do pitanja: 
„Jel’ ti znaπ tko sam ja?“. Koje su to po vama karakterne 
osobine koje naπi policajci trebaju posjedovati noseÊi se s 
tim problemima?

- Najbitnija stvar je ta da taj naπ policajac na cesti osjeÊa 
sigurnost, a to je da dokle god Êe raditi po Zakonu njegov Êe 
ga zapovjednik zaπtititi. Ako, pak, taj nadreeni neÊe stati iza 
njega, jer na njega utjecaj vrπi neki srednje ili visokorazredni 
politiËki autoritet, normalno da je taj policajac demotiviran, da 
ne æeli raditi, Ëeka od prvog do prvog neku plaÊu da preæivi, 
πto mu je sve skupa velika gorËina. To nije dobro! Svatko u 
naπoj strukturi mora odgovarati, mora imati hrabrosti zakonito 
postupati. Kao naËelnik PU imao sam takav sluËaj, kada je 
jedan od tadaπnjih zamjenika ministra maltretirao policajce u 
zraËnoj luci, baπ na taj naËin „jel’ znate vi tko sam ja?“, jer je 
zateËen na mjestu na kojem nije smio biti. Tadaπnji pomoÊnik 
ministra je traæio da smijenim te ljude, a ja kad sam ispitao o 
Ëemu je rijeË, ti ljudi su iduÊi mjesec dobili poviπicu plaÊe od 
10% jer su postupali po Zakonu. Rukovoditelj ne moæe biti 
onaj koji nema odreenu dozu hrabrosti, on mora znati stati 
iza svojih ljudi. Najlakπe je sjesti u „fotelju“ i πto onda? To je 
smisao? Imaπ ovlasti i odgovornosti!

Kako gledate na rad naπih kolegica i kolega 
glasnogovornika? ©to Odjelu za odnose s javnoπÊu donosi 
buduÊnost, πto Êe se poboljπati?

- U buduÊnosti na razini cijelog MUP-a i Ravnateljstva 
policije planiram jedan Odjel za odnose s javnoπÊu i jedan Odjel 

Karamarko: Naπi uspjesi ostaju zanemareni
 a neuspjesi pune naslovne stranice

Razgovor s ministrom
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protokola, a ne kao dosad jer se u praksi dogaa da na terenu 
Ëesto dolazi do „sudara“. U konaËnici mi smo jedna firma, pa 
onda i taj dio takoer moramo racionalizirati i uËiniti efikasnijim. 
©to se tiËe naπih glasnogovornika, ja ih kao i svi ostali gledatelji 
znam s ekrana. Koliko vidim svatko od njih je razliËit, vidim da 
se trude i nastoje biti uvjerljivi. Njihova je pozicija vrlo nezgodna. 
Oni imaju poziciju izmeu ËekiÊa i nakovnja. S jedne strane 
imaju pritisak novinara koji konstantno neπto traæe, a s druge 

pritisak policijskog menadæmenta koji zbog potreba obrada 
dozira informacije. Stoga je teπko biti u tim situacijama kada 
moraju zadovoljiti obje strane. Ono πto meni osobno smeta je taj 
suhoparni, birokracijski policijski jezik, pa mislim da na tome treba 
raditi. »ujem da su zadovoljni ovim dvodnevnim seminarom, a 
svakako Êemo nastaviti educirati ih i osuvremenjivati njihov 
pristup, ali u konaËnici i mijenjati ta lica i dovoditi neke druge 
koji se moæda bolje snalaze, ne odbacujuÊi nikoga. 

Radni kolegij ministra i glavnog ravnatelja s naËelnicima 
uprava odræan je u Ëetvrtak 10. rujna, dok je 11. rujna 
2009. odræan drugi s glavnim ravnateljem policije Oliverom 
GrbiÊem, koji je ujedno bio prvi susret glavnog ravnatelja 
sa svim naËelnicima PU u RH. Glavna tema obaju kolegija 
bio je buduÊi preustroj policijskih uprava, a razgovaralo 
se joπ i o protekloj turistiËkoj sezoni, rezultatima rada, 
osnivanju PNUSKOK-a i njihova rada u Zagrebu, Splitu, 
Rijeci i Osijeku, prosvjedima poljoprivrednika, navijaËima 
kao novom fenomenu u radu, ratnim zloËinima, prevenciji 
u zajednici, meuagencijskoj suradnji, prometu, zlouporabi 
opojnih droga, odnosima s medijima, organiziranom 
kriminalitetu, edukaciji policijskih sluæbenika, proaktivnom 
radu na smanjenju kaznenih djela imovinskog karaktera, 
promjenama u policijskom postupanju te vraÊanju povjerenja 
graana u policiju. U govoru naËelnicima uprava GrbiÊ je 
preustroj okarakterizirao povijesnim, Ëime bi se ispravile sve 
nelogiËnosti sadaπnjeg ustroja policije. Bitno je izraditi model 
za bolju mobilnost, operativnost, bræi i ËvrπÊi rad. Time Êe se 
napraviti racionalniji sustav koji Êe biti operativniji. GovoreÊi 
o sastanku s predstavnicima medija kojem je nazoËio 
zajedno s ministrom Karamarkom, GrbiÊ kaæe kako je to bio 
konstruktivan razgovor, pri Ëemu je ministar kazao urednicima 
da ih doæivljava kao partnere, ali da mu se ponekad Ëini da 
se nekim senzacionalistiËkim napisima æeli sloæiti kriva slika 
kod javnosti. Iznijeli smo nekoliko primjera s kojima nismo bili 

zadovoljni, dok oni nisu bili zadovoljni odnosom policijskih 
uprava te ulogom naπih glasnogovornika. 

Planiramo velike uπtede

Drugom kolegiju naËelnika nazoËila je i ravnateljica Uprave 
za materijalno-financijske poslove Andreja BeniÊ koja ih je 
upoznala s aktualnim podacima potreba i troπkova MUP-a 
RH. Provedene su odreene mjere πtednje i racionalizacija u 
smislu prekovremenog rada i naknada za prijevoz. Napravljen 
je premjeπtaj 79 djelatnika u mjesto njihova stanovanja, Ëime 
Êe se do kraja godine uπtedjeti oko milijun kuna. BeniÊ je 
takoer, izmeu ostalog, istaknula kako je vidljivo da policijske 
uprave, sukladno moguÊnostima, provode mjere πtednje na 
svim poljima. Smanjeni su i troπkovi goriva za vozila. Sukladno 
veÊ sklopljenim ugovorima o njihovoj nabavci, vozila Êe se 
poËeti isporuËivati sredinom mjeseca studenog. Radi se o 
ukupno 804 vozila, od toga 88 za potrebe rada PNUSKOK-
a, dok Êe ostala vozila biti namijenjena redovnim potrebama 
rada policije. Takoer je ugovorena nabava 20 motocikala, 
11 motocikala presretaËa i 10 vozila presretaËa, koji Êe do 
kraja godine biti isporuËeni MUP-u RH. GovoreÊi o novim 
biometrijskim putovnicama, BeniÊ je kazala kako Êe se s 
njihovim izdavanjem zapoËeti od 1. sijeËnja 2010. godine na 
svim πalterima PP i PU. m

Ana Marija VOJKOVI∆, Boris SADILEK  
Snimio Ivica LAJTNER 

Kolegij naËelnika: Budite operativniji, mobilniji, bræi i ËvrπÊi!
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Rad policije, njezino znaËenje nekad i danas 
te subjektivan osjeÊaj sigurnosti graana bili 
su okosnica pitanja koja smo postavili naπim 
bivπim djelatnicima

VeÊ niz godina Dan policije obiljeæava se 29. rujna na 
dan Sv. Mihovila - zaπtitnika policije. Ove godine proslava je 
skromnija, sukladno aktualnim ekonomskim prilikama. No, 
bez obzira na skromnost valja se upitati: πto od svega toga 
imaju naπi kolege djelatnici? (Osim onih koji su prigodom Dana 
policije - nagraivani!) Netko Êe vjerojatno reÊi da im upravo 
ti nagraeni mogu biti motivacija da rade joπ bolje, dok po 
nekima mjestu prigovora nema jer je plaÊa redovna. A tako i 
tako ovo je dræavna firma - pa „guraj“ dok ide! Takvim i inim 
stavovima prema poslu (pa time i kolegama) ponajviπe se 
udaljavamo od pitanja: kako mi to radimo - ono πto radimo? 
Vjerojatno je veÊina djelatnika MUP-a svjesna da je MUP, 
kao jedno od rijetkih ministarstava, svakodnevno  na „tapeti“ 
novinara, koji zakljuËke donose bez sluæbenih odgovora 
nadleænih Odjela i Uprava, Ëime se u javnosti æeli poremetiti 
osnovni osjeÊaj sigurnosti, koji se odnosi na stanje javnog reda 
i mira, ali i opÊu graansku percepciju rada policije.  

Bivπi o nama

Rad policije, njezino znaËenje nekad i danas, te subjektivan 
osjeÊaj sigurnosti graana, bili su okosnica pitanja koja smo 
postavili naπim bivπim djelatnicima; bivπoj pomoÊnici ministra 
financija Katici OsreËki; bivπim ministrima: Ivanu Jarnjaku, Iva-
nu VekiÊu, Ivanu PeniÊu, Ivici Kirinu, ©imi LuËinu; bivπim po-
moÊnicima ministara: Joπku MoriÊu, Zdravku Æidovcu i Æeljku 
SaËiÊu te bivπem dræavnom tajniku Vjekoslavu BrajoviÊu. 

Postavili smo sljedeÊa pitanja:

1. Kako komentirate danaπnji naËin rada policije u 
odnosu na vrijeme kad ste vi radili u policiji i obnaπali svoje 
svakodnevne zadaÊe i duænosti te kakve su promjene u radu 
policije, odnosno, koje su prednosti i mane danaπnjeg rada 
MUP-a RH?

2. Kako je bilo biti policajac u vaπe vrijeme i πto je 
zanimanje policajca predstavljalo u oËima javnosti?

3. Aktivnosti MUP-a RH svakodnevna su „zanimacija“ 
medija koji o policiji piπu s razliËitih stajaliπta. Donose li 
mediji, prema vaπem miπljenju, uvijek pravu sliku stanja u 
policiji ili se slika rada policije stvara sukladno aktualnim 
dogaanjima, u kojima prevladava senzacionalizam?

4. Nedavno prvo istraæivanje „Percepcije sigurnosti 
graana, straha od kriminaliteta i uloge policije“, pokazalo 
je da je Ëak 82% graana za bliæu suradnju policije i 
stanovniπtva u lokalnoj zajednici. Kako to tumaËite?

Policija u oËima javnosti

Katica OsreËki:

Nakon odlaska u mirovinu, na æalost, gotovo sam u potpu-
nosti izgubila kontakt s MUP-om tako da slabo imam saznanja 
o danaπnjem radu u policiji, osim onog πto pratim kroz medije 
koji, kao πto sami konstatirate, piπu ili izvjeπtavaju uglavnom 
senzacionalistiËki. Kao graanin primjeÊujem da je ugled po-
licije izblijedio u odnosu na vrijeme stvaranja hrvatske dræave. 
Moje miπljenje je da Ëeste promjene rukovodnog kadra u po-
liciji loπe utjeËu na rad policije jer svatko novi postavlja „svoje“ 
kadrove i svoje vienje organizacije policije. Takoer mislim da 
se premalo radi na struËnom i fiziËkom usavrπavanju policije, 
πto ima za posljedicu  propuste u obnaπanju svakodnevnih 
zadaÊa. Isto tako moæe se primijetiti da policajci ne posveÊu-
ju dovoljno paænje svom izgledu u odori. Pribliæavanje policije 
graanima i obostrana suradnja pridonijela bi boljim rezulta-
tima rada policije.

Ivan VekiÊ:

Ozbiljno usporeivanje danaπnjega rada policije i one u moje 
vrijeme (1. kolovoza 1991. - 15. travnja 1992.) - nije moguÊe 
naprosto zato jer je za vrijeme Ëitavoga moga mandata gotovo 
u cijeloj Hrvatskoj bjesnio rat. Najvaæniji zadatak hrvatske 
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policije - temeljne, priËuvne i specijalne - sastojao se u obrani 
domovine od JNA, kao vanjskoga napadaËa i terorista i 
Ëetnika, kao unutarnjih pobunjenika.  Usporedo s ratnim 
zadacima, policija je obavljala i sve ostale policijske poslove: 
od izdavanja dokumentacije koja je u nadleænosti MUP-a do 
nadzora i sprjeËavanja svih vrsta prekrπaja i kaznenih djela. 
Statistike pokazuju da je i te svoje zadatke policija obavljala 
vrlo uspjeπno i bez ozbiljnijih prigovora. Uzgred reËeno, u to je 
vrijeme unatoË ratu bilo nerazmjerno malo, gotovo neznatan 
broj, disciplinskih prijestupa pojedinih policajaca. Kako se 
ne mogu usporeivati zadaci, tako je nemoguÊe vrednovati 
prednosti i mane policije u ono i u danaπnje vrijeme.

U vrijeme Domovinskoga rata policiji je bilo neusporedivo 
teæe jer je uz svoje redovne zadatke obavljala  i zadatke koje 
bi, da su  okolnosti  bile iole normalne, obavlja vojska. O ne-
dostatku ljudstva i naoruæanja nema potrebe govoriti! Graani, 
ako se pod tim misli javnost, prepoznavali su u policajcima 
svoje Ëuvare i branitelje i nikad do tada, a mislim ni poslije 
toga, hrvatska policija nije uæivala toliki ugled. To su bili njezini 
zvjezdani trenuci!

U svakoj dræavi pa tako i u Hrvatskoj, graanin, bilo domaÊi 
ili stranac, po ponaπanju policije prepoznaje stupanj graanske 
sigurnosti, civiliziranosti i kulture. Policija je svakome na vidi-
ku! Zato se dogaaji vezani uz policiju sami po sebi smatraju 
atraktivnima. Ali od atraktivnosti do senzacionalizma mala je i 
lako prekoraËiva  udaljenost. Moram reÊi da su mediji daleko 
viπe na strani delinkvenata nego na strani onih koji ih sprjeËa-
vaju, otkrivaju, gone i liπavaju slobode. Ovaj fenomen zahtijeva 
dublju psiholoπku, socioloπku i pravnu analizu! 

 Posve je logiËno da je veÊi postotak graana bliæi suradnji 
s policijom. Onih 18 posto su bivπi ili buduÊi delinkventi! 

Uostalom, policija i postoji samo i jedino zbog sigurnosti tih 
istih graana i zbog reda u dræavi.

Ivan Jarnjak: 

Prije svega naglasio bih da je u vrijeme u  kojem sam ja bio 
ministar velik dio policije uz svoje redovne poslove bio angaæ-
iran u izvrπenju ratnih zadaÊa. Zatim Ëinjenica je da je struktu-
ra kaznenih djela u razdoblju kad je Hrvatska bila u ratu bila 
potpuno drugaËija od onog u mirnodopsko vrijeme. Ali bez 
obzira na sve to, mora se imati na umu da policija bez obzira 
na uvjete radi uvijek ono πto je propisano zakonom. 

Moje imenovanje i za zamjenika i za ministra unutarnjih 
poslova RH uslijedilo je u vrijeme kad je pobuna dijela srpskog 
puËanstva i otvorena agresija na Republiku Hrvatsku bila u 
punom zamahu. Stoga je nova policijska organizacija, uz 
redovite civilne poslove, morala praktiËki preko noÊi preuzeti i 
obrambene zadaÊe jer je tada bila jedina na zakonu utemeljena 
organizacija. U tim teπkim, ali povijesno znaËajnim danima 
policija je prva stala na branik Domovine i zajedno s ostalim 
braniteljima krenula u Domovinski rat: gotovo goloruka i 
slabo naoruæana, protiv brojËano nadmoÊnog i tehniËki 
superiornijeg neprijatelja. Kad pitate πto je zanimanje policajca 
tada predstavljalo u oËima javnosti, onda mogu bez oklijevanja 
reÊi da je u to vrijeme najznaËajniju ulogu imala Specijalna 
policija MUP-a. Nema mjesta i dijela Hrvatske gdje nisu Ëasno 
obavljali postavljene zadaÊe - nikada ne odstupivπi! Nikad nisu 
govorili da im je teπko, a ærtve i æivote koje su dali za stvaranja 
slobodne, demokratske i samostalne Republike Hrvatske 
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obavezuju policiju da nastavi obnaπati danaπnje zahtjevne 
zadaÊe na dobrobit svih naπih graana. Duboko sam uvjeren 
da je policija i tada i danas uæivala visoki ugled meu naπim 
graanima.

Policijski rad u svijetu svugdje je od najjaËeg moguÊeg in-
teresa cijele javnosti. Ako samo pogledate da je najveÊi broj 
filmova pa i ukupnog medijskog interesa temeljen i usmjeren 
prema policijskom radu, logiËno je da je policija u æiæi toga in-
teresa. Stoga moramo biti svjesni da danaπnji mediji traæe go-
leme koliËine informacija u razliËitim oblicima te da se njihovim 
plasmanom bore za mjesto na træiπtu. Javnost traæi priËu o zlo-
Ëinu - tvrde novinari - i mi im vijesti, po mom miπljenju, moramo 
dati. No, policija mora znati predoËiti kriminalnu radnju ili prije-
stup jer naπa je informacija sluæbeno vienje kriminalnog Ëina. 
Osobno smatram kako uËinkovitost policijskih snaga u velikoj 
mjeri ovisi o dobroj volji i potpori javnosti koja, uglavnom preko 
medija, doznaje o uspjesima, potrebama i problemima s koji-
ma se suoËava policija. No, pritom znam iz vlastitog iskustva 
da se prigovori novinstvu sa stajaliπta policije odnose u prvom 
redu na kvalitetu informacija i to prvenstveno na sklonost novi-
nara senzacionalizmu i traganju za ekstremnom vijeπÊu. Poli-
cija takoer ima prigovara na povrπnost novinskih informacija 
Ëije brzopleto objavljivanje Ëesto ugroæava pojedine policijske 
istrage. Istovremeno mnogi novinari upuÊuju prigovore da ih 
policija udaljuje s „vruÊih„ toËaka za informacije koje prikuplja 
i objavljuje novinstvo, ne æeleÊi pritom prihvatiti pravila koja se 
nameÊu novinaru glede njegove neovisnosti i zaπtite njegovih 
izvora informacije.  Mogao bih ipak reÊi kako postoji izvjesna 
meuovisnost izmeu policije i novinstva te moæda joπ viπe 
izmeu novinara i policajaca, a taj odnos bit Êe tim bolji πto 
je razmjena informacija uravnoteæenija i πto su uvjetno reËeno 
„oba partnera“ na neki naËin ovisna jedno o drugom.

I u vrijeme kad sam ja obnaπao duænost ministra unutarnjih 
poslova razmiπljali smo o organizaciji i uvoenju „kvartovskih 
policajaca“ no, kao πto sam veÊ naglasio, to je bilo vrijeme kad 
za to joπ nisu bili stvoreni uvjeti. Danas smatram logiËnim re-
zultate te ankete jer policajac se u tim susretima s graanima 
doæivljava kao Ëovjek koji ih brani od opasnosti, Ëuva njihove 
æivote i imovinu te goni krivce. Svaki susret graanina s poli-
cajcem, pogotovo onaj u lokalnim zajednicama, nije bez stano-
vitih vrijednosti. Policajac stvarnost u druπtvu doæivljava iz svih 
njezinih kutova, on vidi ljude koji  ruπe sve vrijednosne sustave, 
svjedok je razliËitih shvaÊanja osobne slobode i sigurnosti, ali 
i nesposobnosti mnogih ljudi da πtuju red i zakon. Pri svemu 
tome neophodna mu je pomoÊ graana, a s druge strane 
upravo takav policajac kod njih stvara osjeÊaj sigurnosti.   

Ivan PeniÊ:

Policija, kao i cijelo druπtvo, ide naprijed prateÊi europske i 
svjetske trendove. Policije svijeta nisu viπe zatvorene, dapaËe, vrlo 
su otvorene i dobro surauju. U tom smislu, Hrvatska ima puno 
prijatelja u Europi i svijetu. Panta rhei (izreka starogrËkog mudraca 
Heraklita) - sve teËe pa i promjene, koje su logiËne i nuæne.

Gotovo da se usudim reÊi da je bilo lakπe biti policajac tada 
u svjeæem poslijeraÊu (1996. - 2000.), iako je tada joπ bilo 
opasnosti po æivot u hrvatskom Podunavlju, gdje se provodila 
mirna reintegracija. Izlazak iz rata, u kojem je policija podnijela 
silan teret i ærtve, osigurao je ponos i zadovoljstvo s onim πto 
je ostvareno.

Imamo uistinu dobru i profesionalnu policiju koja je svakim 
danom sve bolja i bolja. ToËno je da mediji razliËito oslikavaju 
policiju - i to Ëesto na nepravedan, kritizerski i senzacionalistiËki 
naËin. To sve se, ipak, u interesu posla mora otrpjeti.

Apsolutno je logiËno da policija svojim prisustvom ne samo 
da utjeËe na sigurnost, veÊ je ona sama po sebi sigurnost 
te me taj visoki postotak (Ëak 82 posto) graana koji su se 
opredijelili za bliæu suradnju policije i stanovniπtva u lokalnoj 
zajednici - uopÊe ne Ëudi. 

Ivica Kirin:

Prije svega moram  reÊi da sigurnost u Republici Hrvatskoj 
ovisi danas u najveÊem dijelu o radu policije i to onom radu 
koji je daleko od oËiju javnosti, a odnosi se na prevenciju i 
masu poduzetih aktivnosti u sprjeËavanju kaznenih djela koja 
nisu obuhvaÊena statistikama i brojevima, kojima Ëesto puta 
ocjenjujemo rad policije, odnosno njezinu uËinkovitost, a koja 
se reflektira na opÊe stanje sigurnosti kod graana. Kada 
govorim o radu i  metodama  rada policije, moram zakljuËiti da 
ipak svako vrijeme ima svoje specifiËnosti i teπko je govoriti o 
tome je li je policija imala nedostatke ili prednosti u odreenim 
situacijama i u odreenim vremenskim razdobljima. Uzevπi 
u obzir da je Hrvatska tranzitna i turistiËka zemlja kroz koju 
godiπnje proe desetke milijuna vozila i putnika te uzevπi broj 
kaznenih dijela poËinjenih na podruËju RH, mogu slobodno reÊi: 
Hrvatska je sigurna zemlja zato jer ima modernu policiju koja 
je prepoznata i koja surauje na svim tehnoloπkim razinama 
sa susjednim policijama, ne samo u naπoj regiji nego i u cijeloj 
Europi, na otkrivanju meunarodnih lanaca kriminala. U vrijeme 
moga mandata inzistirao sam da se naπa policija opremi u 
tehnoloπkom smislu i educira za borbu protiv novih oblika 
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kriminala koji dolazi preko informacijskih sustava, odnosno 
interneta. Danaπnja policija koristi informacijske tehnologije 
ravnopravno sa svim policijama modernih europskih zemalja 
i svijeta.

U vrijeme kada sam izabran na mjesto ministra moram 
reÊi da su se vrlo ruæno i nekorektno odnosili prema policiji 
pojedinci i mediji. Policija se pribijala na stup srama i za najmanji 
propust ili incident i stvarala se laæna percepcija o nesigurnosti 
graana, πto je indirektno nanosilo i πtetu samoj Hrvatskoj jer 
smo mi ipak turistiËka zemlja gdje je sigurnost graana i turista 
najvaænija stvar. Naravno da su te kritiËare demantirali milijuni 
inozemnih posjetitelja naπoj prelijepoj obali jer da sigurnost nije 
bila dobra, vjerujte mi, Hrvatsku bi izbjegavali na kilometre. Ja 
danas, kao bivπi ministar, mogu samo reÊi da mi je bila velika 
Ëast stajati na Ëelu hrabrih ljudi koji nesebiËno za neadekvatnu 
plaÊu rade danonoÊno na Ëuvanju naπe granice, ali i naπe 
osobne sigurnosti. Rijetko Êete Ëuti rijeËi pohvale, ali znajte da 
u srcima malih ljudi policija ima podrπku jer na sigurnosti  koju 
osjeÊaju moæe zahvaliti i upravo nesebiËnom radu, hrabrosti i 
poærtvovnosti policijskih sluæbenika.

Mediji su mjerilo razvijenosti demokracije odreene dræave i 
kao takvi su  korektiv rada bilo koje dræavne institucije pa tako 
i policije. Informiranost graana je ono za πto se trebamo svi 
zalagati, a mediji imaju upravo tu svoju najvaæniju ulogu. Kao 
πto i naπa dræava prolazi transformaciju prema demokraciji 
i usvajanju modernih demokratskih standarda, tako i naπi 
mediji prolaze tu transformaciju pa Êe se s vremenom i kod 
nas smanjiti æutilo i senzacionalizam, a razviti se joπ snaænije 
istraæivaËko novinarstvo. Smatram da treba kritizirati sve 
πto nije dobro i davati na vrijeme informacije graanima, ali 
treba i pohvaliti ono πto je pozitivno. Naæalost, danas kad se 

govori o stvarnom stanju u  policiji joπ uvijek se primjetno viπe 
kritizira nego pohvaljuje, πto i kod graana stvara dvostruke 
osjeÊaje naroËito kad se radi o njihovom poimanju osobne i 
opÊe sigurnosti. 

Naravno da graani æele imati policiju koja je tu kao servis 
graana, a manje kao represivni dræavni aparat. Svi mi æelimo 
poznavati policajce koji Ëuvaju naπe ulice i kuÊe i koji su tu da 
uvijek pomognu kad se neπto dogodi. Ta interakcija graana 
i policijskih sluæbenika zapoËela je kroz projekt Policija u za-
jednici. Kao gradonaËelnik Grada Virovitice moram pohvaliti 
danaπnju nesebiËnu suradnju izmeu grada i policije: ne samo 
suradnju u onima poslovima koji su nam zakonski propisani 
nego i suradnju na svim podruËjima æivota naπeg grada. Ali ne 
samo graani Virovitice nego i graani svih hrvatskih gradova 
i opÊina  ponosni su na svoju policiju koja je uvijek tu da po-
mogne ali i kad zatreba da zaπtiti svakog od nas. Svim djela-
tnicama i djelatnicima MUP-a RH i njihovim obiteljima Ëestitam 
od srca Dana policije te im æelim puno osobnog zadovoljstva 
i uspjeha na poslu i da dalje budu ponos naπe Hrvatske kao 
πto su i oduvijek bili. 

©ime LuËin:

Teπko je usporeivati policiju i njezin naËin rada 2000. go-
dine s danaπnjim vremenom. Prije devet godina policija je, s 
obzirom na svoju ulogu u Domovinskom ratu, bila poluvojna 
organizacija koja je uglavnom funkcionirala po zapovjednoj 
liniji, a ne na osnovi zakona i propisa. Sama struktura i naËin 
organiziranja policije bio je uglavnom politiËki determiniran. 
Ministar je bio prvi policajac, a njegovih osam pomoÊnika kao 
politiËke osobe stajali su na Ëelu pojedinih dijelova policije. Uz 
to, nepostojanje niza zakona kao i nedoreËenost postojeÊih  
onemoguÊavali su efikasnu borbu protiv kriminala, posebno or-
ganiziranog te nisu mogli znaËajnije garantirati sigurnost. Sto-
ga su tadaπnji prioriteti bili stvaranje nove organizacije policije 
koja odgovara modernim europskim standardima. Stoga se i 
posebno inzistiralo na permanentnoj edukaciji policijskog ka-
dra. Novim Zakonom o policiji iz 2001. godine te nizom drugih 
propisa stvoreni su uvjeti za odvijanje procesa modernizacije. 
Danas je policija u boljem poloæaju s obzirom na preduvjete koji 
bi trebali garantirati efikasnost. Meutim, Ëeste smjene vodeÊ-
eg policijskog kadra bez jasnih obrazloæenja, kao i imenovanja 
bez jasnih kriterija, stvaraju nestabilnost unutar sustava. Mislim 
da je danas prioritet da se osigura jasni sustav napredovanja i 
nagraivanja unutar sustava policije putem internih natjeËaja i 
na osnovi kompetencije i struËnosti.

Posao policajca, bez obzira na vrijeme, uvijek je bio za-
htjevan i Ëesto praÊen nesigurnoπÊu, a naæalost i pogibelji. S 
obzirom na znaËaj policijskog posla mislim da policajci danas, 
kao ni juËer, nisu adekvatno ni nagraeni ni opremljeni, a Ëesto 
im se ne osigurava adekvatna edukacija kako bi odgovorili za-
htjevima vremena. OËekivanja javnosti od policije uvijek su veli-
ka, Ëesto i nerealna. Mislim da policija danas ima mnogo loπiji 
druπtveni status nego πto to zasluæuje, a za takvo stanje Ëesto 
odgovornost snose neki drugi dijelovi dræavnog sustava. 

S obzirom da novine prodaju loπe vijesti i senzacije, a 
ne objektivne informacije, teπko je oËekivati da Êe mediji 
prenositi pravu sliku o policiji. Kako su stranice crne kronike 
postale udarne stranice i vijesti medija, tako je i policija na 
neki naËin postala dio tih vijesti. Mislim da se ne bi trebalo 
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optereÊivati s onim πto mediji Ëesto neprovjereno, poluistinito 
i iz raznoraznih izvora prenose, veÊ bi se trebalo potruditi da 
policija bude otvorena za javnost, da se pravovremeno sve 
bitne informacije daju medijima, odnosno, da ih se objavljuje 
na web stranicama, Ëime bi se izbjegla moguÊnost πpekulacija. 
»esto zatvorenost, nedostupnost i davanje barem osnovne 
informacije dovodi do medijskih naklapanja, πto Ëesto stvara 
krivu sliku o radu policije. 

Projekt Policija u zajednici imao je za cilj izgradnju odnosa i 
suradnje izmeu policije i graana pa bi naglasak rada policije 
trebao biti na prevenciji, a ne represiji. Istodobno, graani bi bili 
sudionici u kreiranju svoje vlastite sigurnosti. Taj je projekt pri 
startu bio opÊeprihvaÊen. Mislim da ni danas nije drugaËije, ali 
Ëini mi se da ne ide onom dinamikom koja je predviena kad 
je uveden. Istraæivanje koje pokazuje da je 82 posto graana 
za bliæu suradnju policije i stanovniπtva u lokalnoj zajednici, 
zapravo je zahtjev da se taj projekt dalje razvija. Treba imati 
na umu da policija nije uspjeπna ako ima dobru statistiku, veÊ 
ako graani vjeruju svojoj policiji i podræavaju je. 

Joπko MoriÊ:

Od travnja 1991. do veljaËe 2000. godine bio sam pomoÊnik 
πestorici ministara. Kroz to vrijeme policija se dramatiËno 
mijenjala. Od osnivanja i organizacije rada policijskih formi 
potrebnih suverenoj i demokratskoj dræavi preko obrane 
suvereniteta i teritorijalnog integriteta dræave u obrambenim 
ratnim djelovanjima do organizacije i upravljanja procesom 
vraÊanja redovitim policijskim poslovima. U to vrijeme policija 
je na terenu bila „i mama i tata“. Dræavna vlast je funkcionirala 
po principu: ako ne znaπ tko treba rjeπavati problem - daj ga 

policiji! Kad svi graani, ali i dræavna vlast gledaju policiju kao 
„svemoguÊu organizaciju“ nije moguÊe normalno ni lako raditi. 
No, to je bio rezultat okolnosti nametnutih viπom silom. Policija 
je bila pod stalnim i jakim pritiskom velikih oËekivanja. Danas su 
ovlasti i odgovornosti policije bitno jasnije i preciznije definirane, 
policija djeluje u demokratskijem druπtvenom kontekstu, 
zajedno s druπtvom u zavrπnoj je fazi tranzicije. Danas se od 
policije ne oËekuje rjeπavanje problema izvan njezinih ovlasti i 
odgovornosti, manji je opÊi druπtveni i politiËki pritisak razliËitih 
oËekivanja. Istovremeno i logiËno, rastu oËekivanja da unutar 
svojih ovlasti i odgovornosti, policija bræe, profesionalnije i 
odgovornije obavlja poslove. 

U moje vrijeme biti policajac znaËilo je biti „netko i neπto“. 
Ne u provincijalnom veÊ opÊem druπtvenom kontekstu. Valjalo 
je s tim biti oprezan. Trebalo je upravljati policijom raËunajuÊi 
da se takav status lako „obija o glavu“, odnosno, da ga neki 
policajci lako zloupotrebljavaju. Radi potrebe obrane zemlje u 
policiju se ulazilo prokleto lako. Vremena za edukaciju nije bilo. 
Javnost je oduπevljavala Ëinjenica da imamo svoju, hrvatsku 
policiju. Takav kontekst je odredio i prioritete u voenju 
policije. Inzistirali smo na unutarnjoj stezi i uljudnosti kako bi 
kompenzirali nedostatak policijske obrazovanosti i iskustva. 
Uspijevali smo ne razoËarati opÊu javnost i zadræati njezin 
izrazito pozitivan stav prema policiji.

Velika je kvaliteta i organizacija PR sluæbe i imenovanje 
glasnogovornika policije odvojeno od odnosa s javnoπÊu 
ostatka MUP-a. Najbolja pak stvar je bilo imenovanje 
Krunoslava Borovca na to mjesto. Nije ga struËna javnost 
sluËajno ocijenila „komunikatorom godine“. Interes medija je 
poveÊati svoju prodaju, sluπanost i gledanost. To je tipiËno za 
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træiπno gospodarstvo te za demokratske zemlje uopÊe. Zato se 
ponekad stjeËe dojam da su mediji pretjerano senzacionalni. 
S druge strane, policija mora neko vrijeme skrivati informacije 
od medija - πto oni znaju. Taj prostor i vrijeme „skrivanja 
informacija“ mediji koriste za πpekuliranja u kojima imaju pravo 
na senzacionalizam, ali i izgovor da nisu imali pravu informaciju. 
U vezi s tim novinari imaju zanimljivu tezu: „Ne vjeruj ni jednoj 
informaciji dok ne bude sluæbeno demantirana“. Ta situacija 
se lako prevladava transparentnoπÊu rada koja podrazumijeva 
da glasnogovornik medijima govori: „Tu informaciju vam ne 
mogu reÊi“. I struËna i opÊa javnost se slaæu da to Borovec 
radi sjajno. Meutim, javnost manjim dijelom policiju percipira 
kroz glasnogovornika, a veÊim kroz sveukupne rezultate 
njezina rada.

Meni rezultat da 82 posto graana æeli bliæu suradnju 
policije i stanovniπtva u lokalnoj zajednici - nije iznenaenje. 
Æivimo vrijeme globalne (ne)sigurnosti. Problem je πto je 
policijski menadæment sebi „uvrtio u glavu“ da se javna 
sigurnost viπe tiËe policije nego graana, πto nije samo krivo 
nego je - neprirodno. Sigurnost njihovih æivota i imovine se 
definitivno i konaËno najviπe tiËe graana, a potom policije 
pa svih ostalih. Na toj premisi treba organizirati svakodnevni 
operativni rad, postupke i procedure djelovanja policije. Graani 
imaju pravo, ali i trebaju moÊi utjecati na svoju sigurnost. 
Tim pravcem bi trebalo reorganizirati rad policije ukljuËujuÊi 
i podjelu odgovornosti za sigurnost. Treba otkloniti sadaπnje 
neprirodno stanje da se moja i sigurnost moje imovine najviπe 
tiËe mene, a sustav je tako postavljen da je ja oËekujem od 
nekog drugog. A kad je nema? Nisam kriv ja nego policija! 
Dakle, na razvoju modela „Policija u zajednici“ treba raditi joπ 
puno i dugo. Istovremeno, treba joπ raditi na demokratizaciji, 
ali i decentralizaciji policije. Tako Êe se iz danaπnjeg stanja, u 
kojem je javna sigurnost dræavni problem, doÊi u prirodno stanje 
u kojem Êe javna sigurnost biti javni problem.

Zdravko Æidovec:

Jasan redoslijed koraka, sposobnost utvrivanja prioriteta 
- presudna je za djelovanje i uspjeh. Snaga redarstvene sluæbe 
uvijek se mjeri u teπkim trenutcima. Policajac ne mora traæiti 
dopuπtenje za djelovanje niti mu se moæe narediti da ne djelu-
je unutar zakona. Ako se zakoni, kad to traæe interesi pravde 
i mira, mijenjaju i usavrπavaju - tada predstavljaju sræ naπe 
nade u spokojan æivot. Takvi zakoni otvaraju putove uspjeπ-
noj meunarodnoj suradnji i ona tako postaje bitna znaËajka 
policijske karijere.

U godinama stvaranja temeljnih institucija Hrvatske Repu-
blike policija je ne samo razvijala ËovjeËnost u postupanju i 
osjeÊaj pravde, nego se naπla u obvezi da πtiti goli ljudski æi-
vot suoËen s agresijom vojnog stroja. Cijena koju smo platili je 
visoka, policijski grobovi ostali su na svim hrvatskim ratiπtima. 
Uvjerenja mnogih kolega s kojima sam suraivao razvijala su 
se u skladu s vremenom u kojem smo æivjeli. No, uvijek smo 
vjerovali u ono πto smo radili i nikad nismo djelovali protiv svoje 
savjesti. Nisu mediji jedini koji bi da nam æivote pretvaraju u 
crnu kroniku. NajveÊu potrebu za informacijom imaju upravo 
oni koji najviπe oskudijevaju informacijama. No, svaka informa-
cija moæe proizvesti dva opreËna uËinka. Njezin primitak ovisi 
o simboliËkoj i o spoznajnoj konstrukciji osobe. Svatko vjeruje 
da razumije drugoga, mada u stvari samo tumaËi svoje iskaze 

na temelju vlastitog znaËenja. Zakoni sluæe pravdi i miru i kad 
god policija postavi visoke toËke oËekivanja - sluæenje dosto-
janstvu kaznenog prava - ona πtiti dosegnutu kvalitetu æivota 
i otvara joj prostor. Nije rijetkost da su prenositelji informacija 
toga posljednji svjesni.

Urbano nasilje i terorizam nadvijaju se kao sjena nad naπim 
æivotima. Ali, na razini lokalne ljudske zajednice za mnoge ljude 
zloËin uzrokuje najveÊi strah. PoËesto je ipak percepcija zloËina 
daleko veÊa nego πto je to uopÊe u stvarnosti jer se nikome 
od nas ne da postati ærtvom. Postoji golema moralna razlika 
izmeu upotrebe sile u otkrivanju i upotrebe sile u poËinjenju 
kaznenog djela. Stoga policija ne moæe sumnjati u ispravnost 
onoga πto Ëini te je baπ zbog toga naklonost graana na nje-
zinoj strani. Policija je duæna sudjelovati u izgradnji otpornosti 
na ugroze svake zajednice jer je njezin moralni i praktiËni im-
perativ da se suoËi sa zloËinom.

Ako je to tako (da 82 posto graana æeli bliæu suradnju 
policije i stanovniπtva u lokalnoj zajednici) - to samo potvr-
uje osjeÊaj da su opÊe ljudske vrijednosti dio svakodnevnog 
policijskog æivota.

Vjekoslav BrajoviÊ:

BuduÊi da sam veÊ gotovo desetljeÊe u mirovini ne pratim 
razvoj Ministarstva, osim πto povremeno poneπto proËitam 
ili Ëujem u medijima. Ali ono πto se da primijetiti je da se 
MUP, na æalost, sve ËeπÊe proziva zbog neprofesionalnosti 
i neuËinkovitosti, ma koliko se svi segmenti trudili. Promjene 
koje se nastoje provoditi kako bi se πto brze pribliæili naËinu 
rada i funkcioniranja europskih policija izgleda da su kod nas 



policija i javnost

26
rujan • 2009. • mir • ugled • povjerenje

joπ uvijek svedene na kozmetiËke promjene ustroja i poveÊanja 
ustrojstvenih jedinica, a krajnji rezultat toga nije kvalitetniji rad 
i bolja sigurnost graana.

Dopustite mi da spomenem samo razdoblje od devedesetih 
godina, kada sam bio aktivni sudionik stvaranja samostalnih 
policijskih snaga Republike Hrvatske, Ëasnog i povijesnog 
udjela upravo policijskih snaga u obrani njene suverenosti 
i samostalnosti. Povjerenje naπih sugraana u policijske 
sluæbenike je bilo izuzetno visoko i bojim se da se joπ dugo 
neÊe postiÊi rejting devedesetih. 

Moje je miπljenje da smo sami u jednom dijelu pridonijeli 
senzacionalizmu u tekstovima o policiji, bez obzira na temu 
ili sadræaj. Svojevremeno je jedan od uzroka bila i neosporna 
Ëinjenica da su pojedinci smatrali da je neophodno imati svoje 
novinare koje hrane povjerljivim podacima ili svojom verzijom 
nekog dogaaja, a da ne spominjem i bavljenje “kadrovskom 
politikom” pri Ëemu je za novinare policijski sugovornik uvijek 
bio sposobniji od onih koji su na rukovodeÊim pozicijama. 
Takvo ponaπanje pojedinaca je dovodilo do toga da novinari 
gube poπtovanje prema pripadnicima Sluæbe, a i da se unutar 
Sluæe gubi meusobno povjerenje, Ëime je dolazilo i do 
opadanja profesionalnosti. Ne znam je li tako i danas, s time 
da svakako æelim napomenuti da se ne æelim upuπtati u ocjenu 
razine profesionalizma u novinarskim redovima, tim viπe πto 
to ni nije prvenstveno problem “policijskih sugovornika” veÊ je 
problem njihovih urednika.

Projekt “Policija u zajednici” je (po onome πto znam o tom 
projektu jer je zapoËet kad viπe nisam bio u sluæbi) teoretski 
dobro osmiπljen, ali za njegovu realizaciju nisu dostatne samo 
teoretske analize, planovi, prezentacije u Power Point-u. Mislim 
da je zanemarena Ëinjenica tko Êe i kako Êe realizirati taj dobro 
osmiπljen projekt. U analizi se mora objektivno, uistinu hladne 
glave, ocijeniti dosadaπnji rad, rezultati s terena, a ne da npr. 
ravnatelji osnovnih πkola imaju problema jer ne mogu doÊi do 
svog kontakt-policajca. ©to je sa sektorskim naËinom vrπenja 
sluæbe, kroz pozorniËko-patrolne rajone, kako se u to uklapa 
projekt “policija u zajednici” i πto Êe se dogaati  kad “projekt” 
u potpunosti zaæivi i poËne davati konkretne rezultate? No, 
moæda nema problema u kompatibilnosti unutar ta dva naËina 
i vjerojatno jedan drugoga uspjeπno nadopunjuju - πto ne 
znam jer, napominjem, skoro sam Ëitavu deceniju u mirovini i 
uglavnom o svemu znam onoliko koliko se nae u medijima. 
Je li se razmiπljalo pri izradi projekta o suradnji kontakt- 
policajca i umirovljenih kolega koji æive na podruËju za koje 
su rasporeeni kao kontakt- policajci i na kojem bi i trebali 
poznavati stanovnike, objekte pa i dogaaje? Policija ne smije 
zaboraviti da je dio zajednice u kojoj djeluje i da je struËnost, 
vrijeme, oprema (kakva god bila) u funkciji sigurnosti graana, 
a da su smatrani djelom zajednice pokazuje visoki postotak 
graana koji æele bliæu suradnju s policijom, ali  taj postotak 
istovremeno ukazuje i na to da projekt “policija u zajednici” 
vjerojatno joπ nije u potpunosti zaæivio ili se moæda samo radi 
o nedostatnom broju kontakt-policajaca?

A biti svakodnevno na usluzi i zaπtiti graana nije bezliËna 
fraza, veÊ istinska obveza svakog policijskog djelatnika. 

Æeljko SaËiÊ:

Sa velikim i neskrivenim zadovoljstvom mogu konstatirati da 
su posljednje godine  pripadnici KriminalistiËke policije MUP-a 
RH konaËno, nakon dugogodiπnjih  struËnih i argumentiranih 
rasprava, znanstvenih analiza, prouËavanja kriminalistiËke i 
pravne prakse mnogi europskih dræava i SAD-a te primjene 
sadræaja pozitivnih meunarodnopravnih akata, koji tematiziraju 
suzbijanje najopasnijih oblika kriminala, dobili u ruke primjeren 
„alat“ za suzbijanje druπtveno najopasnijih oblika kriminalnog 
ponaπanja u Republici Hrvatskoj. Danas imamo ispunjene sve 
(ili gotovo sve) pravne i ostale preduvjete za duboko zadiranje 
u „tamnu zonu“ pod utjecajem organiziranog kriminala i 
korupcije; za njezino osvjetljavanje, otkrivanje, dokazivanje, 
odnosno stvaranje uvjeta za procesuiranje poËinitelja tih 
oblika kriminala. U nemirna poratna vremena, od sredine 
do kraja devedesetih godina, kad sam imao Ëast rukovoditi 
redarstvenom sluæbom KriminalistiËke policije MUP-a RH, na 
djelomiËno veÊ stvorenim organizacijskim temeljima za borbu 
protiv organiziranog kriminala, ali uz tada potpuno  neprimjeren 
i neupotrebljiv pravni instrumentarij, zapoËeli smo, sa skupinom 
najiskusnijih kriminalista - entuzijasta i nekoliko vrsnih  pravnih 
teoretiËara, osmiπljavati primjeren model za sustavnu i 
uËinkovitu borbu protiv organiziranog kriminala i korupcije 
u Hrvatskoj. Takoer, æelim naglasiti svima vidljivo uspjeπnu 
i nadasve uËinkovito obnaπanje svih najteæih i najopasnijih 
zadaÊa koje obnaπanju pripadnici danaπnje Specijalne policije, 
slijednici najuËinkovitije i najelitinije profesionalizirane pjeπaËke 
postrojbe u pobjedom okonËanom Domovinskom ratu, πto sve 
nas, ratne veterane slavne Specijalne policije, odnosno „jakih 
snaga MUP-a“ Ëini posebno  ponosnim.
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Sasvim je sigurno da je zanimanje „policajac“ u demo-
kratskom druπtvu rezervirano samo za pravdoljubive, ne-
sebiËne, hrabre i Ëovjekoljubive ljude, spremne na pomoÊ i 
ærtvu za drugoga u svakom trenutku i na svakom mjestu. ©to 
je najvaænije, policajac moæe s tim vrlinama, uz neophodnu 
struËnu i pravnu naobrazbu, podjednako uspjeπno obnaπati 
svoju policijsku zadaÊu (koja se moæe saæeti na „Ëuvati i 
sluæiti“) u bilo kojem dijelu svijeta. Stoga Ëestitamo svakom 
naπem policajcu na odabiru ovog Ëasnog, teπkog i nadasve 
æivotno opasnog zanimanja. Ohrabrimo ih da i dalje s 
uspjehom Ëuvaju, sluæe i πtite sve nas od nasilja, bezakonja, 
nepoπtivanja i krπenja naπih sloboda i prava. Naπa dræava 
mora naÊi sredstva za dostojnu nadnicu te osigurati primjeren 
socijalni i materijalni status naπih policajaca. S druge strane, 
moæemo li uopÊe zamisliti razoËaranje naπih graana kad se 
u rijetkim sluËajevima susretnu s korumpiranim, nestruËnim, 
neljubaznim, nesusretljivim, subjektivnim i „policajcem“ punim 
predrasuda? Nepodijeljena je odgovornost naπeg policijskog 
vodstva da takvih razoËaranja bude πto manje, ali i da 
policijska edukacija bude trajna, a samo struËnost, uspjeπnost 
i predanost policijskom poslu, uz formalnu naobrazbu, bude 
temelj za napredovanje u sluæbi na transparentnoj osnovi, a 
ne uz koriπtenje privilegija i nepripadnih, umjetnih „prednosti“ 
(npr. pripadnost politiËkoj stranci, osobnom prijateljstvu, 
kumstvu i sliËno).

Bez medija je nezamisliv politiËki i druπtveni æivot u svakoj 
demokratski ureenoj zajednici. No, mediji imaju osim jasne 
potrebe i druπtvenog zahtjeva da objektivno informiraju javnost 
o zbivanjima u zajednici i potrebu za svojim financijskim 
opstankom pa se ponekad kao nuæno zlo pojavljuje tendencija 

senzacionalizma ili Ëak i „æutila“. Ipak, svaka kritika koja 
nam se nekad Ëinila bolnom i nepravednom, moæe policiju 
uËiniti dodatno budnom i izoπtriti njezine mehanizme za joπ 
struËnijim, sustavnijim, uËinkovitijim i neovisnijim radom. 
Stoga i naπi mediji (posebice tzv. istraæivaËko novinarstvo) 
u konaËnici imaju i te kako pozitivnu ulogu u stvaranju 
uËinkovitijeg modela suzbijanja kriminala ili zaπtite graana i 
njihove imovine od nezakonitih posezanja.

Istraæivanje Ëije rezultate spominjete u Ëetvrtom pitanju  
sasvim je sigurno, uz koriπtenje znanstveno utemeljene 
metodologije, dalo realnu sliku odnosa naπe policije i naπih 
graana, a to je kako vidimo - odnos povjerenja. Nema veÊeg 
komplimenta za policiju od Ëinjenice da joj graani poklanjaju 
povjerenje. Ali to je i ogromna odgovornost i obveza za naπu 
policiju: da u svakodnevnom radu uËine sve i svugdje kako 
bi bili na korist graanima i Domovini Hrvatskoj. Ovaj stav 
naπe javnosti, dakle, obvezuje naπu policiju da na opravdane 
zahtjeve naπih graana odmah reagira, da ih ne ignorira, da 
ih nepotrebno i nemuπto ne upuÊuje na privatne zaπtitare 
i privatne detektive, da ih ne prepuπta oËitom obiteljskom 
ili drugom nasilju, da ih prvo opominje, a ne odmah strogo 
novËano kaænjava, da πirom otvorenih oËiju i napetih uπiju 
hodaju po svojem pozorniËkom rajonu i uoËavaju kriminalna 
ponaπanja, a ne da od njih okreÊu glavu i nezainteresirano 
prolaze... Sve to i joπ mnogo viπe policija treba raditi da oËuva 
ovu dragocjenost - povjerenje svojih graana.m
 Boris SADILEK

Snimio Ivica LAJTNER
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Istraæivanje je od svibnja do srpnja 2009. 
provela Agencija GfK, s ciljem utvrivanja  
osjeÊaja sigurnosti graana i straha od 
kriminaliteta kao subjektivnih pokazatelja 
osobne i javne sigurnosti te utvrivanja 
percepcije o uËinkovitosti policije i 
povjerenja graana u policiju.

Ministarstvo unutarnjih poslova RH u suradnji s Programom Uje-
dinjenih naroda za razvoj u Republici Hrvatskoj (UNDP) predstavili 
su 31. srpnja rezultate istraæivanja „Percepcija sigurnosti graana, 
strah od kriminaliteta i uloga policije“. Istraæivanje je od svibnja do 
srpnja ove godine provela Agencija GfK, a osnovni cilj istraæivanja 
je bio utvrditi osjeÊaj sigurnosti graana i strah od kriminaliteta kao 
subjektivnih pokazatelja osobne i javne sigurnosti te utvrditi perce-
pciju o uËinkovitosti policije i povjerenju graana u policiju. 

Naime, u zadnjih πest godina evidentan je kontinuiran rast oru-
æanog nasilja u Republici Hrvatskoj. Zamjetan je porast mladih po-
Ëinitelja, urbanih nasilja te nasilja u obiteljima. Hrvatska populacija 
kriminal i dalje percipira kao jednu od najveÊih briga sadaπnjice, kao 
i da su lokalne zajednice u kojima stanuju manje sigurne u odnosu 
na prije 20-tak godina. Podloga zabrinutosti graa moæe se s jedne 
strane pronaÊi i u medijima koji prikazuju nasilje i kri-
minal, ali s druge strane, i u zaostacima rata, orga-
niziranog i uliËnog kriminala, za koje postoji sumnja 
da nisu nestali u posljednjih deset godina.  

Najbolji u sprjeËavanju i 
otkrivanju nasilja 

Prema rezultatima istraæivanja, neπto viπe od 
polovice graana procjenjuje koliËinu kriminaliteta 
i koliËinu remeÊenja javnog reda malom u svom 
mjestu stanovanja. Joπ manji postotak ispitanika 
procjenjuje koliËinu rizika da postane ærtvom nekog 
kaænjivog djela. Oko dvije treÊine graana sve na-
vedene prijetnje u upitniku ocjenjuje manjim u svom 
mjestu stanovanja u odnosu na prosjek Republi-
ke Hrvatske. Od devet ispitivanih kaznenih djela, 
najveÊi postotak graana bio je ærtvom prijevare 
kojom mu je nanesena financijska πteta, zatim fi-
ziËkog napada te krae bicikla ili motornog vozila. 
Ærtvama ostalih kriminalnih djela bilo je manje od 
pet posto ispitanika. 

Graani u najveÊoj mjeri policiji prijavljuju krau 
automobila te provalu ili pokuπaj provale u stan ili 
kuÊu. U najmanjoj mjeri policiji se pak prijavljuje 
silovanje, financijske prijevare i fiziËki napadi. Skoro svi ispitanici, 
koji nisu bili ærtvom jednog od ispitivanih kaznenih djela, smatraju 
da bi takvu situaciju u buduÊnosti prijavili policiji.

OpÊenito gledajuÊi, procjene policije su na veÊini tvrdnji poziti-
vne (veÊi broj ispitanika se sloæio s pozitivnom konotacijom tvrdnje). 
Osim evaluacije radnji i postupanja policije u mjestu stanovanja, 
ispitana je i percepcija graana o uspjeπnosti policije posebno u 

otkivanju i sprjeËavanju pojedinih kriminalnih radnji. Policija je najbolje 
ocijenjena u sprjeËavanju i otkrivanju nasilja na javnim mjestima, a 
najloπije kod sprjeËavanja i otkrivanja mita i korupcije. Postoji trend 
da se najveÊim problemom procjenjuje manjak policijskih sluæbenika, 
a najmanjim neadekvatan sustav policijskog obrazovanja. 

Graani æele pomagati policiji

Kontakte s policijom u posljednjih godinu dana imala je treÊina 
graana. VeÊina osoba koje su imale kontakt s policijom u poslje-
dnjih godinu dana opisuju ga pozitivnim jer su im policijski sluæbe-
nici posvetili ili punu ili pristojnu koliËinu paænje. S druge strane, 
22 posto graana ili njihove obitelji i prijatelji imali su barem jedno 
neugodno iskustvo s policijom u svom æivotu. Meu 12 posto onih 
koji su imali osobno neugodno iskustvo s policijom, u najveÊoj mjeri 
odnosilo se na prometnu policiju i policijsku ophodnju (za odræava-
nje javnog reda i mira). 

U posljednjih godinu dana 16 posto ispitanika je pomoglo policiji, 
dok rezultati ukazuju na to da je Ëak 91 posto graana spremno 
u buduÊnosti pomagati. Meutim, graani su podijeljeni s obzirom 
na njihovu æelju za ËeπÊim kontaktima s policijskim sluæbenicima u 
buduÊnosti (48 posto ne æeli takve kontakte, a 45 posto æeli). Velika 
veÊina se slaæe da je za odræanje reda u mjestu u kojem stanuju 
potrebna bolja suradnja policije i stanovniπtva. Za UNDP ovo je jedan 

od najinteresantnijih nalaza istraæivanja, s obzirom da 
je upravo to partnerstvo - izmeu obiËnih graana i 
njihovih kontakt policajaca - podruËje koje, u suradnji 
s MUP-om, nastoji unaprijediti. 

Neπto viπe od polovice graana (55 posto) 
smatra da policija RH-a izvjeπtava javnost objektivno 
i redovito, dok jedna treÊina graana ima suprotno 
miπljenje. VeÊina graana smatra da bi policija 
trebala o svih osam ispitivanih stavki u veÊoj mjeri 
informirati javnost, a najviπe o sigurnosti cestovnog 
prometa. Osnovni izvor informacija o policiji graani 
dobivaju preko televizije (67 posto). 

Osim povjerenja u druge ljude, jedno od podruËja 
interesa ovog istraæivanja bilo je i povjerenje u razliËite 
institucije RH. Rezultati pokazuju kako je stupanj 
povjerenja hrvatskih graana najviπi kada je u pitanju 
vojska,  slijede ju policija, te prosvjeta, dok je najniæi 
kada su u pitanju politiËke stranke i Sabor. 

VeÊina ispitanika, njih 82 posto, takoer smatra 
kako je u svrhu odræanja reda u njihovu mjestu 
stanovanja potrebno uspostaviti bliæu suradnju i 
povezanost izmeu lokalnog stanovniπtva i policije. 
No, pritom dio njih ne smatra kako bi osobno 
trebali pridonijeti uspostavljanju bolje suradnje i 

povezanosti. Naime, kada je u pitanju osobni kontakt i susretanje s 
policijskim sluæbenicima, graani su podijeljenog miπljenja - otprilike 
polovina bi voljela ËeπÊe imati priliku za takve kontakte, dok druga 
polovina ne bi. Rezultati ovog istraæivanja posluæit Êe utvrivanju 
prioriteta za institucionalizaciju i provedbu Strategije djelovanja 
policije u zajednici.m

 Pripremila Ana Marija VOJKOVI∆

MUP-ovo nacionalno istraæivanje sigurnosti

»ak 82 posto graana æeli bliæu suradnju policije 
i stanovniπtva u lokalnoj zajednici

Istraæivanjem je 
obuhvaÊeno ukupno
4500 ispitanika starijih 

od 18 godina, na uzorku 
reprezentativnom za 

cijelu Hrvatsku prema 
æupanijama, veliËini 
naselja, spolu i dobi. 
Kombinirane su dvije 
metode prikupljanja 

podataka: telefonsko 
intervjuiranje i osobno 

intervjuiranje u 
kuÊanstvima. Detaljnije 

rezultate istraæivanja 
moæete proËitati na 
naslovnici MUP-a     

www.mup.hr.
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Posao novinara i policajca na neki je naËin 
sliËan: i on je tu, kao i policajac, u bilo koje 
doba dana kada je neka „frka“, kad se neπto 
dogaa 

Kad govorimo o poslu novinara ili policajca, mogli bismo 
zakljuËiti da su to poslovi koji su na neki naËin sliËni. I oni su tu 
kao i policija kada je „frka“, kad se neπto dogaa, u bilo koje 
doba dana, u kasne noÊne sate, vikendima pa i blagdanima 
na mjestima dogaaja prometnih nesreÊa, kaznenih djela 
ili drugih dogaaja od interesa za javnost izloæeni raznim 
vremenskim uvjetima. 

Uredno se odazivaju na pozive za konferencije, ali i druge 
pozive za medijskom popratnom raznih policijskih aktivnosti 
na terenu. Suradnja s ovakvim predstavnicima medija uistinu 
je pravo zadovoljstvo jer oni, kao i policija, visokoprofesionalno 
obavljaju svoj vrlo zahtjevan posao.

Policijski fotoobjektivi ovjekovjeËili su neke trenutke te 
„uhvatili“ pojedine predstavnike medija u akciji.m

Kata NUJI∆
Foto: PU brodsko-posavska 

Slavonski Brod: 
novinari „uhvaÊeni“ policijskim fotoobjektivom

Danijel Soldo (sjedi) - agencija “Cropix” i “Jutarnji list” u 
trenutcima iπËekivanja biciklistiËkog maratonca, policijskog 
sluæbenika PP Slavonski Brod Gorana ©otole (medijska poprata)

Predstavnica “Glasa Slavonije” - Marija RadoπeviÊ u 
trenutcima uzimanja izjave policijskog sluæbenika, 
biciklistiËkog maratonca Gorana ©otole

Intervju biciklistiËkog maratonca: Leon LovriÊ - “VeËernji list”, 
Aleksandra Primorac - “Jutarnji list”, Ana Bajan - “Radio 
Brod“, Marin KovaËeviÊ - ”Posavska Hrvatska”

Intervjuiranje bicikl. maratonca: Branko Pintar - “Radio 
Slavonija”, ekipa “Slavonsko-brodske televizije” - Dalibor 
Vuleta i kamerman Mario DekanoviÊ

Medijska poprata Dana policije na gradskom Korzu, Ivica 
GaloviÊ u akciji - VeËernji list

Medijska poprata Dana policije na gradskom Korzu, Marin 
KovaËeviÊ sa foto aparatom - “Posavska Hrvatska”

Dan policije na gradskom korzu, Ivana Mismer-LuliÊ - “HRT” i 
Marin KovaËeviÊ - “Posavska Hrvatska” (sa foto aparatom u ruci)
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Izloæba - Muzej policije (uzimanje izjave gospodina JamiËiÊa) 
za “HRT”- Denis »ugura

Predstavnici medija na konferenciji u povodu sluæbene prezentacije web stranice PU: Nataπa BuntiÊ - “Radio Brod”, Aleksandra 
Primorac - “Jutarnji list”, Anita BeniÊ - “Vjesnik”, Franjo Lepan - “24sata”, Filip Mrvelj - “Sbiportal” 

Na konferenciji (prezentacija zajedniËkih mjeπovitih ophodnji): Nataπa BjelobabiÊ - “SB TV”, Marija RadoπeviÊ - Glas Slavonije, Viπnja RuæojËiÊ-”Hrvatski 
radio”, Sandra Buljan - Radio „Slavonija“, Ivan BarbariÊ - “Radio Brod”, Aleksandra Primorac - “Jutarnji list”, Anita BeniÊ - “Vjesnik”, Danijel Soldo

Medijska poprata Dana policije na gradskom Korzu, Karolina 
Bognar sa fotoobjektivom - “Posavska Hrvatska”

Intervju (kontakt-policajca) za Dan policije na gradskom Korzu, 
Branko Pintar - Radio „Slavonija“ i Ivan RiskoviÊ - Radio „Brod“

Izloæba - Muzej policije u Slavonskom Brodu: lijevo Ivan 
BarbariÊ - Radio „Brod“, desno Mirna JeliÊ - Radio „Slavonija“
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Sastanak ministara pravosua i 
unutarnjih poslova EU

U organizaciji πvedskog predsjedniπtva od 15. do 
17. srpnja u Stockholmu je odræan Neformalni sastanak 
ministara pravosua i unutarnjih poslova EU. Na 
sastanku je bilo rijeËi o  tzv. stockholmskom programu 
koji se planira usvojiti u prosincu ove godine, a odnosi se 
na borbu protiv organiziranog kriminala, jaËanje politike 
azila i migracija, borbu protiv terorizma te na zaπtitu 
temeljnih prava graana EU, lakπi pristup pravosuu i 
vanjskopolitiËki aspekt pravosua i unutarnjih poslova. 
Na sastanku su sudjelovale i  zemlje kandidati za 
Ëlanstvo u EU: Hrvatska, Makedonija i Turska.

Vincent Degert u oproπtajnom 
posjetu kod ministra Karamarka

Dana 21. srpnja ministar Karamarko primio je  u 
oproπtajni posjet πefa Delegacije Europske komisije u 
RH Vincenta Degerta. Tom prilikom obojica su  izrazili 
obostrano zadovoljstvo dosadaπnjom vrlo uspjeπnom 
kako osobnom, tako i suradnjom svojih institucija, 
MUP-a RH i Delegacije Europske komisije u RH. 
Ministar Karamarko je govoreÊi o reformi MUP-a i 
policije, podsjetio kako je MUP RH uloæio velike napore 
u uspjeπne procese suzbijanja organiziranog kriminala i 
korupcije u hrvatskom druπtvu, depolitizacije policije. S 
tim u vezi je najavio i donoπenje novoga Zakona o policiji. 
Istaknuo je daljnju beskompromisnu borbu MUP-a protiv 
organiziranog kriminala i korupcije te tijesnu suradnju s 
USKOK-om i drugim nadleænim tijelima.  Degert je pak 
naglasio da je jasan cilj Delegacije EK uvijek bio da RH 
postane punopravna Ëlanica EU. Istaknuo je  kako je MUP 
uËinio velika dostignuÊa u pregovaraËkom poglavlju 24. 
Pravda, sloboda i sigurnost, ali i svim ostalima u kojima 
sudjeluje, od kojih je izdvojio i poglavlje 23. Pravosue i 
temeljna prava. Istaknuo je uspjeπnu suradnju hrvatske 
policije, USKOK-a i Dræavnog odvjetniπtva u borbi 
protiv organiziranog kriminaliteta i korupcije izrazivπi i 
zadovoljstvo reformama koje se provode u hrvatskoj 
policiji putem novog Zakona o policiji. Degert je posebice 
uspjeπnom ocijenio i  suradnju MUP-a RH s MUP-om 
Srbije ali i drugim zemljama u regiji.

Danas se na poseban naËin prisjeÊamo 174 poginula 
hrvatska branitelja i 1430 branitelja koji su ranjeni 
tijekom VRO „Oluja“. Njihova je ærtva kao i ærtva svih 
hrvatskih branitelja, poginulih i ranjenih u obrani 
Domovine uklesana u same temelje hrvatske dræave 
- kazala je predsjednica Vlade RH Jadranka Kosor 5. 
kolovoza na sveËanosti u Kninu.

Proslava Dana pobjede, Dana domovinske zahvalnosti, Dana hrvatskih 
branitelja te 14. obljetnice VRO „Oluja“ odræana u Kninu u srijedu 5. 
kolovoza okupila je i ove godine cijeli dræavni vrh Republike Hrvatske, 
posebice djelatnike, Ëelnike MORH-a i MUP-a RH, brojne pripadnike 
braniteljskih udruga iz cijele Hrvatske i graane Knina. Uz predsjednicu 
Vlade RH Jadranku Kosor, brojne ministre, meu kojima i ministar MUP-a 
Tomislav Karamarko, bili su tu i predsjednik RH Stipe MesiÊ te predsjednik  
Hrvatskoga sabora Luka BebiÊ s potpredsjednicima Vladimirom ©eksom 
i Josipom FriπËiÊem.  

U jutarnjima satima na poËetku sveËanosti viπe od tisuÊu branitelja 
sudionika same VRO „Oluja“ predvoenih stjegonoπama brojnih ratnih 

Bez hrvatskih branitelja   ne bi bilo slobodne i demokratske Hrvatske
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SveËano obiljeæena 14. obljetnica VRO“Oluja“, Dan pobjede, domovinske zahvalnosti i Dan hrvatskih branitelja

Bez hrvatskih branitelja   ne bi bilo slobodne i demokratske Hrvatske

zastava hrvatskih postrojbi OS i MUP-a RH, uz zvonjavu zvona 
kninskih crkava  krenulo je u mimohodu ulicama Knina, a na 
Kninskoj tvravi u nazoËnosti najviπih dræavnih duænosnika 
upriliËena je i sveËanost podizanja dræavne zastave uz 
intonaciju dræavne himne. Kod srediπnjeg kriæa na kninskom 
groblju odana je poËast, ceremonijom polaganja vijenaca 
i paljenjem svijeÊa za sve poginule branitelje tijekom VRO 
„Oluja“. Vijence su tako poloæila i zapalila svijeÊe izaslanstva 
Vlade RH, Hrvatskoga sabora, Ureda Predsjednika RH 
predvoena predsjednicima Jadrankom Kosor, Lukom 
BebiÊem i Stipom MesiÊem, dok je izaslanstvo Ravnateljstva 
policije predvodio glavni ravnatelj policije Oliver GrbiÊ.

SveËani postroj MUP-a

Srediπnja sveËanost odvijala se na Gradskom stadionu 
NK Dinara pred simboliËnih za 14. obljetnicu VRO „Oluja“ po-
strojenih 14 sveËanih postroja OS RH,  MUP-a RH, udruga 
hrvatskih branitelja te postroja ratnih zastava OS i MUP-a RH. 
SveËani postroj MUP-a brojio je Ëetrdeset pripadnika, a Ëinili 
su ga policijski sluæbenici specijalne, temeljne, graniËne i in-

terventne policije iz viπe PU, dok je njime zapovijedao Danijel 
Krolo, zapovjednik SJP Split.  

U tom i takvom slavljeniËkom ozraËju veliËanstvene po-
bjede, oslobaanja okupiranih dijelova Hrvatske te 1995. uz 
vijorenje stotina hrvatskih trobojnica, pobjedniËkih koraËnica 
u izvedbi Orkestra HV-a okupljenima su se obratili dræavni Ëel-
nici prigodnim govorima naglaπavajuÊi povijesni znaËaj VRO 
„Oluja“ u oslobaanju i stvaranju naπe danaπnje moderne hr-
vatske dræave. 

Predsjednica Vlade Jadranka Kosor u svome izlaganju viπe 
puta je odala zahvalnost hrvatskom braniteljima te naglasila: 
- Slobodarska teænja hrvatskoga naroda bila je izraæena kroz 
povijest i u samim izvoriπnim osnovama hrvatskoga Ustava 
priznaju joj sva nastojanja kojima se gradila hrvatska samo-
bitnost i afirmiralo pravo hrvatskog naroda, svih graanki i 
graana RH na suverenu, neovisnu i demokratsku hrvatsku 
dræavu. To su pravo u punoj mjeri konaËno ostvarili hrvatski 
branitelji i pobjedom u Oluji i u Domovinskom ratu te im stoga 
dugujemo vjeËnu zahvalnost. Bez hrvatskih branitelja ne bi 
bilo slobodne i demokratske Hrvatske. Danas se na poseban 
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Da se ne zaboravi
Treba i ove godine na Dan domovinske zahvalnosti, Dan pobjede, 

hrvatskih branitelja istaknuti kako je hrvatska policija, ne samo tijekom 
VRO „Oluja“, nego i tijekom cijelog Domovinskog rata, posebice na 
samom poËetku stvaranja samostalne i neovisne Republike Hrvatske 
imala zadaÊu da tada kao jedina organizirana i legitimna oruæana snaga 
stane u obranu Domovine. Poglavito se to odnosi i na pripadnike 
Specijalne policije koji su sudjelovali u akcijama, operacijama  na svim 
bojiπtima diljem Hrvatske u vrijeme i tijekom cijelog Domovinskoga rata 
te tako dali neizmjeran doprinos obrani suvereniteta, stvaranju moderne 
i neovisne hrvatske dræave. Æivote kao zalog na oltar Domovine tijekom 
Domovinskoga rata poloæilo je Ëak 729 pripadnika MUP-a, viπe od 3 500 
ih je ranjeno, a 40 ih se joπ i danas vodi kao nestali i zatoËeni. 

Susret ukrajinskog i hrvatskog 
ministra 

Ministar Karamarko 23. srpnja primio je u sluæbeni 
posjet  izaslanstvo MIS-a Ukrajine (Ministarstva 
za izvanredne situacije i poslove zaπtite ljudi od 
posljedica Ëernobilske katastrofe) na Ëelu s  ministrom 
Volodymyrom Shandronom. Ministar Shandrom 
nazoËne je upoznao sa πirokim spektrom djelatnosti 
svoga ministarstva kao i s dosadaπnjim iskustvima 
Ukrajine na podruËjima spaπavanja ljudi u raznim 
kriznim situacijama prirodnih i inih katastrofa, posebice 
Ëernobilske. Takoer je pokazao interes za razmjenu 
iskustava i buduÊu suradnju s Hrvatskim centrom za 
razminiranje koji ima dobra iskustva u razminiranju 
hrvatskih miniranih podruËja buduÊi da u Ukrajini 
postoji 150 tisuÊa hektara zemlje koju treba razminirati. 
Zainteresiran je i za suradnju s Hrvatskom gorskom 
sluæbom spaπavanja te hrvatskom vatrogasnom 
sluæbom. Ministar Karamarko kazao je kako razmjena 
iskustava s podruËja djelatnosti sluæbi u izvanrednim 
situacijama moæe biti vrlo korisna te da Êe MUP RH 
podræati sve projekte koji Êe unaprijediti suradnju dviju 
zemalja na podruËjima spaπavanja ljudi. 

Crnogorski struËnjaci za 
suzbijanje trgovanja ljudima 

posjetili Ravnateljstvo

Izaslanstvo Crne Gore na Ëelu s nacionalnim 
koordinatorom za suzbijanje trgovanja ljudima Zoranom 
Ulamom, 16. srpnja posjetilo je  Ravnateljstvo policije. 
Tom prilikom crnogorskim struËnjacima za suzbijanje 
trgovanja ljudima, prezentirana je uloga Ravnateljstva 
policije u provedbi nacionalne strategije suzbijanja 
trgovanja ljudima. Hrvatski struËnjaci prezentirali su 
institucionalni i normativni okvir, operativne postupke 
za identifikaciju, pomoÊ i zaπtitu ærtvama trgovanja 
ljudima. Takoer je bilo rijeËi i o otkrivanju i procesuiranju  
poËinitelja ovih kaznenih djela u smislu uspostave 
proaktivnog postupanja temeljenog na modelu 
policijskog posla voenog kriminalistiËko-obavjeπtajnim 
informacijama, kao i o  statistiËkim pokazateljima 
ostvarenih rezultata rada u suzbijanju navedenog oblika 
organiziranog kriminala te naËinom i opsegom suradnje, 
kako s  organizacijama civilnog druπtva i drugim tijelima 
dræavne uprave u RH, tako i s naËinom i opsegom 
institucionalne meunarodne policijske suradnje.
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naËin prisjeÊamo 174 poginula hrvatska branitelja i 1430 
branitelja koji su ranjeni tijekom VRO „Oluja“. Njihova je ærtva 
kao i ærtva svih hrvatskih branitelja, poginulih i ranjenih u obrani 
Domovine uklesana u same temelje hrvatske dræave. Zbog 
toga je naπa trajna obveza da uz poπtovanje i sjeÊanje skrbimo 
o obiteljima poginulih i nestalih hrvatskih branitelja, o invalidima 
Domovinskog rata, posebno o djeci hrvatskih branitelja koji su 
dali æivote za slobodu. Hrvatski branitelji su uz prvog hrvatskog 
predsjednika dr. Franju Tumana najzasluæniji za slobodu. 
Pobjedom u Oluji 5. kolovoza 1995. u kraljevskom se gradu 
Kninu ponovo i zauvijek zavijorio barjak hrvatskog ponosa i 
slobode, hrvatskog zajedniπtva i sloge.

Predsjednik Hrvatskoga sabora Luka BebiÊ takoer je go-
vorio o veliËanstvenoj pobjedi u VRO „Oluja“ te kazao na ovaj  
Dan pobjede, Domovinske zahvalnosti:  - Danas je dan velike 
slave Hrvatske i hrvatske oruæane sile koja je prije 14. godi-
na na danaπnji dan uπla u naπ herojski i kraljevski grad Knin i 
oznaËila velebnu pobjedu u Domovinskome ratu, te dodao: 
- Mogli smo to ostvariti samo zato πto je naπa pobjeda uteme-
ljena na dva temeljna nosiva stupa koje je proklamirao naπ prvi 
predsjednik dr. Franjo Tuman, a to je jedinstvo domovinske i 
iseljene Hrvatske  i pomirba hrvatskoga naroda. 

Predsjednik RH Stipe MesiÊ u svom je posljednjem obraÊ-
anju kao predsjednik dræave okupljenima na proslavi u Kninu 
ukazao na znaËaj Domovinskoga rata i pobjede u VRO „Oluja“ 

Danijel Krolo, zapovjednik MUP-ova postroja, kazao 
nam je kako su se za prigodu i ove kninske proslave poli-
cijski sluæbenici s radoπÊu pripremali te im je posebna Ëast 
biti na Dan pobjede u MUP-ovu sveËanom postroju. Za-
povjednik Krolo sam je sudionik Domovinskoga rata, VRO 
„Oluja“: - Uvijek ovdje imam dobar osjeÊaj, sigurno da sam 
ponosan i radostan, poseban je to osjeÊaj. Svima nama 
sama pomisao na Knin znaËi osloboenje cijele dræave. 
Moja postrojba SJP Split Batt u danima „Oluje“ spuπtala 
se s Velebita prema GraËacu i Donjem Lapcu. Imali smo 
jednog poginulog i πest ranjenih. Æelio bih da se u sljedeÊe 
kninske proslave pobjede ukljuËe viπe braniteljske udruge, 
da bude centralna proslava u Kninu, a ne u »avoglavama, 
jer ipak je Knin mjesto i simbol naπe pobjede.

O svojim osjeÊajima i dojmovima u Kninu na Dan branitelja, pobjede govorili su nam 
pripadnici sveËanog postroja MUP-a na stadionu NK Dinara 

Ivica MariËiÊ, danas zapovjednik Interventne policije  
PU karlovaËke, a za „Oluje“ specijalni policajac i sam 
sudionik „Oluje“: - OsjeÊam se ovdje zadovoljno, ponosno, 
dobrodoπlo. Dobro je doÊi ovdje na ovaj dan i vidjeti stare 
prijatelje.

Marino Hajku iz PP Karlovac prvi put je kao mladi 
policijski sluæbenik u Kninu na obljetnici: - Lijepo mi je ovdje 
biti sudionikom ove sveËanosti, ponosan sam πto sam 
ovdje, osjeÊam se i ja slavljeniËki. 

u hrvatskoj povijesti rekavπi meu inim : - Obiljeæavanje Dana 
pobjede i Domovinske zahvalnosti i Dana hrvatskih branitelja 
povezano je s naπom borbom za slobodu koju smo vodili u 
obrambenome ratu s mnogo nadmoÊnijim protivnikom u ne-
sklonim nam meunarodnim okolnostima. U toj borbi doπli 
smo do pobjede i slobode za sve hrvatske graane. Naæalost 
u obrani Domovine mnogi su poloæili svoje æivote. Njihovoj ær-
tvi danas diljem Hrvatske odajemo poËast, a vama hrvatskim 
braniteljima iskazujemo zahvalnost upravo ovdje u Kninu. 

Prijepodnevni prigodni program obiljeæavanja Dana pobje-
de, Dana domovinske zahvalnosti i Dana hrvatskih branitelja 
zavrπen je u Kninu sveËanim misnim slavljem za sve poginule 
branitelje, za naπu domovinu Hrvatsku kojeg su u Crkvi sv. Ante 
predvodili vojni ordinarij u RH mons. Juraj Jezerinac i πibenski 
biskup Ante Ivas. m

Biserka LUKAN
Snimio Ivica LAJTNER
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OdliËja policajcima KusaniÊu, 
Grbavcu i Kamenjarinu

Ministar unutarnjih poslova Tomislav Karamarko 
u ime predsjednika RH Stjepana MesiÊa 27. srpnja u 
sjediπtu MUP-a RH uruËio je obiteljima smrtno stradalih 
policijskih sluæbenika Marija KusaniÊa i Ivana Grbavca 
odliËja Reda Petra Zrinskog i Frana Krste Frankopana s 
pozlaÊenim pleterom kojima ih je odlikovao Predsjednik 
RH na prijedlog Dræavnog povjerenstva za odlikovanja 
i priznanja Republike Hrvatske. OdliËja su  Ëasni znak 
vjeËnog spomena poginulim pripadnicima MUP-a 
RH  za hrvatsku dræavu u iznimnim okolnostima u miru. 
Ministar Karamarko takoer je u ime predsjednika RH 
Stjepana MesiÊa,  policijskom sluæbeniku Specijalne 
jedinice policije Split Hrvoju Kamenjarinu uruËio 
visoko dræavno odliËje Reda hrvatskog trolista za 
osobite zasluge za Republiku Hrvatsku steËene u 
iznimnim okolnostima u miru,  kojim ga je odlikovao 
Predsjednik RH, a na prijedlog Dræavnog povjerenstva 
za odlikovanja i priznanja RH. 

Interpolovi policajci            
u PU primorsko-goranskoj

Cilj je ostvariti efikasniju meunarodnu komunikaciju i 
koordinacije meu policijama radi suzbijanja kaznenih 
djela tijekom turistiËke sezone 

Tijekom prva tri tjedna mjeseca srpnja dvoje policijskih sluæbenika iz Inter-
polovog sjediπta u Lionu boravilo je i radilo po prvi put u Republici Hrvatskoj 
- i to u Policijskoj upravi primorsko-goranskoj. Rezultat je to potpisanog Me-
moranduma o razumijevanju o  suradnji izmeu Ravnateljstva policije MUP-a 
RH i Glavnog tajniπtva Interpola, a boravak Interpolovih policajaca planiran je 
sve do 15. rujna ove godine. Podrπka je to i pomoÊ hrvatskoj policiji u borbi 
protiv meunarodnog kriminaliteta, osobito tijekom turistiËke sezone. 

Na zavrπetku prve smjene porazgovarali smo s Christine Apostol, koja 
se vraÊa u sjediπte Interpola i Krzystofom Klebekom, koji ostaje joπ tjedan 
dana.

U ova protekla tri tjedna, kako nam rekoπe policajci iz Interpola, inaËe 
Ëlanovi Interpolovog tima za podrπku u vaænim dogaajima - Interpol Ma-
jor Events Support Team (IMEST) ostvarili su niz kontakata s  osobama iz 
sjediπta Ministarstva unutarnjih poslova RH, a vezano uz meunarodnu 
policijsku suradnju, provoenje akcije Turs i, naravno, s kolegama iz Inter-
polovog ureda u  Zagrebu.

“Bila je to dobra priprema naπim kolegama koji Êe nastaviti posao u slje-
deÊim tjednima, a sve kako bi se ostvarila bræa i efikasnija meunarodna 
komunikacije i koordinacije meu policijama kad je rijeË o suzbijanju kazne-
nih djela iz podruËja organiziranog kriminaliteta, zlouporabe opojnih droga 
i gospodarskog kriminaliteta te terorizma“. 

InaËe, kako nam je Klebek rekao, Interpolovi timovi su i dosad odlazili u 
tzv. misije u druge zemlje svijeta poradi potpore i pruæanja podrπke u do-
gaajima od posebnog sigurnosnog znaËaja, kao πto su npr. sportska do-
gaanja svjetskog karaktera ili boravak u zemljama s velikim brojem turista, 
posebice tijekom turistiËke sezone. 

PrisjeÊajuÊi se svojih dosadaπnjih misija rekao nam je i sljedeÊe:

„Sedamnaest godina veÊ radim u policiji, a do dolaska u Lion radio sam 
na suzbijanju organiziranog kriminaliteta u Poljskoj. Bio sam  UN-ovoj misiji 
u Bosni,  na Tajlandu - kad ga je pogodio tsunami… Dakle, odlazimo na 
dogaaje koji se mogu planirati, kao πto je npr. provoenje akcije Turs u 
Hrvatskoj, ali i na dogaaje koje nije moguÊe unaprijed planirati.“
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Nepotrebna papirologija i digitalizirani 
prijenos informacija 

Razgovoru se pridruæila i Christine iz Moldavije,  rekavπi da 
joj je zaposlenje i Interpolu - prvo. Bila je na Barbadosu tijekom 
natjecanja u kricketu. GovoreÊi o svojih hrvatskim kolegama, 
nije πtedjela rijeËi hvale, istaknuvπi kako je impresionirana 
njihovom æeljom za suradnjom i spremnoπÊu da pomognu 
i budu pri ruci u svakom trenutku, ali i efikasnoπÊu jer kako 
kaæe: „Sve se rjeπavalo jednim pozivom!“ 

Christine je kao i Kristof oduπevljena prirodnim ljepotama 
Hrvatske, ali i gostoljubljivoπÊu ljudi, hranom i smjeπtajem, 
stoga nije ni Ëudo kad je rekla da je boravak od tri tjedna bio 
dovoljan da je poæeljela vratiti se i kao policajac i kao - turist.

Christine je zamijenio njezin 32-godiπnji kolega Ahmed Mo-
hamed, EgipÊanin koji je do dolaska u Interpol radio na poslo-
vima specijalne policije. I on je u svome dosadaπnjem radu u 
Interpolu bio u viπe misija, spomenuvπi tako onu na Kosovu, 
Haitiju i Obali bjelokosti, gdje je misija bila sliËnog karaktera 
kao u Hrvatskoj.

Na kraju, na pitanje imaju li moæda kakvih preporuka, prije-
dloga ili zamjerki na rad policije Klebek je odgovorio: „Previπe 
troπite papira, koji se na kraju baca! Za to nema potrebe. U 
Interpolu je prijenos informacija digitaliziran. Ne samo da to 
utjeËe na manju moguÊnost „curenja“ povjerljivih podataka - 
veÊ i πtedi papir, ali i πtiti okoliπ!“

Uz æelju da zapoËetu suradnju nastave i prodube, kolege 
iz Interpola najavile su uskoro i obuku hrvatskih kolega 
upravo za ove poslove zbog kojih su oni i doπli u Republiku 
Hrvatsku.m
 Mirjana KULA©

Prvi rezultati koordinacije 
IMEST tima Glavnog 

tajniπtva Interpola u Rijeci, 
Interpola Zagreb 

i hrvatske policije
U okviru meunarodne policijske suradnje tijekom turistiËke 

sezone 2009. godine, u Republiku Hrvatsku, u policijske 
uprave na moru upuÊeni su policijski sluæbenici stranih policija, 
i to iz : Republike Austrije, Savezne Republike NjemaËke, 
Francuske Republike, »eπke Republike, Republike Maarske 
i SlovaËke Republike. 

Po prvi put, u sklopu turistiËke sezone 2009. godine po-
tpisan je  Memorandum o razumijevanju i suradnji izmeu 
Ravnateljstva policije i Glavnog tajniπtva Interpola kojim je 
omoguÊeno da od 1. srpnja 2009. godine u Rijeci sa radom 
zapoËne IMEST tim (Interpol Major Events Team) Glavnog 
tajniπtva Interpola.  

ZadaÊa IMEST tima je da temeljem dostavljenih informacija 
o prethodnim provjerama osoba, dokumenata i vozila, ukazuju 
na potencijalne poËinitelje i predmete  kaznenih djela koriste-
Êi pritom sve raspoloæive evidencije Interpola te koordinirajuÊi 
svoja postupanja sa Interpolom Zagreb i drugim nadleænim 
ustrojstvenim jedinicama Ministarstva unutarnjih poslova.

Prvi veÊi rezultat funkcioniranja IMEST tima je utvrivanje 
podudarnosti osobe sa liste putnika s plovila koja najavljuju 
ulazak u RH sa osobom za kojom je raspisana Interpolova 
„crvena“ tjeralica za uhiÊenje u svrhu izruËenja. 

Naime, nakon izvrπenih provjera osoba sa popisa putnika, 
Ëlanovi IMEST tima Rijeka identificirali su muπku osobu, ru-
munjskog dræavljanina (1981.) koji je kao Ëlan posade „crui-
sera“ uplovio u luku Dubrovnik.

Izvrπenim provjerama u bazama podataka, u Interpolu Za-
greb je utvreno da je za predmetnim rumunjskim dræavljani-
nom raspisana „crvena“ tjeralica sa ciljem uhiÊenja i izruËenja 
u Sjedinjene AmeriËke Dræave zbog kaznenih djela povezanih 
sa visoko tehnoloπkim kriminalom, krivotvorenjem i bankovno/
financijskim prijevarama. 

Nakon izvrπenih provjera u evidencijama Interpola, pre-
dmetnog rumunjskog dræavljanina su 19. srpnja ove godine 
na Pomorskom graniËnom prijelazu Dubrovnik uhitili djelatnici 
Postaje pomorske policije Dubrovnik  te je doveden pred istra-
ænog suca Æupanijskog suda u Dubrovniku radi odreivanja 
ekstradicijskog pritvora. 

Interpol Zagreb je kontaktirao Interpol Washington koji je 
potvrdio da navedenu osobu potraæuju njihove pravosudne 
vlasti. 

Na ovaj naËin po prvi put je utvrena podudarnost osobe 
sa liste putnika osoba s plovila koja najavljuju ulazak u RH i 
osobe za kojom je raspisana Interpolova „crvena“ tjeralica za 
uhiÊenjem u svrhu izruËenja, i to prije nego πto je traæena oso-
ba stigla u Republiku Hrvatsku.m

www.mup.hr
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ZapoËeo meunarodni teËaj za 
regionalne zapovjednike - ITCRC

U suradnji Uprave za granicu MUP-a RH i DCAF-a 
(Æenevskog centra za demokratsku kontrolu oruæa-
nih snaga) 24. lipnja ove godine sluæbeno je zapo-
Ëeo (delegiranjem zadaÊa putem e-maila od strane 
DCAF-a) drugi po redu Meunarodni teËaj za regionalne 
zapovjednike na kojem sudjeluje πest predstavnika 
graniËne policije. TeËaj se odræava na engleskom 
jeziku, a njegovo je trajanje okvirno  predvieno na dvije 
godine i bit Êe podijeljeno u tri modula (svaki modul 
sastojat Êe se od uËenja na daljinu, tzv. „e-learning“ 
i klasiËnog uËenja u uËionicama). Troπkove teËaja 
snosi DCAF. TeËaj Êe obuhvatiti tematska podruËja: 
globalizacija i sigurnosno okruæenje, menadæment i 
upravljanje te menadæment graniËne policije. Postoji 
moguÊnost za ukljuËivanjem Ëetvrtog modula, ali to 
ovisi o raspoloæivim financijskim sredstvima DCAF-a u 
iduÊem razdoblju. Cilj je teËaja unaprijediti strategijske, 
profesionalne i osobne karakteristike trenutnih i buduÊih 
zapovjednika graniËnih policija, na regionalnom ili 
nacionalnom nivou, iz zemalja regije (Hrvatska, Srbija, 
BiH, Albanija, Crna Gora, Makedonija, Slovenija), 
sukladno EU schengenskim standardima. 

Ministrica Finske u posjetu 
ministarstvu

U razdoblju od 2.- 4. rujna 2009. u posjetu Policijskoj upravi πibensko-
kninskoj bili su predstavnici Policijske uprave Preπov iz Republike SlovaËke, 
koji su se tom prilikom upoznali s radom ove uprave. Takoer je obavljena 
prezentacija rada njihove policijske uprave, a sve u cilju ostvarivanja bolje 
meusobne suradnje.

Meunarodna policijska suradnja policije u odori, angaæman stranih 
policijskih sluæbenika tijekom trajanja ljetne turistiËke sezone bile su, izmeu 
ostalih, teme razgovora slovaËkih kolega i njihovih domaÊina.  

Uspjeπna suradnja πibenske i 
preπovske policije

Æupan ©ibensko-kninske æupanije Goran Pauk i dogradonaËelnici Franko 
VidoviÊ i  Petar BaranoviÊ primili su izaslanstvo Policijske uprave Preπov koje 
su Ëinili: naËelnik Frantiπek Leπko, Marian Leπko, naËelnik Odjela policije, 
Miroslav Vasilk, naËelnik Odjela prometne policije i Radovana Kyselicu 
iz Veleposlanstva SlovaËke Republike u RH,  kao i njihove domaÊine, 
predstavnike PU πibensko-kninske: naËelnika Ivicu KostaniÊa i njegova 
zamjenika Sandra Santinija. Tom prilikom su im poæeljeli dobrodoπlicu u 
ime Grada ©ibenika. Pozdravili su suradnju πibenske i preπovske policije, 
pogotovo imajuÊi u vidu stalan porast turistiËkih posjeta Slovaka πibenskoj 
regiji te naπoj zajedniËkoj obvezi da skrbimo o sigurnosti njihova boravka. 
NaËelnik KostaniÊ je  zahvalio na prijemu te najavio moguÊu konkretizaciju 
ove policijske suradnje veÊ iduÊe ljeto, kad bi u razdoblju 1.7. - 1.9. slovaËki 
policajci pomagali πibenskim kolegama. 

NaËelnik PU Preπova Leπko je takoer izrazio zadovoljstvo suradnjom i 
razmjenom iskustava sa πibenskom policijom, a kao nastavak suradnje na 
razini dvaju ravnateljstava dræavnih policija, kao i suradnje Splita i Koπica, 
Zagreba i Bratislave. Grad Preπov, inaËe, broji oko 100.000 stanovnika i 
pored policije ima i tzv. komunalnu policiju, u kojoj je 72 zaposlenih.m 

Marica KOSOR

Ministar Karamarko primio je, 2. rujna, u sluæbeni 
posjet ministricu unutarnjih poslova Republike Finske 
Anne Holmlund sa suradnicima. Ministar Karamarko 
finske kolege upoznao je s povijesnim razvojem hrvatske 
policije i s povijesnom ulogom koju je ona odigrala u 
Domovinskom ratu 1991.-1995., pa sve do danaπnje 
moderne hrvatske policije, koja svakodnevno biljeæi 
sve bolje rezultate. Istaknuo je zadovoljstvo dinamikom 
kvalitetnih promjena u policiji, πto primjeÊuju i naπi kolege 
iz susjednih zemalja s kojima ostvarujemo izuzetnu 
suradnju. Upravo reformama policije i dræavne uprave 
koje su bile nuæne, pomogle su nam da postanemo 
jedna od najsigurnijih dræava Europske unije, ocijenio 
je Karamarko. Takoer je profesionalnost rada naπih 
djelatnika i ustrajnost u borbi protiv organiziranog 
kriminala, mita i korupcije, rezultirala uspostavom 
PNUSKOK-a te od strane Ministarstva pravosua 
UskoËkih sudova. Ministrica Anne Holmlund kazala 
je kako su promjene koje je postigla Hrvatska oËite, 
a Hrvatska i Finska dijele zajedniËki cilj - ulazak 
Hrvatske u Europsku uniju. Na sastanku je takoer bilo 
rijeËi i o zajedniËkim hrvatsko-finskim projektima te o 
promjenama novog Zakona o kaznenom postupku.
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Sastanak πefova hrvatske i 
srbijanske policije

Dana 30. srpnja, na podruËju Policijske uprave 
osjeËko-baranjske odræan je bilateralan sastanak 
delegacija policija Republike Hrvatske i Republike Srbije 
koje su predvodili v.d. glavnog ravnatelja policije Oliver 
GrbiÊ i direktor policije Milorad VeljoviÊ.

Na sastanku se razgovaralo o  unaprjeenju pograniËne 
suradnje policijskih uprava uz graniËnu crtu u vezi Ëega 
je donesen zakljuËak kako Êe se pristupiti formiranju 
zajedniËke kontaktne toËke policija Republike Hrvatske 
i Republike Srbije. Time bi se uspostavila neposredna 
veza i omoguÊila stalna razmjena informacija izmeu 
dviju policija. Takoer Êe se obaviti pripreme za uspostavu 
mjeπovitih ophodnji uz graniËnu crtu πto je i predvieno 
Sporazumom izmeu Vlade RH i Vlade Republike Srbije 
o policijskoj suradnji potpisanim 25. svibnja ove godine 
u Opatiji. Nadalje, razgovaralo se i o potrebi upuÊivanja 
hrvatskog policijskog Ëasnika za vezu u Srbiju Ëime bi 
se doprinijelo joπ intenzivnijoj suradnji dviju policija te o 
nastavku suradnje u podruËju suzbijanja organiziranog 
kriminala, u Ëemu su dvije policije veÊ do sada postigle 
izuzetno dobre rezultate. U tom smislu dogovoren je 
skoraπnji zajedniËki sastanak kriminalistiËkih policija na 
ekspertnoj razini.

Susret Karamarka i nizozemskog 
ministra pravosua

Tijekom sluæbenog posjeta Republici Hrvatskoj 
ministar pravosua Kraljevine Nizozemske Hirsch Ballin 
susreo se  7. rujna s ministrom Tomislavom Karamarkom. 
Tijekom susreta  razgovaralo se o bilateralnoj suradnji s 
podruËja azila i migracija, policijskim reformama, raznim 
projektima podrπke Republici Hrvatskoj i regiji, borbi 
protiv korupcije i organiziranog kriminala, a jedna od 
tema bila je i borba protiv zlouporaba opojnih droga.

Potpisan Sporazum o razmjeni 
podataka u predistraænoj fazi 

postupka
Ravnatelj Ureda za suzbijanje korupcije i orga-

niziranog kriminaliteta Dræavnog odvjetniπtva RH 
Dinko Cvitan i glavni ravnatelj policije Oliver GrbiÊ  
25. kolovoza potpisali su Sporazum o razmjeni 
podataka u predistraænoj fazi postupka. Prema tom 
Sporazumu Ravnateljstvo policije omoguÊit Êe Uredu 
za suzbijanje korupcije i organiziranog kriminaliteta 
pristup kriminalistiËko-obavjeπtajnim podacima te 
podacima iz Informacijskog sustava MUP-a u sluËaju 
da postoje osnove sumnje na pripremu ili poËinjenje 
kaznenog djela iz nadleænosti USKOK-a. 

NjemaËki policajci Ëesto su istodobno pomagali 
njemaËkom dræavljaninu i hrvatskom kolegi - ËineÊi 
izmeu njih premosnicu te tako omoguÊili bræe 
izvrπavanje policijskih poslova

PoËetak turistiËke sezone u primorskim krajevima od uvijek je popraÊen 
pojaËanim policijskim aktivnostima te njihovom brojnijom prisutnoπÊu zbog 
poveÊanja opsega poslova, πto je uvjetovano velikim brojem stranih i domaÊih 
turista. Shodno tome gotovo je nezamislivo radu domaÊih policijskih sluæbenika 
ne pridodati pomoÊ kolega iz kontinentalnog dijela Hrvatske, no unatrag nekoliko 
godina vrlo efikasnom se pokazala ispomoÊ policijskih sluæbenika iz inozemstva i to 
onih zemalja Ëiji su dræavljani meu najbrojnijim posjetiteljima jadranske obale.

Tako su rad tijekom 
ovogodiπnje turistiËke 
sezone policijskim sluæ-
benicima Polici jske 
postaje PoreË, koja je 
organizirana kao mje-
πovita policijska postaja u 
jednom od najznaËajnijih 
turistiËkih mjesta u Istri 
i na Ëijem podruËju 
borave mnogobrojni 
njemaËki turisti, koji 
su svoj odmor odluËili 
provesti na podruËju 
poreπtine, uvelike olakπali policijski sluæbenici Bernd Hentschel (Karlsruhe) i Dörte 
Stallbaum (Rostock) koji su u PoreË pristigli iz Republike NjemaËke.

NajznaËajniju pomoÊ u obavljanju svih svakodnevnih policijskih poslova, 
i svih vidova policijskih poslova, kako temeljne, kontakt policije, prometne, 
graniËne, pomorske tako i aerodromske policije, pruæali su u komunikaciji 
izmeu naπih policijskih sluæbenika i stranih dræavljana. Bernd je kroz svoje 
dvadesetdvogodiπnje radno iskustvo u Federalnoj policiji Republike NjemaËke 
sudjelovao u brojnim mirovnim misijama. Osim u Afganistanu, sudjelovao je u 
dvjema mirovnim misijama na Kosovu te u Bosni i Hercegovini i to u razdoblju 
od 2001. do 2007. godine. Od 2004. do 2005. godine pohaao je teËaj 
hrvatskog jezika, a kad se tome pridodaju godine provedene u susjednim nam 
zemljama te njegova dugogodiπnja ljetovanja s obitelji na dalmatinskoj obali, 
nije ni malo Ëudno πto ovaj roeni Nijemac vrlo teËno govori naπ jezik. Njegova 
kolegica Dörte, koja takoer radi u Federalnoj policiji Republike NjemaËke od 
1996. godine, radila je na projektu EU prilikom rjeπavanja poglavlja vezanog za 
granicu kod pribliæavanja Poljske euroatlantskim integracijama te je sudjelovala 
je u UN-ovoj misiji na Kosovu,  ali za razliku od kolege Bernda, hrvatski jezik 
joπ uvijek uËi sa interaktivnih CD-a.

Oboje istiËu kako su ugodno iznenaeni naËinom na koji su prihvaÊeni kako 
od strane djelatnika poreËke policijske postaje, tako i od strane graana.

- RazgovarajuÊi s ljudima koji dolaze iz zemalja njemaËkog govornog podruËja, 
u prvi mah veÊina ih ne primjeÊuje da smo njemaËki policajci pa im najËeπÊe mi 
to napomenemo tijekom razgovora. Kada shvate da razgovaraju sa „svojim“ 
policajcem nerijetko ostanu iznenaeni i sretni su πto im je omoguÊeno da u stranoj 
zemlji mogu na takav naËin dobiti pomoÊ te upuÊuju pozitivne komentare na 
ovakav vid meunarodne policijske suradnje - istiËu Bernd i Dörte. Bilo je situacija 
kad su neki graani ostali pomalo zbunjeni: obrate se policajcu na hrvatskom, 
a dobiju odgovor na njemaËkom jeziku! No, bilo je i zbunjenih stranaca, govori 
nam Bernd.

NjemaËki policajci pomagali 
kolegama u PoreËu

 Bernd Hentschel i Dörte Stallbaum



Bljesak ili 

droge?

Vidimo jasno:
Dräger rjeπenja detekcije droga i alkohola

Zlouporaba droga i alkohola u danaπnjem druπtvu je u porastu.
Zdravlje i dobrobit ËovjeËanstva ugroæeni su u svakodnevnim situacijama - u prometu, u radnoj okolini...
Brzom i objektivnom  dijagnozom postiæu se uπtede vremena i novca. Budite sigurni da jasno uoËavate rizike.

Posjetite www.draeger.com

Dräger. Tehnika za æivot®



meunarodna suradnja

42
rujan • 2009. • mir • ugled • povjerenje

Susret ministra Karamarka i 
veleposlanika Nj. E. Yosefa 

Amranija

Dana 8. rujna  novi veleposlanik Dræave Izrael u 
Hrvatskoj Nj. E. Yosef Amrani posjetio je Ministarstvo. 
Veleposlanik Amrani i ministar Karamarko razgovarali 
su  o skorom posjetu ministra unutarnjih poslova 
RH  Dræavi Izrael te u tom smislu i najavili potpisivanje 
Sporazuma o suzbijanju svih vrsta kriminaliteta i 
terorizma MUP-ova Hrvatske i Izraela. Spomenuti 
Sporazum je od iznimnoga znaËenja jer Êe pridonijeti joπ 
tjeπnjoj suradnji obiju zemalja u svim vidovima policijskih 
aktivnosti, ali i na svim drugim znaËajnim podruËjima, 
posebice gospodarstva. NajavljujuÊi skori posjet ministra 
Karamarka Izraelu, veleposlanik Amrani  pojasnio je 
da Êe se taj posjet  odvijati u duhu razumijevanja i 
partnerstva MUP-ova Izraela i Hrvatske. Istaknuo je i 
kako Êe ministar Karamarko u Izraelu imati prigodne 
sastanke s nadleænim izraelskim partnerima na temu 
stanja kriminaliteta i sigurnosti, a razmijenit Êe i iskustva 
svojih nadleænih tijela, policijskih sluæbi u borbi protiv 
kriminaliteta, terorizma jer na tom podruËju izraelski 
struËnjaci trebaju savjete i hrvatskih eksperata.  

Studij forenziËnih znanosti
U okviru SveuËiliπnog studijskog centra za forenziËne 

znanosti SveuËiliπta u Splitu pokrenut je Diplomski studij 
forenziËnih znanosti. Prijave za upis studenata zaprimaju 
se do kraja rujna, toËnije od 16. do 30 rujna; studij je 
organiziran u tri smjera: 
Istraæivanje mjesta dogaaja, 
ForenziËna kemija i molekularna biologija te               
Forenzika i nacionalne sigurnosti, 
dok su predavaËi vrhunski domaÊi i strani forenziËari.

Ministarstvo unutarnjih poslova pruæilo je veliku 
potporu u izradi Studijskog programa forenziËnih 
znanosti, a zainteresirani policijski sluæbenici i djelatnici 
MUP-a studij mogu upisati u svojstvu izvanrednih 
studenata.

Pojedinosti o studiju forenzike moæete proËitati na 
web stranicama MUP-a 

(http://www.mup.hr/22235.aspx), 
kao i na stranicama SveuËiliπta u Splitu 

(www.unist.hr)

- Jednom prilikom sam postupao prema njemaËkom dræavljaninu 
objaπnjavajuÊi mu da ne plaÊa dva puta kaznu za nepropisno parkiranje, veÊ 
da mora zasebno platiti premjeπtanje vozila, a zasebno kaznu (πto je kod njih 
objedinjeno). Nakon razgovora koji je trajao nekih petnaestak minuta, Nijemac 
me je upitao: „A gdje ste vi tako dobro nauËili priËati njemaËki?“

Dörte istiËe kako je neopisivo sretnom Ëini situacija u kojoj istodobno 
moæe pomoÊi njemaËkom dræavljaninu i hrvatskom kolegi, ËineÊi izmeu 
njih premosnicu koja pomaæe bræem i uËinkovitijem rjeπavanju svakodnevnih 
policijskih poslova.

Uz to πto su ova dva ljetna mjeseca poslom vezani za PoreË, Dörte i Bernd 
pokuπavaju svoje slobodno vrijeme iskoristiti kako bi πto bolje upoznali hrvatsku 
kulturu i obiËaje te kako bi obiπli πto viπe obliænjih mjesta i gradova. Tako su 
tijekom boravka u PoreËu posjetili: Rovinj, Motovun, Groænjan, Pazin, Umag, 
Novigrad te joπ neka mjesta. Oduπevljeni su morem, ËistoÊom, prirodom te 
πto najviπe istiËu-multikulturalnoπÊu. Nadaju se dolasku i sljedeÊe godine - ako 
ne na ispomoÊ kolegama, onda sigurno na godiπnji odmor!

NaËelnik policijske postaje PoreË Valter OpaπiÊ istiËe kako je veoma 
zadovoljan radom kolegice i kolege iz NjemaËke, koji su svojom prisutnoπÊu 
u naπoj sredini te profesionalnim i predanim radom doprinijeli stvaranju 
kvalitetnijeg osjeÊaja sigurnosti gostiju na ovom postajnom podruËju, 
naglaπavajuÊi kako u svakom sluËaju taj model suradnje treba nastaviti u 
iduÊem razdoblju.m  

Tekst i fotografije: Mario MIKULI∆

U svakom trenutku bili smo spremni pomoÊi svojim 
sunarodnjacima, ali i svim drugim turistima - rekao 
nam je Miroslav SinËak, policajac iz Policijske uprave u 
Banovoj Bistrici.

Tomaπ Hudec i Miroslav SinËak prva su dvojica  slovaËkih policajaca koja 
su tijekom srpnja boravila i radila na podruËju Policijske uprave primorsko-
goranske. Bio je to dobar povod za kratki razgovor s dvojicom simpatiËnih 
policajaca koji su najveÊi dio proveli na otoku Krku, gdje su imali priliku upoznati 
se s radom hrvatske policije i pruæili joj svesrdnu pomoÊ, posebno u komunikaciji 
sa stranim turistima. Kako su nam Tomas i Miroslav rekli: najËeπÊi poslovi s 
turistima vezani su uz gubitak osobnih dokumenata, zatim uz aktivnosti prilikom 
obavljanja oËevida prometnih nesreÊa i razjaπnjavanje nejasnoÊa u raznim 
situacijama u kojima su se strani turisti nalazili. Intervencija koje se odnose na 
poËinjena kaznena djela na πtetu stranih turista - nisu imali. 

Nisu nas kontaktirali samo slovaËki dræavljani, veÊ i 
»esi i Poljaci

„Poziva turista je bilo, i to ne samo iz Krka, veÊ i drugih gradova u 
Hrvatskoj. Zvali su nas iz ©ibenika, Paga, Novog Vinodolskog i Vodica. Naπi 
brojevi mobitela bili su objavljeni u javnosti u SlovaËkoj i to  neposredno prije 
naπeg dolaska u Hrvatsku. Nisu nas kontaktirali samo slovaËki dræavljani, 
veÊ i »esi i Poljaci. U svakom trenutku bili smo spremni pomoÊi svojim 
sunarodnjacima, ali i svim drugim turistima“, rekao nam je Miroslav, policajac 
iz Policijske uprave u Banovoj Bistrici. On je veÊ petnaest godina u policiji: od 
toga jedanaest na poslovima u prometu, a ostale Ëetiri godine proveo je na 
poslovima kriminalistiËke policije. Osim popriliËnog staæa u policiji, Miroslav 
veÊ dvanaest godina dolazi s obitelji na ljetovanje u Republiku Hrvatsku i, kako 
kaæe na veÊ dobrom hrvatskom jeziku:“Ovo more - to je naπe more! Hrvatska 
je destinacija broj jedan u SlovaËkoj za odlazak za ljetovanje.“ Njegovom 
kolegi Tomasu ovoj je drugi put da boravi u Hrvatskoj. Proπle je godine bio u 

Uz slovaËke policajce turisti 
mirni i spokojni
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Makarskoj gdje mu je takoer,  kao i na Krku, bilo dobro. Radi 
u temeljnoj policiji u Policijskoj upravi Preπov.„Stvarno nemam 
nikakvih primjedbi i zamjerki, nego samo pohvale na rad policije.  
Posebno zahvaljujem krËkim policajcima koji su nam pomoÊ i 
suradnju pruæili kad smo odræali predavanje za bolesnu djecu iz 
SlovaËke. Na predavanju su bili i njihovi roditelji te lijeËniËka ekipa 
koja ih prati, a u Hrvatsku su doπli na ljetni odmor. Predavanje 
smo odræali u hotelu gdje su djeca i odsjela, a pruæili smo im niz 
korisnih informacija koje se odnose na njihov boravak u Hrvatskoj, 
kako bi im protekao u miru i bez problema.“

Ni na godiπnjem odmoru ne date nam mira!
Na pitanje kako su ih prihvatili turisti na otoku Krku, Miroslav 

nam je odgovorio prepriËavπi  anegdotu iz Baπke. 

„Bili smo na oËevidu prometne nesreÊe u kojoj su sudjelovali 
poljski i austrijski dræavljani. Naiπli su se turisti iz SlovaËke, 
ugledavπi nas, policajce iz SlovaËke, vrlo su se iznenadili rekavπi 
nam u πali: “Pa ni na godiπnjem odmoru ne date nam mira! 
Svugdje policija. Katastrofa!“ 

Naravno, bilo je to reËeno u dobrom, pozitivnom duhu. A da 
je tako mogli smo se uvjeriti u kratkoj πetnji po gradu Krku, gdje 
su slovaËkim policajcima prilazili strani turisti iznenaeni njihovim 
boravkom u Hrvatskoj, zapitkujuÊi ih odakle su. Jednog od njih, 
Karola Zelenaya iz TrenËina upitali smo πto mu znaËi prisutnost 
slovaËkih policajca: „Ne boravim na Krku, veÊ sam s obitelji odsjeo 
u Crikvenici. Lijepo je kad u mjestu daleko od kuÊe sretneπ nekoga 
iz svoje zemlje, a kada je to joπ pripadnik policije - onda to stvara 
spokoj i svakako osjeÊaj sigurnosti jer te netko Ëuva.“ 

I skupina Ëeπkih turista nemalo se iznenadila ugledavπi 
slovaËke policajce na ulicama grada Krka. „Zbog njih smo mirniji 
i sigurnije se osjeÊamo“, rekli su vidno zadovoljni Ëeπki turisti.

O dobroj prihvaÊenosti slovaËkih policajaca od strane turista na 
otoku Krku svjedoËio nam je i krËki kontakt-policajac Boris BariÊ, 
koji je s njima i radio protekla tri tjedna. „Turisti su ih stvarno dobro 
prihvatili te se nadamo da Êe se ovakav oblik suradnje nastaviti. 
Savjesni su i odgovorni u poslu: uvijek spremni pomoÊi.“ SlovaËki 
policajci privukli su i paænju medija, ali i domaÊih graana. Jedna 
je KrËanka, vidjevπi slovaËke i domaÊe policajce kako razgovaraju 
s turistima kratko dobacila: „Vi ste naπi aneli Ëuvari!“

Proπlih su godina na podruËju Policijske uprave primorsko-
goranske boravili i radili austrijski policajci i to na opatijskom 
podruËju. Meunarodna suradnja hrvatske policije nastavila 
se tako i ove godine, a dobra prihvaÊenost stranih policajaca 
u turistiËkim srediπtima Jadrana siguran je znak da s ovakvim 
oblikom suradnje treba nastaviti.m

Mirjana KULA©

Tomaπ Hudec i Miroslav SinËak sa Borisom BariÊem

Od 14 - 17. rujna izaslanstvo ministra 
unutarnjih poslova na Ëelu s ministrom 
Tomislavom Karamarkom boravilo je u 
sluæbenom posjetu Dræavi Izrael.

Potpisan Sporazum o 
policijskoj suradnji s 

Dræavom Izrael

Osnovni razlog sluæbenog posjeta izaslanstva ministra 
unutarnjih poslova Republike Hrvatske Dræavi Izrael bilo je 
potpisivanje meudræavnog Ugovora o policijskoj suradnji 
izmeu naπeg Ministarstva i Ministarstva sigurnosti Dræave 
Izrael.

Prvog dana boravka ministar Karamarko, u pratnji naπe 
veleposlanice u Izraelu Zorice MatkoviÊ, bio je na primanju kod 
izraelskog predsjednika Shimona Peresa, a koji je prireen za 
diplomatski kor akreditiran u Izraelu.

U nastavku posjeta naπe izaslanstvo posjetilo je Zapo-
vjedniπtvo izraelske policije gdje je iscrpno upoznato s 
ustrojem, radom i problemima izraelske policije. Nakon korisne 
razmjene informacija izaslanstvo je primljeno kod gospodina 
Eli Yishaemia, ministra unutarnjih poslova Dræave Izrael. Valja 
napomenuti da ministar unutarnjih poslova Izraela nema 
nadleænosti nad policijom, nego prvenstveno nad upravnim 
poslovima.

U srijedu u popodnevnim satima izaslanstvo je posjetilo 
Ministarstvo javne sigurnosti gdje im je domaÊin bio ministar 
Yitzhak Aharonovitch. Nakon vrlo korisnih razgovora, 
prvenstveno o buduÊoj suradnji, dva ministra potpisala su 
vrlo opπiran meudræavni Ugovor o policijskoj suradnji i borbi 
protiv zloËina.

Potpisivanje ovog Ugovora svakako moæemo smatrati joπ 
jednom od vaænih poluga u naπoj borbi protiv svih oblika sve 
raπirenijeg meunarodnog organiziranog kriminala.m
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(Opπirnije na www.mup.hr)

Japanski veleposlanik Tamure 
posjetio ministarstvo

Novi veleposlanik Japana u Republici Hrvatskoj 
Nj.E. Yoshi Tamure 4. rujna sastao se sa ministrom 
Karamarkom. Tom prilikom izrazili su obostrano 
zadovoljstvo susretom naglaπavajuÊi vrlo dobru 
bilateralnu suradnju Hrvatske i Japana posebice na 
podruËjima kulture, gospodarstva i turizma, buduÊi da 
veÊ dvije godine za redom gotovo 140 tisuÊa japanskih 
turista posjeÊuje Hrvatsku, koju smatraju atraktivnim 
turistiËkim odrediπtem u kojem se osjeÊaju sigurnima,  
πto znaËi da je stanje sigurnosti u Hrvatskoj na visokoj 
razini, zakljuËio je izmeu ostalog  veleposlanik Tamure. 
Takoer je pohvalio mjere Vlade i MUP-a RH koje 
poduzimaju u  borbi protiv organiziranog kriminala i 
korupcije. Zanimao ga je i  rad PNUKSOK-a te porast 
kriminaliteta mladeæi,  jer i u Japanu sve mlae i mlae 
populacije podlijeæu kaznenim djelima.

Susret Karamarka i francuskog 
veleposlanika Pasquiera 

Ministar Karamarko primio je, 1. rujna, u nastupni 
posjet Jeromea Pasquiera, novog veleposlanika 
Republike Francuske u RH. Prigodom susreta ministar 
Karamarko upoznao je francuskog veleposlanika sa 
svim poduzetim mjerama koje Ëini MUP RH i RH na 
putu pristupanja naπe zemlje EU. Naglasio je kako 
RH ulaæe veÊ niz godina silne napore u reformske 
procese potrebite za punopravno Ëlanstvo u EU 
te da je posebno u tom smislu mnogo uËinjeno u 
MUP-u na jaËanju sigurnosnog sustava, borbi protiv 
kriminaliteta i korupcije. Veleposlanik Pasquier istaknuo 
je kako Francuska æeli pomoÊi Hrvatskoj u rjeπavanju 
svih problema koji je prate na putu pristupanja EU.  
Zadovoljan je i suradnjom francuske i hrvatske policije 
koja je doprinijela da se brojni francuski dræavljani za 
boravka na odmoru u Hrvatskoj osjeÊaju sigurnima.

Pripremila Marija ÆUÆUL
Snimili:  Ivica LAJTNER, 

Dubravka PAVKOVI∆-POGA»AR

Uz Odsjek Europola koji djeluje u sklopu Odjela 
za meunarodnu policijsku suradnju Ravnateljstva 
policije MUP-a RH, jedna od kljuËnih karika u razmjeni 
informacija s Europolom jest i Ured Ëasnika za vezu 
Republike Hrvatske koji je otvoren u Europolovom 
sjediπtu u Den Haagu, u Kraljevini Nizozemskoj, 
poËetkom oæujka 2008., a iznimna Ëast da bude prvi 
hrvatski predstavnik u Europolu pripala je Stellanu 
PetriÊu, potpisniku ovih redaka, Ëiji mandat traje do 
2012. godine.

Ideja o uspostavljanju nekog od oblika meunarodne suradnje na po-
druËju suzbijanja organiziranog kriminaliteta stara je podjednako kao i sama 
ideja o osnivanju Europske Unije. PoËeci neformalne suradnje ovakvog tipa 
datiraju joπ od sredine 70-tih godina proπlog stoljeÊa kada je osnovana tzv. 
Trevi skupina (nazvana po poznatoj rimskoj fontani) koja se sastojala od 
ministara unutarnjih poslova i pravosua iz 12 dræava unutar tadaπnjih Eu-
ropskih zajednica, a s ciljem koordiniranja policijskog postupanja, ponajprije 
u sluËajevima meunarodnog terorizma. Ova ideja dobila je takoer svoju 
potvrdu u Sporazumu o Europskoj Uniji, tzv. Maastrichtskom sporazumu iz 
1992. godine, na temelju kojeg je i nastala Konvencija o Europolu. Konkretne 
obrise ova je zamisao dobila 1993. godine osnivanjem Europske jedinice za 
droge iz koje je kasnije nastao Europski policijski ured - Europol.

Svoju punu operativnost Europol je postigao 1. srpnja 1999. godine, kada 
su u potpunosti usuglaπene sve pravne radnje u skladu s Konvencijom o 
Europolu, te tako ta organizacija ove godine slavi 10-tu godiπnjicu svojeg 
postojanja. Europol danas predstavlja snaænu analitiËku potporu u borbi 
protiv organiziranog kriminaliteta tako πto omoguÊuje razmjenu informacija 
izmeu policijskih i carinskih sluæbenika iz 27 zemalja Ëlanica (sve zemlje 
Ëlanice EU) te zemalja sa kojima su potpisani sporazumi o strateπkoj 
ili operativnoj suradnji (kao πto su Hrvatska, Australija, Kanada, Island, 
Norveπka, ©vicarska, SAD, Albanija, Bosna i Hercegovina, Srbija, Crna Gora, 
Makedonija, Kolumbija, Moldavija, Rusija, Turska). Jednako tako, podaci 
operativnog ili strateπkog karaktera, na temelju sporazuma, razmjenjuju se 
i sa meunarodnim organizacijama kao πto su Interpol, Eurojust, Europska 
centralna banka, Europska Komisija, Europski centar za praÊenje droga i 
ovisnika o drogama, OLAF, Frontex, Svjetske carinske organizacije, UN-ov 
ured za droge i kriminal.

Kvalitetna razmjena informacija

Republika Hrvatska i Europol sklopili su Sporazum o operativnoj i stra-
teπkoj suradnji koji je stupio na snagu 16. kolovoza 2006. godine. Na te-
melju ovog Sporazuma nadleæna tijela Republike Hrvatske mogu razmje-
njivati osobne podatke s Europolom, a od svih zemalja u regiji naπa zemlja 
zasada jedina ima tu moguÊnost. Nakon projekta ustrojavanja poslova u 
vezi sa suradnjom s Europolom koji je zajedniËki proveden sa struËnjacima 
nizozemske policije i Europola, tijekom 2007. godine u Ravnateljstvu polici-
je formirana je Nacionalna kontakt toËka Europola tj. Odsjek Europola koji 
djeluje u sklopu Odjela za meunarodnu policijsku suradnju Ravnateljstva 
policije MUP-a RH. Posebno educirani policijski sluæbenici ovog odsjeka 
svakodnevno predano skrbe o pravovremenoj i kvalitetnoj razmjeni infor-
macija sa Europolovim sjediπtem u Den Haagu.

Kao jedna od kljuËnih karika u razmjeni informacija s Europolom jest i 
Ured Ëasnika za vezu Republike Hrvatske koji je otvoren u Europolovom 

EUROPOL  -   deset godina poslije
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sjediπtu u Den Haagu, u Kraljevini Nizozemskoj, poËetkom 
oæujka 2008. godine, a iznimna Ëast da bude prvi hrvatski 
predstavnik u Europolu pripala je potpisniku ovih redaka Ëiji 
mandat traje do 2012. godine. 

Nakon otvaranja hrvatskog ureda pri Europolu zabiljeæeno 
je viπestruko poveÊanje broja informacija razmijenjenih s Eu-
ropolom, a kvalitativno je unaprijeena i operativna suradnja 
s Europolom te drugim uredima Ëasnika za vezu pri Europolu, 
posebice izraæena kroz provoenje operativnih akcija ‘’OptiË-
ar’’ u vezi s krivotvorenjem kreditnih kartica, ‘’ESPY’’ u vezi s 
ilegalnom trgovinom drogama, ‘’DILIGENCE’’ u vezi s ilegal-
nom trgovinom oruæjem i eksplozivnim tvarima, kao i provo-
enjem zajedniËkog projekta MUP-a RH, Europola i Frontex-a 
u odnosu na ilegalne migracije. Takoer, za naπe policijske 
sluæbenike organizirane su i brojne edukacijske aktivnosti na 
kojima su sudjelovali eksperti Europola. 

Uz navedeno, naπa je zemlja takoer postala i punopra-
vni partner Europolu u radu s AnalitiËkim radnim datotekama 
Europola i to u AnalitiËkoj radnoj datoteci ‘’FURTUM’’ koja se 
bavi razmjenom informacija o organiziranim skupinama koje 
Ëine teπke oblike imovinskih kaznenih djela, ‘’SMOKE’’ u vezi 
s ilegalnom trgovinom duhanom i duhanskim proizvodima te 
‘’SOYA’’ u vezi s krivotvorenjem eura.

Rob Wainwright: Europol smatra Hrvatsku 
vrijednim i pouzdanim partnerom

EUROPOL  -   deset godina poslije

BuduÊi da Zapadni Balkan kao regija predstavlja podruËje 
prioriteta za Europol, suradnja izmeu Europola i Hrvatske 
ima veliku vaænost. Tijekom 2006. godine Europol i 
Hrvatska zakljuËili su operativni sporazum. Sama ta 
Ëinjenica predstavljala je prekretnicu buduÊi da je Hrvatska 
bila prva zemlja na Balkanu koja je to uËinila. Od tada 
Europol i Hrvatska uspjeπno surauju na provoenju 
razliËitih operativnih projekata kao πto su suzbijanje 
organiziranog krijumËarenja cigareta, provalniËkih bandi 
i krivotvorenja eura. Jednako tako, tu je i suradnja na 
strateπkoj razini, na primjer u kontekstu projekta ILECUs 
(uspostavljanja koordinacijskih jedinica za meunarodnu 
policijsku suradnju).Ukratko, Europol smatra Hrvatsku 
vrijednim i pouzdanim partnerom u meusobnoj suradnji 
te mi u Europolu iznimno cijenimo rad hrvatskog Ëasnika 
za vezu u naπem sjediπtu u Den Haagu - izjavio je 
direktor Europola, gospodin Rob Wainwright upitan za 
komentar dosadaπnje suradnje hrvatske strane i Europola.

Sjedište EUROPOL-a
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Europol, na Ëelu s direktorom gospodinom Robom 
Wainwrightom, danas ima preko 600 zaposlenika, od Ëega 
124 Ëasnika za vezu koji u Europolu predstavljaju nadleæna 
tijela svojih zemalja te, osim ureda Ëasnika za vezu zemalja 
Ëlanica, u Europolu danas djeluju i uredi Ëasnika za vezu 
Australije, Kanade, Kolumbije, Islanda, Norveπke, ©vicarske, 
federalnih agencija SAD-a, Interpola te veÊ spomenuti hrvatski 
ured. Ukupno tako u Europolu zajedniËki djeluje 37 nacija 
ËineÊi stoga vrlo interesantnu multikulturalnu i multijeziËnu 
zajednicu ljudi sa zajedniËkim ciljem - suzbijanje organiziranog 
i drugog ozbiljnog kriminaliteta.

BuduÊnost  Europola

BuduÊnost Europola obiljeæit Êe dva iznimno bitna 
Ëimbenika u teænji da ova organizacija odigra kljuËnu ulogu u 
borbi protiv teπkih oblika kriminala i izvan granica EU. Prvi je 
transformacija organizacije u agenciju EU, a drugi je preseljenje 

u novo sjediπte. Nove promjene u legislativi, koje Êe u svom 
punom opsegu stupiti na snagu 1. sijeËnja 2010. godine, 
odnosno novi pravni okvir u kojem Êe djelovati Europol, u 
operativnom smislu znaËit Êe proπirenje mandata Europola koji 
Êe sada moÊi djelovati kod svih teπkih oblika kaznenih djela 
sa meunarodnim karakterom, ne nuæno poËinjenih od strane 
organizirane kriminalne skupine, ojaËat Êe uloga Europola kao 
srediπnjeg tijela za borbu protiv krivotvorenja eura, te Êe se 
ovoj organizaciji dati veÊe ovlasti kod podrπke za koordinaciju 
i osnivanje zajedniËkih istraænih timova.

Tijekom 2011. godine oËekuje se da Êe Europol preseliti u 
novo sjediπte koje je upravo u izgradnji i nalazi se u takoer u 
Den Haagu, a πto Êe osigurati potrebne tehniËke i funkcionalne 
preduvjete za rad svih njegovih zaposlenika, te u kojem Êe 
Republika Hrvatska, vjerujemo, biti zastupljena u statusu 
punopravne Ëlanice EU i Europola.m

      Stellan PETRI∆,
Ëasnik za vezu Republike Hrvatske, predstavnik u Europolu

Odsjek Europola, s desna na lijevo: Adrijana Bevanda, voditelj Odsjeka Gordan FranjiÊ i Roland Vizler

Stellan PETRI∆, Ëasnik za vezu Republike Hrvatske, predstavnik 
u Europolu Ured Ëasnika pri Europolu
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Na seminaru „Diarec 2D“ - o primjeni 
suvremenih metoda za bræe i uËinkovitije 
obavljanje oËevida prometnih nesreÊa -
sudjelovao i Ivica Ostrun, voditelj Pododsjeka 
za sigurnost cestovnog prometa PU brodsko-
posavske

Sredinom srpnja u policijskoj πkoli u Wiesbadenu, Hessian u 
NjemaËkoj, odræan je dvodnevni struËni seminar pod nazivom 
„Diarec 2D“ - o primjeni suvremenih metoda za bræe i uËinkovitije 
obavljanje oËevida prometnih nesreÊa. Vodila su ga dva struËna 
tima specijalista za obavljanje oËevida prometnih nesreÊa 
Nizozemske (Toine Voeten i Theo Kok) i NjemaËke policije 
(Martin Rehm i Hans Joachim Dietz). 

Na seminaru je sudjelovala i ekipa MUP-a Republike 
Hrvatske u sljedeÊem sastavu: voditelj Predrag StipaniËiÊ-MUP, 
Ivica Ostrun - PU Brodsko-posavska, Marko DeliÊ - PU Splitsko-
dalmatinska i Goran BrozoviÊ - PU ZagrebaËka te tri policijska 
sluæbenika iz ©panjolske i jedan iz  Belgije.

Teoretski dio seminara proveden je u prostorijama policijske 
πkole pokrajine Hessian, a praktiËni dio na prostoru Hessian 
Police Training Centra u Wiesbadenu.

PraktiËni dio seminara raen je u skupinama sastavljenim od 
po dva polaznika seminara i jednog instruktora-predavaËa, koji 
je pomagao u radu i davao instrukcije kako posao na mjestu 
dogaaja prometne nesreÊe obaviti πto uËinkovitije, bræe, toËnije 
i kvalitetnije.

Prezentirane metode snimanja mjesta dogaaja te izrada 
skice mjesta dogaaja u mjerilu, provedbom postupka 
rektifikacije snimljenih fotografija, daje policijskim sluæbenicima u 
praksi moguÊnost bræeg, uËinkovitijeg i preciznijeg rada, ali isto 
tako zahtijeva obradu snimljenih fotografija i drugih podataka 
na raËunalu, a koja se u pravilu provodi naknadno u Policijskoj 
postaji.

„Seminar je odræan u izuzetno ugodnoj i prijateljskoj atmosferi 
te mi je bila Ëast sudjelovati. Komunikacija je bila izvrsna izmeu 
svih sudionika seminara, svi su sudjelovali u raspravama i davali 
svoje primjedbe na praktiËnu primjenu predstavljenih metoda 

u svakoj od dræava sudionica seminara. PredavaËi su srdaËno 
ponudili svoju struËnu pomoÊ u bilo kojem sluËaju te su otvoreni 
za suradnju i korespondenciju putem e-maila i telefona, dok je 
inspektor Martin Rehm izrazio spremnost da doe u Hrvatsku 
i provede seminar na Policijskoj akademiji - za policijske 
sluæbenike. Izuzetno ga zanima rad hrvatske policije u praksi, 
na koji naËin je provedeno ustrojstvo policijske organizacije, 
ali se isto tako pohvalio da je viπe puta ljetovao u Hrvatskoj te 
boravio u Zagrebu “, rekao je Ivica Ostrun, voditelj Pododsjeka 
za sigurnost cestovnog prometa PU brodsko-posavske te 
dodao da suradnja naπih policijskih sluæbenika s policijskim 
sluæbenicima zemalja Eurpske unije doprinosi usvajanju struËnih 
znanja i primjeni sofisticirane tehnologije za obradu oËevida 
prometnih nesreÊa koja moæe dati izuzetno kvalitetne rezultate 
u pogledu utvrenog ËinjeniËnog stanja na mjestu dogaaja i 
moguÊnost provedbe daljnjih ekspertiza.  

Nema sumnje, naπ je policajac stekao zasigurno znaËajno 
iskustvo poËevπi od same organizacije seminara (leta avionom, 
doËeka domaÊina, struËne suradnje…) te iznimne kvalitete 
odræanog seminara do ugodnog boravka u prostoru Policijske 
πkole u Wiesbadenu.m

Kata NUJI∆

Seminar u Wiesbadenu

Policijski sluæbenici MUP-a RH (s lijeva nadesno): Predrag StipaniËiÊ-MUP, Marko DeliÊ-PU split.dalm., Goran BrozoviÊ PUZ, Hans Dietz, 
Ivica Ostrun PU brod.-posavska) 

PraktiËni dio seminara
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Alen PeruπiÊ, policijski sluæbenik Odsjeka 
za terorizam i ekstremno nasilje u PU  
primorsko-goranskoj sudjelovao u dvjema 
misijama na Kosovu

PrisjeÊajuÊi se godinu i pol dana provedenih daleko od 
obitelji i domovine, Alen PeruπiÊ, policijski sluæbenik Odsjeka 
za terorizam i ekstremno nasilje u Policijskoj upravi primorsko-
goranskoj, ispriËao nam je svoja iskustva i doæivljaje. Naime, on 
je sudjelovao u dvjema misijama za redom na Kosovu. Prvih 
godinu dana proveo je u misiji UNMIK-a, od 2. 11. 2007. do 22. 
11. 2008. godine, pod mandatom Ujedinjenih naroda, nakon 
Ëega nastavlja s boravkom na Kosovu u misiji EULEX-a, pod 
mandatom Europske unije. U UNMIK-ovoj misiji Ëlanovi su iz 
43 zemlje svijeta, sa svih kontinenata, dok su u misiji EULEX-a 
zastupljene sve Ëlanice Europske unije, a meu njima i Hrvatska, 
kao pridruæena Ëlanica.

- ZadaÊa je svih misija pa tako i ovih - rekao je na poËetku 
Alen - uspostava mira, smirivanje tenzija i sukoba, normalizacija 
opÊih uvjeta æivota kroz pravne okvire te izgradnja novih sustava 
na demokratskim principima. U UNMIK-ovoj misiji, gdje je bio 
zajedno s joπ 13 kolega iz hrvatske policije, Alen je ispoËetka 
radio u tzv. specijalnim operacijama, odnosno, na zaπtiti osoba 
vaænih u meunarodnim okvirima i sudskim procesima, na 
prijevozu i osiguranju osuenika te na njihovom suenju, a 
potom  je radio u Posebnim kriminalistiËkim poslovima.

Suradnju s lokalnim stanovniπtvom i kosovskom policijom 
smatra vrlo dobrom.

- Mi smo bili partneri s kosovskom policijom, iako smo nad 
njima imali monitoring na temelju Rezolucije UN-a  1244. Kad 
neke probleme nisu mogli rijeπiti sami, obraÊali su se nama. 
Svi su nas izuzetno dobro prihvatili, kako zbog blizine govor-
nog podruËja te opÊenito povijesnih Ëinjenica, tako i zbog 
velike profesionalnosti. Nikakvih problema ni konflikata nismo 
imali: ni sa strancima, ni s domaÊim stanovniπtvom - nagla-
sio je Alen.

Iskustva i doæivljaji iz mirovne misije na Kosovu

Alen PeruπiÊ: Opet bih iπao u misiju

ZajedniËka fotografija polaznika UN-ovog teËaja za 
meunarodne policijske instruktore - misija UNMIK-a ljeto 
2008.

Sa jednog od zadataka Specijalnih operacija UNMIK policije, veljaËa 2008.  (kolege iz Danske, Pakistana, Ukrajine, Gane, Filipina i 
SAD-a)
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Pomogla su iskustva iz Domovinskog rata, 
dobra obuka i logistiËka priprema 

Jedan od dogaaja koji Êe zasigurno pamtiti velike su 
demonstracije 17. oæujka 2008. godine u sjevernom dijelu 
Kosovske Mitrovice. Prilikom pokuπaja uspostavljanja mira 
na tom podruËju, ozlijeen je velik broj graana UN-ovih 
policajaca. Alen kaæe da su iskustva steËena u Domovinskom 
ratu, ali i dobra obuka i logistiËka priprema prije samog odlaska 
u misiju, itekako pomogli hrvatskim policajcima u snalaæenju u 
ovakvim situacijama. VeÊ po samom dolasku na Kosovu novo 
pristigli Ëlanovi misije dobili su sve potrebne informacije o: 
trenutaËnoj politiËkoj situaciji, geopolitiËkim karakteristikama, 
specifiËnostima i karakteristikama populacije, zakonima i 
drugom. Sve to, kao i redovite vjeæbe i treninzi, pomoglo im je 
u kriznim situacijama. Iako daleko od obitelji, veza s njima nije ni 
u jednom trenutku prestala. Naπ sugovornik kaæe da je redovito 
koristio odmore za odlazak kuÊi i tako æeljno druæenje s obitelji, 
a „uæareni“ su bili i telefoni i Internet. - Upravo je odvojenost 
od svojih najdraæih najteæa u misiji, a znalo se dogoditi - kaæe 
Alen - da po nekoliko dana ne Ëujem hrvatski jezik! U trenucima 
odmora hrvatski policajci okupljali su se i druæili meu sobom, 
a slavili su i BoæiÊ, Dan dræavnosti te druge blagdane. PrisjeÊa 
se Alen i humanitarnih akcija koje su Ëlanovi misije iz Hrvatske 
organizirali sakupljajuÊi novac meu sobom. Novcem su potom 
kupovali poklone i hranu te darivali djecu u hrvatskom selu 
Janjevu i drugim selima. A na isti naËin sjetili su se i pokojnog 
policajca Marija KusaniÊa.

U studenom 2008. godine, nakon svojih kolega Pezera 
i Milovca, Alen je preuzeo zapovjedniπtvo nad hrvatskim 
kontingentom te ostao sve do kraja svog mandata u EULEX-

ovoj misiji, odnosno do 30. travnja 2009. godine. Osim 
toga, bio je i savjetnik za istrage meuetniËkog kriminaliteta 
pri zapovjedniπtvu misije EULEX-a kad su uslijedili i uËestali 
sluæbeni kontakti s UNHCR-om, NATO-m, KFOR-om, OESS-
om, Kosovskom vladom te mnogim nevladinim organizacijama 
s Kosova i Europe. S obzirom na tako dobro razvijenu suradnju 
te iskazanu struËnost i profesionalnost u poslu kojeg je obavljao, 
ni najmanje ne Ëude medalje, preporuke i zahvale koje je Alen 
za svoj rad dobio od UNMIK-a, EULEX-a, NATO-vih snaga te 
od Veleposlanstva Republike Hrvatske u Priπtini.

Profesionalnost, struËnost i humanost 
hrvatskih policajaca 

Podrπka i pomoÊ koju su od samog poËetka hrvatski policajci 
u misiji dobivali od naËelnika Gorana JuriÊa i Sandra Boπnjaka te 
kolegica Werhas i Kozlica iz Odjela za mirovne misije bila im je 
itekako vaæna i neophodna, kako bi ostvarili zadaÊu zbog koje 
su i krenuli u misiju.

- Svaki normalan Ëovjek ima dozu straha. Postojale su opa-
snosti od mina, raznih vrsta kriminaliteta…ali nastojiπ se maksi-
malno paziti. Uz dobru prevenciju i informiranost, razne obavijesti 
te redovite teËajeve, Ëovjek se prilagoava svakoj situaciji -  na-
stavio je Alen. Na pitanje bi li opet, nakon svih ovih iskustava, 
krenuo u misiju - bez dvoumljenja je rekao:

- Definitivno: da! Opet bih iπao u misiju, bez obzira gdje bila.

I to odluËno „da“ potvrdilo je dojam koji ostaje nakon razgovora 
s Alenom: hrvatski policajci i izvan granica Hrvatske spremni su 
pokazati svoju profesionalnost, struËnost i iznad svega humanost 
- a to su vrline koje se cijene i visoko vrjednuju!m

Mirjana KULA©

Atanas Kozarev iz Centra za demokratiju i 
bezbednost iz Skopja i predsjednik Strukovne 
udruge kriminalista prof. dr. sc. Duπko Modly 
potpisali Memorandum o suradnji

Profesija kriminalista profesionalaca bitno se razlikuje od 
niza aktivnosti i od naËina rada na koji se u javnosti, putem 
medija, prikazuju: na ponekad nestvaran i na pojednostavljen 
naËin. Okosnica rada svih kriminalista moæe biti djelomiËno 
opisana u tim i takvim tv „uradcima“, ali ona nikada ne moæe 
zamijeniti stvarno stanje stvari, pri Ëemu nikada ne opisuje 
status i uvjete rada naπih kolega. Problemi, poteπkoÊe te niz 
nestruËnih samozvanih procjenitelja i vjeπtaka, koji niËu kao 
gljive poslije kiπe, poluËili su olakotno nepovjerenje spram 
profesionalaca koji svoj posao obavljaju sukladno steËenim 
certifikatima, za razliku od onih koji misle da se svaki sluËaj 
moæe rijeπiti PC projekcijama 3D formata, ili joπ nestvarnijim 
naËinom, a to je donoπenje trenutaËnih zakljuËaka o moguÊim 
uzrocima sluËajeva.

Makedonska inicijativa

BoreÊi se za stvarno prikazivanje stvari te promicanje i 
zaπtitu kriminalistiËke struke, Strukovna udruga kriminalista uz 
niz svojih aktivnosti, ovih je dana ugostila kolege iz Makedonije. 

Strukovnu udrugu kriminalista sredinom srpnja posjetio gospodin Atanas Kozarev iz „Centra za demokratiju i 
bezbednost“ iz Skopja

Kriminalistika je znanost - ne uËi se putem televizije
Ne treba nas Ëuditi Ëinjenica da je nedavno u posjetu 
Strukovnoj udruzi kriminalista Hrvatske boravio Atanas Kozarev 
iz Centra za demokratiju i bezbednost iz Skopja, koji je ujedno 
i predavaË na Fakultetu za detektive i kriminalistiku. Vaæno 
je naglasiti da je do susreta doπlo na inicijativu makedonske 
strane, koja je prateÊi postignuÊa i rad kolega kriminalista iz 
regije, ponukana istim, suradnju æeljela uspostaviti i s naπim 
kriminalistima. DomaÊini ovog susreta, ponosni na potpisivanje 
Memoranduma o suradnji koji Êe zasigurno uËvrstiti buduÊu 
suradnju, bili su predsjednik naπe Strukovne udruge kriminalista 
prof. dr. sc. Duπko Modly, predsjednik Upravnog Odbora SUK-
a, univ. spec. krim. Davor PosiloviÊ, dopredsjednik Udruge 
dipl. kriminalist Darko MajstoroviÊ i tajnik Udruge Tomislav 
Kencek.

Uskoro viπe od 2000 novih policajaca
Kolegu Atanasa Kozareva naπi su kriminalisti upoznali sa sta-

njem i uvjetima rada naπih kolega, njihovim obrazovanjem i najËe-
πÊim problemima, ali i postignutim uspjesima. ObilazeÊi prostore 
Policijske akademije, Kozarevu je sustav obrazovanja buduÊih 
kriminalista predstavila pomoÊnica naËelnika PAK-a za obrazovne 
poslove i standard Danijela PetkoviÊ. Rekavπi kako se trenutaË-
no u Akademiji nalaze dvije skupine s viπe od tisuÊu polaznika u 
svakoj, prekvalifikanata koji Êe u listopadu i u veljaËi iduÊe godi-
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ne zavrπiti svoje obrazovanje, PetkoviÊ je izdvojila kako u sklopu 
PAK-a postoji i Odjel za struËno usavrπavanje i specijalizaciju, koji 
usavrπava ili specijalizira policijske sluæbenike i vanjske korisnike. - 
Bivπi fakultet je danaπnja Visoko policijska πkola, odnosno, struËni 
studij kriminalistike u skladu s pravilima Bolonjskog procesa, kojeg 
pohaaju djelatnici MUP-a i tijela dræavne Uprave. U Akademiji 
su i odjeli za nakladno-knjiæniËnu djelatnost te za obuku vodiËa 
sluæbenih pasa, kao i Muzej policije, koji po zadnjoj sistematizaciji 
pripada Akademiji - kaæe Danijela PetkoviÊ.

U Makedoniji - Policijska akademija izvan 
sustava MUP-a

OpisujuÊi sustav obrazovanja u Makedoniji, Atanas Kozarev 
kaæe da je Policijska akademija u Skopju prestala postojati 
kao pravni subjekt pa se svo policijsko obrazovanje provodi 
na prenamijenjenom Fakultetu za bezbednost, u sklopu 
Univerziteta Sv. Klement Ohridski u Bitoli, ali potpuno izvan 
sustava makedonskog MUP-a. Od MUP-a Makedonije oËekuje 
se samo da osigura treninge i teËajeve, dok je sve ostalo na 
Fakultetu. - Naπ Centar - kaæe Kozarev - stipendira studente 
koji rade u policiji, a nemaju fakultet, no postoje i Ugovori 
kojima jamËimo zapoπljavanje u MUP-u, isto kao i bivπim 
polaznicima nekadaπnjeg Fakulteta za bezbednost u Skopju. 
Kod nas u Makedoniji se kriminalistika kao znanstvena disciplina 
usavrπava i razvija, πto mislim da je dobro za kriminalistiku 
uopÊe - istaknuo je Kozarev. - U sklopu naπeg Univerziteta 
postoji sedam fakulteta. NajveÊe je zanimanje za naπ Fakultet 
kriminalistike, na koji godiπnje upisujemo 110 polaznika. Sve 
naπe diplome priznate su u Europi, bez obzira πto je Univerzitet 
privatni - kaæe Kozarev, te dodaje kako treba oËekivati da Êe niz 
europskih institucija, kao i njihovih diplomata, uskoro inzistirati 
na osamostaljivanju obrazovnih institucija kao πto je zagrebaËka 
Policijska akademija, koja onda viπe ne bi bila u sklopu MUP-
a niti u sklopu Ravnateljstva policije, veÊ zasebna obrazovna 
ustanova za usavrπavanje i obrazovanje novih kadrova 
potrebnih policiji.  - Cilj naπeg Centra je, osim podupiranja 
demokratskih procesa u Republici Makedoniji, oËuvanje pozicije 
i napretka kriminalista - kaæe Kozarev. - Takoer u sklopu naπih 
projekata prouËavamo sudske procese u kojima se u svojstvu 
tuæitelja pojavljuje kriminalist. U tom vidu obuhvatili smo dva 
razdoblja: postizborno razdoblje dolaska nove stranke na vlast, 
usporeujuÊi ga s iduÊim razdobljem vladavine nove stranke 
na vlasti. Ta razdoblja su nam posebno zanimljiva jer tada 
nastaju najveÊe kadrovske promjene u MUP-u, a tu se posebice 
zalaæemo za depolitizaciju policije. Zatim usporeujemo 
brojne sudske postupke u kojima je dræava izgubila ili platila 
odπtetu za nezakonita rjeπenja koja su nametana djelatnicima 
policije, osobito kriminalistima. Glavni krivci za takva loπa 
rjeπenja su najËeπÊe ministri i ravnatelji policija, koji koriste 
svoje diskreciono pravo uplitanja u struku, Ëime najviπe πtete 

Duško Modly i Atanas Kozarev 

kolegama kriminalstima - istiËe Kozarev. - Ono πto se nama 
dogodilo, sukladno smanjenju broja radnih mjesta, je to da je 
svoj posao izgubilo 80 profesionalnih kriminalista, dok su ostali 
oni s obrazovanjima s podruËja pedagogije, glazbe itd. Mi se 
upravo borimo protiv takvih stvari i smatramo da Êemo upravo 
tom borbom i prikupljanjem πto viπe podataka kroz istraæivanja, 
zaπtititi poziciju i struku kriminalista, za razliku od novih 
zakonskih rjeπenja i modela koje kroje nove stranke na vlasti. 
Stoga je suradnja s kolegama u Zagrebu, koji su daleko ispred 
nas, dobrodoπla jer suradnja kroz zajedniËku inicijativu, svakako 
ima svoju buduÊnost - kazao Kozarev. Posjeta makedonskog 
kolege bila je prilika za obilazak naπeg Centra za forenziËna 
ispitivanja, istraæivanja i vjeπtaËenja „Ivan VuËetiÊ“, gdje se u 
razgovoru s naËelnikom Centra, Gordanom MrπiÊem upoznao 
s novitetima u radu naπeg Centra te s brojnim postignuÊima, 
tehnologijom i uvjetima rada Centra.

Okupljanje, suradnja i organizacija

Predsjednik Upravnog Odbora SUK-a, univ. spec. krim. 
Davor PosiloviÊ kaæe da su inicijativu za uspostavu suradnje 
s makedonskim kolegama vrlo rado prihvatili, a buduÊa je 
suradnja formalizirana potpisivanjem Memoranduma o sura-
dnji. GovoreÊi o samom radu naπe Udruge, PosiloviÊ je kazao 
kako ona za cilj ima pomaganje u struËnom osposobljavanju 
i usavrπavanju kriminalista, promicanje kriminalistiËke struke i 
njezinog predstavljanja javnosti te ostvarivanje profesionalne 
komunikacije meu kriminalistima, pomaganje u nastavnom, 
znanstvenom i struËnom radu uËiliπta na kojima se izuËavaju 
kriminalistiËke znanosti, kao i pruæanje struËnog doprinosa u 
borbi protiv svih oblika kriminaliteta, a posebice u borbi protiv 
suvremenog terorizma i organiziranog kriminaliteta, zatim nje-
govanje i razvitak etike kriminalistiËke struke te njegovanje tra-
dicije kriminalistiËke znanosti. Pri kraju posjeta, Atanas Kozarev 
iz Centra za demokratiju i bezbednost iz Skopja i predsjednik 
Strukovne udruge kriminalista prof. dr. sc. Duπko Modly potpisali 
su Memorandum o suradnji, kako bi ona u skorije vrijeme bila 
πto  konkretnija, uËestalija i na dobrobit profesionalne zaπtite 
struke kriminalista.m

Boris SADILEK
Snimila Dubravka PAVKOVI∆-POGA»AR
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Program obrazovanja odraslih za zanimanje 
policajac u 2009./2010. godini provodit 
Êe se tako da Êe polaznici provoditi devet 
mjeseci na obuci u Policijskoj akademiji, 
a nakon toga Êe obavljati vjeæbeniËki staæ 
u policijskim upravama, u trajanju od 
12 mjeseci. Tijekom obuke boravak na 
Policijskoj akademiji je obvezan. 

Desetog lipnja 2009. godine na web stranicama MUP-a 
objavljen je natjeËaj za upis polaznika u Program obrazovanja 
odraslih za zanimanje policajac u 2009./2010. godini. 

U toËkama I., II. i III. natjeËaja naveden je broj polaznika 
Programa obrazovanja koji Êe nakon zavrπenog Programa 
biti primljeni u sluæbu u policijske uprave, kako je navedeno u 
natjeËaju, te datum i mjesto poËetka Programa obrazovanja.    

U odnosu na natjeËaj valja reÊi da je jedan od uvjeta 
zavrπena srednja Ëetverogodiπnja πkola bilo kojeg usmjerenja 
i dobna granica od 24 godine na dan poËetka provoenja 
Programa  - 15. 10. 2009. odnosno 1. 3. 2010. godine. 

Program obrazovanja odraslih za zanimanje policajac 
temeljni je i obvezni program obrazovanja za sve buduÊe 
policijske sluæbenike koji se zapoπljavaju na radnom mjestu 
policijskog sluæbenika temeljne policije sa srednjom struËnom 
spremom. Provodi se temeljem Odluke Ministarstva znanosti, 
obrazovanja i πporta.

Program obrazovanja odraslih za zanimanje policajac u 
2009./2010. godini provodit Êe se tako da Êe polaznici provoditi 
devet mjeseci na obuci u Policijskoj akademiji, a nakon toga 
Êe obavljati vjeæbeniËki staæ u policijskim upravama, u trajanju 
od 12 mjeseci. Tijekom obuke boravak na Policijskoj akademiji 
je obvezan. 

Kandidati koji su podnijeli prijave na natjeËaj i koji udovoljavaju 
formalnim uvjetima natjeËaja sudjeluju u selekcijskom postupku 
odabira kandidata na taj naËin da ih se poziva na provjeru 
(testiranje) u Policijsku akademiju.  

Selekcijski postupak odabira kandidata obuhvaÊa provjeru 
duπevne i tjelesne sposobnosti te motivacijski razgovor. Provjera 
duπevne sposobnosti provodi se kroz psihologijsko testiranje, 
a provjera tjelesnih (motoriËkih) sposobnosti obuhvaÊa poligon 
natraπke, korake u stranu, sklekove, trbuπnjake i trËanje na 1 
500 metara.

Zdravstvenu sposobnost kandidata utvruje Dom zdravlja 
MUP-a lijeËniËkim pregledom, sukladno Pravilniku o mjerilima 
i naËinu utvrivanja posebne duπevne i tjelesne sposobnosti 
policijskih sluæbenika Ministarstva unutarnjih poslova („Narodne 
novine“ broj: 54/07, 34/07-ispravak i 4/09). Prema istom 
Pravilniku minimalna visina je 170 cm za muπke i 160  cm za 
æene, dok minimalna teæina iznosi 60 kg za muπke i 50 kg za 
æene.

MjeseËna naknada koju primaju polaznici Programa 
obrazovanja odraslih za zanimanje policajac, odabrani na 
temelju natjeËaja za upis u Program obrazovanja odraslih za 
zanimanje policajac u 2008./09. godini, je 450 kuna. Smjeπtaj 
i boravak na Akademiji tijekom πkolovanja je obvezan. 

Program obrazovanja odraslih za zanimanje 
policajac u 2009./2010.

Polaznici se u Program obrazovanja odraslih za zanimanje 
policajac primaju temeljem natjeËaja u kojem je specificirano 
koliko se polaznika prima za sluæbu u pojedine policijske uprave. 
Dakle, raspored u sluæbu provodi se sukladno kadrovskim 
potrebama MUP-a, a polaznici ne mogu birati radno mjesto, 
veÊ se kod same prijave na natjeËaj moæe izraziti æelja za rad 
u odreenoj policijskoj upravi . 

Prijave na natjeËaj, s potrebnom dokumentacijom, podnose 
se (u skladu s tekstom natjeËaja) na adresu: Ministarstvo unu-
tarnjih poslova, Uprava za pravne poslove i ljudske potencijale, 
Zagreb, Ulica grada Vukovara 33 - s naznakom „za natjeËaj“. 
Ostale informacije o Programu moæete dobiti na web stranica-
ma MUP-a - Policijska akademija - Odjel za policijsku obuku.

Sukladno objavljenom NatjeËaju, utvreno je da Êe se pro-
vjera duπevne, tjelesne i zdravstvene sposobnosti provoditi 
kontinuirano do okonËanja postupka odabira kandidata.

Isto tako, utvreno je da Êe kandidati biti pozivani na na-
vedene provjere iskljuËivo putem web stranice Ministarstva 
unutarnjih poslova.

Stoga Êe svi kandidati koji su podnijeli prijavu na natjeËaj i 
koji udovoljavaju formalnim uvjetima iz natjeËaja, a do sada nisu 
pozvani na testiranje biti testirani po pozivu i terminu, koji Êe 
se objaviti na web stranici ovog Ministarstva pod kategorijom 
NatjeËaji - ©kolovanje. Obzirom na navedeno, kandidati su du-
æni pratiti web stranice ovog Ministarstva kako bi pravodobno 
dobili informaciju o terminu testiranja. S obzirom na utvreni 
datum poËetka Programa obrazovanja za polaznike iz toËke I. i 
II. natjeËaja, koji poËinje 15. 10. 2009. godine, prioritet u pozivu 
radi provjere duπevne i tjelesne sposobnosti, imaju kandidati 
koji su podnijeli prijave upravo za rad u policijskim upravama 
navedenim u toËkama I. i II. natjeËaja. Nakon njih, kontinuirano 
Êe biti pozivani kandidati koji udovoljavaju uvjetima iz natjeËaja, 
a podnijeli su prijavu za toËku III. natjeËaja.

Sve informacije o studiju na Visokoj policijskoj πkoli dostupne 
su na web stranicama MUP-a - Policijska akademija. m

www.mup.hr
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Naπu ljetnu razglednicu na samom kraju srpnja 2009. piπemo 
iz PU zadarske. Kako za  sigurnost graana, ali i tisuÊe domaÊih 
i stranih gostiju na kopnu, moru i u zraku koji su i ovoga ljeta 
u velikom broju, unatoË krizi, posjetili ovaj prelijepi zadarski 
kraj, sam grad Zadar brinu djelatnici i policijski sluæbenici 
saznali smo na licu mjesta.  U toj ljetnoj „skici za portret s PU 
zadarskom“ izdvojili smo samo neke njezine „ljetne“ zanimljivosti 
i posebnosti. Tako smo na Kalelargi, æili kucavici grada zatekli 
maarske policajce, mlade policijske sluæbenike na biciklima, a 
policajce na skuterima kako Ëuvaju sigurnost kupaËa na jednoj 
od gradskih plaæa. Meu inim, zapjevao nam je i pripadnik 
zadarske pomorske policije Bibinjac, stalni Ëlan, drugi tenor 
svima znane  Klape „Intrade“. Uz valove i πum morskih orgulja, 
pozdrav suncu, ovome gradu i svijetu zadarska pjesma „Croatio 
iz duπe te ljubim“odaje glase iz  dubine za sva hrvatskih srca. 
Razglednicu, doæivljaj Zadra u kojem se spojila sva bremenita 
hrvatska povijest stare dalmatinske prijestolnice, ova dva 
ljetna dana pisali smo i u tome ozraËju, a ono je odavalo i 
sadaπnjost i buduÊnost PU zadarske pa smo njezino pisanje  
zavrπili susretom i s naËelnikom PU Antonom Draæinom te 
gradonaËelnikom Zadra dr. Zvonimirom VranËiÊem.

Uspjeπna hrvatsko-maarska policijska 
suradnja 

Od turistiËke sezone 2006., veÊ Ëetvrtu godinu za redom 
temeljem meudræavnog Sporazuma o policijskoj suradnji 
izmeu Republika Hrvatske i Maarske tijekom ljetne turistiËke 
sezone na podruËju PU zadarske borave kao ispomoÊ hrvatskim 
kolegama maarski policijski sluæbenici, a obzirom da na tom 
podruËju boravi i najveÊi broj maarskih gostiju u naπoj zemlji. 

U razdoblju od 1. srpnja do 30. kolovoza izmijenit Êe se njih 
po dvoje u smjenama od dva tjedna i ove godine. Boravak 
maarskih policajaca u Zadru zabiljeæila je i ljetos maarska 
nacionalna televizija, njihove nacionalne tiskovine, ali i hrvatski 
mediji pa smo i ni krenuli njihovim tragom. 

Dobro raspoloæenih, zatekli smo dvoje maarskih policijskih 
sluæbenika toga vruÊeg ljetnoga jutra  te zadnje srijede u srpnju 
na poËetku radnoga dana u druπtvu s Milom SmokroviÊem 
policijskim sluæbenikom u radnom ozraËju I. PP Zadar. Nije bilo 
vremena za priËu, jer su baπ dobili poziv iz Biograda te odmah 
krenuli u tamoπnju PP na intervenciju kako bi pomogli jednom 
maarskom braËnom paru kojemu su iz apartmana u Turnju 
(ostavili su otvorena balkonska vrata, naæalost,  unatoË svim 
upozorenjima policije, proËitanom letku „Siguran odmor“) nestali 
prijenosno raËunalo, mobitel. Sve je potrebito policijski u Biogradu 
na zadovoljstvo maarskoga para vrlo brzo i struËno obavio 
iskusni i uhodani hrvatsko-maarski tim Judit, Zoltan i Milo pa smo 
po povratku u Zadar, a nakon πto su odradili i redovnu ophodnju 
srediπtem Zadra, saznali viπe o njima i njihovu zajedniËkom 
„radnom ljetu“, radnim zadaÊama u PU zadarskoj. 

Policijska sluæbenica Judit Kocsis iz Nagykanizse je, 
podrijetlom je Hrvatica, govori osim engleskoga i hrvatski. Ovo 
joj je veÊ drugi put da radi tijekom ljeta u Zadru i to je posebice 
veseli. InaËe je veÊ 11 godina u maarskoj policiji, trenutno je 
u Nagykanizsi angaæirana kao istraæiteljica u krim policiji. Na 
pitanje kako je baπ ona odabrana za dolazak u Hrvatsku, kazala 
nam je, kako prije, nego budu upuÊeni u Hrvatsku na obavljanje 
policijskih zadaÊa maarski policijski sluæbenici moraju proÊi 
provjeru, natjeËaj u svom maarskom Ravnateljstvu policije, a 
bira ih se po tom natjeËaju za obavljanje ovoga posla u Zadru 

PU zadarska - ljetna razglednica
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samo osmoricu izmeu prijavljenih 500-600 kandidata. VeÊ u 
Maarskoj se struËno pripremaju za dolazak i rad u PU zadarskoj, 
tumaËi Judit, kojoj je pored izvrsnosti na poslu pomoglo da 
proe na natjeËaju i bude upuÊena u Hrvatsku svakako i 
hrvatsko podrijetlo. Zadovoljna je Judit policijskim poslom ovdje 
na zadarskom podruËju, veseli je kaæe, nije tako naporan kao 
u Maarskoj. Vrijeme od dva tjedna joj brzo proe. Raduje  je 
i to πto i nemaju previπe posla, jer su i ovdje u Zadru, govori 
nam, ali i cijeloj Hrvatskoj sigurnost graana i turista, javni red i 
mir na visokoj razini. Sama oboæava Hrvatsku domovinu svojih 
pradjedova, sluπa hrvatske pjesme, posebice istiËe omiljene 
pjevaËe Severinu, Olivera, ©koru i klapu Maslina, a i sama 
zapjeva njihove pjesme. Obiπla je veÊ mnoga mjesta i gradove 
u juænoj Dalmaciji, po ljepoti izdvaja Primoπten, Makarsku, BraË, 
Dubrovnik, a ove Êe godine ljetovati u Trogiru.

Kolega joj Zoltan Gyorgydeak dolazi pak iz Vesprem regije, 
grada Papa. U policiji je od 1997., bio je i kontakt policajac, a od 
2004. je istraæitelj takoer u tamoπnjoj krim policiji. Otkrio nam 
je da su ovdje u Zadru i domaÊi i turisti prijateljski raspoloæeni 
prema policiji, puno otvoreniji za suradnju s policijom, nego 
graani u njegovom gradu Papa. - Nama je boravak preko ljeta 
u Hrvatskoj nagrada za postignute rezultate koje smo ostvarili 
tijekom godine. Veseli me i ispunjava rad ovdje s hrvatskim 
kolegama koji su jako susretljivi, sposobni i struËni policijski 
sluæbenici - kazao je Zoltan, dodajuÊi, da  je prvi put sada u 
Hrvatskoj te se nada doÊi ponovo, makar samo na godiπnji 
odmor, jer mu je ovdje na obali doista lijepo. Svia mu se i sam 
grad Zadar, za kojeg kao i svoje kolege zadarske policijske 
sluæbenike ima samo rijeËi hvale. 

O druæenju i radu s maarskim policajcima govorio nam 
je i samozatajni Milo SmokroviÊ,  a biljeæi sveukupno veÊ 
16 godina rada u policiji. Obavlja tijekom godine zadaÊe 
kontakt policajaca za podruËje Nina i Privlake, ali je i policijski 
sluæbenik s iskustvom meunarodne policijske suradnje. 
Naime, veÊ Ëetiri godine zaduæen je za rad s maarskim 
policijskim sluæbenicima tijekom turistiËke sezone u PU 
zadarskoj. Za svoj policijski trud ponio je pred neku godinu i 
titulu „policajca godine“. Zadovoljan je poslom s maarskim 
kolegama, zanimljivo mu je s njima, ima samo pozitivna 
iskustva. S nekima od njih je sklopio i prava prijateljstva. - 
Naπ radni dan odvija se prema planu rada dnevnom i tjednom 
koji nam odreuje naËelnik I. PP , odnosno mi u suradnji 
s njim. Nastojimo da svaki radni dan ne bude jednoliËan. 
Uglavnom posjeÊujemo turistiËka odrediπta maarskih 
dræavljana, uspostavljamo kontakt s njima, upoznajemo ih 
s razlozima boravka maarskih policajaca ovdje, dijelimo 
im potrebite obavijesti na maarskome jeziku. Izlazimo i na 
svaku intervenciju gdje je to potrebito. Najviπe maarskih 
gostiju ima u Dragama kod Biograda i na otoku Viru. Nema 
s maarskim kolegama problema i poteπkoÊa, oni su 
profesionalci, odgovorni su na poslu, probrani, dobri ljudi i 
policajci. Maarskim pak turistima vaæna je njihova nazoËnost,  
jer se osjeÊaju sigurnijima i prihvaÊenijima ovdje kod nas - 
tumaËi nam SmokroviÊ i dodaje kako njihov zajedniËki radni 
dan  svako jutro zapoËinje sastankom u I. PP pa zatim odlaze 
u obilazak ulica grada Zadra, gdje su prepoznati, rado vieni 
i pozdravljeni kao uostalom i u svim mjestima gdje se inaËe 
pojavljuju ili ih obilaze po potrebi poslova i zadaÊa.  

Magdalena NekiÊ i Frane KokiÊ - policijska biciklistiËka ophodnjaJudit Kocsis, Milo SmokroviÊ i Zoltan Gyorgydeak
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Suradnju s maarskim policijskim sluæbenicima naËelnik I. 
PP Zadar Saπa SmajiÊ opisao je ovako: - Vrlo sam zadovoljan 
naπom meunarodnom suradnjom, maarskim policajcima koji 
nam dolaze veÊ nekoliko sezona. Posebno nam puno pomaæu 
na podruËju komunikacije s maarskim gostima u situacijama 
primjerice kada oni doæive prometnu nesreÊa, krau, gubitak 
dokumenata. Maarske kolege ne djeluju samo na podruËju 
ove postaje, nego i πire. Posjete i Biograd i kamp Vransko 
jezero, marinu u Bibinju na podruËju II. PP, a obilaze i πire 
podruËje na kojem boravi veÊi broj maarskih turista. Obavljaju 
djelatnosti u prometu i na moru. JuËer su, primjerice, bili na 
jednodnevnoj ophodnji sa sluæbenim plovilom. Viπe su zaposleni 
u vrijeme smjene turista. Njihova nazoËnost je nama bitna na 
prilazima gradu, na izlazima s auto-ceste A2 i A1, jer tu odmah 
neposredno ostvare kontakt s maarskim turistima. U tom 
smislu napravili smo i jedan promidæbeni letak na maarskom 
jeziku koji je ostavljen u svim hotelima, marinama, turistiËkim 
naseljima, na svim info-punktovima turistiËke zajednice, u svim 
opÊinama od Biograda, Pakoπtana i dalje. Na naπem podruËju 

I. PP Zadar Nina, Vira, Privlake boravi tijekom ljetne sezone u 
turistiËkoj πpici oko desetak tisuÊa maarskih gostiju. Kolege 
imaju na koriπtenje sluæbeno vozilo, dostupni su 24 sata, a 
dosada nije bilo potrebe njih neπto posebno angaæirati. Ove 
godine na πtetu maarskih turista imali smo samo jedno ili dva 
kaznena djela.

Zadarski policajci na skuteru - jedini u 
Hrvatskoj

Jedinstveni u Hrvatskoj policijski sluæbenici koji svoju sluæbu 
tijekom turistiËke sezone obavljaju uspjeπno na skuteru veÊ 
Ëetvrtu godinu za redom budno ËuvajuÊi sigurnost plivaËa, 
plovila u zadarskom akvatoriju su iskusni djelatnici Pomorske 
policije PU zadarske Dino ÆuvaniÊ, zapovjednik ophodnog 
plovila te voditelji ophodnih brodica Bernardo Æupanjac, Franko 
GrancaniÊ i Tomislav GrbiÊ (trenutno na bolovanju). 

Dino ÆuvaniÊ nam je o svom  poslu i kolegama kazao: - 
Dobra smo i uhodana ekipa. Ne pravimo razliku zapovjednik, 

NaËelnik I. PP Zadar SmajiÊAnton Draæina, naËelnik PU zadarske

NaËelnik I. PP Zadar SmajiÊ  kao pravi domaÊin u kratko 
nas je upoznao s nadleænostima i podruËjima rada svoje PP 
te istaknuo: 

- Postaja teritorijalno pokriva sve otoke zadarskog akvatorija 
osim otoka Paπmana i Vrgade koje pokriva Biograd, staru 
gradsku jezgru i zapadni dio grada, mjesta Koæino i PetrËane, 
grad Nin sa Zatonom, opÊinu Privlaka, Vir, Vrsi πto je jedno 
ogromno podruËje. Mi smo stalno nazoËni i na Dugom 
otoku s kontakt policajcem koji tamo i prebiva. Stalna naπa 
ophodnja i kontakt policija je i na otoku Ugljanu. Obavljamo 
razne zadaÊe i na ostalim otocima u suradnji s pomorskom 
policijom, a povremeno i s prometnom. Baπ danas smo imali 
jednu prometnu akciju „blic“ kontrole na otoku Molatu. Naπa 
PP obavlja tako na podruËju svoje PU zadarske gotovo 65 
posto svih zadaÊa i aktivnosti.  

InaËe operativno se najËeπÊe ljetnih mjeseci susreÊu s 
turistiËkim kriminalitetom koji podrazumijeva kaznena djela 
protiv imovine, krae na plaæama, provale u vozila, provale u 
apartmane, kampere, πatore i sl. Ne biljeæe poseban porast 
spomenute vrste kriminaliteta u odnosu na prethodne godine. 
Poduzeli su stoga i niz preventivnih aktivnosti, pogotovo u 

podizanju svijesti i stupnja samozaπtite graana i turista, jer 
nastoje ljudima skrenuti pozornost da izbjegavaju noπenje 
vrednijih stvari na plaæe, ostavljanje istih u vozilima gdje su 
one praktiËki bez nadzora. Djelatnici postaje osiguravaju i 
sva kulturna i πportska dogaanja koja se odvijaju na njezinu 
podruËju tijekom cijele godine. I. PP joπ uvijek nije popunjena 
sto posto policijskim sluæbenicima, nedostaje im joπ sedmero 
sluæbenika. Vjeæbenici su im od velike pomoÊi, a ima ih osmero. 
Imaju samo temeljnu policiju. ©to se tiËe prometa samo ova 
postaja poduzme raznih 400 mjera. Veliki su im prometni 
problem pjeπaËke zone gradova Zadra i Nina. Ostvaruju dobru 
suradnju s lokalnim i gradskim vlastima kao i s komunalnim 
redarstvom svih opÊina. Razvijaju projekt Policija u zajednici pa 
imaju 15 kontaktnih rajona, najviπe u upravi. Izvrsno surauju i 
s Dræavnim inspektoratom, poduzimaju niz zajedniËkih akcija 
kontrole. Sa strancima, turistima djelatnici I. PP Zadar nemaju 
nekih znaËajnijih problema koji bi naruπili sigurnosnu sliku u 
gradu, πto pokazuje i maarsko-hrvatska policijska suradnja 
tijekom sezone. No znaËajniji nagli gospodarski i prometni 
razvoj Zadra donio je sa sobom i broj pojaËanih aktivnosti ove  
PP obzirom da grad broji veÊ gotovo 80 tisuÊa stanovnika, a 
tijekom turistiËke sezone taj broj se i udeseterostruËi. 

I. PP Zadar
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mornar ili pomoÊnik, nego po potrebi kao tim radimo sve 
zajedno. Samu ideju Pilot projekt vozila na vodeni mlazni pogon 
JET-SKI osmislio je pred Ëetiri godine sadaπnji naËelnik naπe 
PU Draæina. Tako je nabavljen skuter. Sve ove godine s tim 
vozilom na moru pokazale su da se projekt provodi uspjeπno, 
dakle, nabavka skutera pokazala je svoju opravdanost 
i svrhovitost. VeÊ Ëetiri godine nema zahvaljujuÊi naπoj 
skuterskoj sveprisutnosti kod nas nesreÊa na moru, nema 
nastradalih u glisiranju, utopljenika, dok ih je prije bilo. Mobilni 
smo i brzi, jer imamo i jeep tako da po cijeloj æupaniji moæemo 
spustiti skuter u more gdje god ima malo navoza. 

»ineÊi ophodnje na toj Yamaha  motornoj zvijeri snage 160 
konja, 1050 kubika, doseæuÊi brzinu i preko 60 milja na sat 
obilaze podruËje novigradskog, karinskog mora, velebitskog 
kanala, virskog mora pa sve do Biograda, a stignu i na otoke,  
Ugljan, Paπman. - Ljudima je drago vidjeti ih tako brze i 
spretne, osjeÊamo u njihovoj nazoËnosti veÊu dozu sigurnosti,- 
otkrivaju nam mladi ZagrepËani koje smo zatekli na zadarskoj 
gradskoj plaæi. Da je tome tako potvruje i podatak da su od 
1. lipnja do 30. srpnja za nepropisno ponaπanje vozaËa plovila 
na moru naπi policajci „skuteraπi“napisali 70 prijava.  

- Mi ne obavljamo samo zadaÊe traganja za ljudima i njihova 
spaπavanja, nego djelujemo i preventivno, upozoravamo 
kupaËe i ronioce, vozaËe raznih plovila na opasnosti na moru. 
»esto susreÊemo neodgovorne plivaËe, ronioce, vozaËe 
glisera. Posebno smo korisni ljudima koji se zateknu na moru 
u vrijeme nevere, pomognemo zahvaljujuÊi skuteru i njih i 
njihove barke vratiti sigurno nazad u porat, luku. Sve nevere 
proπloga i ovoga ljeta smo bez ikakvih problema odradili. InaËe, 
ne radimo poslove vezane samo za pomorske zakone, nego 
i poslove vezane za morsko ribarstvo. ZnaËi tu je i kontrola 
brodica u ribolovu, nezakoniti izlov πkoljaka, sve vezano za 
more. Nitko nam joπ nije pobjegao, - rekli su u glas zadarski 
policajci „skuteraπi“. 

Ta jedina ekipa pomorske policije u Hrvatskoj skuterom 
obavlja inaËe svoje zadaÊe od 1. lipnja do 1. rujna, a od 15. 
srpnja do 15. kolovoza u πpici sezone najintenzivnije. Prepoznaju 
se, primamljivi su oku turistkinjama i turistima i po posebnoj 
skuterskoj, a policijskoj odori. Dobro su povezani, surauju 
s jedinicom ronioca Interventne policije PU zadarske tako da 
mogu biti na tragu svih onih koji Ëine nezakonita izlovljavanja. 

- Ni s domaÊima niti sa strancima nismo imali nekih veÊih 
konflikata,  πtoviπe ljudi nam se obraÊaju i pitaju nas, osjeÊaju 

dozu sigurnosti. S njima stalno komuniciramo na terenu, 
upuÊujemo ih u zakone, savjetujemo tako da je i nama i 
njima lakπe. Na otocima zimi, izvan sezone, ostaje preteæito 
staro stanovniπtvo te i njima pomaæemo u raznim njihovim 
potrebama, koji put smo im i lijeËnici i savjetnici. Posao 
pomorske policije je vrlo opseæan.  Radimo javni red i mir i 
na kopnu, osiguranja mjesta dogaaja, ali i osiguranja raznih 
plivaËkih i jedriliËarskih regata u svojoj PU, a izazov Êe nam 
biti svakako i predstojeÊe osiguranje Svjetskog prvenstva 
49-er jedrilica koje Êe se odræavati od 28. kolovoza do 5. 
rujna u Zadarskom kanalu - zakljuËila je zadarska skuterska 
„trojka“. Iako je tih dana vruÊega ljeta radila za Ëetvoricu, (i za 
bolesnog kolegu),  nisu se æalili. ZraËili su vedro, osjetilo se 
da su ti zadarski „skuteraπi“ pravi zaljubljenici svoga zvanja 
i policijskoga poziva unatoË suncu, buri, jugu, kiπi i svim 
neverama. 

Magdalena i Frane - policijska biciklistiËka 
ophodnja

Magdalena NekiÊ (21) i Frane KokiÊ (23), mladi pripadnici 
zadarske Interventne policije obavljaju biciklistiËke ophodnje 
Zadrom tijekom turistiËke sezone. Njihovu osebujnost zabiljeæili 
su veÊ i drugi hrvatski mediji, dakle svojim poslom i statusom 
oni su policiju uËinili zanimljivom, pristupaËnijom graanima, 
gostima i medijima.

Frane i Magdalena pravi su biciklistiËki tim, kreÊu se u 
ophodnjama samim srediπtem grada Poluotok, Relja, Voπtarica, 
dobro su prihvaÊeni i od turista i od svojih sugraana, govore 
nam, a i na poslu nemaju baπ nikakvih problema. Mnogi turisti 
im prilaze i rado se fotografiraju s njima, onako za uspomenu, 
razglednicu iz Zadra. Uglavnom u ophodnji upuÊuju ljude na 
njihova æeljena odrediπta u gradu, pomaæu im orijentirati se, 
pronaÊi odreeni spomenik, restoran i sliËno.  Rade dnevno 
u dvije smjene tako da  su na usluzi cijeli dan. S njima je 
Zadar stvarno sigurniji. Oboje njih je u policiji tek desetak 
mjeseci, no pravi su veÊ entuzijasti i zaljubljenici u svoj posao. 
Odore interventne policije tim mladim, a odgovornim ljudima 
Magdaleni i Frani doista pristaju, a svojim stasom i ljepotom 
bez problema mogli bi konkurirati za  stranice i naslovnice 
modnih magazina. Magdalena nam je otkrila kako joj je otac 
bio policijski sluæbenik te joj je oduvijek bila æelja naslijediti 
njegovo zanimanje, stas, jer, dodala je, njezin tata je uvijek bio 
pravi hrvatski policajac, volio je svoj posao, a i viπe nego dobro 

Dr. Zvonomir VranËiÊ, gradonaËelnik ZadraAnte ©indija
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je izgledao, pohvalila je oca Magdalena. Doista, moæemo reÊi 
i u policijskom poslu oËevi geni sve viπe prelaze i na æensku 
djecu, Magdalena je æivi primjer. Kako djevojka, interventna 
policijska sluæbenica, Magdalena istiËe kako  nema nikakvih 
posebnih problema u svom poslu zato πto je mlada i lijepa 
djevojka. Kolege joj rado pomaæu u svemu, a i njezin otac je 
zasigurno ponosan na nju.

Policajac Ante ©indija drugi tenor Klape 
„Intrade“

Kako i u hrvatskoj policiji ima uspjeπnih tenora, pjevaËa, 
potvruje glasom i stasom pomorski policajac PU zadarske 
ponosni Bibinjac Ante ©indija jedna je od pjevaËkih zvijezada 
Klape „Intrade“. Tomislav BraliÊ i Klapa Intrade pa i ©indija s 
njima u zadnjih nekoliko godina na samom su vrhu hrvatske 
pjevaËke elite. Njihove pjesme, nosaËi zvuka i koncerti privlaËe 
veliku pozornost posjetitelja, nezaboravan su doæivljaj. Brojne 
uspjeπnice Klape „Intrade“, posebice ona  „Croatio iz duπe 
te ljubim“ prirasla je srcu  svih Hrvata i ne samo u Hrvatskoj, 
nego i diljem svijeta. Tako se doista moæe reÊi da Ante ©indija 
pored policijske ima i zavidnu pjevaËku karijeru. Samozatajni 
Ante ©indija o svemu tome kako i zaπto je poËelo i s policijom 

i klapom uz kavu nam kaæe: - U policiji sam veÊ 19. godina, od 
1990. Nisam ni sanjao da bih mogao biti policajac, ali doπla su 
takva vremena i ja sam se odazvao, jer je to bila æelja i moje 
majke. Otiπao sam tako, nakon tek zavrπene srednje πkole 
u Zagreb u Rakitje, gdje je od specijalne policije i nastajala 
hrvatska vojska, I. gardijska brigada Tigrovi. PrivlaËila me 
hrvatska vojska i obrana Hrvatske, no vratio sam se u Zadar 
kao policajac jer sam imao dvije ljubavi,  svoju danaπnju æenu 
i Klapu „Intrade“u kojoj sam pjevao od 1987.. Od 1992. sam u 
pomorskoj policiji do danas pa i taj posao radim s ljubavlju.- 

Odakle mu dar za pjevanje, toliki uspjesi Klape „Intrade“, 
nastupi iziskuju mnogo toga u danaπnjem svijetu estrade, 
pitamo ©indiju, a on pojaπnjava :- Jednostavno, od majke 
sam naslijedio sklonost i ljubav prema pjevanju. Moram 
stvarno zahvaliti to πto sam ostao privræen i policiji i pjevanju, 
klapi svojim nadreenima, jer su imali uvijek za mene 
razumijevanja, izlazili mi maksimalno u susret. Spoj Tomislav 
BraliÊ i Klapa „Intrade“ nerskidiv je. I on sam je Bibinjac, 
a u klapi su Ëak nas trojica Bibinjaca. Nismo profesionalni 
pjevaËi, nemamo πkolovane glasove, sve pjevamo po sluhu i 
uroenoj nadarenosti za pjesmu. Uz dosta vjeæbe, rada uspjeli 
smo zahvaljujuÊi naπem uËitelju i voditelju PetroviÊu napraviti 
danaπnji uspjeh. Petnaest godina smo puno vjeæbali i pjevali 
samo a capello, bez instrumenata. Iπli na klapske festivale, 
Omiπ i dobili neke nagrade tada i tako je to poËelo. Posljednje 
vrijeme smo se malo komercijalizirali, jer smo doπli do jedne 
razine gdje treba iÊi „skalinu“ naprijed. Snimili smo do sada 
pet nosaËa zvuka, a u planu je i πesti. Pjevali smo na mnogim 
hrvatskim priredbama, domovinskim obljetnicama i slavljima, 
stranaËkim skupovima po cijeloj Hrvatskoj. Imali smo dva 
samostalna koncerta u Lisinskom i jedan u Ciboni u Zagrebu, 
u zadarskoj dvorani Viπnjik takoer. Za mene je pjevanje pred 
prepunom dvoranom Lisinski najveÊi doæivljaj u mojoj pjevaËkoj 
karijeri. To je kruna umjetniËkog rada svakom Ëovjeku koji se 
bavi glazbom u nas.- 

Kako je nastala zamamna pjesma „Croatio iz duπe te ljubim“ 
i je li i njemu najdraæa pitali smo ©indiju?: - Pjesmu morate 
voljeti, ona mora biti u vama. Pjevanje je Boæji dar. Da bi mogao 
pjevati, moraπ imati usklaen  i sluh i glas, bez toga ne ide. 
Najviπe tekstova za nas je napisao Ante SikiriÊ iz Bibinja, za 
Croatiju i tekst i glazbu. Ona  je i meni najdraæa naπa pjesma. 
Tu pjesmu je jednom na festivalu domoljubnih pjesama u 
Jastrebarskom otpjevao BraliÊ. Dobio je tada nagrdu za nju iz 
ruku generala Ante Gotovine. I jedno se vrijeme pjesma uopÊe 
nije pjevala.  Pokojni predsjednik Tuman volio je naπu pjesmu, 
posebno mu se svidjela Croatia. Pjevali smo i predsjedniku 
MesiÊu, predsjedniku Sanaderu, a vjerujem da Êemo pjevati i 
buduÊem hrvatskom predsjedniku. S nama je zapjevao prije, 
nego je postao  ministar MUP-a Tomislav Karamrko. „»ovik je 
pravi, naπ Karamarko stvarno voli dalmatinsku pismu“. 

O svojim buduÊim pjevaËkim nastupima i planovima s 
Klapom „Intrade“ njihov tenor ©indija je dodao: - Idemo 
na festival u Poæegu, otpjevat Êemo na dalmatinski naËin 
slavonsku „pismu“, u listopadu nas Ëeka veliki koncert u 
Osijeku. SlijedeÊe godine za 25. godiπnjicu klape æelja nam 
je napraviti koncert u Zadru kod Donata sa simfonijskim 
orkestrom. Pjevali smo veÊ dva tri puta na Dan policije. Kad 
god nas je policija zvala mi smo pjevali. Vjerujem da nas cijeni 
i voli i naπ naËelnik PU. InaËe mi u klapi se i privatno puno 

Mario SamiriÊ (23), juniorski vice prvak svijeta u kinck-
boksingu 2003., sada hrvatski seniorski reprezentativac 
s osvojenim 5. mjestom 2008. na Svjetskom prvenstvu u 
Lisabonu u toj borilaËkoj vjeπtini, veÊ godinu dana pripadnik 
je Jedinice interventne policije PU zadarske. Mario je i aktivni 
Ëlan Kinckboksing kluba u Benkovcu. Tim πportom bavi 
se, priËa, veÊ osam godina, a od 7.- 9. godine trenirao 
je klasiËni karate u Sloveniji gdje je i roen, jer su mu 
roditelji tamo æivjeli, no poslije rata cijela se obitelj vratila 
u Pristeg kraj Benkovca gdje i danas æive. Ljubav prema 
borilaËkim vjeπtinama naslijedio je Mario od oca koji se 
sam aktivno bavio karateom, a za taj je πport oduπevio i 
Marijevog mlaeg brata i sestru koji su osvojili  veÊ dosta 
meunarodnih natjecanja, a sestra mu je bila i prvakinja 
Hrvatske, otkriva detalje iz πportskog æivotopisa svoje 
obitelji Mario. - Zadovoljan sam svojim poslom  interventnog 
policajca, dodaje s osmijehom,  obavlja ga kao πportaπ s 
lakoÊom i radoπÊu, zanimljiv mu je i ispunjava ga. Pored 
nastavka πportske karijere Mariju je æelja nastaviti πkolovanje 
i upisati kriminalistiku.
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druæimo, prijatelji smo od djetinjstva. Uvijek smo pazili na 
kvalitetu naπeg pjevanja i nastupa.Viπe ne njegujemo a capello 
stil, nego samo pjevamo uz glazbu. 

Kako uspijete uskladiti poslove policijskog sluæbenika i 
tenora, pitamo ©indiju: - Malo sam kroz ovaj posao doma, ali 
æena mi u svemu daje podrπku. I ona pjeva u zboru u ZoraniÊu 
u Zadru. Imamo troje djece. Sin mi je takoer jako dobar pjevaË 
u jednom lokalnom bibinjskom bendu. Iπao je u glazbenu πkolu 
i mislim da Êe iÊi studirati solo pjevanje u Zagreb. Moja æena, 
sin , sestra, mati i ja kad zapjevamo na obiteljskim feπtama 
to je kao zbor. U cijeloj PU zadarskoj dobro sam prihvaÊen 
tim svojim pjevanjem, ponosni su πto jedan njihov policajac 
tako pjeva.

Draæina: Naπ je policijski menadæment dobro 
odradio svoj posao

Anton Draæina, naËelnik PU zadarske, ukratko nas je 
upoznao s bitnim odrednicama svoje uprave: - PU zadarska 
kao ustrojstvena jedinica spada u uprave III. kategorije. Njezina 
djelatnost se proteæe na Æupaniju zadarsku, na povrπinu preko 
8 tisuÊa km Ëetvornih gdje je po naπim evidencijama iz 2001. 
prijavljeno oko 250 tisuÊa stanovnika. ZnaËi da imamo jednog 
policijskog sluæbenika na 350 stanovnika. Po tim podacima 
smo gotovo u europskom prosjeku. Kao PU sistematizirani 
smo sa 987 radnih mjesta policijskih sluæbenika, popunjenost 
naπe PU policijskim djelatnicima je trenutno 73, 5 posto, no ipak 
obavljamo sve svoje poslove i zadaÊe na visokoj razini. Naravno, 
ovaj naπ sustav je jak, koliko je jaka njegova najslabija karika. Ove 
godine iz drugih PU imamo samo Ëetvoricu policijskih sluæbenika 
na ispomoÊi. U policiji sam od 1991. i nikad kao sad naπ sustav 
nije izgledao tako dobro i moderno opremljen, πto znaËi da je naπ 
policijski menadæment dobro odradio i radi svoj posao.  

GovoreÊi o zahtjevnoj ulozi policije na ovom podruËju 
kazao je: 

- Iz godine u godinu imamo poveÊanje broja stanovniπtva 
po evidenciji prijavljenih i odjavljenih. U plusu smo godiπnje 

izmeu 3 - 5 tisuÊa, u zadnjih pet godina takav je godiπnji 
tempo. Tu je i snaæan faktor razvoja Zadra i Zadarske æupanije 
u cjelini. U ovom trenutku investicije na podruËju Æupanije 
zadarske se procjenjuju na gotovo 10 milijardi kuna. ©to kroz 
projekte jedinice lokalne samouprave, πto kroz dio privatnog 
sektora. Za nas policiju i tako velika ulaganja predstavljaju 
jednu dodatnu budnost, dodatnu pozornost, je s odreenim 
ulaganjima dolaze i razne druge stvari, razne vrste kriminaliteta, 
tj.moguÊnosti nezakonitih postupanja i radnji. Mi sa svojim 
planovima i aktivnostima nastojimo uËiniti kvalitetnu prevenciju, 
nastojimo i tu biti proaktivni, a to je i dio strategije MUP-a RH. 
InaËe mi na svakog tjedna radimo plan proaktivnih mjera u 
kojem svaka temeljna i mjeπovita  PP donosi 5-10 proaktivnih 
mjera koje Êe poduzeti na svom postajnom podruËju. 
Metodologija rada je pri tome je takva da policijski sluæbenik 
donoseÊi informacije kroz odreena zapaæanja sugerira voi 
sektora i πefu smjene koje probleme je uoËio te on potom i 
predlaæe kako bi trebalo pristupiti rjeπavanju tog problema. 
Jasno krovni plan donosi se na razini uprave, odrede se 
prioriteti i njih idemo rjeπavati. 

Od jedinstvenih projekata koje su uspjeli zadnjih godina 
uspjeπno ostvariti u PU zadarskoj, Draæina je govorio o njih 
nekoliko.

- Projekt meunarodne policijske suradnje u RH tijekom 
turistiËke sezone zapoËeo je kod nas s maarskim kolegama. 
Jako mi je drago da se proπirio i na suradnju s drugim 
europskim policijama, zaæivio, pokazao dobre rezultate i na 
naπoj obali tijekom turistiËke sezone. Imali smo dugo i OESS 
na naπem podruËju. Dosta smo s njima suraivali, napravili 
pogotovo na specifiËnim podruËjima od posebne dræavne 
skrbi u naπoj æupaniji. 

Zadovoljan je naËelnik Draæina posebice projektom skutera, 
plovila na mlazni pogon koji je uËinio policiju uËinkovitijom u 
πpici sezone, uËinjena je velika prevencija pogotovo u plitkim 
vodama. U podruËjima plaæa. - Za sada od 2006. godine 
nismo, zahvaljujuÊi skuterima, imali niti jedno stradavanje u 
plitkim vodama u zabranjenoj zoni za glisiranje. S obzirom na 

Klapa “Intrade”
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razvedenu obalu i taktiku postupanja potrebna su nam tri takva 
plovila, to bi bilo idealno. Stigli bi na sve turistiËke destinacije. 
Vidi se da i policijski sluæbenici koji rade tim sredstvom, rade i 
viπe nego bi trebali, a sve u cilju zaπtite æivota i sigurnosti, ono 
πto nam je najvaænije pogotovo u ovom razdoblju turistiËke 
sezone - kazao je i nastavio:

 - Prva je u Hrvatskoj 2005. PU zadarska ostvarila i projekt 
policije na biciklima kroz jedinicu Interventne policije. Oni su 
fiziËki i tjelesno pripremljeniji i to im uspijeva bez problema, a 
dobro im i doe za odræavanje tjelesne kondicije. Kasnije sam 
na razvoju toga projekta suraivao s kolegama iz Varaædina 
i Koprivnice. Bicikli su naπim djelatnicima dobro doπli jer 
Zadar i Biograd  nisu  toliko zahtjevni teren. Bicikl je pogodno 
sredstvo upravo u urbanim srediπtima za policijske sluæbenike. 
Naπe biciklistiËke ophodnje zabiljeæile su 2007. i 2008. dobre 
rezultate. Recimo 2007. naπa biciklistiËka ophodnja imala 
je osam hvatanja na djelu, radilo se o kraama i teπkim 
kraama. 

Policijski uredi i vijeÊa za prevenciju

Posebnost PU zadarske su i policijski uredi u Ninu, Preku 
i Posedarju otvoreni poËetkom 2006., πto Draæina tumaËi 
rijeËima:

- Mi smo na te destinacije doslovno izmjestili sektore PP 
koje pokrivaju to podruËje. Uz voditelje sektora u njima obavlja 
zadaÊe deset do dvanaest policijskih sluæbenika. Naime, prije 
2001. ta podruËja su imala stalni boravak policije. Odlaskom 
policije s toga podruËja tamoπnji ljudi nisu bili zadovoljni, æalili 
su se na odreene pojavne oblike kriminaliteta posebice u 
turistiËkoj sezoni. Izaπli smo tim graanima u  susret i otvaranje 
ureda dogovorili s gradonaËelnicima i naËelnicima opÊina 
koji su nam dali prostore. Eto i taj nam projekt jako dobro 
funkcionira do danas. I to je valja naglasiti dio projekta Policije 
u zajednici. Vidimo da su tu ideju policijskih ureda sada u 
strategiju implementirale i sve druge PU na jadranskoj obali.  
InaËe uz projekt Policija u zajednici imamo i sada aktualna 
osnivanja dva VijeÊa za prevenciju. Osnovano je VijeÊe za 
prevenciju u Gradu Zadru. Tu su joπ Starigrad, Obrovac, 
Benkovac, u pripremi je i grad Pag. Nadam se da Êe do kraja 
ove godine biti pokriveno svih πest naπih gradova. U gotovo 
svim tim gradovima i 27 opÊina naπe æupanije imamo kontakt 
policajce. Stavljamo dakle naglasak na provoenje naËela 
moderne hrvatske policije, suradnje policije s graanima. 
Naπi projekti policijski uredi, skuteri, biciklisti pravi su primjer 
ostvarenja  Policije u zajednici.

Po svemu spomenutom u ovom projektima se vidi da je 
policija u PU zadarskoj ostvarila viπe nego dobru suradnju s 
Ëelnicima jedinica lokalne samouprave, a isto tako i sa samim 
graanima. Zadar i zadarsko podruËje kroz Domovinski rat je 
bilo jedno od stradalniËkih prostora s dubokim i bolnim ratnim 
ranama i iz tog razdoblja policija ovdje ima jako dobar „kredit“ 
kod graana. Snage MUP-a su i ovdje bile prve koje su branile 
ova podruËja i Hrvatsku u cjelini. Sama PU zadarska ima joπ 
uvijek 50 posto zaposlenih djelatnika koji su bili sudionicima 
Domovinskoga rata. Tako je veÊina tih policijskih sluæbenika 
prepoznata u zajednici u kojoj æivi, graani ih cijenjene i 
poπtuju. Oni imaju moralnu teæinu kao takvi i ljudi im vjeruju, 
πto je vaæno za policiju. I danas se graani s tog podruËja rado 
javljaju za zanimanje policajac πto pokazuju i dva posljednja 

MUP-ova natjeËaja, a dobro je da je meu njima i oko 50 
posto æena. 

GradonaËelnik na Ëelu VijeÊa za prevenciju 
grada Zadra

Dr. Zvonomir VranËiÊ, gradonaËelnik Zadra predsjednik je 
VijeÊa za prevenciju grada Zadra. O suradnji s PU zadarskom 
govorio je samo  pohvalnim rijeËima: - Drago mi je πto sam 
na Ëelu VijeÊa za prevenciju naπega grada. To govori da je 
suradnja naπe gradske vlasi s PU na visokoj razini. I na osobnoj 
razini naËelnik Draæina i ja prepoznali smo se kao ljudi, imamo 
sliËna motriπta o æivotu ovoga grada pa je onda i naπa suradnja 
tim viπe uspjeπna. Nakon mog dolaska na Ëelo grada naËelnik 
Draæina i ja odræali smo sluæbene sastanke, dogovorili se o 
suradnji, a plod te suradnje je i osnovano VijeÊe za prevenciju 
od interesa za naπe graane i za naπe goste. Recimo, prvi 
vid naπe suradnje je bila naπa pomoÊ kod kupnje bicikla i 
formiranje te naπe biciklistiËke policijske ophodnje. Male 
poteπkoÊe stvara nam trenutna kriza, nezavidna financijska 
situacija, no ona sigurno neÊe utjecati na naπu buduÊu 
suradnju. Drago mi je da i kroz formiranje VijeÊa za prevenciju, 
zajedniËkim radom dajemo naglasak na preventivu i preventivni 
rad policije. Veseli me da su se u rad vijeÊa ukljuËile i naπa 
struËna tijela s podruËja obrazovanja, πporta,  socijalne skrbi, 
medija i crkve, nevladinih udruga. Jedan od bitnih vidova naπe 
buduÊe suradnje je i osnivanje komunalnog redarstva kako 
bi se rasteretila policija, a pridonijeli bi tako veÊoj sigurnosti 
i redu u gradu. Iznimno sam zadovoljan stanjem sigurnosti, 
javni redom i mirom zadnjih godina u Zadru. Na vrhuncu smo 
ljetne sezone i mi i naπi graani, naπi gosti osjeÊamo, πto je 
svakako jako vaæno, potpunu sigurnost na naπem podruËju. 
OsjeÊam se jako ponosan ove dane πto imamo rijeke turista 
pa Êe unatoË svjetske krize ova turistiËka sezona u gradu 
Zadru biti uspjeπna. Imali smo i mnoπtvo velikih priredaba. 
Koncert slavnog Carrerasa kod Donata posjetilo je oko 4 
tisuÊe ljudi i sve je proπlo zahvaljujuÊi naπoj policiji u najboljem 
redu. Ponosan sam i na to. Recimo i s navijaËkom svojom 
skupinom Tornado, nemamo ni izdaleka problem kao πto 
imaju Split i Zagreb sa svojima. Zadar je prvenstveno grad 
koπarke. Imamo brojne sastanke s navijaËkim skupinama, 
brojna ukazivanja, dogovore mnogih vrsta i drago nam je 
da se ta naπa navijaËka skupina ponaπa sve viπe korektno, 
rezultati toga naπega rada su zadovoljavajuÊi iako smo VijeÊe 
za prevenciju tek osnovali.

Na pitanje kako tumaËi tako brz i uspjeπan razvoj Zadra, 
gradonaËelnik dr. VranËiÊ je za kraj kazao:

- InaËe mi u Zadru, πto pokazuje i brz napredak i razvoj 
gospodarski ovoga podruËja, njegujemo dobar vid suradnje 
i rada na razliËitim poljima. Ne postoji meu nama politiËka ili 
bilo kakva druga iskljuËivost kad je u pitanju rad na projektima 
koji su od interesa za grad Zadar. Naπa dobra koordinacija i 
subordinacija na svim razinama donosi nam i dobre rezultate. 
Svi naπi projekti su proizaπli iz naπih potreba, πto znaËi da 
su osmiπljeni kako treba. Takva vidite je i suradnja lokalne, 
civilne i „policijske“ vlasti u Zadru. Grad Zadar i PU zadarska 
po svemu doista imaju izvrsnu suradnju, jer su nam sigurnost 
i zadovoljstvo naπih graana, gostiju na prvom mjestu. Zadar 
je doista poæeljan za æivljenje.m

Biserka LUKAN
Snimio Ivica LAJTNER
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Junaci ove priËe su Damir, Dean i Alen, 
hrabri policijski sluæbenici pomorske policije 
PU istarske koji svoj posao rade na brodu…

Ljeto je vrijeme kad na kontinentu na kratko „æivot staje“. 
Svi razmiπljaju kuda otiÊi i kako bar nakratko zaboraviti 
svakodnevicu. Plaæa, more, plavetnilo, sunce i dokolica  je 
ono Ëemu se tijekom godine radujemo i πto si je veÊina nas, 
usprkos recesiji i svim problemima, nadam se nekako uspjela 
priuπtiti. 

S aspekta policijskog posla to znaËi pad broja kaznenih 
djela, manje posla i viπe odmora. No, za kolege u nazovimo 
„morskim“ policijskim upravama situacija je upravo obrnuta. 
Kako se veÊina puka privremeno seli s kopna na more, tako se 
i broj kaznenih djela, prekrπaja i drugih, kako se to naπim lijepim 
policijskim rjeËnikom kaæe, sigurnosno interesantnih dogaaja 
seli na more. Viπe posla, viπe rada i prekovremenih sati. To je 
ljetna priËa policijskih sluæbenika PU splitsko-dalmatinske, PU 
primorsko-goranske, PU istarske...

Ovo je priËa o hrabrim policijskim sluæbenicima pomorske 
policije PU istarske, te o njihovom poslu.

Junaci ove priËe su Damir, Dean i Alen, policijski sluæbenici. 
Oni su policijski sluæbenici koji svoj posao rade na brodu. 
Zapovjednik broda je Damir VitasoviÊ, roen 1968., viπi 
policijski inspektor. U policiji je zaposlen od 1991., a u 
Pomorskoj policiji od 2004. Suprug je i otac dvojice sinova 
starih 11 i 3 godine. 

Upravitelj stroja je Dean Catela, roen 1967., viπi je policijski 
inspektor. U policiji je takoer od 1991., a u pomorskoj policiji 
od 1994. Oæenjen je i ima jednu kÊerku.

Najmlai Ëlan troËlane posade je Alen Dokuπ,1987. mornar 
na brodu, policajac, u policiji od 2007. godine.

Uspjeπna akcija spaπavanja slovenskih turista 

Povod za ovu priËu je dogaaj koji se dogodio u subotu 
18./19. srpnja, noÊu, a koji je zahvaljujuÊi hrabrim pomorskim 
policajcima imao sretan zavrπetak. PriËu mi je ispriËao Damir, 
zapovjednik broda…

Damir: Toga dana trebao sam po rasporedu biti slobodan 
i s obzirom na kasne sate bio sam kod kuÊe i spavao. Oko 
00,30 sati telefonom me nazvao je sluæbujuÊi πef smjene Josip 
BubiÊ, koji mi je rekao da je u tijeku akcija traganja i spaπavanja 
na moru te da su zaprimili dojavu od Srediπnjice za traganje i 
spaπavanje na moru o tome da se dogodila pomorska nesreÊa 
i da su nestala tri slovenska dræavljanina. Rekao mi je i da su oni 
tijekom dana isplovili jedrilicom i  od tada im se u Medulinskom 
zaljevu gubi svaki trag. Vremenski uvjeti su bili vrlo nepovoljni: 
vidljivost je bila jako loπa i kako je Damir slikovito doËarao - 
bila je πkura noÊ. 

Zbog loπih vremenskih uvjete LuËka Kapetanija nije 
isplovila noÊu, πef smjene mi je rekao da sam odluËim hoÊu 
li priËekati jutro ili Êu odmah isploviti brodom i ukljuËiti se u 
akciju spaπavanja na moru.

 S obzirom da su u pitanju bili ljudski æivoti, nisam se 
dvoumio ni trenutka. Nazvao sam Ëlanove posade Deana i 
Alena koji su u najkraÊem roku stigli u luËicu Vargarola iz koje 
smo oko 00,45 isplovili prema Medulinskom zaljevu. Putem 

©kura noÊ iznad Istre
Jedan dan s pulskom pomorskom policijom

S lijeva na desno: Alen Dokuπ, Damir VitasoviÊ i Dean Catela
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GPS ureaja,  kojim je brod opremljen, pregledavali smo 
akvatorij i  opazili neπto neobiËno u blizini otoka Fenera.

Oko 30 metara od obale uoËili smo prevrnutu jedrilicu, dugu 
pet metara: jarbol joj je bio otkinut, bila je totalno uniπtena.  Kako 
je na tom mjestu more popriliËno plitko, u πto smo se uvjerili kada 
smo dno osvijetlili reflektorom, nismo mogli pristati na otok.

UoËili smo tri osobe na otoku i pretpostavili smo da su to 
naπi „utopljenici“. Uzeli smo tzv. parlafon i obratili smo im se. 
Bili su uplaπeni i promrzli, ali i sretni πto nas vide. Iako je bio 
srpanj, bila je noÊ i loπe vremenske prilike te se temperatura 
spustila. Snaπli su se i ogrnuli su se jedrima.

 Radilo se o ocu, sinu i njihovom prijatelju, slovenskim 
dræavljanima. Putem parlafona dali smo im jasne upute πto 
uËiniti, odnosno rekli smo im da Êemo se pribliæiti otoku koliko 
je to moguÊe, a oni neka plivaju do broda. Posluπali su i vrlo 
brzo nakon toga bili su na sigurnom. Utoplili smo ih dekama, 
dali smo im napitke i veÊ je bilo bolje. Bili su vrlo uplaπeni, uza 
se nisu imali nikakvih stvari (sve im je potonulo s jedrilicom!). 
Istodobno, bili su u πoku te u prvom trenutku nisu znali reÊi ni 
svoje podatke. S obzirom na udes svi su imali manjih ozljeda, 
odnosno, ogrebotina i sliËno. No, tragikomiËno je u cijeloj priËi 
da su od svih pitanja prvo æeljeli znati da li Êe „spaπavanje“ 
morati platiti. Kada su malo „doπli k sebi“ prisjetili su se i brojeva 
mobitela svojih bliænjih, dali smo im da ih nazovu i tako je naπa 
akcija imala sretan kraj. Oko 4,30 ujutro prevezli smo ih do 
kampa u Medulinu i vratili smo se kuÊi.

Opasno i Êudljivo more 

Ovaj razgovor sam vodila s trojicom kolega u kolovozu, na 
njihovom radnom mjestu, dakle na brodu, za njihova radnog 
vremena. Patrolirali su na moru, a ujedno smo otplovili i do 
otoka Fenera, odnosno, do mjesta gdje se dogodila pomorska 
nesreÊa. Pokuπala sam zamisliti to mjesto noÊu, za loπeg 
vremena i zakljuËila da to nije neπto πto bih æeljela doæivjeti. 
Do otoka Fenera plovili smo Ëetrdesetak minuta. Naravno, 
bio je prekrasni ljetni dan i mislim idealni uvjeti. Ploviti noÊu, 
po nevremenu mogu samo iskusni mornari poput Damira i 
njegovih kolega. Svaka Ëast!

Tijekom razgovora Damir je za kormilom broda. Ispred 
njega GPS ureaj i joπ neki, meni nepoznati ureaji. Dean i 
Alen kreÊu se po brodu brzo i vjeπto te osmatraju oko sebe i  
upozoravaju kupaËe. Kao roena kontinentalka osjetila sam 
u tom trenutku spram njih strahopoπtovanje. More je opasno 
i Êudljivo. U razgovor se ukljuËio Dean, upravitelj stroja i Ëlan 

posade te dodaje da kupaËi i turisti koji plove na privatnim 
plovilima, prepuπteni ljetnim uæicima ponekad sami sebe, ali 
i druge dovode u opasnost. - Plivaju daleko od obale, voze 
se na skuterima preblizu obale, na plovilima se ne pridræavaju 
sigurnosnih pravila, isplovljavaju za vrijeme loπeg vremena, 
itd… Upozoravamo, a ponekad i kaænjavamo - kaæe. 

»este su, kao i u svim segmentima policijskog posla, 
opasne i nepredviene situacije. Damir se prisjetio jednog 
dogaaja koji se dogodio unatrag 3-4 godine  kada je u jednoj 
uvali doπlo do poæara plovila te je ono umalo i eksplodiralo. 
U blizini je bilo i drugih brodica, tako da se mogla dogoditi 
velika tragedija. No i vatrogasci dobro su i brzo reagirali te je 
sve ostalo na nastaloj materijalnoj πteti.

SjeÊa se i kako su prije nekoliko mjeseci „natjeravali“ jedan 
ruski brod koji je pobjegao s veza, a nije platio pristojbe. 
Naravno da su ga ulovili.

O tome koliko je more opasno govore i crne statistike za koje 
sam doznala po zavrπetku ovog Ëlanka. Naime, putem telefona 
sam nazvala Damira da provjerim joπ neke podatke, kako ne bih 
pogrijeπila prilikom pisanja. Rekao mi je da je posljednjih dana 
u Puli dosta neugodno vrijeme, odnosno, da je najprije puhalo 
jako jugo, a sada puπe bura. Izgubljena su naæalost dva æivota. 
Talijanski dræavljanin poginuo je kupajuÊi se na Zlatnim stijenama: 
plivao je za velikih valova (dosegli su 4 m) pa su ga oni razbili o 
stijene. A jedan maarski dræavljanin surfao je na dasci tijekom 
jake bure i unatrag osam dana gubi mu se svaki trag! 

Mornar iz PitomaËe

Najmanje iskustva u ovom poslu ima treÊi Ëlan posade, 
mornar Alen koji je rodom iz PitomaËe i stjecajem okolnosti 
posao u policiji zapoËeo je upravo u Puli i to u Pomorskoj policiji. 
Tek nedavno je dobio znaËku i zavolio je posao pomorskog 
policajca. Ima namjeru trajno se nastaniti u Puli. Mali problem 
bila je djevojka koja æivi u PitomaËi, no i to Êe ubrzo rijeπiti. Ona 
je na teËaju za policajce te Êe, nada se, dobiti posao u Puli.

Ovo ugodno druæenje zavrπili smo u luËici Vargarola iz koje 
smo i isplovili, gdje nas je doËekao naËelnik Pomorske policije 
Darko StarËeviÊ koji je, kako i dolikuje jednom πefu, doπao 
provjeriti jesno li posao odradili kako treba. Obavili smo joπ 
jedno zajedniËko fotografiranje za kraj, a nakon toga  priuπtili si 
kavu u obliænjem kafiÊu te se raziπli. Do nekog novog susreta 
na moru... m

Aleksandra LJUBA
  Snimio  Robert FERENC 

60



iz rada policije

 mir • ugled • povjerenje • 2009. • rujan 

Izuzetno dobra suradnja lokalne uprave

U OkuËanima je 24. srpnja ove godine, uz izuzetno dobru 
suradnju na lokalnoj razini, provedena akcija MUP-a „Manje 
oruæja - manje tragedija“, u suradnji s UNDP-om (Program 
UN-a za razvoj), koja se inaËe kontinuirano provodi od 2007. 
godine, kako bi se graane potaknulo da dragovoljno predaju 
oruæje, bez straha od kaænjavanja.  

U samom srediπtu OkuËana postavljeni su info-pultovi s 
promotivnim materijalima te izloæenom opremom i tehnikom 

Akcija ‘Manje oruæja - 
manje tragedija’ 

u OkuËanima

kojom se koristi policija gdje su policijski sluæbenici bili na usluzi 
graanima, pruæajuÊi im jasne i vaæne informacije o akciji, ali i 
odgovarali na razne upite.

U sklopu akcije upriliËen je i kratak program na kojem je 
voditeljica Milena PauπiÊ (radio „Bljesak“, OkuËani), nakon 
uvodne rijeËi pozvala naËelnika PP OkuËani Nedeljka SimiÊa 
da se obrati prisutnima. On je sve pozvao da promisle o 
opasnostima i nesagledivim posljedicama, apelirajuÊi na 

graansku savjest u vezi s oruæjem, 
nakon Ëega je pozvao i naËelnika opÊine 
OkuËani Acu VidakoviÊ da kaæe koju 
rijeË.

Naπa djeca moraju imati 
miran æivot

„Na podruËju opÊine OkuËani, koja je 
podruËje od posebne dræavne skrbi, ne 
tako davno bio je rat. Dosta oruæja ostalo 
je u domovima graana te ih pozivam 
da se rijeπe oruæja jer naπa djeca moraju 
imati miran æivot, a tragedije na naπem 
podruËju nisu poæeljne“, rekao je Aco 
uputivπi rijeËi zahvale policiji, UNDP, 
lokalnim udrugama koje su podræale ovu 
akciju (Udruga veterana domovinskog 
rata, Udruga æena OkuËana, radio 
„Bljesak“ OkuËani, NK „Psun-Sokol“ 
OkuËani, djevojËice - nogometaπice tima 
„OkuËani“ i „Gonji BogiÊevci“) te drugim 
posjetiteljima.Policija i graani za πtandom

Melani MihiÊ u majici „Izb.uljeza“
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Predstavnik UNDP-a Hans Risser zahvalio je opÊini OkuËani 
i policiji na organizaciji i provedbi akcije te izrazio podrπku i 
zadovoljstvo, uz iskrenu nadu da Êe ova akcija nastaviti se 
ovako uspjeπno provoditi i ubuduÊe.

„Zaπto provodimo ovu akciju baπ u OkuËanima?“ upitao je 
prisutne naËelnik PU Mije KrπiÊa te odgovorio: „To je podruËje 
gdje æivi dosta graana iz drugih sredina, a oruæja je jako puno. 
Ovdje se nastanilo dosta ljudi koji su bili „pod oruæjem“ tijekom 
Domovinskog rata. Dosadaπnji rezultati dragovoljne predaje 
oruæja znaËajni su, ali i policija je kroz svoj operativni rad 
oduzela puno oruæja, a pronaeno je i jako puno odbaËenog 
oruæja uz prometnice, njive, podruËja gdje se igraju djeca… 
Ovu akciju provodimo upravo zbog djece, naπih najmlaih, 
da bismo zaπtitili njihove æivote“, istaknuo je naËelnik KrπiÊ te 
pozvao graane da podræe ovu akciju.

Graanska savjest trebala bi proraditi 
Zamjenica æupana Æupanije brodsko-posavske Ruæica 

VidakoviÊ izrazila je æaljenje πto se i  dan-danas pronalazi 
oruæje. „Puno je oruæja ostalo iza rata, potencijalni stradatelji su 
i naπa djeca. Graanska savjest bi trebala proraditi, a policija 
je u cijeloj toj priËi vrlo agilna i glasna, koja neprestano apelira 
na graane u cilju zaπtite djece i drugih graana jer tako malo 
treba da doe do tragedije. Zaboravimo rat, vratimo oruæje 
policiji, uËinimo humanu, dobru i konkretnu stvar“, rekla je 
Ruæica.

Potom je odræan i malonogometni turnir u kojemu su 
sudjelovale ekipe djevojËica iz OkuËana i Gornjih BogiÊevaca te 
ekipa policije i opÊine OkuËani, u Ëijoj je vrsti sudjelovala i malena 
Melani MihiÊ, koja je zasigurno pridonijela pobjedi postigavπi 
nekoliko pogodaka, te je momËad policije u Ëijem su sastavu 
igrali i predstavnici UNDP ostala poraæena. Melani se kretala 
igraliπtem kao profesionalna igraËica u sastavu ekipe odraslih. 
„Nisam dobio gol - veÊ euro-gol! Malena je nevjerojatna - prava 
nogometaπica!“, rekao je golman-policajac.

Graani su u razdoblju od 1. rujna 2007. godine (od kad je 
stupio na snagu novi Zakon o oruæju) do 30. lipnja ove godine 
dragovoljno predali sveukupno 69 komada automatskih 
puπaka (kategorija „A“), 63 komada raznog oruæja (dugo/
kratko, repetirajuÊe - kategorija „B“), 1 148 komada raznog 
rasprskavajuÊeg oruæja, 47 986 komada razne vrste strjeljiva i 
35,80 kg. eksploziva.  Na podruËju OkuËana ukupno je pronaeno 
87 komada raznog odbaËenog oruæja (rasprskavajuÊe) i 172 
komada razne vrste strjeljiva, a treba napomenuti da su graani u 
samo tijekom nekoliko sati upriliËenog programa predali 2 ruËne 
bombe i 50 komada razne vrste strjeljiva.

Veliku ulogu u provoenju akcije odigrali su mediji pa i dalje 
naglaπavamo vaænost njihovog aktivnog sudjelovanja u akciji kroz 
najave, pozive i apele graanima da dragovoljno predaju oruæje 
koje ilegalno posjeduju, bez straha od sankcija.m

Kata NUJI∆
Snimio: Ivica OSTRUN

PEZ-ovac sa graanima-πtand 0722
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S poËetkom nove πkolske godine poËela je 
joπ jedna, veÊ tradicionalna, MUP-ova akcija 
„Djeca, prijatelji u prometu“. Nekoliko dana 
prije prvog πkolskog zvona u Hrvatskom 
autoklubu predstavljene su aktivnosti koje 
zajedniËki provode HAK i Ministarstvo 
unutarnjih poslova

Ove jeseni u πkolske klupe u Republici Hrvatskoj po prvi 
put Êe sjesti viπe od 40 tisuÊa maliπana, πto znaËi da Êe se za 
toliko poveÊati i broj svakodnevnih sudionika u prometu koji s 
manje ili viπe vjeπtina svladavaju prometne propise. 

Manje poginulih nego lani

Dræavni tajnik Ministarstva unutarnjih poslova i voditelj radne 
skupine Nacionalnog programa sigurnosti cestovnog prometa 
Ivica BuconjiÊ rekao je na konferenciji za novinare u HAK-u kako 
je ove godine zabiljeæen pad poginulih osoba u prometu.

- Od poËetka ove godine pa do 3. rujna poginulo je 99 osoba 
manje nego u istom razdoblju proπle godine, πto je smanjenje 
od 22 posto - rekao je BuconjiÊ i dodao da je tome zasigurno 
doprinio i novi Zakon o sigurnosti prometa na cestama. No, 
bez obzira na pozitivne pokazatelje, kaæe dræavni tajnik, RH 
joπ uvijek po broju poginulih odskaËe od drugih zemalja.  
- Proπle godine u prometu su poginule 644 osobe, πto je 
15 osoba na 100 tisuÊa stanovnika. Prosjek nekih drugih 
zemalja je sedam i manje osoba na 100 
tisuÊa stanovnika. Cilj MUP-a je da do 2012. 
godine broj nastradalih bude manje od 10 
osoba na 100 tisuÊa stanovnika - najavio je 
Ivica BuconjiÊ.

Djeca su najugroæenija
Djeca u prometu uglavnom stradavaju zbog 

krivice i odgovornosti odraslih, a  dokazano je 
i da maliπani u prometu ponavljaju pogreπke 
roditelja. Najviπe stradavaju djeca od 10 do 14 
godina te tinejdæeri od 15 do 17 godina. Akciju 
„Djeca, prijatelji u prometu“ MUP kontinuirano 
provodi od 1995. godine, a od tada se broj 
smrtno stradale i ozlijeene djece na hrvatskim 
prometnicama znatno smanjio. No, bez obzira 
na pozitivne pomake, zadnjih deset godina, na hrvatskim 
prometnicama smrtno je stradalo 233 djece, a ozlijeeno ih je 
17 543. Djeca su ranije najviπe stradavala kao pjeπaci, a danas 
najviπe stradavaju kao putnici u vozilima. 

Na temelju Nacionalnog programa sigurnosti cestov-
nog prometa policija je prije poËetka πkolske godine 
zajedno s predstavnicima tijela jedinica lokalne i pod-
ruËne (regionalne) samouprave nadleænim za promet te 
poduzeÊima nadleænim za odræavanje prometnica izvrπi-
la pregled prometnica i prometne signalizacije u blizini 
πkola te je zahtijevano otklanjanje uoËenih nedostataka. 
NaËelnik Uprave policije Zoran NiËeno najavio je da Êe tijekom 
rujna policijski sluæbenici obiÊi sve osnovne πkole u RH i u 

Akcija ‘Djeca, prijatelji u prometu’

svim prvim razredima odræati dvadesetominutna predavanja 
i razgovor s ciljem upoznavanja djece sa temeljnim pravilima 
sigurnog sudjelovanja u prometu. Djeca Êe od policije dobiti 
sigurnosne reflektirajuÊe naramenice i obavijesne knjiæice.

- Od poËetka godine do danas na prometnicama u RH 
je poginulo 17-ero djece, 12-ero kao putnici, a petero kao 
pjeπaci. U istom razdoblju proπle godine (prvih osam mjeseci) 
poginulo je 14-ero djece - 10-ero kao putnici, troje kao pjeπaci, 
te jedno dijete kao vozaË - rekao je Zoran NiËeno.

PojaËane aktivnosti policije 

Policijski sluæbenici Êe na prvom roditeljskom sastanku 
uËenika prvih razreda ukratko Êe izloæiti najvaænije poruke 

o sigurnom sudjelovanju njihove djece u 
prometu. Tijekom mjeseca rujna, svakoga 
radnog dana, posebno u vrijeme poËetka i 
zavrπetka nastave, obavljat Êe se pojaËano 
operativno-preventivno pokrivanje prilaznih 
cesta, ulica i raskriæja u blizini πkola, radi 
nesmetanog i πto sigurnijeg dolaska i odlaska 
djece u i iz πkole. Osnovni zadatak policijskih 
sluæbenika, koji Êe obavljati nadzor nad 
odvijanjem prometa, a po potrebi i upravljati 
prometom je omoguÊiti siguran prijelaz djece 
preko kolnika te poduzimati sve zakonom 
propisane mjere prema nediscipliniranim 
vozaËima, odnosno prema vozaËima koji 
ne poπtuju prednost prolaska pjeπaka na 
obiljeæenom pjeπaËkom prijelazu. Jednako 

tako, policijski sluæbenici Êe sankcionirati i sva nepropisno 
parkirana i zaustavljena vozila u zonama πkola. PojaËano Êe se 
kontrolirati brzine kretanja vozila na prometnicama u zonama 
πkola u cilju represivnog djelovanja na vozaËe koji ne poπtuju 
ograniËenja brzine. U vrijeme trajanja akcije u zonama πkola 
radit Êe i pripadnici prometne jedinice mladeæi. Njihov zadatak 
je da u vrijeme dolaska i odlaska djece upravljaju prometom 
pjeπaka na jednom pjeπaËkom prijelazu u blizini πkole. U 
ostalom vremenu upozoravat Êe vozaËe koji nepropisno 
parkiraju vozila. U πkolama u kojima su oformljene na 
obiljeæenim pjeπaËkim prijelazima radit Êe i pripadnici πkolskih 
prometnih jedinica.m

Ana Marija VOJKOVI∆
Snimila Dubravka PAVKOVI∆-POGA»AR
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Policijska uprava krapinsko-zagorska je u sklopu projekta 
“Policija u zajednici” u suradnji s Krapinsko-zagorskom 
æupanijom, gradovima i opÊinama te Æupanijskim vijeÊem za 
prevenciju u lokalnoj zajednici izradila promidæbeni materijal koji 
Êe policijski sluæbenici tijekom predavanja dijeliti uËenicima.   

ReflektirajuÊe oznake za prvaπiÊe
Za uËenike prvih razreda osnovne πkole izraene su 

reflektirajuÊe navlake za πkolske torbe, reflektirajuÊe savitljive 
narukvice, biljeænice tzv. “bojanke” kojima je cilj upoznati 
uËenike s osnovnim pravilima u prometu, te plakati “Zaπtitimo 
djecu u prometu”, kao i letci za roditelje istog naziva. Takoer 
Êe svim osnovnim πkolama na podruËju æupanije biti podijeljeni 
plakati koji potiËu uËenike na noπenje reflektirajuÊih oznaka.

Policijski sluæbenici nazoËit Êe i prvom roditeljskom sastanku 
prvaπiÊa, kako bi roditeljima izloæili najvaænije poruke o 
sigurnom sudjelovanju njihove djece u prometu. Svakog dana 
mjeseca rujna, posebice u vrijeme poËetka i zavrπetka nastave 
policijski sluæbenici bit Êe prisutni na prilaznim cestama, ulicama 
i raskriæjima u blizini πkola zbog nesmetanog i πto sigurnijeg 
dolaska i odlaska djece u i iz πkole. 

Osnovni je zadatak policijskih sluæbenika koji Êe nadzirati 
odvijanje prometa, a po potrebi i upravljati prometom, 
omoguÊiti siguran prijelaz djece preko kolnika te poduzimanje 
svih zakonom propisanih mjera prema nediscipliniranim 
vozaËima, odnosno prema vozaËima koji ne poπtuju obveze 
prema pjeπacima. Osim toga, policijski sluæbenici Êe i pojaËano 
kontrolirati brzinu, kako bi se kaznilo vozaËe koji ne poπtuju 
ograniËenja brzine. Naposljetku, pozornost Êe se obratiti i 
na one koji djecu u πkolu dovoze automobilima,  kako bi se 
provjerilo da li se djeca prevoze sukladno propisima. 

S predstavnicima tijela lokalne i podruËne samouprave 
nadleænima za promet i predstavnicima poduzeÊa nadleænih 
za odræavanje prometnica obavit Êe se pregled prometnica i 
prometne signalizacije u blizini πkola.m

Robert PAVI∆

Sigurno na putu do πkole
Zaπtita djece u prometu u  PU krapinsko-zagorskoj

Svjesni Ëinjenice da prometni odgoj i obrazovanje djece u 
poznavanju prometnih propisa ima veliku ulogu u poveÊanju 
sigurnosti cestovnog prometa, kao i podizanju prometne 
kulture, Policijska uprava krapinsko-zagorska Êe, uz ostale 
aktivnosti, s ciljem zaπtite djece u prometu i ove godine 
provoditi akciju „Djeca, prijatelji u prometu“. Provoenje akcije 
zapoËet Êe s poËetkom nove πkolske godine 2009./2010. i 
bit Êe usmjereno na zaπtitu djece u prometu i sprjeËavanju 
ugroæavanja njihovih æivota, osobito u prvim danima samo-
stalnog sudjelovanja u prometu.

Tijekom prethodne πkolske godine 2008./2009. (od rujna 
2008. do lipnja 2009.) policijski sluæbenici Policijske uprave 
krapinsko-zagorske obavili su oËevid kod 830 prometnih 
nesreÊa πto je smanjenje za 78 prometnih nesreÊa ili 8,6 posto 
u odnosu na isto razdoblje u 2007./2008. godini.

U 15 prometnih nesreÊa s poginulim osobama 15 osoba je 
smrtno stradalo. U 317 nesreÊa s ozlijeenim osobama 101 
osoba je teæe, a 369 osoba je lakπe ozlijeeno, dok je u 498 
prometnih nesreÊa nastala samo materijalna πteta. 

U navedenim prometnim nesreÊama ukupno je nastradalo 
30 djece (u odnosu na isto razdoblje 2007./2008. godinu 
smanjenje za 17 djece ili 36,2 posto), od kojih su dva 
djeËaka smrtno stradala, πestoro djece je teæe, a 22 je lakπe 
ozlijeeno.

 Policijski sluæbenici Êe poËetkom nove πkolske godine u 
sklopu Nacionalnog programa sigurnosti cestovnog prometa 
i temeljem godiπnjih planova rada, u svim prvim razredima 
osnovnih πkola odræati kratka predavanja i razgovore, kako 
bi djecu upoznali s temeljnim pravilima sigurnog sudjelovanja 
u prometu. Takoer Êe na predstojeÊim predavanjima djecu 
kao i prosvjetne djelatnike upoznati s moguÊnoπÊu koriπtenja 
web alata za uËenje i provjeru znanja iz prometne kulture 
- „Prometne uËilice“ (http://prometnaucilica.skole.hr), ali i 
roditelje o sigurnom sudjelovanju njihove djece u prometu.

S ciljem zaπtite djece u prometu na njihovu 
putu od kuÊe do πkole i obrnuto, PU krapinsko-
zagorska Êe, kao i ostale uprave u zemlji, i ove 
πkolske godine provoditi preventivnu  akciju 
„Djeca, prijatelji u prometu“
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Predstavnici MUP-a i HAK-a posjetili O© 
Gustava Krkleca u Novom Zagrebu

Osmog rujna 2009. u povodu obiljeæavanja poËetka nove 
πkolske 2009./2010. godine, predstavnici Ravnateljstva 
policije, Policijske uprave zagrebaËke, Hrvatskog autokluba 
te Grada Zagreba posjetili su Osnovnu πkolu „Gustav Krklec“ 
u Zagrebu u Ulici Boæidara Magovca.          

Tom prilikom svim polaznicima I. razreda predstavnici 
Ministarstva unutarnjih poslova i Hrvatskog autokluba uruËili 
su prigodne poklone: edukativni materijal te reflektirajuÊe 
komplete, namijenjene prvoπkolcima. Predstavnici Ministarstva 
unutarnjih poslova tom su prigodom ponovno skrenuli 
pozornost javnosti na potrebu zaπtite djece u prometu, na 
odgovornost roditelja kao vozaËa te upozorili da je neophodan 
pojaËan oprez svih sudionika u prometu. 

Dogaaju su u ime MUP-a RH nazoËili: naËelnik Odjela za 
sigurnost cestovnog prometa u Ravnateljstvu policije Boris 
OrloviÊ, naËelnik Uprave policije Zoran NiËeno, naËelnik Odjela 
za sigurnost cestovnog prometa PU zagrebaËke Dragan 
TokiÊ, naËelnik II. Postaje prometne policije Luka Peπut. Tu su 
bili joπ i predstavnici HAK-a: Zvonko ©muk, pomoÊnik glavnog 
tajnika te Damir Novak, voditelj Odjela prometne preventive i 
sigurnosti u HAK-a. Dogaaju je takoer nazoËila i zamjenica 
gradonaËelnika Zagreba Jelena PaviËiÊ VukiËeviÊ

- Ovaj dogaaj dokazuje da policija ozbiljno provodi Akciju 
“Djeca, prijatelji u prometu”- naglasio je naËelnik OrloviÊ te 
dodao kako Êe policijski sluæbenici  obiÊi sve osnovne πkole 
u RH kako bi se obratili djeci, polaznicima prvih razreda, 
i njihovim roditeljima te ih upoznali s temeljnim pravilima 
sigurnog sudjelovanja u prometu, kako bi saËuvali njihove 
æivote. Istaknuo je kako je ove godine, u odnosu na proπlu, 
25 % manje poginulih, Ëemu je najviπe pridonijela policija, ali i 
jedan dio naπih vozaËa, smatra OrloviÊ, koji su ozbiljno shvatili 
svoju ulogu u prometu pri Ëemu poπtuju prometne propise i 
pravila. Podsjetio je i da se svakodnevno u zonama osnovnih 
πkola u cijeloj dræavi po planu i programu provodi mjerenje 
brzine, pri Ëemu je angaæiran maksimalan broj policijskih 
sluæbenika kao i pripadnika πkolskih jedinica te pripadnika 
Prometne jedinice mladeæi.m

Marija ÆUÆUL
Snimila Dubravka PAVKOVI∆-POGA»AR

Prvoπkolcima 
prigodni 
pokloni

Sedmog rujna 2009., na prvi dan poËetka nove πkolske 
2009./2010. godine, u 9,00 sati, u Osnovnoj πkoli VojniÊ, 
odræana je predstava u izvedbi g-dina Ivice KrakiÊa, odnosno 
Mak Teatra iz Zagreba, pod nazivom “Prvi koraci u prometu!”. 
Cilj izvoenja predstave je bio da se kroz igru, na veseo, 
razigran i Ëarolijom protkan naËin, djeca nauËe pravilno 
ponaπati u prometu. Kako su u opÊini VojniÊ rijetki ovakvi 
nastupi, predstava je izazvala velik interes djece i roditelja. 
Predstavi su nazoËili: 267 uËenika (od 1. do 8. razreda), oko 
130 roditelja i zaposlenici Osnovne πkole VojniÊ. Neposredno 
prije predstave, djeci su se kratkim porukama obratili: Marija 
FiÊurin, voditeljica Odsjeka za prosvjetu, kulturu, tehniËku 
kulturu, πport i informiranje pri Upravnom odjelu za prosvjetu, 
kulturu, tehniËku kulturu, πport i informiranje KarlovaËke 
æupanije, Branko EremiÊ, naËelnik opÊine VojniÊ i Mirjana 
StojkoviÊ, ravnateljica Osnovne πkole VojniÊ.

PomoÊnik naËelnika za poslove policije Policijske postaje 
VojniÊa, na prvom roditeljskom sastanku uËenika 1. razreda, 
obratio se roditeljima s najvaænijim porukama o sigurnom 
sudjelovanju njihove djece u prometu i njihovoj ulozi u 
formiranju pozitivnih stavova kod djece glede sudjelovanja u 
prometu.m

Romeo SENFNER

VojniÊ: 
Predstava ‘Prvi koraci 

u prometu!’ 
izazvala velik interes 

djece i roditelja
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ZajedniËka edukativno-preventivna aktivnost 
policijskih sluæbenika PU vukovarsko-
srijemske i Moto-kluba „Vinkovci“

Jedna od kljuËnih odrednica cestovnog prometa svake 
dræave je i sigurnost u prometu. Stupanj cestovno-prometne 
sigurnosti pokazatelj je prometne kulture, ali i odraz sloæenosti 
odnosa u druπtvu.

Ako uzmemo u obzir da je od 1. sijeËanja do 30. lipanja 
2009. god. na podruËju PU vukovarsko-srijemske ukupno 
evidentirano 713 prometnih nesreÊa, od Ëega 13 nesreÊa s 
poginulim osobama, u kojima je smrtno stradalo 15 osoba, πto 
je u odnosu na istovjetno razdoblje proπle godine poveÊanje 
broja smrtno stradalih osoba za 25 posto, vidimo kako je 
negativna tendencija stradavanja u cestovnom prometu i 
dalje prisutna.

Upravo zbog suzbijanja negativnih trendova te osiguranja 
poæeljne razine sigurnosti u cestovnom prometu, PU 
vukovarsko-srijemska je u povodu Dana grada Vinkovaca 
te odræavanja moto-susreta u Vinkovcima 17. srpnja inicirala 
zajedniËku edukativno-preventivnu aktivnost s Ëlanovima 
Moto-kluba „Vinkovci“ te s predstavnicima Hrvatskog 
autokluba AK „Vinkovci“, pod nazivom: Sigurno na dva kotaËa. 
Navedena aktivnost osmiπljena je kako bi se neposredno prije 
i tijekom moto-susreta aktualizira problematika sudjelovanja i 
stradavanja u prometu vozaËa motocikla i mopeda tako da 
se organizira svojevrsna jednodnevna πkola dobre (pravilne) 
voænje za vozaËe motocikla i mopeda, u sklopu koje bi se 
odræalo i natjecanje u voænji spretnosti izmeu Ëlanova Moto-
kluba „Vinkovci“, predstavnika AK „Vinkovci“  te policijskih 
sluæbenika motociklista. 

BuduÊi da je rijeË o akciji koja po prvi put ukljuËuje 
zajedniËku suradnju PU vukovarsko-srijemske i Moto-kluba 
„Vinkovci“, od strane Policijske uprave sazvana je 17. srpnja i 
konferencija za predstavnike medija na kojoj su se prisutnima 
obratili glasnogovornik Policijske uprave vukovarsko-srijemske 
Krunoslav Ægela, voditelj Odsjeka za sigurnost cestovnog 
prometa Berislav ©ariÊ, predsjednik HAK-a Ivo BikiÊ te tajnik 
Moto-kluba „Vinkovci“ D. Maras. Nakon konferencije za 

novinare u prostorijama AK „Vinkovci“, odræano je i polusatno 
predavanje za sve sudionike natjecanja u voænji spretnosti 
na temu: Pravilno i sigurno sudjelovanje vozaËa mopeda 
i motocikla u prometu, na kojem su se prisutnima obratili 
policijska sluæbenica Odsjeka za sigurnost cestovnog prometa 
Marina Bukal, policijski sluæbenik motociklist u Postaji prometne 
policije Vinkovci Branko Grebenac te instruktor - predavaË za 
A kategoriju D. RajiÊ u 1. Auto-πkoli AK „Vinkovci“ .

U sklopu predavanja svi natjecatelji su pozvani i u Stanicu 
za ispitivanje vozila, koja se nalazi u sklopu AK „Vinkovci“ te 
je neposredno prije poËetka natjecateljskog dijela  izvrπen i 
tehniËki pregled Ëetiri motocikla, kako bi skrenuli pozornost 
na vrlo vaæan Ëimbenik sigurnosti prometa na cestama- na 
tehniËku ispravnost vozila.

Nakon predavanja svi sudionici natjecanja u voænji spretnosti 
uputili su se na poligon za voænju AK „Vinkovci“, koji je za ovu 
prigodu bio posebno pripremljen i obiljeæen te prilagoen 
vjeæbanju voænje motociklom i mopedom. Natjecatelje 
su pratila i bodovala dvojica sudaca, a neposredno prije 
natjecanja sve natjecatelje policijski sluæbenik je simboliËno 
alkotestirao, kako bi upozorili i na problem sudjelovanja u 
prometu vozaËa pod utjecajem alkohola. Istodobno, buduÊi 
da je sve bilo podreeno primarno sigurnosti vozaËa mopeda 
i motocikla, uz startnu liniju na natjecatelje je pazilo i osoblje 
Hitne medicinske pomoÊi. 

Na pobjedniËkom postolju naπla su se na kraju dva Ëlana 
Moto-kluba „Vinkovci“ te jedan Ëlan HAK-a. Za osvojena 
prva tri mjesta natjecateljima je osigurana nagrada u vidu 
simboliËnog pehara te zaπtitne kacige, kao najvaænijeg 
elementa sigurnosti motociklista i mopedista. Takoer,  svim 
sudionicima natjecanja u znak zahvalnosti HAK je poklonio 
kape i majice, a Policijska uprava promotivne USB stickove u 
obliku kacige te drugi promidæbeni materijal.

Ovom prilikom PU vukovarsko-srijemska za sve posjetitelje i 
sudionike zajedniËke preventivno-edukativne akcije prezentirala 
je i rad simulatora upravljanja motociklom/mopedom  Honda 
riding trainer RT 17, koji je posebice privukao paænji svih 
prisutnih.m

Odsjek za sigurnost cestovnog prometa

Sigurno na dva kotaËa
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Hrvatska policija veÊ nekoliko godina nastoji 
prijeÊi s modela “zbrajanja” prijava na model 
brige o sigurnosti graana

Policijski sluæbenici temeljne policije, koji svakodnevno 
na terenu pruæaju intervencije na poziv graana, obavljaju 
vrlo znaËajan dio policijskog posla. BuduÊi da takvi policijski 
sluæbenici izravno (i u πto kraÊem roku) dolaze na mjesto 
dogaaja, uËinci njihove intervencije ostavljaju snaæan dojam 
kod graana te istodobno stvaraju i cjelokupan dojam o radu 
policije.

Upravo zbog vaænosti rada policijskih sluæbenika, kad oni 
izravno nastupaju prema graanima potrebno je da se oni osim 
zakonskih obveza i oËekivanja svojeg rukovodstva ustrojstvene 
jedinice, rukovode i drugim korisnim naËelima, kako bi graanin 
koji je zatraæio pomoÊ bio zadovoljan pruæenom intervencijom.

Naime, prvo Ëime bi se trebao rukovoditi policijski sluæbenik 
je da graaninu pruæi oËekivanu pomoÊ i da poduzme sve πto 
je u njegovim ovlastima. U razgovoru s traæiteljem intervencije 
treba biti iskren, a transparentan koliko mu to policijska taktika 
dozvoljava. Posebno je bitno da policijski sluæbenik u πto kraÊem 
roku, dan ili dva kasnije, kontaktira graanina i iznese mu πto je 
u meuvremenu poduzeto. Na taj Êe se naËin graanin uvjeriti 

da policija brine o njegovoj sigurnosti i osjeÊat Êe se sigurnijim. 
U suprotnome, a posebice ukoliko ga se naknadno nikako ne 
obavijesti o poduzetome - bit Êe razoËaran.

Hrvatska policija veÊ nekoliko godina nastoji prijeÊi s modela 
“zbrajanja” prijava na model brige o sigurnosti graana. Brigom 
o sigurnosti graana, gdje policija preuzima aktivnu ulogu, 
neÊe se izbjeÊi ili smanjiti broj podnesenih prijava nadleænome 
sudu, a stanje sigurnosti na odreenom podruËju prikazivat 
Êe se subjektivnim osjeÊajem sigurnosti graana. Sad je 
najËeπÊe sluËaj da se stanje sigurnosti odreenog podruËja 
prikazuje statistiËki - i to brojem podnesenih prijava i postotkom 
razjaπnjenih kaznenih djela, Ëime su graani izostavljeni.

Kad policijska postaja preuzme aktivnu ulogu pri osiguranju 
sigurnosti i pobrine se za redovitu razmjenu informacija s 
graanima te kada policijskim sluæbenicima osnovno rukovodno 
naËelo postane briga o sigurnosti graanina, tada Êe policija kao 
sluæba u potpunosti ispuniti svoju svrhu i oËekivanja. 

Kako bi se postigao takav cilj potrebno je kontinuirano 
investirati u policijske sluæbenike, posebno u one koji izvrπavaju 
intervencije, i to putem kvalitetnih seminara, radionica i sliËnih 
oblika, Ëime  bi se njihov odnos prema zadacima podigao na 
viπu razinu. 

Intervencija u interesu graanina
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Æeljko Æitnik: Svakodnevnom nazoËnoπÊu na terenu djelujem 
preventivno i na raspolaganju sam graanima

Kontakt-policajac Æeljko Æitnik, policijski 
sluæbenik 1. Policijske postaje Zagreb, 
dobitnik nagrada “Uzorni policijski pozornik 
Grada Zagreba” (2000. g.) i Medalje Grada 
Zagreba (2006. g.), razgovarao je s nama 
o svojoj aktivnoj ulozi u brizi za sigurnost 
graana, o tome koliko su graani zadovoljni 
pruæenim intervencijama…

MUP: Od kada ste u policijskoj sluæbi?

- S MUP-om sam 1991. godine zasnovao radni odnos i 
od  tog vremena obnaπam pozorniËku sluæbu u 1. Policijskoj 
postaji Zagreb, a od 2004. godine sam postao kontakt-
policajac u sklopu Ëega brinem o sigurnosti na kontakt-rajonu 
koji se nalazi u samom srediπtu grada.

MUP: Kako brinete o sigurnosti u svom kontakt-rajonu?

- Kao kontakt-policajac mogu se puno viπe angaæirati oko 
sigurnosti graana, pa tako sudjelujem u provoenju razliËitih 
akcija kao πto su  “povjerenje” i “dobar susjed, siguran stan”, 
a svakodnevnom nazoËnoπÊu na terenu djelujem preventivno 
i na raspolaganju sam graanima.

MUP: U kojoj mjeri su graani zadovoljni pruæenim 
intervencijama?

- Kada pruæam intervenciju na zahtjev graana, cilj mi je 
da ona bude potpuna, odnosno da poduzmem sve πto je 
u mojim ovlastima, a ukoliko je potrebno angaæiram i druge 
sluæbe. Nakon pruæene intervencije obavezno posjeÊujem 
traæitelja intervencije i obavjeπtavam ga o poduzetom te na taj 
naËin jaËam povjerenje u rad sluæbe. O tome koliko su graani 
zadovoljni najbolje govori Ëinjenica πto imam pun dæep kljuËeva 

od haustora stambenih zgrada, koje su mi graani povjerili 
kako bih ih mogao obilaziti.

MUP: Na koji naËin preuzimate aktivnu ulogu u brizi za 
sigurnost graana?

- S obzirom da vrlo dobro poznajem svoj rajon, redovito 
obilazim mjesta na kojima se okupljaju osobe asocijalnog 
ponaπanja i prema njima postupam u skladu s policijskim 
ovlastima, bez da je netko traæio intervenciju, a kako bih bio 
uËinkovitiji svoje radno vrijeme, odnosno smjenu, prilagoavam 
okolnostima na terenu. Kao primjer mogu navesti jedan park 
na Gornjem gradu gdje su se intenzivno okupljale mlae 
osobe asocijalnog ponaπanja zbog Ëega su ga ostali graani 
s djecom bili prisiljeni izbjegavati. Red u spomenutom parku 
sam osigurao u suradnji s drugim specijalistiËkim odjelima gdje 
smo primjenom odgovarajuÊih zakonskih mjera  omoguÊili 
graanima da svoju djecu dovode u park bez uznemirenja 
i straha.  

MUP: Kako je do sada vrednovan vaπ rad i πto biste 
poruËili svojim kolegama?

- Za svoj sam rad 2000. godine od kluba Drevnih 
ZagrepËana dobio nagradu “Uzorni policijski pozornik Grada 
Zagreba”, a 2006. godine sam od gradskih vlasti dobio 
Medalju Grada Zagreba. Svojim kolegicama i kolegama  
poruËujem kako je najbitnije da su redovito na terenu gdje 
trebaju biti vieni od strane graana i uvijek otvoreni za 
razgovor. Takoer poruËujem kako je bitno da policajci - kada 
je to moguÊe - samoinicijativno, ne ËekajuÊi pozive graana, 
poduzmu mjere za osiguranje sigurnosti  na svome podruËju 
jer Êe na taj naËin pridonijeti jaËanju povjerenja u rad policije i 
poveÊat Êe subjektivni osjeÊaj sigurnosti graana.m    

Marijan PODRUG, ICP-PUZ
Snimila Dubravka PAVKOVI∆-POGA»AR

Kontakt-policajac u akciji
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OsumnjiËeni na polju zasadio i uzgojio 32 
stabljike indijske konoplje - visoke od jednog 
do dva metra

Policijski sluæbenici Odsjeka kriminaliteta droga Policijske uprave 
sisaËko-moslavaËke, u suradnji s policijskim sluæbenicima Policijske 
postaje Gvozd, proveli su kriminalistiËku obradu nad 49-godiπnjim 
hrvatskim dræavljaninom s prebivaliπtem prijavljenim na podruËju 
Zagreba, a neprijavljenim boraviπtem na podruËju Gvozda, zbog 
sumnje u poËinjenje kaznenih djela zlouporabe opojnih droga, 
izbjegavanja carinskog nadzora i nezakonitog lova. 

U srijedu, 5. kolovoza oko 20 sati, policijski sluæbenici Interventne 
jedinice policije Sisak, prilikom provoenja zasjede na podruËju 
OpÊine Gvozd, u predjelu loviπta u vlasniπtvu lovaËkog druπtva s 
podruËja Topuskog, u polju zasaenom stabljikama indijske konoplje 
zatekli su osumnjiËenog 49-godiπnjaka. Zbog sumnje u poËinjenje 
kaznenog djela zlouporabe opojnih droga uhitili su ga i doveli u 
prostorije Policijske postaje Gvozd na daljnju obradu. 

Obavljenim oËevidom na mjestu dogaaja utvreno je da je 
osumnjiËeni na navedenom polju zasadio i uzgojio 32 stabljike 
indijske konoplje, visoke od jednog do dva metra. Od ukupno 
zasaenih stabljika, 28 je pronaeno na samom nasadu, dok su 
Ëetiri odrezane stabljike, jedna lovaËka puπka s optiËkim ciljnikom 
te Ëetiri komada pripadajuÊeg strjeljiva, od kojih se jedno strjeljivo 
nalazilo u cijevi, pronaeni sakriveni u neposrednoj blizini navedenog 

Pronaen nasad indijske konoplje
nasada. KriminalistiËkom obradom utvreno je kako je osumnjiËeni 
puπku na navedenom mjestu sakrio neposredno prije dolaska u 
nasad indijske konoplje. SljedeÊeg dana, 6. kolovoza, temeljem 
naloga Æupanijskog suda u Sisku izvrπena je pretraga kuÊe u kojoj 
osumnjiËeni neprijavljeno boravi s majkom. Tada su pronaena 
dva paketiÊa i jedna PVC vreÊica ispunjena marihuanom te sedam 
tableta „normabela“, koje se nalaze na popisu opojnih droga i 
psihotropnih tvari. Takoer je pretragom pronaeno 70 kutija 
cigareta s nadzornim markicama Bosne i Hercegovine, za koje 
je utvreno da ih je osumnjiËeni  ,izbjegavajuÊi mjere carinskog 
nadzora, nezakonito unio u Republiku Hrvatsku. 

Pronaene stabljike indijske konoplje, puπka i strjeljivo te cigarete 
oduzeti su. Za tablete i jedan od paketiÊa marihuane utvreno 
kako ih je nezakonito posjedovao 30-godiπnji hrvatski dræavljanin 
koji neprijavljeno boravi na podruËju Gvozda u obiteljskoj kuÊi s 
osumnjiËenim, zbog Ëega je on, zbog zlouporabe opojnih droga, 
kazneno i prekrπajno prijavljen. 

Nakon kriminalistiËke obrade osumnjiËeni 49-godiπnjak, uz 
kaznenu prijavu, doveden je istraænom sucu Æupanijskog suda u 
Sisku, a protiv njega je takoer podnesen optuæni prijedlog, zbog 
poËinjenih prekrπaja iz Zakona o suzbijanju zlouporabe opojnih 
droga i Zakona o oruæju te je Carinarnici Zagreb proslijeena 
obavijest o poËinjenom prekrπaju iz Zakona o posebnom porezu 
na duhanske preraevine.m 

 Iva HRANITELJ 
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Slavonski Brod: Prigodna nagrada Zlatku VujËiÊu

U sklopu odræavanja radnog kolegija naËelnik Policijske uprave 
brodsko-posavske Mijo KrπiÊ uruËio je Prigodnu nagradu MUP-
a policijskom sluæbeniku Odjela kriminalistiËke policije Zlatku 
VujËiÊu, sukladno Odluci povjerenstva Ravnateljstva policije zbog 
iskazane visoke profesionalnosti kojom se osobito pridonosi stanju 
sigurnosti u Republici Hrvatskoj.

Prigodna nagrada vezana je uz uspjeπno provedenu Operativnu 
akciju „Zadar II“ u kojoj su uz djelatnike MUP-a u sjediπtu, 

sudjelovali i djelatnici Policijske uprave brodsko-posavske i 
Policijske uprave zadarske.

Na naπ upit kako se osjeÊa kao nagraeni djelatnik, Zlatko je 
istaknuo zadovoljstvo, ali je skromno dodao da je u svemu tome 
uz njega sudjelovao i tim specijaliziranih policijskih sluæbenika 
grupe za droge ove PU sa kojima planira i u buduÊem svom radu 
nizati uspjehe.m

 Kata NUJI∆

Smanjenjem kriminaliteta i stvaranjem 
povoljnijeg stanja sigurnosti na ovim 
prostorima æeli se dati doprinos i 
gospodarskom razvoju 

U sklopu tradicionalnog “Tjedna kajkavske kulture Krapina 
2009.” u sportskoj dvorani Srednje πkole odræava se najveÊa 
sajamska gospodarska manifestacija u Krapinsko-zagorskoj 
æupaniji: “17. Zagorski gospodarski zbor”. Izmeu izlagaËa 
svoje mjesto i ove godine naπao je izloæbeni prostor Policijske 
uprave Krapinsko-zagorske, gdje se u sklopu projekta “Policija 
u zajednici” posjetiteljima predstavljaju razni preventivni programi 
usmjereni na sigurnost graana.

Predstavljen je tako i mnogobrojnim posjetiteljima podijeljen 
promidæbeni materijal koji za cilj ima smanjenje provalnih kraa 
u stanove i automobile, smanjenje zlouporabe opojnih droga, 
poveÊanje sigurnosti sudionika u prometu i poticanje graana 
na samozaπtitno ponaπanje. S obzirom na poËetak nove πkolske 
godine, posebna paænja posveÊena je najmlaim sudionicima u 
prometu te je roditeljima dijeljen promidæbeni materijal sa savjetima 
πto sami moraju poduzeti kako bi zaπtitili svoju djecu. 

Da bi se posjetitelji upoznali s teπkim posljedicama prometnih 
nesreÊa, na projektnom platnu prikazivani su kratki filmovi, spotovi 
i slike s mjesta prometnih nesreÊa.

Zainteresirani posjet i tel j i  mogl i  su provjer i t i  stanje 
alkoholiziranosti, a vozaËi su provjeravali stanje negativnih bodova 
koje su „zaradili“ zbog prometnih prekrπaja.

Policija na gospodarskom zboru u Krapini

U konaËnici, smanjenjem kriminaliteta i stvaranjem povoljnijeg 
stanja sigurnosti na ovim prostorima æeli se dati doprinos 
i gospodarskom razvoju. Izloæbeni prostor PU krapinsko-
zagorske obiπao je potpredsjednik Vlade Republike Hrvatske i 
ministar gospodarstva, rada i poduzetniπtva Damir PolanËec, 
æupan Krapinsko-zagorske æupanije Siniπa Hajdaπ-DonËiÊ, 
gradonaËelnik grada Krapine Josip Horvat, predsjednik Hrvatske 
obrtniËke komore Mato TopiÊ, predsjednik HGK-Æupanijske 
komore Krapina Ivica CeroveËk, predsjednik ObrtniËke komore 
Krapinsko-zagorske æupanije Dragutin Ranogajec i drugi gosti. 

Svi su oni izrazili zadovoljstvo πto je i policija naπla svoje mjesto 
meu gospodarstvenicima.m

 Stjepan ©ALAMON
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Dana 3. srpnja oko 12.30 sati, na Meunarodni cestovni 
graniËni prijelaz Hrvatska Dubica (PU sisaËko-moslavaËka), 
pri ulasku u Hrvatsku osobnim automobilom marke „rover“, 
maarskih nacionalnih oznaka, dovezao se 20-godiπnji 
dræavljanin Maarske. 

GraniËnom kontrolom policijski sluæbenici u podvozju vozila 
uoËili su posebno preraeni prostor, tzv. bunker te su vozilo 
izdvojili iz kolone kako bi nad njim obavili pretragu, a vozaËa 
su zbog sumnje u poËinjenje kaznenog djela izbjegavanja 
carinskog nadzora uhitili. 

Pretragom automobila, koja je izvrπena temeljem naloga 
Æupanijskog suda u Sisku, u reËenom posebno izraenom 
prostoru pronaeno je 2 989 kutija cigareta koje je osumnjiËeni 
dræavljanin Maarske, izbjegavajuÊi mjere carinskog nadzora, 
pokuπao prokrijumËariti preko graniËnog prijelaza. 

Pronaene cigarete od istoga su oduzete te je nakon 
provedene kriminalistiËke obrade uz kaznenu prijavu doveden 
istraænom sucu Æupanijskog suda u Sisku.m

Iva HRANITELJ

Hrvatska Dubica: Pokuπaj krijumËarenja cigareta

U Krapinsko-zagorskoj æupaniji odræana je, 
28. srpnja, druga sjednica Æupanijskog vijeÊa 
za prevenciju u lokalnoj zajednici, na kojoj je 
prihvaÊen konaËan prijedlog rada za 2009. 
godinu te su definirane i nove aktivnosti VijeÊa. 

Æupanijsko vijeÊe za prevenciju radit Êe na sprjeËavanju svih 
oblika ovisnosti (droge, alkohola, puπenja), borit Êe se protiv 
svih oblika nasilja, radit Êe na poveÊanju sigurnosti u prometu, 
sprjeËavanju kaznenih djela i prekrπaja. VijeÊe Êe se isto tako truditi 
da poboljπa opÊe stanje sigurnosti.

Dio planiranih aktivnosti veÊ je proveden tijekom ove godine, a 
æupan Krapinsko-zagorske æupanije Siniπa Hajdaπ DonËiÊ, koji je 
ujedno i predsjednik VijeÊa, izjavio je da se u rebalansu proraËuna 
neÊe dirati sredstva namijenjena projektu Policija u zajednici Ëime 
Êe se omoguÊiti da se plan i program VijeÊa moæe odraditi u 
potpunosti. Prvi Ëovjek Krapinsko-zagorske æupanije je naglasio 

Sjednica Æupanijskog vijeÊa za prevenciju 
da Êe to biti podrπka ukupnim aktivnostima koje se provode u 
sklopu projekta Policija u zajednici, zahvaljujuÊi kojem je i doπlo 
do osnivanja ovog Æupanijskog vijeÊa.

 VijeÊe za prevenciju u lokalnoj zajednici podræalo je prijedlog 
nabave prijenosnog ureaja za detekciju droge u kojem bi, uz 
æupaniju, trebali sudjelovati svi gradovi i opÊine. Za iduÊu godinu 
planiraju se prikupiti sredstva za opremanje mobilnog video-
nadzornog sustava koji bi se koristio u suzbijanju kriminaliteta kao 
nastavak projekta Mobilnog centra za prevenciju koji je u funkciji 
od lipnja ove godine.

PodsjeÊamo da je ovo VijeÊe prvo i jedinstveno vijeÊe za 
prevenciju u RH koje je osnovano na razini æupanije i koje postiæe 
prepoznatljive rezultate u provoenu programa prevencije 
na prostorima ove æupanije. VijeÊe broji ukupno 17 Ëlanova, 
predstavnika raznih institucija, koji mogu dati svoj doprinos u 
poboljπanju opÊeg stanja sigurnosti. m Stjepan ©ALAMON,

Robert PAVI∆

Odana poËast trojici poginulih policajaca: 
Tomi Jamboru, Stjepanu VusiÊu i Josipu 
KapustiÊu,  koji su svoj æivot izgubili tijekom 
obrane Domovine u Domovinskom ratu.

U ponedjeljak, 24. kolovoza u Kamenici je prigodnim 
programima i sadræajima vjerskog i svjetovnog karaktera 
obiljeæen blagdan Sv. Bartola apostola, zaπtitnika Æupe 
Kamenica. U programu obiljeæavanja, tradicionalno, veÊ dugi niz 
godina uz sveÊenike, predstavnike lokalne vlasti, vatrogasce, 
lovce, maæoretkinje i druge graane, sudjeluju i predstavnici 
Policijske uprave varaædinske. 

Ove je godine srediπnja sveËanost zapoËela mimohodom 
ulicama Kamenice, nakon Ëega je ispred spomen obiljeæja 
u centru Kamenice, polaganjem vijenca, uz predvoenje 
i blagoslov biskupa Varaædinske biskupije, mons. Josipa 
Mrzljaka, odana poËast trojici poginulih policajaca iz ove Æupe:  
Tomi Jamboru, Stjepanu VusiÊu i Josipu KapustiÊu,  koji su svoj 
æivot izgubili tijekom obrane Domovine u Domovinskom ratu. 

Nakon polaganja vijenca svijeÊu je ispred spomen-obiljeæja 
zapalio naËelnik Policijske uprave varaædinske Rade Sitar uz 

Obiljeæen blagdan Sv. Bartola u Kamenici

nazoËnost naËelnika Policijske postaje Ivanec Borisa Divjaka i 
drugih policijskih sluæbenika.

Potom je u æupnoj crkvi Sv. Bartola u Kamenici odræana 
sveta misa koju je uz kameniËkog æupnika veleËasnog 
Dragutina JoËa, predvodio Varaædinski biskup mons. Mrzljak.

SveËanost je nastavljena u poslijepodnevnim satima 
sportskim programom, tijekom kojeg je odigrana tradicionalna 
nogometna utakmica izmeu ekipe sveÊenika s podruËja 
Varaædinske biskupije i ekipe policijskih sluæbenika PU 
varaædinske. 

Sastav sveÊenika, pojaËan sveÊenicima koji svoju sluæbu 
obnaπaju u Republici Austriji, ove je godine, nakon viπegodiπnje 
dominacije policijske ekipe, sastavljene uglavnom od naËelnika, 
izborio pobjedu s rezultatom 2:1.m Marina KOLARI∆
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Kako umanjiti broj stradalih vozaËa traktora i 
osoba koje se na traktorima prevoze

U povodu brojnih smrtnih stradavanja vozaËa traktora (u 
srpnju je poginulo pet vozaËa traktora, dva su teπko ozlijeena, 
a jedan putnik na traktoru je lakπe ozlijeen) Policijska uprava 
krapinsko-zagorska, kako bi se umanjio broj stradalih vozaËa 
traktora i osoba koje se na traktorima prevoze, donosi sljedeÊe 
savjete i upozorenja:

- prilikom sudjelovanja u prometu traktori moraju biti registrirani 
i imati ispravne propisane ureaje i opremu; 

- na traktorima prvi put registriranim u Republici Hrvatskoj 
nakon 1. sijeËnja 1983. godine mora biti ugraena 
sigurnosna kabina ili okvir koji πtiti vozaËa od ozljeda u 
sluËaju prevrtanja traktora;

- traktorom smije upravljati osoba ako ima  vaæeÊu 
vozaËku dozvolu (vozaË kojem je izdana vozaËka dozvole 
kategorije A1, A2, A, B, C1, C, D i H ima pravo upravljati i 
traktorom); 

- na traktoru se smije prevoziti onoliko osoba koliko ima 
ugraenih sjedala, odnosno koliko je upisano u prometnoj 
dozvoli; 

- na traktorskim prikljuËcima zabranjeno je prevoziti osobe 
(osim na prikljuËnim vozilima - prikolicama, gdje je dopuπteno 
prevoziti najviπe pet osoba, s time da ne stoje i da ne sjede 
na stranicama prikolice).

Posebno upozoravamo vozaËe da:

- vode brigu o tehniËkoj ispravnosti traktora i prikljuËnih vozila, 
naroËito o ispravnosti koËnica i upravljaËkog mehanizma;

- prilikom obavljanja poljodjelskih radova ne skidaju s traktora 
kabinu ili zaπtitni okvir;

- vode raËuna o konfiguraciji terena (nagib, nizbrdica i dr.), 
kako ne bi doπlo do prevrtanja traktora;

- ne voze pod utjecajem alkohola, jer se tada poveÊava 
“hrabrost” vozaËa prilikom obavljanja opasnijih radova 
(voænja πumskim putovima, rad na oranicama sa velikim 
stupnjem nagiba itd.), odnosno, precjenjuju se vozaËke 

Policijska uprava krapinsko-zagorska

Savjeti i upozorenja vozaËima traktora

Pao pod kotaË traktora

27. srpanj 2009 -   

U petak, 24. srpnja oko 17 sati, u Zelengaju kod Krapinskih 
Toplica 53-godiπnji hrvatski dræavljanin je na nizbrdici po 
dvoriπtu upravljao neregistriranim traktorom. U jednom trenutku 
ruËica mjenjaËa brzine iskoËila je u neutralni poloæaj te je doπlo 
do nekontroliranog ubrzanja traktora i pridodane prikolice.  
Tom prilikom je pri naglom skretanju vozaË pao pod straænji 
desni kotaË. U nesreÊi je 53-godiπnjak zadobio teπke tjelesne 
ozljede od kojih je 25. srpnja preminuo u zaboËkoj OpÊoj 
bolnici.

Traktor prignjeËio vozaËa i putnika

22. srpanj 2009 -   

JuËer, 21. srpnja oko 10 sati u OËuri kod Novog 
Golubovca u πumi je nesretnim sluËajem neregistrirani 
traktor prignjeËio 77-godiπnjeg vozaËa i njegovog 52-
godiπnjeg sina koji se prevozio na hidraulici traktora. 
NesreÊa se dogodila kad je stariji muπkarac, upravljajuÊi 
traktorom po zemljanom putu, pokuπavao na uzbrdici doÊi 
u πumu, no traktor se prevrnuo unazad i prignjeËio obojicu 
muπkaraca. Stariji muπkarac je od zadobivenih ozljeda na 
mjestu preminuo, dok je mlai lakπe ozlijeen.
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sposobnosti i poveÊava se  moguÊnost nastanka ne-
sreÊe;

- vode raËuna o atmosferskim prilikama (vruÊina, sparina, 
kiπa) i utjecaju istih, a naroËito stariji vozaËi i vozaËi sa 
zdravstvenim tegobama; 

- ne zapoËinju voænju kada se loπe osjeÊaju ili kada su umorni.

PodsjeÊamo i na zakonske odredbe

Registracija: 

“NovËanom kaznom u iznosu od 700,00 kuna kaznit Êe 
se za prekrπaj vozaË koji upravlja traktorom i radnim strojem 
koji nije registriran ili mu je isteklo vaæenje prometne dozvole, 
vozaËi drugih motornih ili prikljuËnih vozila kojima je isteklo 
vaæenje prometne dozvole do 15 dana”.

 Alkohol: 

“VozaË vozila kategorije A1, A2, A, B, B+E, F, G i M ne smije 
upravljati vozilom na cesti niti poËeti upravljati vozilom ako 
u organizmu ima opojnih droga ili alkohola iznad 0,50 g/kg, 
odnosno odgovarajuÊi iznos miligrama u litri izdahnutog zraka. 
Iznimno, vozaË iz Ëlanka 199. st.2., koji u organizmu ima 
alkohola do 0,50 g/kg, odnosno odgovarajuÊi iznos miligrama 

u litri izdahnutog zraka, kaznit Êe se u stjecaju za svaki 
prekrπaj utvren ovim Zakonom, s time da Êe se 
upravljanje vozilom s koliËinom alkohola u organizmu 

do 0,50 g/kg, odnosno odgovarajuÊim iznosom 
miligrama u litri izdahnutog zraka smatrati 
zasebnim prekrπajnim djelom”.

Iznos novËane kazne za voænju s nedo-
puπtenom koncentracijom alkohola poveÊava 

se s poveÊanjem koncentracije alkohola i kreÊe se 
od 700 kuna za koncentracije do 0,5 promila pa sve 

do 15.000 kuna za koncentracije veÊe od 1,5 promila. 
VozaË s nedopuπtenom koncentracijom alkohola se 

iskljuËuje iz prometa te mu se kao mjera opreza oduzima 
vozaËka dozvola na najviπe osam dana. VozaËu se ovisno o 
visini utvrene koncentracije alkohola odreuju od jednog do 
tri negativna prekrπajna boda. 

TehniËka ispravnost: 

“NovËanom kaznom u iznosu od 1.000 kuna kaznit Êe se 
za prekrπaj vozaË koji u prometu na cesti upravlja vozilom koje 
ne ispunjava propisane uvjete glede dimenzija, ukupne mase 
ili osovinskog optereÊenja, ili nema ispravne propisane ureaje 
za upravljanje, ureaje za zaustavljanje, ureaje za spajanje 
vuËnog i prikljuËnog vozila, tahografa ili nadzornog ureaja i 
gume. NovËanom kaznom u iznosu od 700 kuna kaznit Êe se 
za prekrπaj vozaË koji ju prometu na cesti upravlja vozilom koje 
nema ispravne propisane ureaje, osim ureaja navedenih u 
prethodnom stavku”.

Prijevoz osoba: 

“Za vrijeme  kretanja u vozilo se ne smije uskakati, iskakati, 
otvarati vrata, naginjati se izvan vozila i voziti se na vanjskim 
dijelovima vozila ili na traktorskim prikljuËcima. Osobe koje se 
prevoze teretnim automobilom u prostoru za smjeπtaj tereta i 
prikljuËnim vozilom koje vuËe traktor ili radnom stroju ne smiju 
stajati u vozilu, sjediti na stranicama, na nestabilnom teretu ili 
na teretu koji prelazi visinu stranica vozila” (novËana kazna u 
iznosu od 300  kuna).m

Mario DUKTAJ, 
Robert PAVI∆

Traktor prignjeËio vozaËa

16. srpanj 2009 -   

JuËer, 15. srpnja oko 19 sati u mjestu Veliki Bukovec kod 
MaËa u πumi je nesretnim sluËajem neregistrirani traktor 
prignjeËio 50-godiπnjeg vozaËa. Naime, on je izvlaËio drveni 
trupac iz πume te se traktor iznenada prevrnuo i prignjeËio 
ga. Od zadobivenih ozljeda je na mjestu preminuo.

Poginuo traktorist

14. srpanj 2009 

U mjestu Klupci kod Krapinskih Toplica, juËer je oko 
14 sati na nizbrdici livade puËkog naziva “JarËec” smrtno 
stradao 77-godiπnji vozaË poljoprivrednog traktora. NesreÊa 
se dogodila kad je nesretni traktorist na nizbrdici zaustavio 
neregistrirani traktor i spustio na tlo prikopËanu metalna 
korpa ispunjenu drvima, te je u ËuËeÊem poloæaju poËeo 
razvezati æice. U tom trenutku traktor je krenuo prema 
naprijed i pregazio vozaËa. VozaË je od zadobivenih ozljeda 
na mjestu preminuo.

Smrtno stradao vozaË traktora

8. srpanj 2009 - 

U DubrovËanu kod Velikog TrgoviπÊa juËer je oko 16.45 
sati na kolniku nerazvrstane ceste pri prevrtanju traktora 
smrtno stradao 63-godiπnji vozaË. NesreÊa se dogodila kad 
je nesretni traktorist na nizbrdici u zavoju izgubio nadzor nad 
vozilom i sletio s kolnika. Traktor je potom udario u zemljanu 
uzvisinu i prevrnuo se na bok, a vozaË je od dobivenih 
ozljeda na mjestu preminuo.
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Policijski sluæbenici PGP Varaædin prikupili 
novËanu pomoÊ za osmogodiπnju djevojËicu 
Tamaru Petak

Humanitarna akcija „PomoÊ djeci“

Varaædinski policajci pomogli bolesnoj djevojËici

Policijski sluæbenici Postaje graniËne policije Varaædin ne 
samo πto  savjesno obavljaju svoje duænosti na zaπtiti i kontroli 
dræavne granice, veÊ su i poznati po svojim velikim srcima i 
otvorenosti za sudjelovanje u humanitarnim akcijama za one 
kojima je potrebna pomoÊ. 

Tako su na radnim sastancima odræanim tijekom mjeseca 
kolovoza donijeli zakljuËak o nastavku provoenja humanitarne 
akcije „PomoÊ djeci“ zapoËete proπle godine kada je povodom 
blagdana Svetog Nikole prikupljena novËana pomoÊ za djeËaka 
Nikolu GeËeka.

Ovog je puta odluËeno da se prikupi pomoÊ za osmogodiπnju 
djevojËicu Tamaru Petak iz Bedenca. 

Naime, Tamara je roena s deformitetom lijevog palca na 
stopalu, zbog Ëega je u studenom 2002. godine prvi puta 

operirana. ©est mjeseci nakon prve operacije dolazi do rasta 
tumorske tvorbe, te je 2003. ponovno operirana. Kako se ni 
tada nije zaustavilo πirenje tumora, djevojËica je upuÊena u 
KBC Zagreb, Kliniku za ortopediju na ©alati gdje je po treÊi 
puta operirana i gdje je konaËno postavljena dijagnoza i to 
plantarni tip fibromatoze. BuduÊi da se radi o agresivnoj vrsti 
tumora, Tamara je od tada operirana svake godine (zadnji puta 
u prosincu 2008. godine).

S obzirom na troπkove daljnjeg lijeËenja, kao i na poËetak 
πkolske godine kada Êe Tamara krenuti u drugi razred, djelatnici 
Postaje graniËne policije Varaædin prikupili su novËani iznos od 1 
000 kuna, kako bi njenim roditeljima bar malo olakπali pokrivanje 
svih tih troπkova.

Dana 3. rujna 2009. godine u 8.30 sati u prostorijama Postaje 
graniËne policije u Ivancu naËelnik Postaje Vladimir FriπËiÊ, sa 
svojim suradnicima, malenoj  Tamari u pratnji roditelja, predao 
je navedeni novËani iznos zajedno sa zaπtitnom kacigom za 
bicikl, reflektirajuÊim prslukom, kapom i drugim promidæbenim 
materijalom iz Nacionalnog programa sigurnosti cestovnog 
prometa. Tom su prilikom, uz prigodni domjenak, policijski 
sluæbenici upoznali Tamaru s naËinom rada graniËne policije 
te je Ëak u jednom trenutku djevojËica „zamijenila“ naËelnika u 
njegovoj fotelji i strogo „postrojila“ svoje domaÊine koji su i ovog 
puta dokazali kako ni usprkos teπkom i odgovornom poslu nisu 
ostali „slijepi“ na potrebe drugih, a koliko ih je dirnuo susret s 
Tamarom, govori i Ëinjenica da je veÊ odluËeno kako Êe i nadalje 
ustrajati u humanitarnom radu i provoenju ove akcije.m

Marina KOLARI∆

Zbog posebnog doprinosa na podruËju 
sigurnosti Gradsko vijeÊe grada Slunja 
dodijelilo je zahvalnicu slunjskim policajcima, 
Ëime je potvrena kvaliteta partnerskog 
odnosa izmeu policije i lokalne zajednice

U povodu proslave Dana 
grada Slunja, Gradsko vije-
Êe donijelo je odluku o do-
djeli priznanja i zahvalnica 
pojedincima, skupinama, 
udrugama ili tijelima koji 
su dali poseban doprinos i 
osobni angaæman koji nadi-
lazi uobiËajene okvire te 
je jedna od zahvalnica, 6. 
kolovoza 2009. godine na 
sveËanoj sjednici dodijeljena 
PP Slunj. Meu nagraenima 
su joπ i Ministarstvo obrane 
RH Ëije priznanje je primio 
ministar VukeliÊ, graevinski 
obrtnik g. Nikola ©peliÊ, g. 
Anka Petek - za humanitarni 
rad s umirovljenicima, talen-

tirani uËenik Mario Obrovac, ZaviËajno druπtvo Korana, TuristiËki 
centar Mirjana Rastoke te Moto klub Poskok.

Osobito je zadovoljstvo i Ëast kad lokalna zajednica prepozna 
rad i angaæman policije i za taj doprinos vas javno nagradi, 
Ëime potvruje da idemo u dobrom smjeru, da provodimo i 
unaprjeujemo kvalitetu odnosa izmeu policije i zajednice, 

poveÊavamo osjeÊaj si-
gurnosti te izgraujemo 
partnerski odnos koji jamËi 
podizanje povjerenja u poli-
ciju i proaktivan rad na svim 
razinama.

Nagrada znaËi ukazano 
povjerenje ali i daljnju oba-
vezu i odgovornost u pro-
vedbi svih zacrtanih planova, 
a jedan od najznaËajnijih je 
svakako projekt Policija u 
zajednici te rad VijeÊa za 
prevenciju grada Slunja.m

Draæen ÆIV»I∆ - naËelnik 
PP Slunj 

Snimio Nikola ©AJFAR - krim. 
tehniËar PP Slunj 

Zahvalnica PP Slunj 
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Realizirani su i inicirani 
brojni projekti u suradnji 
s opÊinskom vlaπÊu u 
Krapinskim Toplicama

Robert je ostvario je izvanrednu 
suradnju s predstavnicima opÊinske vlasti 
u Krapinskim Toplicama te prvi dobiva 
mobilni ureaj i prostoriju na koriπtenje. 
Istodobno ostvaruje i vrlo dobru suradnju 
s predstavnicima odgojno-obrazovnih 
ustanova: Osnovnom πkolom K. Toplice, 
Specijalnom πkolom pri bolnici i DjeËjim 
vrtiÊem “MaslaËak”. U tim ustanovama 
provodi razna edukativna predavanja, 
koja su popratili i novinari VeËernjeg 
lista, Zagorskog lista i HRT-a. Surauje 
sa svim institucijama na kontaktnom 
podruËju te im pruæa pomoÊ u radu 
πto se tiËe samozaπtitnog ponaπanja, 
preveniranja i smanjenja KD-a, prekrπaja 
i sliËno.

Realizirani projekti

Odmah po preuzimanju duænosti 
kontakt-policajca, prvi pokreÊe projekt 
ureenje ulice LJ. Gaja u K. Toplicama, 
gdje je veÊ niz godina goruÊi problem 
parkiranje. Za navedeni projekt, koji je 
odraen u suradnji s predstavnicima 
opÊine K. Toplice, dodijeljeno je priznanje 
“Zeleni cvijet sa zlatnim znakom” od 
strane TuristiËke zajednice Krapinsko 
zagorske æupanije. Ostvaren je i projekt 
ureenja parkiraliπnog prostora za 
dostavna vozila i kupce ispred te iza 
Konzumove prodavaonice u ZagrebaËkoj 
ulici u K. Toplicama. Napominjem kako su 
dostavna vozila dotad bila su parkirana na 
kolniku, a parkiraliπni prostor za kupce bio 
je smanjen i neupotrebljavan u potpunosti. 
Takoer je ostvaren i projekt ureenja 
parkiraliπnog prostora ispred “Trgocentra” 
u ZagrebaËkoj ulici, gdje su iscrtana 
mjesta za parkiranje i postavljen prometni 
znak: dotad su vozila bila parkirana tako 
da su zauzimala Ëitav nogostup.

Izraena su i upozorenja za vozaËe 
koji su nepropisno parkirali vozila te 
upozorenja: “Stop provalama u auto-
mobile”. 

ZahvaljujuÊi naπem Robertu ostvaren 
je projekt poveÊanja sigurnosti sudionika 
u prometu: na prilaznim pravcima u 

K. Toplice postavljene su kontrastne 
ploËe sa znakovima „djeca na cesti“ 
i  s ograniËenjem brzine 40 km, πto je 
financirano od strane privatnog podu-
zetnika. 

PostupajuÊi po prituæbama i pri-
govorima graana, a u suradnji s 
predstavnicima opÊine, saniran je ulaz 
ispred Doma kulture u K. Toplicama koji 
djeca koriste za igru buduÊi da je  iznad 

odvodne cijevi nastao opasan otvor gdje 
bi se djeca mogla ozlijediti. RadeÊi na 
terenu utvrdio je kako osobe koje dolaze 
u K. Toplice ne mogu pronaÊi parkiraliπni 
prostor te je u suradnji s opÊinom izvrπen 
obilazak Ëitavog mjesta nakon Ëega su 
postavljeni dodatni prometni znaci koji 
vozaËe usmjeravaju prema slobodnim 
parkiraliπnim prostorima. 

Inicirani projekti

ZahvaljujuÊi predanom radu naπeg 
kontakt-policajca, u suradnji s UNDP-
om iniciran je program ureenja svih 
nogostupa i drugih pristupnih mjesta 
osobama s invaliditetom, majkama 
s kol icima i nemoÊnim osobama. 
Potaknuo je i ureenje jednog od 
najfrekventnijih pjeπaËkih raskriæja u 
mjestu Klokovec, koje nije obiljeæeno 
pjeπaËkim prijelazom, znakom niti je 
izgraen prilaz za pjeπake, bicikliste ni 
osobe s invaliditetom. Za sve navedeno 
opÊina K. Toplice izradila je idejni projekt 
koji je poslan na daljnje razmatranje te 
se oËekuje odgovor UNDP-a.

Iniciran je i projekt ureenja Ulice Lj. 
Gaja od parkiraliπta Specijalne bolnice 
za med. rehabilitaciju K. Toplice prema 
Hrπak bregu. U tijeku je rjeπavanje 
imovinsko pravnih odnosa izmeu 
Bolnice i OpÊine K. Toplice, nakon Ëega 
bi se krenulo s realizacijom projekta, 
odnosno, postavljanja rampe na ulazu u 
parkiraliπni prostor te postavljanje stupiÊa 
po srediπnjoj liniji kolnika (“klipsera” ili sl.) 
te postavljanje zapreka ispred ulaza u 
garaæni prostor DVD-a K. Toplice. 

Robert je pokrenuo i projekt po-
stavljanja video-nadzora u prostoru 
Osnovne πkole K. Toplice i u dvoriπtu 
πkole jer je primijeÊen vandalizma, a 
vrπene su i druge kaænjive radnje, odno-
sno, kaznena djela. U svezi toga poslan je 
dopis namjere s obrazloæenjem ravnatelju 
Osnovne πkole i πkolskom odboru, 
a obavljen je i razgovor s opÊinskim 
naËelnikom Vladimirom Huzakom, koji 
podræava provoenje projekta. 

Dobivena priznanja potvruju do-
sadaπnji rad i zalaganje kontakt-poli-
cajca na kontaktnom rajonu i nadasve 
kvalitetnu suradnju izmeu predstavnika 
opÊine, πkola, vrtiÊa, turistiËke zajednice, 

Dobri duh Krapinskih Toplica:
kontakt-policajac Robert Hrπak
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Robert je roen 11. 5. 1975. 
godine u Zaboku, a æivi u Velikom 
TrgoviπÊu. Oæenjen je i otac dvoje 
djece. Osnovnu πkolu zavrπio je 
u Krapinskim Toplicama, gdje je 
æivio do 2003. godine. Zavrπio je 

Ëetverogodiπnju Srednju policijsku 
πkolu na Policijskoj akademiji u 

Zagrebu (od 1989-1993.). Tri godine 
sudjelovao je u Domovinskom ratu. 
Sudionik je akcija „Bljesak“ i „Oluja“, 
za πto ga je predsjednika dr. Franjo 
Tuman i odlikovao. U Ministarstvu 
unutarnjih poslova zaposlen je od 

lipnja 1993. godine. Tijekom rada u 
MUP-a obavljao je razliËite poslove 

i obavljao razne duænosti (krim. 
policije, πefa smjene i dr.). Od travnja 

2006. godine je kontakt-policajac 
zaduæen za Krapinske Toplice.
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specijalne bolnice za medicinsku 
rehabilitaciju K. Toplice, graana te 
drugih institucija bez koje nije moguÊe 
realizirati ni najmanji projekt.

U znak zahvalnosti za predani rad na 
dobrobiti mjeπtana Krapinskih Toplica, 
opÊinski naËelnik obeÊao je nabaviti 
jedno prijenosno raËunalo za potrebe 

rada kontakt-policajca, kako bi Bobi 
Robi (zvan od milja) bio joπ dostupniji, 
ali i kako bi mu olakπali izvrπavanje 
svakodnevnih teπkih zadaÊa. m

Stjepan ©ALAMON

Od 21. do 25. srpnja na etapi Kulen 
Vakuf - BihaÊ - Bosanska Krupa - Bo-
sanski Novi, Dvor - Hrvatska Kostajnica 
odræana je 37. meunarodna unska regata 
na kojoj je sudjelovao veliki broj Ëamaca 
s posadama (rafterima) iz Hrvatske, 
susjedne Bosne i Hercegovine, Belgije 
Nizozemske i Srbije.

Na zavrπni dan regate, 25. srpnja, 
u poslijepodnevnim je satima na cilj u 
Hrvatskoj Kostajnici pristiglo 12 Ëamaca, 
dok ih je na startu u Kulen Vakufu krenulo 
30, sa po osam Ëlanova posade u svakom 
Ëamcu. Od zanimljivosti svakako je bitno 
spomenuti kako je najmlaem sudioniku 
regate bilo tek devet godina, a najstarijem 
60.          

S ciljem u Hrvatskoj Kostajnici zavrπena Unska regata

Iskoristivπi ovu prigodu, kada se na 
obali rijeke Une okupio veliki broj graana iz 
Hrvatske Kostajnice i okolice, u organizaciji 
VijeÊa za komunalnu prevenciju Hrvatske 
Kostajnice u prostoru unutraπnjosti Starog 
Grad Zrinskog odræana je prezentacija 
starih obrta i zanata te izrada suvenira 
karakteristiËnih za grad Hrvatsku Ko-
stajnicu i regiju Pounje. Na prezentaciji je 
i Policijska postaja Hrvatska Kostajnica 
imala postavljen svoj πtand na kojemu su 
bili izloæeni brojni policijski letci i plakati te 
oprema i tehnika koju policija svakodnevno 
koristi u svom radu. Upravo je taj policijski 
πtand bio jedan od najposjeÊenijih gdje su 
policijski sluæbenici neformalno i u ugodnoj 
atmosferi graanima ponajprije mogli 
pribliæiti svoj rad kroz projekt „Policija u 
zajednici“, ali i odgovarati na brojna pitanja 
posjetitelja ovog πtanda. 

Nakon sluæbenog zatvaranja 37. 
meunarodne unske regate, na kojem 
su dodijeljena mnogobrojna priznanja 
i izraæene Ëestitke sudionicima i orga-
nizatorima, odræan je veliËanstveni 
vatromet sa zidina Starog Grada.m 

Iva HRANITELJ
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TURISTI»KA ZAJEDNICA GRADA HRVATSKA KOSTAJNICA

V.Nazora 17

44430 Hrvatska Kostajnica

MB 1356704

Tel/fax: 044 851800

Mob: 099 3145230

mail: tzg-hrvatska-kostajnica@sk.t-com.hr

Ur.broj:259/09

U Hrvatskoj Kostajnici,

   Ministarstvo unutarnjih poslova

   Ulica grada Vukovara 33

   10 000 Zagreb

Zahvala za odliËnu suradnju tijekom odræavanja 37.Una regate

Poπtovani,

Najljepπe Vam se zahvaljujemo na besprijekorno odraenom poslu tijekom 
odræavanja sveËane zavrπnice 37.meunarodne Una regate, manifestacije koja se 
po prvi puta odræavala na teritoriju RH, u Hrvatskoj Kostajnici.

Neposredna blizina granice uz centralno mjesto zbivanja, te meunarodni karakter 
same regate, zahtijevali su vrhunske pripreme, dogovore i razmjene miπljenja, kojima 
ste pokazali profesionalnost, uËinkovitost, ali i maksimalno razumijevanje za probleme 
malih, obiËnih ljudi, koji od svoje policije to traæe i oËekuju. 

Svi Vaπi djelatnici na terenu, toga dana u Hrvatskoj Kostajnici, predstavili su policiju 
u najboljem svjetlu, bili su pravi profesionalci, Ëuvari reda i zakona, ali i na usluzi svima 
koji su im se obratili. 

Joπ jednom Vam hvala πto ste nam pomogli da ovaj znaËajni meunarodni turistiËki 
projekt dobro odradimo, na zadovoljstvo i organizatora i brojnih posjetitelja.

S poπtovanjem,

    Direktor TuristiËkog ureda:

    Mirjana Lahovsky-ÆliËariÊ
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Preventivno-edukativna 
akcija PPP Karlovac

U subotu, 22. kolovoza, u Karlovcu u 
RadiÊevoj ulici Postaja prometne policije 
Karlovac odræala je preventivnu akciju pod 
nazivom Policija i graani voze zajedno. 
Ona je provedena s ciljem preventivnog 
djelovanja i edukacije, kako bi se postigao 
veÊi stupanj zaπtite i sigurnosti vozaËa 
mopeda i motocikala u prometu. U akciji 
su sudjelovali i predstavnici osiguravajuÊih 
druπtava Croatia 
osiguranje, Allianz, 
Euroherc i Jadransko 
osiguranje, s ciljem 
poticanja svijesti 
graana o potrebi 
sklapanja pol ica 
osiguranja vozila.

Tijekom provo-
enja akcije Postaja 
prometne policije Karlovac izloæila je 
operativnu tehniku, odnosno sluæbene 
policijske motocikle, ureaje za nadzor 
brzine kretanja vozila (Multanova, 
Famashot, Laser i preventivni radar 
Multanova), ureaje za utvrivanje alko-
holiziranosti sudionika u prometu te ureaj 
za utvrivanje prisutnosti opojnih droga ili 
lijekova u organizmu (Cozart Rapiscan). 
Takoer su postavljeni prigodni panoi s 
foto prikazom stradavanja motociklista 
u prometu, a u suradnji s Mobilnom jedi-
nicom prometne policije Ravnateljstva 
policije, postavljen je simulator voænje 
motocikla, koji je pobudio izniman interes 
posjetitelja akcije.

U akciji su sudjelovali i Ëlanovi Oldtimer 
kluba Karlovac, Sportskog moto kluba 
Karlovac, Udruge branitelja motociklista 
Croatia iz Karlovca, Moto klub specijalne 
policije iz Domovinskog rata te Moto 
klub Colapis Riders iz Ozlja, koji su izloæili 
ukupno 52 motocikla i mopeda, a ujedno 

zajedniËkim druæenjem 
razmjenjivali su dosadaπ-
nja steËena iskustva. Na 

prostoru odr-
æavanja ak-
cije, zaπtitnu 
moto opremu 
(kacige, moto 
odijela, Ëizme, 
rukavice, πtit-
nike i dr.) izloæili su trgovaËki objekti AMI 
Trade iz Karlovca i Novema Nova iz 
DraganiÊa.

Poseban doprinos provoenju akcije 
dali su djelatnici Hitne medicinske pomoÊi 
iz Karlovca, koji su napravili prezentaciju 
pruæanja pomoÊi ozlijeenom motociklistu 
u prometu, s posebnim osvrtom na naËin 
skidanja zaπtitne kacige s glave ozlijeenog 
motociklista. Hrvatske autoceste izloæile 
su motocikl namijenjen za gaπenje poæara 
i pruæanje pomoÊi na autocestama, a 
Autoklub Karlovac motocikl za otklanjanje 
kvarova vozila na cestama. Svi sudionici 
akcije posjetiteljima su dijelili i prigodan 
promidæbeni materijal.

U zavrπnom dijelu programa odræana 
je promotivna voænja ulicama grada 
Karlovca, u kojoj su sudjelovali policijski 

sluæbenici s policijskim moto-
ciklima te ukupno 36 motoci-
klista i mopedista iz navedenih 
klubova i udruga, koji su se 
provezli tzv. Trasom nastradalih 
motorista u prometu, odnosno 
dijelom prometnica na kojima 
je u gradu Karlovcu, prema 
statistiËkim pokazateljima, zabi-
ljeæen najveÊi broj nastradalih 

vozaËa mopeda i motocikala u prometu.

Na samom zavrπetku programa podi-
jeljene su i prigodne nagrade od strane 
Postaje prometne policije Karlovac 
(promidæbeni materijal Nacionalnog 
programa sigurnosti cestovnog prometa), 
gdje je svakom klubu ili udruzi dodijeljena 
nagrada za najreprezentativniji izloæeni 
primjerak motocikla ili mopeda te nagrada 
najmlaem i najstarijem vozaËu, sudioniku 
promotivne voænje gradskim ulicama, koji 
ima najmanji broj evidentiranih mjera u 
evidencijama MUP-a RH.m

Tekst i slike pripremio:
Dalibor GOJAK, pomoÊnik naËelnika za sigurnost 

i preventivu cestovnog prometa

Karlovac: Policija i graani voze zajedno
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Noπeni domoljubljem, hrabroπÊu i 
poærtvovnoπÊu, æivote na oltar domovine 
poloæila su 14-ica  pripadnika ATJ LuËko, dok 
su 52 teπko ranjena. Pripadnici ATJ LuËko 
s punim pravom istinski su hrvatski heroji, 
junaci, nositelji najviπih dræavnih odliËja i 
spomenica -  izjavio je ministar Karamarko 

- I ako je netko ispisao svojom hrabroπÊu, borbenom 
gotovoπÊu, visokom psihofiziËkom spremnoπÊu, neizmjernim  
i zanosnim domoljubljem bremenitu i slavnu tisuÊljetnu 
povjesnicu hrvatskih elitnih postrojbi i ratovanja, onda su to 
zasigurno ponajbolji hrvatski sinovi, „jake snage MUP-a“,  
pripadnici ATJ LuËko. Stoga i jesu od svoga osnutka najelitnija 
hrvatska postrojba Ëiji su pripadnici sudjelovali u svim akcijama, 
operacijama na svim bojiπtima tijekom Domovinskoga rata. 
Otjelovivπi u sebi, gdje god su djelovali, od za nas Hrvate 
mitskoga Velebita do VRO operacija Bljeska i Oluje svu 
muæevnu snagu, Ëast i ponos brojnih hrvatskih vitezova i 
velikana omoguÊili su ostvarivanje stoljetnog sna naraπtaja 
hrvatskoga naroda o stvaranju slobodne i neovisne hrvatske 
dræave. SjeÊajuÊi se tih dana „ponosa i slave“ valja naglasiti da je 
AntiteroristiËka jedinica LuËko tada imala, iznjedrila i osposobila 
ponajboljih 350 pripadnika iz Ëijih redova je stasalo 7 generala 
hrvatske vojske i brojni visoki Ëasnici. Noπeni domoljubljem, 
hrabroπÊu i poærtvovnoπÊu æivote na oltar domovine poloæila 
su 14-ica  pripadnika ATJ LuËko, dok su 52 teπko ranjena. 
Pripadnici ATJ LuËko s punim pravom istinski su hrvatski 
heroji, junaci, nositelji najviπih dræavnih odliËja i spomenica -   
izrekao je u svome govoru ministar unutarnjih poslova Tomislav 
Karamarko obraÊajuÊi se okupljenim brojnim bivπim i sadaπnjim 
pripadnicima ATJ LuËko, Ëlanovima obitelji poginulih djelatnika 
ATJ LuËko, uzvanicima na obiljeæavanju 19. obljetnice ATJ 
LuËko upriliËenoj 7. rujna u sjediπtu ATJ LuËko u LuËkom. 

SveËanosti su nazoËili i ratni ministar MUP-a RH, pot-
predsjednik Hrvatskoga sabora Ivan Jarnjak, glavni ravnatelj 
policije Oliver GrbiÊ, njegovi zamjenici Draæen Vitez i Milijan 
BrkiÊ, zapovjednik Zapovjedniπtva SJP Zdravko JaniÊ, 
zapovjednik Zapovjedniπtva interventne policije Josip Turkalj, 
dræavni tajnici MUP-a Vladimir Faber i Miljenko RadniÊ te brojni 
naËelnici PU-a i djelatnici MUP-a. 

GovoreÊi o danaπnjem radu i djelovanju ATJ LuËko, znaËaju 
jedinice za MUP ministar Karamarko je rekao: - Ime, znak ATJ 
LuËko je otkrivalo i otkriva, podrazumijeva i danas jednu od 
ponajboljih borbenih policijskih sustava u Europi. Pripadnici 
ATJ LuËko naπi su prototipovi suvremenog profesionalnog 
ratnika, borca protiv terorizma koji ujedinjava sve ono najbolje 
iz vojniËkih i posebnih policijskih vjeπtina. „Najoπtrije su i 
najtvre sjeËivo“ koje su Hrvati ikada imali. ATJ LuËko i danas je 
najelitnija, moderna postrojba, ustrojena i osposobljena prema 
svjetskim standardima, spremna na rjeπavanje sloæenih i kriznih 
situacija visokoga rizika. Svojim djelovanjem, stalnim struËnim 
usavrπavanjem svojih pripadnika, dobrom opremljenoπÊu ATJ 
LuËko jest jamstvo MUP-u, hrvatskoj dræavi i svim njenim 
graanima da se mogu djelotvorno nositi sa svim negativnim 
pojavama. Zbog svega spomenutog, pripadnici ATJ LuËko 
su bili i jesu najbolji meu najboljima, „policajci sa zadaÊom 
viπe“.

Ivan Jarnjak prenio je i pozdrave s 19. obljetnice generalu 
Mladenu MarkaËu, izraæavajuÊi uvjerenje u njegovu nevinost i 
oslobaajuÊu presudu na haaπkom sudu. U emotivnom tonu 
o ATJ LuËko pak je dodao: - Onaj tko je jednom bio pripadnik 
ATJ LuËko, za navijek Êe to i ostati. Ima razlika u tome jedino, 
ogromna razlika, oni koji su se borili u ratu i stvarali hrvatsku 
dræavu i vi danas koji ste naslijedili tu slavnu postrojbu. Trebate 
se na jednak naËin boriti za javni red i mir i boriti se protiv 
moguÊeg terorizma. U tih 19 godina puno puta sam stajao 
pred vama u razliËitim funkcijama, ali s jednakim ponosom 

Obiljeæena 19. godiπnjica ATJ LuËko

Ponajbolji hrvatski sinovi
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i s jednakim osjeÊajem ljubavi prema svima vama. Odavde 
je krenula prva borbena postrojba sposobna za prihvatiti 
borbu protiv tadaπnjeg neprijatelja. Iz LuËkog je krenuo taj 
organizirani otpor mlade hrvatske dræave. LuËko mora ostati 
centar gdje Êete se svake godine okupljati i obiljeæavati svoje 
obljetnice.  

Mladen GrgiÊ, predsjednik Udruge  veterana ATJ LuËko 
1990. podsjetio je kako je jedinica ustrojena na danaπnji dan 
pred 19 godina s ciljem obrane domovine te nastavio: - Od 
samoga poËetka pokazali smo neprijatelju bilo, srce i hrabrost 
hrvatskoga naroda, a tako je bilo i tijekom cijeloga rata. Od 
svih ærtava najveÊa je ona æivot svoj poloæiti za prijatelje ili svoje 
ideale. Zato se danas s najdubljim pijetetom prisjeÊamo naπih 
dragih suboraca. Njihova ærtva utkana je u naπ mir i buduÊnost 
naπe djece. Kao πto smo nekada najodluËnije pod oruæjem stali 
u obranu domovine tako smo danas spremni raditi i djelovati 
na svakom podruËju na kojem moæemo pomoÊi u ovom 
mirnodopskom razdoblju. 

PozdravljajuÊi okupljene u ime svih djelatnika i Ravnateljstva 
policije Oliver GrbiÊ, glavni ravnatelj policije je meu inim kazao: 
- U najpresudnijim trenucima poËetka Domovinskog rata kada 
se nije znala sudbina Lijepe naπe, unatoË svijesti da se bori 
protiv tehniËki i brojËano jaËeg neprijatelja ova jedinica nikad 
se nije vratila, a da zadaÊa koja je pred nju postavljena nije 
bila izvrπena. I danas kada su ratna vremena iza nas vaænost 
ATJ LuËko nemjerljiva je u ustroju hrvatske policije, zauzima 
posebno mjesto u sustavu sigurnosti naπe zemlje. 

Ispred Spomen obiljeæja poginulima polaganjem vijenaca 
i paljenjem svijeÊa izaslanstva MUP-a, ATJ LuËko, Grada 
Zagreba, obitelji poginulih odala su poËast poginulim 
pripadnicima ATJ LuËko u Domovinskome ratu. U ime MUP-a 
izaslanstvo je predvodio ministar Tomislav Karamarko. 

Nakon izvoenja hrvatske himne, pred sveËanim postrojem 
ATJ LuËko pozdravnim rijeËima svima se obratio danaπnji 

zapovjednik ATJ LuËko Alen Klabot kazavπi da je ATJ LuËko 
bila prva borbena postrojba novoustrojene hrvatske vlasti 1990. 
te kako ne smijemo nikada zaboraviti ærtve koje je dala jedinica 
i svi ostali tijekom Domovinskog rata.- Jedinica je tijekom tih 
godina postala simbol, elita i ona ima svoju povijest, sadaπnjost 
i buduÊnost. Ono πto su dali poginuli, ranjeni i invalidi vrijednosti 
su koje ne smijemo zaboraviti - upozorio je Klabot. 

O svom sudjelovanju i pripadnosti ATJ LuËko na proslavi 19. 
obljetnice ATJ LuËko rekli su nam i njezini bivπi zapovjednici: 
Josip »eliÊ, danas naËelnik PU karlovaËke: - Prije svega 
osjeÊam jedan veliki ponos kad vidim sve njezine pripadnike 
koji su proπli najteæe u Domovinskom ratu i koji su tada obavljali 
najsloæenije policijske poslove. Izuzetno sam zadovoljan πto i 
njih sve danas vidim ovdje. Daleko je bilo teæe u ratu, jer bile 
su puno odgovornije zadaÊe, bili su u pitanju ljudski æivoti, 
izloæeni svakodnevno ratnim djelovanjima. Naravno da je i 
danas teπko, svako vrijeme nosi svoje, no uvjeren sam  da i 
policijski sluæbenici, a posebno djelatnici specijalne policije su 
obuËeni i spremni za obavljanje najsloæenijih i najteæih policijskih 
zadaÊa.

Jakov BukviÊ, takoer jedan od zapovjednika ATJ LuËko: 
- Malo sam iznenaen i zateËen, jer je danas takvo vrijeme da 
je potisnulo u pozadinu sve ono πto se dogaalo za naπega 
osnutka. Drugi su zahtjevi, drugaËije su okolnosti, zemlja 
se pokuπava izvuÊi iz gospodarskih problema. Pa moæda i 
razmiπljanjima kako se izvuÊi iz krize  malo se i zaboravlja na 
ona vremena iz Domovinskoga rata i stvaranja hrvatske dræave. 
Nama svima koji smo bili u to vrijeme u jedinici, kad se naemo 
zajedno vrlo brzo se vratimo u te dane i Ëini nam se da se sve to 
nije dogaalo pred 19 godina, tako davno, Ëini nam se da je to 
sve bilo joπ juËer. SjeÊanja su joπ uvijek svjeæa. Danas su pred 
ovom jedinicom  sasvim druge zadaÊe nego πto su bile tada. I 
ja se danas ovdje osjeÊam i zadovoljnim i ponosnim.m

 Biserka LUKAN
Snimio Ivica LAJTNER
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U obrani PP Dalj 1. kolovoza 1991. æivote je 
tragiËno izgubilo 20 policijskih sluæbenika, 
15 pripadnika Zbora narodne garde i 4 
pripadnika Civilne zaπtite

Stradanje i æivot kao trajni zalog poloæen na oltar Domovine 
redarstvenika, pripadnika Zbora narodne garde i Civilne zaπtite 
u Dalju, doprinijeli su ostvarenju stoljetnog sna hrvatskoga 
naroda za vlastitom dræavom. PrisjeÊanje na te teπke dane i 
njihovu neupitnu poærtvovnost te beskompromisno odupiranje 
nadmoÊnom neprijatelju, posebno nama, djelatnicima 
Ministarstva unutarnjih poslova daje pravo uvijek i ponovo 
naglasiti kako su hrvatski redarstvenici prvi stali u obranu 
svoje Domovine, kako su se upravo iz naπih postrojbi tijekom 
Domovinskog rata razvile Hrvatska vojska i Hrvatske oruæane 
snage. Uostalom, devet generala hrvatske vojske poteklo 
je iz redova policije. Zato s pravom istiËem da su pripadnici 
MUP-a RH dali izniman doprinos obrani, stvaranju i oËuvanju 
suvereniteta i cjelovitosti Hrvatske tijekom cijelog Domovinskog 
rata, a posebno na njegovu poËetku kada su hrabro noseÊi 
odoru hrvatske policije branili ustavnopravni poredak i javni 
red i mir novostvorene hrvatske dræave, kazao je meu inim 
obraÊajuÊi se okupljenima ministar unutarnjih poslova Tomislav 
Karamarko na prigodnoj ceremoniji obiljeæavanja 18. obljetnice 
pogibije pripadnika Policijske postaje Dalj upriliËenoj u Dalju u 
subotu 1. kolovoza ispred tamoπnje Policijske postaje. 

Obiljeæavanju 18. obljetnice obrane Policijske postaje Dalj 
u kojoj je toga 1. kolovoza 1991. æivote tragiËno izgubilo 20 
policijskih sluæbenika, 15 pripadnika Zbora narodne garde 
i 4 pripadnika Civilne zaπtite nazoËile su obitelji poginulih 
branitelja, policijski sluæbenici, predstavnici policijskih uprava 
diljem Hrvatske, duænosnici MUP-a RH, dræavni tajnici Ivica 
BuconjiÊ i Miljenko RadniÊ, glavni ravnatelj policije Oliver GrbiÊ 
sa suradnicima, predstavnici HV-a i MOBMS-a, æupan OsjeËko-
baranjske æupanije Vladimir ©iπljagiÊ, vojni ordinarij mons. Juraj 
Jezerinac, predstavnici brojnih braniteljskih udruga proizaπlih 
iz Domovinskoga rata te mjeπtani Dalja. Valja istaknuti da je 
obiljeæavanje 18. obljetnice tragiËne pogibije policajaca u Dalju 
bilo po prvi put upriliËeno na visokoj dræavnoj razini. 

Obiljeæena 18. obljetnica pogibije policajaca branitelja PP Dalj

Hrvatski redarstvenici prvi stali u obranu Domovine

Karamarko: Uvijek moramo svjedoËiti i 
govoriti istinu o Domovinskom ratu

Tomislav Karamarko je prvi ministar unutarnjih poslova 
RH koji je tom prigodom boravio u Dalju te obeÊao obiteljima 
poginulih da Êe se procesuirati svi odgovorni za poËinjene 
zloËine,  pa je u zavrπnici  svog govora poruËio: - Uvijek 
moramo svjedoËiti i govoriti istinu o Domovinskome ratu. To 
je najznaËajniji dogaaj u naπoj dugoj povijesti, jer smo se 
obraËunali s velikosrpskom agresijom i totalitarnim naËinom 
vladanja te stvorili demokratsku i slobodnu dræavu.  

Pred spomen obiljeæjem ispred Policijske postaje u Dalju 
poËast poginulima ceremonijom polaganja vijenaca i paljenjem 
svijeÊa odala su tako i æupanijska i mjesna izaslanstva, 
obitelji poginulih te izaslanstva braniteljskih udruga. U ime 
MUP-a RH vijence je poloæilo i zapalilo svijeÊe izaslanstvo 
predvoeno ministrom Tomislavom Karamarkom. Izaslanstvo 
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PU osjeËko-baranjske predvodio je Stipo Rimac, zamjenik 
naËelnika PU, a izaslanstva HV-a brigadni general Ivan JuriÊ, 
MOBMS-a savjetnik ministra Andrija KolobariÊ, Æupanije 
osjeËko- baranjske æupan Vladimir ©iπljagiÊ, Grada Osijeka 
dogradonaËelnik Ivan Vrdoljak.  

Okupljenima su se prigodnim govorima obratili i naËelnik PU 
osjeËko-baranjske Darinko MikuliÊ te æupan Æupanije osjeËko-
baranjske Valdimir ©iπljagiÊ. NaËelnik MikuliÊ je naglaπavajuÊi 
dramatiËne trenutke pogibije daljskih policijskih sluæbenika i 
branitelja istaknuo: - Moæete svi zamisliti ovu kuÊicu, zgradu 
ovdje. Uokolo par tisuÊa neprijateljskih vojnika, moæete zamisliti 
tehniku, tenkove i  moæda 40, 50 hrvatskih branitelja u ovoj 
kuÊi koji hrabro stoje na pragu domovine, brane se. Ne æele 
se predati, jer znaju da je ovo Hrvatska, da je ovo hrvatski 
dom i znaju da brane sebe, svoje obitelji, da brane svoju cijelu 
Hrvatsku. Moæete samo zamisliti kako su to bili hrabri ljudi i 
domoljubi, kakvi su to bili vojnici i policajci. Na ovom mjestu 
zbio se veliki zloËin, dogodio se masakar poËinjen od strane 
tzv. JNA i srboËetniËkih postrojbi. Danas PU osjeËko-baranjska 
istraæuje te zloËine. Prije deset dana protiv odreenih osoba 
podnijeli smo kaznene prijave. S ovog mjesta poruËujem svim 
graanima, æiteljima Dalja da svi trebamo raditi na tome da se 
rasvijetli taj zloËin. Da svi oni koji su odgovorni za smrt ovih 
policajaca trebaju odgovarati i biti procesuirani. 

U Æupnoj crkvi sv. Josipa u Dalju potom je misu zaduπnicu 
za sve poginule branitelje Policijske postaje Dalj predvodio 
vojni ordinarij biskup Juraj Jezerinac. 

Joπ nitko nije odgovarao za poËinjene 
zloËine u Dalju

Mnogi nazoËni obiljeæavanju godiπnjice ove tragedije nisu 
zadovoljni πto niti nakon 18. godina nitko nije odgovarao za 
poËinjene zloËine. NaËelnik MikuliÊ suglasan je s njima i smatra 
da se daljskim ærtvama ovog nezapamÊenog zloËina pridaje 
premalo znaËaja, po njemu to je zato πto hrvatski narod ne 
zna veliËati svoje veliËine.

Slaven BakiÊ, naËelnik PP Dalj, osobno je sudjelovao tada 
u obrani PP Dalj i jedan je od preæivjelih te nam je o svemu 
18 godina poslije kratko rekao: - Posebno mi je drago πto 
se ova obljetnica prvi put danas organizira na jednoj tako 
visokoj razini. Svih ovih godina to se organiziralo na lokalnoj 
razini i nadam se da Êe se i u buduÊe ovom dogaaju dati 
jedna veÊa paænja buduÊi da je tu na straπan naËin poginuo 
velik broj ljudi. IzvlaËili smo se tada kako je tko uspio i stigao 
preko polja, rijekom, πlepovima. Toga dana pali su Dalj, Aljmaπ 
i Erdut. Ta tri sela su bila 40 dana u okruæenju prije napada na 
PP Dalj. Ljudi ovdje nisu imali izlaza i zbog toga su bile takve 
ærtve kakve i jesu. 

SjeÊanje Ivana KovËalije

Ivan KovËalija bio je tih dana ratni zapovjednik obrane 
Dalja pa nam je prizivajuÊi u sjeÊanje te teπke, ali povijesne, 
nezaboravne trenutke okruæen brojnim kolegama i sumjeπtanima 
u dvoriπtu PP Dalj rekao: - Policajac sam po zanimanju, 30 
godina sam obnaπao svoju policijsku sluæbu i otiπao sam u 
starosnu mirovinu. Smetaju me napisi po naπim medijima da 
smo mi kao pripadnici policije, vojske koji smo branili ovu 
zemlju, iπli u obranu samo iz svojih interesa. To nije toËno. 

Mi smo branili, odnosno radili ono πto nam je sveta duænost 
policijska, Ëuvali smo æivote i imovinu. 

Daljcu KovËaliji je, saznali smo, tijekom Domovinskoga rata 
poginulo Ëak sedam Ëlanova obitelji. O samim zbivanjima ranih 
devedesetih u Dalju joπ je rekao: -  Ovdje sam 1990. i 1991. 
uz pomoÊ hrvatskog naroda, ne stranke, organizirao pripomoÊ 
hrvatskoj policiji i tadaπnjem zapovjedniku Æeljku Vajdi oko 
obrane Dalja. Napadi na policiju ovdje bili su u nekoliko 
navrata. Ono πto se desilo u Kninu i nekim drugim mjestima, 
to se trebalo dogoditi i tu u Dalju, a to se nije dogodilo zato πto 
tada policija u Dalju nije bila sama, narod je bio uz nju. Kada 
je 1991. blokirano Bijelo brdo, svi putovi prema gradu Osijeku 
i Vukovaru, narod ovoga sela se organizirao u Civilnu zaπtitu 
i pripomagao svojim policajcima. Za 40 dana naπe totalne 
okupacije ovdje imali smo hranu svaki dan, svaki dan su je naπe 
æene, majke, sestre donosile i nas hranile. I dok su policajci bili 
na prvoj crti, one su njima donosile topli obrok. Joπ devedesete 
smo u Aljmaπu, Erdutu i Dalju organizirali stacionare za prvu 
pomoÊ. Posebno sam ponosan na dogaaje koji su se zbili 
par dana prije napada na PP u Dalju kada smo za jednog 
neprijateljskog napada uspjeli spasiti i viπe ranjenih iz toga 
napada. Osobno sam spasio danaπnjeg naπeg zlatnog para 
olimpijca Josipa Kralja. Mi smo dakle samo branili, javni red i 
mir, radili policijski posao.

Na pitanje je li danas nakon svega ipak naπao mir i 
zadovoljstvo KovËalija je energiËno dodao:-  I krivo mi je kada 
se kod nas na neki naËin izjednaËavaju branitelji i agresori. 
Mi smo branili ovaj teritorij, mi smo branili Hrvatsku, a oni su 
napadali Hrvatsku. JNA je s Ëetnicima ovdje usko suraivala, 
oni su tenkovskim projektilom pogodili i razorili naπu postaju. 
Ovo je svakako mjesto gdje trebamo odati poËast braniteljima 
Dalja. O tome se, recimo, ne govori. Osim 39 stradalih 
branitelja 1. kolovoza, u Dalju je od 1991. do zavrπetka mirne 
reintegracije pobijeno Ëak 268 civila - i za to nitko nije joπ 
odgovarao. Spomen ploËu ispred naπe postaje nije postavila 
niti naπa dræava niti æupanija, ni opÊina, nego policajci PP Dalj. 
Osamdeset policijskih sluæbenika dalo je svoj prilog i podigli 
smo to spomen obiljeæje ovdje, naπim rukama. Danas je 1. 
kolovoza u sjeÊanje na poginule policajce u Dalju i Dan naπe 
PU. Drago mi je da je danas meu nama i naπ ministar. No 
smeta mi kada me netko stalno kao branitelja proziva.m  

Biserka LUKAN
Snimio Ivica LAJTNER
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Obiljeæena 18. 
obljetnica pogibije policajaca 

u Strugi Banskoj   
U Strugi Banskoj poginuli su naπi kolege 
policajci: Mile BlaæeviÊ - »ao, Mile PuπiÊ, 
Davor Vukas, Branko Vuk, Ivica PeriÊ, Æarko 
GundiÊ, Æeljko FilipoviÊ, Mladen Halapa, 
Zoran ©aronja i Goran FadljeviÊ. Pod 
pokroviteljstvom Ministarstva unutarnjih 
poslova, a u organizaciji Policijske uprave 
sisaËko-moslavaËke i OpÊine Dvor 26. srpnja 
u Strugi Banskoj tradicionalno je obiljeæena 
obljetnica pogibije desetorice hrvatskih 
policajaca i poËetka oruæanog otpora 
srpskom agresoru na podruËju opÊine Dvor. 

Bila je to prigoda da se polaganjem vijenaca i paljenjem 
svijeÊa obnove sjeÊanja na tragiËne dogaaje koji su se na 
tom prostoru dogodili 26. srpnja 1991. godine, kad je deset 
hrvatskih policajaca, osmorica iz Policijske uprave zagrebaËke 
i dvojica iz Policijske uprave sisaËko-moslavaËke, pruæajuÊi 
otpor velikosrpskom agresoru poloæilo svoje æivote na oltar 
Domovine Hrvatske. 

Obiljeæavanju ove obljetnice, uz mjeπtane Struge Banske te 
Ëlanove obitelji poginulih hrvatskih policajaca i mjeπtana, bili 
su nazoËni: saborska zastupnica Ivanka RoksandiÊ, izaslanik 
ministra unutarnjih poslova Marijan Benko, izaslanik glavnog 
ravnatelja policije Tomislav IliËiÊ, predsjednik Æupanijske 
skupπtine SisaËko-moslavaËke æupanije Æeljko Kardaπ 
kao izaslanik æupanice, izaslanstvo PU zagrebaËke koje je 
predvodio naËelnik sektora za granicu Dubravko Teur, naËelnik 
PU sisaËko-moslavaËke Marko RaπiÊ s naËelnicima svih odjela 
i policijskih postaja, vojni i policijski kapelan Milenko MajiÊ te 
predstavnici OpÊine Dvor, Ministarstva obrane, oruæanih 
snaga i Hrvatske vojske, predstavnici pravosua, udruga 
proizaπlih iz Domovinskog rata i predstavnici medija. 

Prigodnu Sluæbu rijeËi odræao je kapelan MajiÊ, dok 
su, prisjeÊajuÊi se tragiËnih dogaaja na tom podruËju, 
predsjednik Æupanijske skupπtine Æeljko Kardaπ i savjetnik 
ministra Marijan Benko u govorima istaknuli vaænost 
obiljeæavanja ovakvih obljetnica ponajprije zbog odavanja 
poËasti i zahvalnosti poginulim braniteljima ovoga mjesta, ali 
i svima poginulima u Domovinskom ratu, koji su za stvaranje 
Lijepe Naπe dali ono najvrednije πto su imali - svoje æivote. 
Takoer su istaknuli kako nas bol koju su policajci i mjeπtani 
tog tragiËnog dana proæivljavali, ali i junaËka hrabrost koju 
su iskazali, sve obvezuje da svakodnevno πirimo istinu o 
Domovinskom ratu jer je poznavanje naπe povijesti najËvrπÊi 
jamac da se ovakve tragedije viπe nikada neÊe ponoviti. 
Savjetnik ministra, gospodin Benko u svom je govoru 
posebno istaknuo veliku vaænost i ulogu policije u stvaranju 
hrvatske dræave, πto dokazuje i pogibija naπih kolega u Strugi 
Banskoj.m

Iva HRANITELJ

Memorijal ‘Pet redarstvenika’
Na III. memorijalnom malonogometnom 
turniru pobjedniËki pehar osvojila je momËad 
PP Daruvar. 

Komemoracijama 19. i 20. srpnja ove godine u mjestu 
Purnica pokraj SiraËa te u Daruvaru djelatnici Policijske 
postaje Daruvar i PU bjelovarsko-bilogorske, zajedno s 
obiteljima poginulih, predstavnicima lokalne samouprave te s 
predstavnicima udruga proizaπlih iz domovinskog rata, odali 
su poËast tragiËno poginulim redarstvenicima koji su prije 18 
godina muËki i kukaviËki ubijeni.

U mjestu Purnica 19. srpnja 1991. godine iz zasjede su 
ubijeni pripadnici Specijalne jedinice policije PU bjelovarsko-
bilogorske Æeljko CindriÊ i Ivica FilkoviÊ, a ranjeni su Josip 
Karpiπek, Zdravko HudaËek, Ivan SmolËiÊ, Mika Paπalija i 
Damir ©poljariÊ. SljedeÊeg dana u samom srediπtu Daruvara 
s lea su ubijeni pripadnici Policijske postaje Daruvar, Miroslav 
Polak, Robert Æili i Ivan RonËeviÊ, koji su u tom trenutku 
obavljali svoje redovite policijske zadaÊe. Kao i svake godine, 
oba datuma obiljeæena su na dostojanstven naËin. 

U Purnici su poloæeni vijenci i zapaljene svijeÊe te je sluæena 
Sveta misa zaduπnica za poginule specijalce, koju je predvodio 
policijski kapelan vlË. Damir Vrabec. U ulici Petra SvaËiÊa  
poloæeni su vijenci i zapaljene svijeÊe na spomen obiljeæju 
te je odræan vjerski obred koji je predvodio veleËasni Branko 
GelemanoviÊ  u spomen na Miroslava, Ivana i Roberta. Nakon 
toga zapaljene su svijeÊe i na srediπnjem spomen obiljeæju  u 
Parku grofa JankoviÊa,  u poËast svim braniteljima koji su s 
podruËja Daruvara  dali svoje æivote u obrani Domovine.

Odræan je i III. memorijalni malonogometni turnir pod 
nazivom “Pet redarstvenika” na kojem su se natjecale 
momËadi  PP Daruvar, Grada Daruvara, OpÊine SiraË, OpÊine 
Ivanska, Udruge Specijalne jedinice policije “OMEGA», Udruga 
policije branitelja Daruvara 1991.  i momËad HVIDR-e Daruvar. 
Nakon sportske i fer borbe, pobjedniËki pehar  osvojila je 
momËad Policijske postaje Daruvar. Drugo mjesto osvojila je 
momËad Udruga policije branitelja Daruvara 1991., a treÊa 
je bila momËad Grada Daruvara. Turnir je odræan na igraliπtu 
Osnovne πkole „SiraË“, uz svesrdnu pomoÊ opÊine SiraË, koja 
je osigurala sve potrebno za njegovo odræavanje. Kako je turnir 
veÊ postao  tradicionalan, posve je sigurno da dogaaji kojima 
je posveÊen neÊe pasti u zaborav.m

Dalibor »AJSA
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Kao prva organizirana, zakonom utemeljena 
obrambena postrojba, hrvatska policija prva 
je stala na branik domovine ratne 1991. 
godine

»lanovi Zajednice udruga hrvatskih branitelja Domovinskog 
rata policije Republike Hrvatske, kao i Ëlanovi njihovih obitelji, 
njih oko 120, najviπe iz Siska, Slavonskog Broda, Poæege, 
Naπica, Virovitice i Osijeka 5. rujna posjetili su Vukovar 
-  hrvatski grad heroj kako bi obiπli putove obrane i mjesta 
stradanja Vukovaraca.

»lanovi Udruge umirovljenika MUP-a vukovarskih branitelja 
Domovinskog rata iz Vukovara  kao domaÊini i organizatori 
ovoga susreta posjetiteljima su nastojali objektivno prikazati 
ulogu branitelja, posebice policije u obrani Vukovara. Ovaj 
dogaaj koji  predstavlja prvorazredno podsjeÊanje i uËenje o 
povijesti Domovinskog rata na samom izvoriπtu organizira se 
veÊ treÊu godinu za redom.

BuduÊi da se o ulozi hrvatske policije u Domovinskom ratu  
danas u javnosti vrlo malo zna, duænost nam je  i moralna 
obveza uvijek i iz poËetka podsjeÊati na  neizmjeran doprinos 
i ulogu koju je ona imala u obrani Republike Hrvatske. Kao 
prva organizirana, zakonom utemeljena obrambena postrojba,  
hrvatska policija prva je stala na branik domovine ratne 
1991. godine. Bila je preteËa za kasnije stvaranje hrvatskih 
oruæanih snaga, Zbora narodne garde.  Stoga smo se i mi 
ovom dogaaju vrlo rado odazvali. U  druπtvu 10-ak Ëlanova 
Udruge umirovljenika MUP-a vukovarskih branitelja, naËelnika 
PU vukovarsko-srijemske Josipa GrËanca  te ostalih sudionika 
toga subotnjeg skupa zaputili smo se putovima nezapamÊenog 
ratnog stradanja koje se dogodilo u Vukovaru 1991. godine 
kako bi se prisjetili  i ne baπ tako davne nam povijesti -  teπkih 
dana vukovarske okupacije. 

Obilazak vukovarskih spomen obiljeæja

Obilazak vukovarskih spomen obiljeæja zapoËeo je u  vojarni 
204. vukovarske brigade HV-a gdje nas je doËekao domaÊin 
- brigadir Petar »avar koji je odræao prigodnu prezentaciju 
o sustavu obrane Vukovara1991. godine. Tom prilikom 
razgledavali smo zbirku pjeπaËkog naoruæanja iz Domovinskog 
rata koje je koriπteno u obrani grada,  kao i naoruæanje koje su 
u svojim krvavim pohodima  na grad koristili pripadnici JNA i 
srpske nacionalne manjine. Takoer su simboliËno prikazani 
srpski logori StajiÊevo i Begejci te uvjeti u kojima su u njima 
zatoËeni boravili vukovarski branitelji.  U daljnjem obilasku 
posjetili smo koncentracijski logor Velepromet ispred kojeg je 
takoer odræana prezentacija o krvavim i tragiËnim dogaajima 
koji su se ratne 1991. godine dogodili upravo u ovom najveÊem  
koncentracijskom logoru u okupiranom dijelu Hrvatske, kroz 
koji je  prije osamnaest godina proπlo oko 10.000 vukovarskih 
branitelja i civila. Uslijed straπnih zlostavljanja i muËenja ubijeno 
je viπe od 700 logoraπa. Za ovaj logor podnijeto je oko 300 
kaznenih prijava Dræavnom Odvjetniπtvu, ali na æalost do danas  
niti jedna optuænica nije podignuta. Obiπli smo i  Spomen dom 
OvËaru te  Spomen obiljeæje 260 poginulih hrvatskih branitelja na 
OvËari. Ova spomen-obiljeæja podignuta su u Ëast braniteljima 
i civilima, mahom   ranjenicima  koje su nakon okupacije 
grada, JNA i srpske paravojne postrojbe odveli iz bolnice te ih 
muËki pogubili 20. studenog 1991. U rujnu i listopadu 1996. 
godine iz masovne grobnice na OvËari eshumirano je, a potom 
i identificirano 200 osoba. Najstarija ærtva koja je ubijena i 
zakopana na OvËari imala je 76 godina, a najmlaa πesnaest. 

Traga se za joπ jednom masovnom grobnicom u kojoj bi 
trebalo biti 60-ak osoba. 

Nakon OvËare obiπli smo Memorijalno groblje ærtava 
Domovinskog rata Vukovar, Vodotoranj, Bolnicu (spomen 

Policija u obrani Vukovara

Bili smo prvi kad je trebalo

U vojarni 204. vukovarske brigade HV-a 
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sobu ranjenih), spomenik Blage Zadre na Trpinjskoj cesti te 
u Borovu Spomenik 12 poginulih redarstvenika. Tom prilikom 
naËelnik PU vukovarsko-srijemske Josip GrËanac, nakon 
πto je pozdravio u ime MUP-a RH kao i u svoje osobno sve 
nazoËne,  odræao je  prezentaciju o krvavim dogaajima koji 
su se 2. svibnja 1991. godine dogodili u Borovu Selu kada su 
pripadnici srpske nacionalne  manjine u zasjedi ubili 12, a ranili 
viπe od  20  hrvatskih redarstvenika,  uslijed  akcije spaπavanja 
dvojice zatoËenih hrvatskih policajaca. 

Kako bi  odali poËast ærtvi Vukovara u Domovinskom ratu,  
u spomen na viπe od 1.600 poginulih hrvatskih branitelja i 
civila te nekoliko stotina onih koji se joπ uvijek vode na popisu 
zatoËenih i nestalih, a trag im se gubi upravo u ratnom 
Vukovaru,  predstavnici udruga te ostali sudionici skupa,  tiho i  
dostojanstveno poloæili su  vijence i zapalili svijeÊe kod spomen 
obiljeæja ærtvama Domovinskog rata. Nakon obilaska  Spomen 
kriæa na Dunavu, za sve sudionike organizirana je sv. Misa u 
Æupnoj crkvi Sv. Filipa i Jakova. 

Vukovarski junaci

BuduÊi da nas je zanimalo kako danas, 18 godine nakon 
ratne kalvarije koju su proπli, æive vukovarski junaci, danas 
umirovljeni ratni policajci, hrvatski branitelji,  dan ranije uputili 
smo se u prostorije njihove udruge koja danas okuplja 
140 Ëlanova. Hrvatski ratnici,  ponosni umirovljeni hrvatski 
branitelji policajci -  Vlado IljkiÊ, Darko IvanoviÊ- Baljak, Ante 
LjubiÊ, Zvonimir Radoπ, Mato DudiÊ, Rafo Alandæak i Mato 
DæigumoviÊ podijelili su s nama svoja sjeÊanja na ratne dane, 
svoje dojmove o æivotu u poslijeratnom Vukovaru ali i o svome 
djelovanju u udruzi koje su  danas svi aktivni Ëlanovi. 

O radu udruge

 Tom prilikom predsjednik udruge Vlado IljkiÊ koji ovu 
duænost obnaπa veÊ drugu godinu za redom, upoznao nas je 
s radom udruge, njezinim ciljevima, dosadaπnjim ostvarenjima 
te planovima za buduÊnost. Prema njegovim rijeËima udruga 
je osnovana  4. sijeËnja 2000. godine, a osim 140 aktivnih 
Ëlanova ima i svoje  poËasne te pridruæene Ëlanove. 

- Glavni ciljevi naπe udruge su odræavanje sjeÊanja i 
Ëuvanje ugleda, Ëasti i slave poginulih i nestalih sudionika 
Domovinskog rata, svekolika skrb za hrvatske ratne vojne 
invalide i branitelje Domovinskog rata, promoviranje uloge i 
znaËaja dragovoljaca Domovinskog rata, suradnja s drugim 
udrugama iz Domovinskog rata, pruæanje pomoÊi u ostvarivanju 
zakonskih prava  i interesa te kulturna i πportsko- rekreativna 
aktivnost naπih Ëlanova, pojasnio nam je  predsjednik IljkiÊ. 
Osim navedene braniteljske skrbi, udruga kroz  Povjerenstvo 
za dokumentaciju prikuplja podatke o hrvatskim braniteljima 
koji su u sastavu policijskih snaga branili Vukovar, kao i 
dokumentaciju, saznanja vezana za ratne zloËine.  Na Ëelu 
Povjerenstva nalazi se Stipo Pole, legendarni  ratni naËelnik PU 
Vukovar koji je sa svojim ratnim kolegama Matom DudiÊem, 
Zvonimirom Radoπem, ©imom –aniÊem  i Æeljkom –ukiÊem 
u proljeÊe 2008. izdao knjigu „Jake snage MUP-a - policija 
u obrani Vukovara 1991“.  BuduÊi da je knjiga dobila niz 

Na Memorijalnom groblju ærtava Domovinskog rata Vukovar
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pozitivnih kritika i postala vrlo traæeno gradivo, priprema se i 
njezino drugo izmijenjeno i dopunjeno izdanje, otkrio nam je 
tajnik udruge Zvonimir Radoπ. 

- Kako bismo upotpunili konaËnu sliku o ulozi policije u 
obrani Vukovara, pripremamo drugo izmijenjeno i dopunjeno 
izdanje u koje bismo, izmeu ostalih, unijeli detalje vezane za 
civilnu narodnu zaπtitu, koja je takoer sudjelovala u obrani 
grada.  Takoer planiramo nadopuniti knjigu s joπ viπe detalja 
o policijskim sluæbenicima koji su branili Vukovar, a doπli su 
iz drugih PU-a, ponajviπe iz Slavonskog Broda, Varaædina, 
»akovca , Zaboka, Zagreba,  a bilo ih je viπe od sedam stotina, 
kazuje nam tajnik druge Zvonimir Radoπ. 

Uspjeπno realiziraju niz projekata
Da Ëlanovi udruge ni danas ne miruju,  dokazuje i niz drugih  

hvalevrijednih projekata koje oni uspjeπno realiziraju. Tako 
veÊ tradicionalno svake godine, 18. studenoga povodom 
obiljeæavanja Dana sjeÊanja na ærtvu Vukovara, stotinjak 
Ëlanova udruge kao redari - dagovoljci osiguravaju ovaj dogaaj 
u suradnji s lokalnom samoupravom i drugim udrugama 
proisteklim iz Domovinskog rata. Takoer osiguravaju i druge 
skupove, utakmice te javna okupljanja za potrebe lokalne 
samouprave, udruga proisteklih iz Domovinskog rata ili pak 
πportskih klubova, kazuje nam Mato DudiÊ, predsjednik 
Povjerenstva za osiguranje - redarske sluæbe.

Ponosni su i na dva tradicionalna memorijalna turnira 
u streljaπtvu koja organiziraju u suradnji s PU vukovarsko-
srijemskom u sjeÊanje na pogibiju 12 redarstvenika u Borovu 
Selu, te povodom obiljeæavanja Dana policije. Tom prilikom 
Ministarstvo unutarnjih poslova natjecateljima sponzorira  
pehare i medalje.

-  Zamisao je bila da svaki  natjecatelj puca za jednog naπeg 
poginulog policajca. Na kraju natjecanja svi su pobjednici bez 
obzira na rezultate. Svaki natjecatelj  simboliËno dobiva  zlatnu  
medalju na kojoj je ispisano ime i prezime poginulog policajca 
za kojeg se natjecao, dakle  - 12 policajaca i 12 zlatnih medalja.  
Zamisao je bila izvorno naπa, ali su nas poËele kopirati i neke 
druge udruge u æupaniji, πto im mi naravno ne zamjeramo, 
vedro su zakljuËili naπi sugovornici. 

Osnovali streljaËki klub

Svojom upornoπÊu, uz financijsku pomoÊ grada osnovali 
su i  streljaËki klub, u kojem odmjeravaju svoje snage u 
πportskim streljaËkim vjeπtinama i to iskljuËivo pucanjem  iz 
zraËne puπke. 

- Ishodovali smo od grada jedan zapuπteni podrumski 
prostor koji je bio u jako loπem stanju, ali smo ga naπim radom 
doveli u funkciju. Takoer smo Fondu za obnovu i razvoj Grada 
kandidirali svoj program za izgradnju streljane za vatreno 
oruæje, kazuje nam predsjednik IljkiÊ. U udruzi se nadaju da Êe 
njihov prijedlog biti prihvaÊen jer je samoodræiv, buduÊi da ima 
puno zainteresiranih za streljanu tim viπe jer mnoge streljaËke 
udruge i  lovaËka druπtva s ovih prostora gravitiraju upravo 
gradu Vukovaru. 

- InaËe,  svi naπi Ëlanovi imaju prigodu svakodnevno 
dolaziti u prostorije udruge i preko Srediπnjeg odbora inicirati 
πire sastanke i iznositi svoje problema. Osim toga, svi Ëlanovi 
udruge se najmanje dva puta godiπnje okupljaju i iznose svoje 
primjedbe, kazuje nam IljkiÊ te dodaje kako im je jako bitna 
dobrovoljnost u radu Ëlanova,  jer u udruzi sve funkcionira na 
dobrovoljnoj bazi, s Ëime su do sada jako zadovoljni. 

Plaketa - Knjiæevno-publicistiËka nagrada Udruge branitelja 
Podravke

Vlado IljkiÊ, predsjednik udruge

Budno prate razvoj suvremene hrvatske 
policije

Kao i u ratu,  tako i u miru, naπi kolege - ratni heroji danas 
su ostali skromni ljudi i veliki domoljubi. Uglavnom su zadovoljni 
kako danas dræava  skrbi za  hrvatske branitelje. 

- Skrb i briga o hrvatskim braniteljima je odraz ukupnog 
stanja ekonomske moÊi dræave i tako bi to trebalo i prihvatiti, 
a uvijek moæe biti bolje, smatra predsjednik IljkiÊ. 

Iako u mirovini, redovito se informiraju o aktualnostima, 
budno prate razvoj hrvatske suvremene policije koju ocjenjuju 
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najviπim ocjenama, a posebno na 
podruËjima praÊenja svjetskih tehnika 
te obrazovanja svojih pripadnika. 
Takoer su jako zadovoljni stanjem 
sigurnosti u vukovarsko-srijemskoj 
æupaniji, za koju kaæu da je zasigurno 
jedna od najsigurnijih u Hrvatskoj. 

Teπko je æivjeti bez 
povjerenja 

A kako je danas æivjeti u Vukovaru, 
18 godina nakon rata i svih strahota 
koje su njemu proπli znaju najbolje 
oni sami. Tako predsjednik IljkiÊ kaæe 
da je u Vukovaru danas teπko æivjeti 
bez povjerenja, koje je ovdje potpuno 
sruπeno.

-  Suæivot je jako teæak posebice 
jer imamo osjeÊaj, istiËe, da se veÊina 
stanovnika srpske nacionalnosti nije iskreno pokajala za sve 
ono πto se ovdje dogodilo nakon okupacije grada. O tome  
jasno govori i njihova πutnja vezana za pronalaæenje naπih 
nestalih i poginulih osoba. O svemu onome πto se uistinu 
dogaalo u Vukovaru nakon okupacije znaju ponajbolje oni 
koji su ostali æivjeti u gradu, a u njemu æive i danas. Upravo se 
oni moraju viπe potruditi, pomoÊi nam u pronalaæenju naπih 
poginulih i nestalih. Miπljenja sam da je nakon 18 godina to fer 
od njih traæiti. Bio bi to zasigurno veliki doprinos normalizaciji 
æivota na ovim prostorima, zakljuËuje IljkiÊ. 

Tom prilikom predsjednik je uputio i poruku mladim 
hrvatskim policajcima. 

- Danaπnja Hrvatska optereÊena je mnogim kaznenim 
djelima i nerijeπenim ratnim zloËinima. Miπljenja sam da naπi 
mladi policajci samo edukacijom i poπtenjem, a nadasve 
svojom struËnoπÊu mogu odgovoriti na sve zahtjeve i izazove 
koji se stavljaju pred njih. Stoga sami moraju raditi  na svom 
struËnom obrazovanju i usavrπavanju, a ne Ëekati da ih  netko 
na to natjera. Novci ne mogu biti adekvatna nagrada za sve 
ono πto se od njih oËekuje. 

Do dana danaπnjeg dobivamo samo πutnju

S IljkiÊem se slaæe i Darko IvanoviÊ - Baljak, predsjednik 
Nadzornog odbora udruge.  Najviπe ga pogaa πto Srbi koji 
æive u Vukovaru, a znaju  gdje su grobovi nestalih i  ubijenih,  
svoja saznanja o zloËinu  mogu prijaviti i anonimno, ali do dana 
danaπnjega od njih dobivaju samo πutnju. Takoer smatra da 
su se graani srpske nacionalnosti  previπe uvukli u sve sfere 
gradskog  æivota, mahom se zapoπljavaju u Vukovaru, dok za 
naπe mlade Vukovarce nema posla. Takoer je veliki problem 
suæivota i podjela πkola i vrtiÊa na srpske i hrvatske, πto opet  
dovodi do podjele djece veÊ od malih nogu, kazuje nam Darko. 
InaËe, kao pripadnik legendarne 204. vukovarske brigade Darko 
je sudjelovao u obrani Vukovara na Trpinjskoj cesti. Po izlasku 
iz srpskog koncentracijskog logora StajiÊevo, prikljuËuje se 
specijalnoj policiji u Vinkovcima s kojom prolazi  sva hrvatska 
bojiπta - Medak, Maslenica, Bljesak, Oluja... I danas redovito prati 
tokove razvoja  hrvatske moderne policije. Smatra da policajcima 
treba dati veÊe ovlasti kod uporabe vatrenog oruæja, upravo zbog  
trenda porasta kriminaliteta, kako u svijetu tako i kod nas. 

 Zadovoljan graanin i ponosan hrvatski 
branitelj 

S Darkom se slaæe i Rafo Alandæak, Ëlan Srediπnjeg 
odbora udruge.  U policiju je pristupio u oæujku 1991. godine. 
Sudjelovao je u svim akcijama vukovarske policije, a prva je 
bila u Borovu Selu krvavog 2. svibnja 1991. godine. Do pada 
Vukovara 18. studenog 1991. godine bio je na borbenom 
poloæaju Mitnica, nakon Ëega je 9 mjeseci proveo u srpskom 
koncentracijskom logoru Sremska Mitrovica i na suenju 
na vojnom sudu u  Beogradu, gdje je zajedno sa skupinom 
kolega, hrvatskih branitelja i policajaca,  nakon straπnih tortura, 
psihiËkog i fiziËkog maltretiranja koje su proπli osuen na 
smrtnu kaznu u odsutnosti. Danas je zadovoljan graanin i 
ponosan hrvatski branitelj policajac. Ima svoju egzistenciju, 
ali za mlade ovdje nema perspektive i na tome bi se trebalo 
ozbiljno poraditi, zakljuËuje g. Alandæak.

Traæimo istinu o naπim nestalim i ubijenim 

I Mato DudiÊ, bivπi predsjednik udruge, danas predsjednik 
Povjerenstva za osiguranje - redarske sluæbe,  prisjetio se 
svoga ratnog puta. U policiji se zaposlio 5. kolovoza 1990. 
Nakon dvomjeseËnog teËaja koji je proπao u Zagreba sa 
svojim kolegama, teoretsko znanje koje je tamo stekao 
morao je gotovo preko noÊi, u hodu,  pretoËiti u praksu. 
Prvo vatreno krπtenje imao je u Dvoru na Uni kod Petrinje 
krajem kolovoza 1990. kada je ranjen prvi hrvatski policajac. 
PoËetkom listopada petrinjsko bojiπte  Mato je zamijenio 
onim vukovarskim, i to u naselju Mitnica. Nakon okupacije 
Vukovara zatoËen je u logoru Sremska Mitrovica gdje je dugih 
devet mjeseci dijelio neizvjesnu sudbinu s ostalim zarobljenim 
vukovarskim  braniteljima i civilima. Svoja gorka  svjedoËanstva 
o tim teπkim danima zarobljeniπtva, kao jedan od suautora 
opisao je u knjizi  „Jake snage MUP-a - policija u obrani 
Vukovara 1991“.  Iako prije rata nije æivio u Vukovaru, meu 
prvima se s obitelji vratio u grad za koji je 1991. godine bio 
spreman dati i svoj mladi æivot. Danas je ponosni otac Ëetvoro 
djece.  Kao jedan od rijetkih Hrvata æivi u naselju Petrova Gora, 
gdje veÊinsko stanovniπtvo Ëini srpska nacionalna manjina. 

Spomenik Blagi Zadri
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Kao i ostali naπi sugovornici slaæe se da u Vukovaru danas 
nema povjerenja izmeu Hrvata i Srba. 

- Sve dok  pripadnici srpske nacionalne manjine u Vukovaru 
ne prihvate ovu dræavu u cijelosti, dakle ne samo sa svojim 
pravima,  nego i obvezama, ovdje Êe suæivot biti teæak.  Sve 
πto od njih traæimo jest istina o naπim nestalim i poubijanim, 
kazuje nam Mato. 

KrπÊanski je oprostiti

Prvi predsjednik udruge, danas Ëlan Srediπnjeg odbora, 
Mato DæigumoviÊ smatra da je krπÊanski oprostiti, ali se nikada 
ne smije zaboraviti sve ono πto smo proπli u Domovinskom 
ratu, za vid naπe djece i napaÊene hrvatske dræave, kazuje 
Mato.  Danas se osjeÊa jako sigurno u svome voljenom 
poslijeratnom Vukovaru. Smatra da je  stanje sigurnosti u 
ovoj æupaniji na  vrlo visokoj razini. Dodaje da su incidenti 
na nacionalnoj osnovi prava rijetkost. InaËe je u policiju 
pristupio na poziv svoga pokojnog prijatelja i ratnog kolege, 

legendarnog Blage Zadre. Do 2. studenog 1991. bio je na 
poloæaju u prigradskom naselju Luæac. Nakon pada toga 
dijela odlazi na  punkt u blizini vukovarske bolnice. U noÊi,  
15.  studenog sa svojih sedamnaest kolega suboraca kreÊe 
u proboj. Nakon Ëetrdesettrosatnog pakla koji su prolazili 
na tome putu spasenja,  svi su æivi stigli u Nuπtar, a potom i 
Vinkovce. Umirovljen je 1996. godine.

Dopredsjednik udruge Ante LjubiÊ, po izlaska iz JNA koju 
je sluæio u Sloveniji,  slijedeÊi primjer svoga starijeg brata koji 
je veÊ tada bio pripadnik priËuvnog sastava policije, u oæujku 
1991. godine zaposlio se u policiju. Tada je imao 20 godina. 
U ratu je izgubio tri ujaka, djeda i brata koji je poginuo u 
Tigrovima, nakon πto je saznao da su mu brat i otac zarobljeni 
i odvedeni u logor Sremska Mitrovica.  Od Ante je bio stariji 
samo jednu godinu. Nakon devet mjeseci zatoËeniπtva Ante 
je razmijenjen u posljednjoj razmjeni „svi za sve“ u Nemetinu 
u kolovozu 1992. godine. Danas svoj mir pronalazi u hobijima 
kojima se bavi. Tako svoje umirovljeniËke dane rado provodi 
u svome voÊnjaku, koji s ljubavlju obrauje u obliænjem 
vukovarskom selu Sotin.  

U obrani grada sudjelovalo preko 700 
policajaca 

Vukovarski policajci koji su tih dana rata,  rame uz rame 
branili ovaj grad,  osim Ëvrste volje i Ëistog srca koje je kucalo 
za Lijepu naπu, u ono vrijeme imali su vrlo malo. Policija u 
Vukovaru, 1991. godine bila je znatno osiromaπena u  ljudstvu i 
materijalno. DanonoÊno se radilo u vrlo teπkim uvjetima kako bi 
se profesionalno obavila dvostruka zadaÊa koju je policija imala 
u to vrijeme - prvo je morala obavljati svoju temeljnu zadaÊu -  
zaπtititi graane i imovinu, a isto tako uæurbano se pripremati 
za moguÊe ratne eskalacije koje su prijetile Vukovaru, pa tako 
i ostalom dijelu Republike Hrvatske. 

Od 2. svibnja 1991. pa do kraja otpora agresoru, 18. 
studenog iste godine  u obrani Vukovara sudjelovalo je preko 
700 policajaca. Od toga broja poginuo je ukupno 81 policajac, 
a njih 14 joπ se uvijek vodi na popisu nestalih osoba.  Ranjeno 
je preko 100 policijskih sluæbenika, a joπ toliko ih je zavrπilo 
u srpskim koncentracijskim logorima. Njih 80-ak spas je 
pronaπlo u proboju, nakon πto su donijeli odluku da neÊe æivi 
u ruke krvnika. Na æalost, mnogi su na tom putu spasenja 
izgubili svoje æivote. I ove brojke joπ jednom potvruju da 
se policajci u Vukovaru nisu πtedjeli veÊ su Ëasno odigrali 
svoju ulogu, ponosno ali sa  sjetom u glasu kazuje nam 
tajnik udruge Zvonimir Radoπ.  Kao veÊ iskusni policijski 
inspektor g. Radoπ je 1991. godine obnaπao funkciju πefa 
odsjeka klasiËnog kriminaliteta u PU Vinkovci sve do 25. 
lipnja iste godine kada prihvaÊa mjesto naËelnika operative 
u novoformiranoj PU Vukovar.  O ratnoj policiji ispriËao nam 
je sljedeÊe. 

Hrabro i ponosno stali na prve crte bojiπnice 
- Vukovarska policija kao policijska postaja u sklopu PU 

Vinkovci,  nakon  prvih viπestranaËkih izbora ukljuËila se vrlo 
profesionalno u osiguranje stranaËkih skupova. Pobjeda  
viπestranaËja i formiranje Hrvatskog Dræavnog Sabora 
doËekano je s oduπevljenjem i neskrivenim simpatijama barem 
u redovima policijskih sluæbenika Hrvata. Nakon formiranja 
Hrvatskog Sabora 30. svibnja 1990., policijska postaja 
Vukovar je i formalno stala u obranu Republike Hrvatske. U 

»lanovi udruge (s lijeva na desno): Mato DæigumoviÊ, Ante 
LjubiÊ, Mato DudiÊ, Vlado IljkiÊ, Rafo Alandæak, Zvonimir 
Radoπ, Darko IvanoviÊ-Baljak
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to vrijeme neposluh srpskog stanovniπtva prema hrvatskim 
institucijama bio je na vrhuncu, πto je dodatno oteæavalo 
rad policijskih sluæbenika. Naime, veÊ i ranije, naoruæani do 
zuba od strane JNA,  pripadnici srpske nacionalne manjine u 
mnogim okolnim selima vukovarske opÊine u kojima su Ëinili 
veÊinsko stanovniπtvo zapoËeli su svoju glasovitu “balvan 
revoluciju”, blokirajuÊi prometnice i magistrale. Neovlaπteno 
zaustavljanje i zadræavanja, pljaËke, prijetnje, otmice,  
premlaÊivanje i na koncu ubojstva nesrpskog stanovniπtva 
od strane  srpskih lokalnih i pridoπlih terorista postali su 
vukovarska svakodnevica. Graani su  svakodnevno prijavljivali 
mnoπtvo kaznenih djela koja je policija uredno obraivala 
i procesuirala. Nakon krvavih dogaaja u Borovu Selu,  2. 
svibnja 1991. kada su pripadnici srpske nacionalne manjine 
u zasjedi ubili 12, a ranili viπe od 20 hrvatskih policajaca koji 
su sudjelovali u akciji spaπavanja dvojice svojih zarobljenih 
kolega,  policajci srpske nacionalnost poËeli su masovno 
napuπtati policiju, gotovo preko noÊi. Joπ krajem1990. i 
poËetkom 1991. godine u policijske redove pristupio je veÊi 
broj mladih hrvatskih policajaca koji su sva pravila policijske 
struke morali svladati πto kvalitetnije u πto kraÊem roku. Kao 
iskusniji i stariji kolege u hodu smo ih uËili policijskom poslu. 
Njihovo domoljublje i Ëvrsta volja bili su dodatni vjetar u lea 
zbog kojeg su ustrajali, te hrabro i ponosno stali na prve crte 
bojiπnice.  Nakon tragiËnih dogaaja u Borovu Selu Hrvati 
su postali jedinstveni, svjesni da je rat neizbjeæan i da je pred 
vratima. I danas kada se prisjetim tih vremena, jasno osjeÊam 
taj domoljubni naboj koji je vladao meu naπim braniteljima!, 
kazuje nam tajnik Radoπ.

Formiranje PU Vukovar

PU Vukovar je nastala odlukom ministra unutarnjih 
poslova g. Ivana VekiÊa 25. lipnja 1991. godine kao strateπki 
cilj i priprema policije na oËigledni ratni ustroj koji je prijetio 
svakim iduÊim danom. U tu svrhu poslao je iskusnog viπeg 
inspektora g. –uricu Franju koji je formirao PU i predloæio 
ministru kadrovsku popunu. Osim toga, u ispomoÊ je poslao 
postrojbu specijalne policije iz Slavonskog Broda koja je u to 
vrijeme slovila kao naπa elitna specijalna jedinica veÊ prekaljena 
u ratnim djelovanjima  u obrani suvereniteta Hrvatske na 
sisaËkom podruËju. Dakle, PU Vukovar nastala je  baπ u pravo 
vrijeme, uspjela se organizirati za ratno djelovanje. Uspjeπno je 
obranila grad od prvih udara kao jedina zakonski utemeljena i 
organizirana obrana u to vrijeme, zakljuËuje Radoπ. 

Kao ispomoÊ vukovarskoj policiji rasporeeno je oko 60 
mladih policajaca, jedna grupa nakon donoπenja BoæiÊnog 
Ustava 1990., a druga grupa u lipnju 1991. Vaæno je reÊi da 
je na vukovarskom podruËju ratovalo preko 700 policajaca iz 
varaædinske, meimurske, krapinske i zagrebaËke policije. U 
poËetku ratnih operacija na Vukovar cjelokupni sastav policije 
bio je na prvim crtama obrane sve do formiranja hrvatske 
vojske u rujnu mjesecu kroz Zbor narodne garde na Ëelu s 
brigadirom Milom DedakoviÊem. U kasnijoj fazi vukovarski 
policajci su prepuπtali pojedine toËke obrane pripadnicima 
ZNG-a a drugi dio njih se bavio prikupljanjem informacija o 
aktivnosti neprijatelja i o opÊem stanju sigurnosti u okupiranom 
podruËju. 

Ratni put naËelnika GrËanca

O ulozi branitelja, a posebno policije u obrani Vukovara 
razgovarali smo i s Josipom GrËancem,  naËelnikom 
PU vukovarsko- srijemske, kojeg smo zatekli u druπtvu 
njegovih prijatelja i ratnih kolega, umirovljenih policajaca s 
kojima je proveo cijeli ovaj subotnji dan uz prisjeÊanje na 
dane vukovarske okupacije.  NaËelnik GrËanac u policiji se 
zapoπljava u srpnju 1991. godine iz razloga πto nacionalni 
sastav vukovarske policije u to vrijeme nije odraæavao stvarnu 
etniËku kartu vukovarskog podruËja, buduÊi da je bilo najviπe 
zaposlenih djelatnika srpske nacionalnosti koji su Ëinili 70% 
od ukupnog broja zaposlenih. Stoga se ukazala potreba da 
se taj omjer na neki naËin izbalansira. U skladu s time veÊ u 
kolovozu 1990. u policiju se primaju mladi kadrovi i poËinju se 
educirati kako za  temeljni policijski posao, tako i za neizbjeæne 
ratne obrambene zadaÊe. Tadaπnji ministar unutarnjih poslova 
Ivan VekiÊ 25. srpnja 1991. godine imenuje ga za pomoÊnika 
naËelnika PU Vukovar. Od toga dana pa sve do pada Vukovara 
aktivno je ukljuËen u organiziranje obrane na podruËju tadaπnje 
policijske uprave Vukovar. U noÊi 17. studenog 1991. nakon 
sloma obrane grada,  odlazi u proboj zajedno sa joπ tristotinjak 
svojih suboraca, od kojih je svjetlo dana u Vinkovcima ugledalo 
samo njih 80-ak preæivjelih.

Veliko povjerenje u policiju
Tom prilikom naËelnik GrËanac je istaknuo kako su 

graani u ratnom Vukovaru imali jako veliko povjerenje u 
policiju, kako u samim poËecima dok je policija bila jedina 
po zakonu utemeljena obrambena snaga, tako i kasnije kada 
su vukovarski policajci dræali prve crte bojiπnice zajedno sa 
tim istim graanima. U takvim okolnostima stvarala su se 
prijateljstva, povjerenje u policiju bilo je najveÊe, istiËe,  upravo 
ratne 1991. godine. Miπljenja je da graani i danas u ovim  
mirnodopskim uvjetima imaju veliko povjerenje u policiju jer 
graani nikada neÊe zaboraviti uËeπÊe policije u Domovinskom 
ratu. Takoer je svojim kolegama vukovarskim braniteljima 
policajcima poruËio da budu ponosni na sve ono πto su dali 
za obranu Vukovara  i cijele Hrvatske,  jer je upravo to ono 
najviπe πto su tome  trenutku i mogli dati. 

- Izrazito me veseli πto je ovaj dogaaj u Vukovaru popratio 
velik broj ljudi, mahom aktivnih i umirovljenih policajaca 
branitelja iz Domovinskog rata i Ëlanova njihovih obitelji, πto 
pokazuje da oni u sebi imaju duπu koju policajac i treba imati!, 
zakljuËio je naËelnik GrËanac.m 

Marija ÆUÆUL
Snimio Ivica LAJTNER

Josip GrËanac, naËelnik PU vukovarsko-srijemske
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Na dan zaπtitnice Vojnog ordinarijata, Dan 
pobjede i domovinske zahvalnosti i na Dan 
hrvatskih branitelja

„I RijeË tijelom postade i nastani se meu nama i vidjesmo 
slavu njegovu...“ (Iv 1, 14)

Ima trenutaka u Ëovjekovom æivotu koji mogu oznaËiti cijeli njegov 
æivot. »ini mi se jedan od presudnih trenutaka u Marijinom æivotu 
svakako je susret s anelom – navjestiteljem, njezin razgovor s njim 
te konaËna odluka: „Evo sluæbenice Gospodnje, neka mi bude po 
tvojoj rijeËi!“ (Lk 1, 38). U Marijinom æivotu ovaj susret i razgovor 
oznaËiti Êe cijeli njezin æivot. Istina je da je po nauku Crkve Marija 
pripravljana za Bogomaterinstvo: „I zaista bilo je savrπeno doliËno, 
da ona trajno sjaji ukraπena sjajem najsavrπenije svetosti, te kako bi 
potpuno slobodna od same ljage izvornog grijeha, odnijela najveÊu 
pobjedu nad starom zmijom, kao Ëasna majka, kojoj je Bog Otac 
odredio tako dati svog jedinog Sina...“ (Pio IX. „Ineffabilis Deus“). Ali 
ipak, njena sloboda ostala je netaknuta Ëitavog njezinog æivota te sa 
sigurnoπÊu moæemo ustvrditi da je, suraujuÊi s milosnim darom, i 
sama sudjelovala u ostvarenju da „RijeË tijelom postade“.

PromatrajuÊi Mariju i njezinu odgovornost u odnosu na dar koji 
joj je dan te na poziv koji joj je upuÊen moæemo promatrati i sami 
sebe u zajednici u kojoj æivimo i u vremenu koje nam je darovano 
od Boga da u njemu svjedoËimo svoje poslanje (usp. Mt 28, 16-20; 
Mk 16, 14-18; Lk 24, 36-49; Iv 20, 19-23; Dj 1, 6-8).

Mi smo biÊa susreta i komunikacije. Usmjereni smo jedni na 
druge i nemamo drugog ostvarenja nego u susretanju s drugim kao 
svojim bliænjim. Drugi mi je potreban da bi otkrio svoju nedovrπenost, 
da bi shvatio da moram raditi na sebi za vlastitu zrelost. Ta zrelost 
sastoji se upravo u tome da mogu s drugim koji je razliËit biti u 
odnosu shvaÊajuÊi kako me njegova razliËitost ne poniπtava nego 
usavrπava. Ali ni drugi se ne moæe ostvariti bez mene te neprestano 
moram posvjeπÊivati misao u sebi kako sam i ja potreban drugome. 
Svako zatvaranje u sebe pokazuje ljudsku nezrelost, umiπljenost u 
samodostatnosti.

Na danaπnji Dan pobjede i domovinske zahvalnosti i Dan 
hrvatskih branitelja potrebno nam je posvijestiti tu Ëinjenicu kako 
bismo odgovorno æivjeli. Sloboda Domovine nije doπla sama od 
sebe. Dogodio se je Vukovar, ©kabrnja... dogodila se je agresija. 
Neki su nam u ime „pacifizma“ govorili da se ne smijemo boriti nego 
da se moramo prepustiti. Zar to ne bi bilo sudjelovanje u tuem 
zlu i u tuem grijehu? Prekriæiti ruke i promatrati drugog kada Ëini 
zlo nosi odgovornost i suuËesniπtvo u tuem zlu. Moæemo li u tom 
svijetlu promatrati naπu πutnju danas, u vrijeme kada pojedinci peru 
svoje savjesti jer su bili tko zna gdje u vrijeme agresije na Hrvatsku 
i nabacaju se drvljem i kamenjem na branitelje, na Domovinski 
rat? OËito je da koriste neodgovorno svoju rijeË, bilo izgovorenu 
bilo napisanu, protiv onih koji su sudjelovali u obrani Domovine. 
Naπa πutnja i pomuÊenost takvim pisanjem pokazuje pomalo 
naπu nezrelost. Marija je pamtila i „Ëuvala sve uspomene u svom 
srcu“ (Lk 2, 51). Kako je moguÊe da se u medijima u Hrvatskoj o 
braniteljima neprestano govori u negativnom kontekstu jer, kada se 
mora iznijeti nekakav æalosni dogaaj, treba posebno naglasiti da je 
netko „umirovljeni branitelj ili umirovljeni pripadnik HV-a ili policije“? 
OËito je da se namjerno æeli ocrniti ovu kategoriju ljudi, prikazati ih 
kao destruktivce, kao one koji su na teret druπtvu. Uostalom, to 
pokazuju i posljednja istraæivanja jedne doktorandice na fakultetu 
politiËkih znanosti o Ëemu je ona govorila u emisiji „Veterani mira“ 

Poruka vojnog biskupa mons. Jurja Jezerinca
23. svibnja o. g. na HRT-u. Pisci takvih Ëlanaka æele prikazati naπe 
branitelje kao smetnju druπtvu, a naæalost, mnogi Ëitatelji veoma 
lako prihvaÊaju takav stav te nisu svjesni kako se njima manipulira. 
Prepoznao je to i glavni urednik Glasa Koncila kada je u svom 
Uvodniku od 14. lipnja naglasio: “svi imalo informirani hrvatski 
graani ne mogu ne prepoznati da se dio meunarodne zajednice 
trajno poigrava s Hrvatskom, sluæeÊi se diplomatskim pritiscima, 
otvorenim ucjenama i ‘svojim’ ljudima u druπtvu i osobito medijima 
u Hrvatskoj”. Da li uopÊe znamo da se nigdje u svijetu ne smije javno 
govoriti o samoubojstvu upravo zbog labilnih osoba koje Êe takav 
Ëin potaknuti da podignu ruku na sebe? Meutim, kod nas se o 
samoubojstvima branitelja govori na πiroko i kao da ih se potiËe na 
zlo da bi se onda doslovno likovalo nad dogaajem te na taj naËin 
opravdavalo novinarska “predvianja“.

Pozvani smo, upravo na Dan pobjede i domovinske zahvalnosti i 
Dan hrvatskih branitelja te na Dan naπe zaπtitnice – Gospe Velikoga 
Hrvatskog Krsnog Zavjeta, ponovno promisliti kolika je bila ærtva 
naπih branitelja u obrani Domovine i koliku im zahvalnost dugujemo 
za ærtvu koju su prinijeli oni i njihove obitelji. Imamo li hrabrosti 
ponovno si to posvijestiti i znati zauzeti stav?

Kada odreena skupina ljudi ruπi to dostojanstvo, kada svojim 
nastupima pokuπavaju obezvrijediti tu ærtvu, imamo li hrabrosti 
pokazati svoju zrelost i svojim dræanjem pokazati da se s time 
ne slaæemo? Jesmo li svjesni da u demokraciji svim dozvoljenim 
sredstvima moramo pokazati πto mislimo i da konaËno moramo 
prekinuti πutnju pozitivne veÊine te dozvoliti da i naπa rijeË, koja je 
toliko potisnuta u nama zbog nekakvih Ëudnih odnosa, postane 
djelo koje Êe pokazati da ljudi u Hrvatskoj pozitivno misle i o 
braniteljima i o Domovinskom ratu te da moramo dati do znanja 
agresivnoj manjini koja dræi u rukama moÊ medija da je istina 
sasvim drugaËija? Ne moæe se unaprijed postaviti tvrdnju, a onda 
„istraæivanje“ usmjeravati prema toj tvrdnji nego tvrdnja mora biti 
plod argumenata i proizaÊi iz dokaza kao zakljuËak. 

Ulaskom u NATO savez pozvani smo na odgovorniji æivot, a 
posebno na poπtivanje samih sebe. Marija je uπla u dijalog s Bogom 
i taj dijalog oznaËio je cijeli njezin æivot „kao sluæbenicu Gospodnju“ 
(usp. Lk 1, 38). I nama je potrebno ulaziti u dijalog s Bogom, a 
po njemu i s Ëovjekom da bi time shvatili koliko su nam obojica 
potrebni za rast u dobru. „Samo u Bogu i samo polazeÊi od Boga 
uistinu se poznaje Ëovjek... »ovjek poznaje sama sebe samo ako 
sebe shvaÊa polazeÊi od Boga i drugoga poznaje samo ako u 
njemu vidi Boæje otajstvo“ (Benedikt XVI., „Isus iz Nazareta“, str. 
290). Na Dan pobjede i domovinske zahvalnosti i Dan branitelja te 
na dan naπe zaπtitnice Gospe Velikoga Hrvatskog Krsnog Zavjeta 
otkrijmo ponovno onog drugog i postavimo etiËku normu koja se 
je u hrvatskoj javnosti naæalost izgubila: „UËini drugome ono πto 
æeliπ da drugi uËini tebi i ne uËini drugome ono πto ne æeliπ da 
drugi uËini tebi“.

S tim æeljama dolazim svima vama u ministarstvima obrane i 
unutarnjih poslova, vama u OS-u i redarstvenim sluæbama, vama 
dragi branitelji i obiteljima branitelja, æivih i poginulih, æeleÊi vam 
blagoslovljen Dan pobjede i domovinske zahvalnosti i Dan hrvatskih 
branitelja te Dan naπe zaπtitnice Gospe Velikoga Hrvatskog Krsnog 
Zavjeta. Vaπ

Mons. Juraj Jezerinac, vojni ordinarij u RH, 10. lipnja 2009.,na 
dan kada je Hrvatski sabor 1687. godine proglasio sv. Josipa 
zaπtitnikom Hrvatske domovine.
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U petak, 4. rujna 2009. u svetiπtu „Predragocjene Krvi 
Isusove“ u Ludbregu odræano je tradicionalno 10. hodoËaπÊe 
katolika, djelatnika Ministarstva unutarnjih poslova Republike 
Hrvatske. 

HodoËaπÊe je zapoËelo u 9 sati Sv. ispovjedi u Æupnoj 
crkvi, nakon Ëega se u procesiji krenulo od Æupne crkve 
prema Zavjetnoj kapelici „Predragocjene Krvi Isusove“, gdje 
je uslijedila poboænost Kriænog puta. Nakon Kriænog puta 
zapoËela je Sveta misa koju je predvodio biskup mons. Juraj 
Jezerinac, vojni ordinarij u Republici Hrvatskoj, uz sudjelovanje 
voditelja ludbreπkog svetiπta, æupnika Josipa –urkana, te 

Deseto hodoËaπÊe u Ludbreg

drugih sveÊenika i policijskih kapelana. Propovijedao je fra 
Æarko Lerota, vojni kapelan kapelanije HVU „Petar Zrinski“.

Na hodoËaπÊu su sudjelovali predstavnici Odjela MUP-
a za suradnju s Vojnim ordinarijatom u RH, predstavnik 
Ravnateljstva policije Josip BukviÊ, zamjenik naËelnika PU 
varaædinske Siniπa BrkinjaË, naËelnik PU meimurske Ivan 
SokaË, naËelnik PU koprivniËko-kriæevaËke Dragutin Vurnek 
te policijski sluæbenici i djelatnici PU krapinsko-zagorske, 
PU bjelovarsko-bilogorske, PU koprivniËko-kriæevaËke, PU 
meimurske i PU varaædinske.
 Odjel za suradnju s Vojnim ordinarijatom u RH
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Zahvala slovaËkog veleposlanika
Izvanredni i opunomoÊeni veleposlanik SlovaËke Republike 

gospodin Roman Supek uputio je pismo ministru Karamarku, 
u kojem je pohvalio rad policijskih sluæbenika PU splitsko-
dalmatinske prilikom provoenja mjera osiguranja nogometne 
utakmice izmeu splitskog Hajduka i Æiline iz SlovaËke, kao 
i rad onih policijskih sluæbenika u OA „TURS 2009“ u kojoj 
su suraivali sa slovaËkim kolegama. Pismo donosimo u 
cijelosti:

Poπtovani gospodine Ministre,

Dozvolite mi da Vam najsrdaËnije zahvalim na visoko 
profesionalnoj pomoÊi koju su nam Vaπi djelatnici, policajci 
Splitsko-dalmatinske policijske uprave, pruæili tijekom 
nogometne utakmice izmeu klubova Hajduk Split i M©K 
Æilina 6. kolovoza 2009. u Splitu.

Nakon nogometne utakmice u Æilini 30. srpnja 2009., 
nastala situacija zahtijevala je naroËiti pristup hrvatske 
policije pri realizaciji sigurnosnih mjera tijekom utakmice u 
Splitu. UËinkovita komunikacija i nadstandardna suradnja 
izmeu djelatnika Splitsko-dalmatinske policijske uprave 
i Ureda policijskog Ëasnika za vezu pri Veleposlanstvu 
SlovaËke Republike u Zagrebu, doprinijela je, ne samo 
apsolutnoj sigurnosti navijaËa kluba M©K Æilina i slovaËkih 
turista u Dalmaciji, veÊ i vrlo prijateljskoj atmosferi u kojoj 
djeluju slovaËki policajci, koji za vrijeme turistiËke sezone, 
zajedno s hrvatskim kolegama iz Policijske postaje Makarska, 
pomaæu slovaËkim turistima u Hrvatskoj.

Joπ jednom, poπtovani gospodine Ministre, zahvaljujem 
na pruæenoj pomoÊi i izvanrednoj suradnji policijskih snaga. 
Vjerujem da Êe trajna uËinkovita suradnja izmeu slovaËke 
i hrvatske policije doprinijeti daljnjem napretku i slovaËkoj i 
hrvatskoj strani.

S poπtovanjem,

Roman Supek, izvanredni i opunomoÊeni veleposlanik 
SlovaËke Republike
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Na Svjetskim policijskim i vatrogasnim 
igrama, koje su u kolovozu ove godine 
odræane u Vancouveru, Kanada, sudjelovala 
je i  hrvatska momËad koja je ukupno 
osvojila 13 odliËja: 6 zlatnih, 5 srebrnih i 2 
bronËana.

U kanadskom gradu Vancouveru od 30. srpnja do 9. kolovoza 
2009. odræana je 12. Policijska i vatrogasna olimpijada u kojoj 
je, uz 11 000 natjecatelja iz 69 zemalja svijeta u 48 πportskih 
disciplina, nastupila i malobrojna reprezentacija MUP-a RH 
koju su predstavljali sedmorica policajaca, jedan pravosudni 
policajac i jedan vatrogasac. Hrvatski policajci su nastavili trend 
osvajanja mnogobrojnih odliËja na policijskim olimpijadama jer 
su i ovaj put osvojili 13 medalja: 6 zlatnih, 5 srebrnih i 2 bronËane. 
To naπu reprezentaciju, s obzirom na brojnost natjecatelja, 
svrstava u sam vrh uspjeπnosti zemlje iz koje dolaze, jer 
su pojedine zemlje imale i po nekoliko stotina natjecatelja. 
Naπi natjecatelji nastupili su u atletici i to u najteæoj disciplini 
-– desetoboju, a ekipu su Ëinili: Berislav GariÊ, Kristijan 
KomljenoviÊ, Ivan JakeliÊ - pripadnici ATJ LuËko i Jozo 
Ugrina, policijski sluæbenik PU splitsko-dalmatinske. Ugrina 
je osvojio zlatnu medalju, a Berislav GariÊ broncu. Kristijan 
KomljenoviÊ i Ivan JakeliÊ bili su Ëetvrti, πto se osobno moæe 
takoer smatrati velikim uspjehom jer je, s obzirom na vrlo 
jaku i brojnu konkurenciju, i sam ulazak u finale ravan medalji. 
U pojedinaËnoj disciplinu u bacanju koplja Jozo Ugrina je 
nadmoÊno osvojio prvo mjesto i svoje drugo zlato te je oborio 
svjetski policijski rekord. On je tamo bio naπ junak igara. U 
bacanju kugle nastupio je Berislav GariÊ koji, usprkos povredi 
miπiÊa noge, nije æelio odustati nego je s povredom i velikim 
bolovima bacio hitac koji mu je donio treÊe mjesto i drugo 
osvojeno bronËano odliËje.

U pojedinaËnim borilaËkim πportovima u hrvanju je nastupio 
Senad MujagiÊ, policijski sluæbenik PU sisaËko-moslavaËke, 
koji je slobodnim naËinom osvojio zlatnu medalju te grËko-
rimskim srebro izgubivπi od indijskog predstavnika u finalu. 
Medalje je dijelio indijski ministar unutarnjih poslova, πto 
je dokaz koliko se u njihovoj zemlji cijeni nastup njihovih 
policajaca, a bilo ih je oko 550. Senad MujagiÊ je nastupio 
i u disciplinama dizanja utega i to u Bench Pressu gdje je 
nastupio u kategoriji do 60 kg te osvojio serbrnu medalju i 
Dead Liftingu gdje je takoer osvojio srebro, svoju ukupno 
Ëetvrtu medalju na ovim igrama. U hrvanju je nastupio i djelatnik 
GVP GospiÊ Dane ©imiÊ koji je u disciplinama slobodni naËin 
i grËko-rimski osvojio druga mjesta i ukupno dvije medalje. 
U judu su nastupili Ivan Oberan i Edi Bajurin, policijski suæbenici 
PU dubrovaËko-neretvanske, koji su nadmoÊno osvojili prva 
mjesta. U istoj disciplini nastupio je i pravosudni policajac iz 
Splita Hrvoje PaneziÊ koji je takoer osvojio prvo mjesto i naπe 
ukupno πesto zlato.

Valja napomenuti kako Policijska i vatrogasna olimpijada ima 
velik znaËaj u svijetu jer je u Stockholmu igre otvorio osobno kralj 
Gustaf, a u Barceloni kralj H. Karlos. VeÊina naπih policajaca 
nastupila je na nekoliko ovakvih igara: Senad MujagiÊ na 6, sa 
21 osvojenom medaljom (13 zlatnih, 6 srebrnih i 2 bronËane); 
Ivan Oberan 5 (4 zlata i 1 srebro), Edi Bajurin 5 (4 zlata i 1 srebro), 
Berislav GariÊ 5 (2 zlata,1srebro, 2 bronce), Jozo Ugrina 2 (2 
zlata,1 bronca). Velik je broj policajaca koji su osvajali zlatna 
odliËja, poput Tadije OrlovoviÊa, koji je u judu osvojio 3 zlatne i 
jednu srebrnu medalju i drugih.

Bitno je joπ naglasiti veliku pomoÊ naπih iseljenih Hrvata u 
Vancouveru, koji su Ëitavo vrijeme bili uz nas, navijali i pruæali 
nam svaku vrstu pomoÊi koja nam je zatrebala, pa ovom 
prilikom æelim zahvaliti svima njima, osobito gospodinu Anti 
BuriÊu i njegovoj supruzi Boæici. Tekst i slike: Senad MUJAGI∆

Vancouver: Svjetske policijske i vatrogasne igre 

Izvrsni rezultati hrvatskih policajaca i vatrogasaca

Senad MujagiÊ i njegova 13 zlatna 
medalja osovojena na Policijskim 
Olimpijadama

Jozo Ugrina Zlatna medalja bacanje 
koplja (oborio svjetski rekord 67,58 m)

Berislav GariÊ bronca Bacanje kugle
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U Hrvatskoj od izravnih 
posljedica puπenja umre 
godiπnje oko 10.000 ljudi, 
a Ëak 3.000 umre od 
indirektnih posljedica.

Kada upitate bilo koga kako bi 
definirao puπenje, dobit Êete puno 
razliËitih odgovora: neki smatraju da je to 
navika, drugi ovisnost, treÊi razbibriga... 
Svi su suglasni da je to πtetna pojava, 
no veÊina ih nije svjesna o kakvoj se 
konkretnoj opasnosti radi. »injenica je 
da je puπenje prisutno u Europi veÊ viπe 
od pet stoljeÊa i da broj puπaËa varira 
od zemlje do zemlje. U Hrvatskoj 32% 
odraslih osoba puπi. Samo u Zagrebu 
ima oko 400.000 puπaËa. Ti podaci 
dovode do posljedica da u Hrvatskoj 
od izravnih posljedica puπenja umre 
godiπnje oko 10.000 ljudi, a Ëak 3.000 
umre od indirektnih posljedica. Puπenje 
je udisanje dima zapaljenog duhanskog 
liπÊa u cigareti, cigari ili luli. U duhanu 
se nalaze πtetni sastojci poput katrana, 
nikotina i ugljiËnog monoksida. Nikotin 
je visokotoksiËan alkaloid koji uzrokuje 
ovisnost ako ga se konzumira u veÊim 
koliËinama. Karakteristika mu je da 
se brzo apsorbira i πiri u organizmu. 
Ukoliko se udahne u duhanskom 
dimu, dolazi do mozga u svega 7 
sekundi. Takoer mu je karakteristika 
da brzo stimulira, ali zatim isto tako 
i deprimira. To se oËituje u sljedeÊim 
simptomima: muËnina, povraÊanje, 
bljedilo, slabost, vrtoglavica, glavobolja, 
znojenje, poremeÊaj svijesti, pad krvnog 
tlaka i u konaËnici prestanak disanja. 
Katran sadræi velik broj kemikalija, u 
kojima je oko 50 kancerogenih spojeva. 
Sastojci katrana se taloæe u bronhima i 
pluÊima, a jedan od prvih simptoma je 
nadraæajni kaπalj, koji se najËeπÊe javlja 
ujutro. UgljiËni monoksid je plin bez 
boje i mirisa. Veæe se za hemoglobin 
u krvi i na taj naËin smanjuje opskrbu 
kisikom tkiva u organizmu. Jedan 
od prvih simptoma je glavobolja, a u 
konaËnici moæe izazvati poremeÊaj rada 
srca. Svjetska zdravstvena organizacija 
oznaËila je puπenje kao najopasniji 
uklonjivi uzroËnik bolesti i oznaËila ga 
πifrom F 12.2 – „sindrom ovisnosti o 
duhanu“. Prema podacima iz Programa 
prevencije kroniËnih nezaraznih bolesti 
Regionalnog ureda za Europu Svjetske 

zdravstvene organizacije, u poveÊanoj 
smrtnosti puπaËa najveÊi je udio bolesti 
srca i krvnih æila, a od toga se treÊina 
odnosi na koronarnu bolest. Puπenje 
udvostruËuje rizik od umiranja zbog 
bolesti srca i krvnih æila, a 30 do 40% 
svih smrti od koronarne bolesti povezuje 
se s puπenjem. Danas se smatra da je 
puπenje glavni riziËni Ëimbenik za razvoj 
raka bronha i pluÊa, grkljana, ædrijela, 
usne πuplj ine, jednjaka, bubrega, 
mokraÊnoga mjehura, guπteraËe, a i 
rak vrata maternice i neki oblici leukemije 
ËeπÊi su u osoba koje puπe. Pritom je 
sasvim svejedno je li rijeË o aktivnom 
il i pasivnom puπaËu. U bolesnika 
s astmom pasivno puπenje izaziva 
nelagodu, pa i izravno astmatiËni napad, 
a kod dojenËadi i male djece dovodi 
do uËestalijeg bronhitisa, upale pluÊa, 
astme, drugih bolesti diπnog sustava 
i smanjene pluÊne funkcije te akutne i 
kroniËne upale srednjeg uha. U trudnica 
koje puπe, ugljikov monoksid smanjuje 
opskrbu ploda kisikom, πto nosi rizik 
za razvoj Ëeda. Stoga one ËeπÊe 
raaju djecu male poroajne teæine, a 
i iznenadna smrt dojenËeta ËeπÊa je 
u djece izloæene pasivnom puπenju. 
Kardiovaskularne bolesti, maligne bolesti 
i bolesti respiratornog sustava znaËajno 
su zastupljene i u morbiditetnoj slici 
Hrvatske. U uzrocima bolniËkog lijeËenja 
2005. godine zastupljene su s 36,2%, a 
u dijagnozama zabiljeæenim u djelatnosti 
opÊe medicine s 37,2%. U podruËju 
uha, nosa i grla, kod puπaËa je prisutno 
peËenje u grlu, jaki kaπalj, ægaravica ili 
promuklost. Upravo ti simptomi potrebuju 
detaljan otorinolaringoloπki pregled, kako 
bi se otklonila sumnja na teæu bolest u 
tom podruËju. Kod dugogodiπnjih 
puπaËa dolazi do oπteÊenja sluznice 
i ædrijela i grkljana, tako da uglavnom 
imaju i kroniËni laringitis i faringitis. 
Otorinolaringoloπki pregled ima naglasak 
na orofaringoskopski i indirektoskopiji, 
t.j. na detaljnom pregledu usne πupljine, 
ædrijela i grkljana. Naravno da treba 
ukljuËiti i pregled nosa i uha. ORL pregled 
obavljamo na tradicionalan naËin, a po 
potrebi i optikama, endoskopima i 
mikroskopom. Ukoliko se otkrije neπto 
sumnjivo, pacijentu se uzima biopsija 
tkiva, tako da se detaljnim pregledom 
pod mikroskopom utvrdi postoje li 
sumnjive stanice tkiva. Takoer se 

traæi i dodatna dijagnostika, poput CT-
a ili magnetske rezonancije. Kada se 
utvrdi da pacijent boluje od maligne 
bolesti usne πupljine, ædrijela ili grkljana, 
preporuËuje se πto bræa hospitalizacija 
i operativni zahvat. NajËeπÊe se radi o 
mutilirajuÊim operativnim zahvatima, 
kojima se odstranjuje grkljan, dio donje 
Ëeljusti, jezika i ædrijela, a potrebno je 
odstraniti i sve limfne Ëvorove na vratu. 
Samo na taj naËin moæe se sprijeËiti 
daljnje πirenje maligne bolesti na glavi 
i vratu. Postoperativno, pacijent bude 
podvrgnut i radioterapiji, a po potrebi i 
kemoterapiji. Sav taj proces (operacija, 
radioterapija, kemoterapija) je dugotrajan 
i obuhvaÊa razdoblje od nekoliko mjeseci 
lijeËenja. Stoga ovdje zlata vrijedi izreka: 
bolje sprijeËiti, nego lijeËiti! Sve ovo 
istiËe znaËenje puπenja kao glavnog 
izbjeæivog riziËnog Ëimbenika za zdravlje 
i potrebu intenziviranja provoenja mjera 
sprjeËavanja i suzbijanja puπenja. Svi ti 
podaci doveli su posljednjih godina u 
razvijenim zemljama stvaranje trenda 
nepuπaËke druπtvene klime. I Hrvatska 
se pridruæila tom trendu. Hrvatski je 
Sabor 17. listopada 2008. donio Zakon 
o ograniËavanju uporabe duhanskih 
proizvoda. I na kraju treba zakljuËiti: 
puπenje je πtetno - bilo da izazove 
samo blage iritacije u organizmu ili pak 
da dovede do maligne bolesti. LijeËenje 
je skupo, a za pacijenta dugotrajno i 
neugodno. Misao „pa neÊe valjda baπ 
mene“ ravna je kockanju i opasno je 
poigravanje vlastitim zdravljem. Stoga 
uvijek treba imati na umu posljedice koje 
izaziva puπnje. Samim tim prestanak 
puπenja predstavlja pravu odluku i ulog 
u vlastito zdravlje.

Prof. dr. Robert TrotiÊ,
Specijalist ORL KliniËke bolnice „Sestre 

milosrdnice“

Puπenje je πtetno, a lijeËenje skupo i dugotrajno

Dr. Robert TROTI∆
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ZAGREB - Kada je bila mala, sanjala je da Êe biti pjevaËica. 
A kada veÊ svoje mjesto nije pronaπla na pozornici, tada se 
zadovoljila poloæenim ispitom A kategorije. I statusom jedine 
policajke u Hrvatskoj koja u ophodnju ide - motorom. 

Umjesto da krasi naslovnice svjetskih Ëasopisa, 24-godiπnja 
Anica ValentiÊ iz Gareπnice radije pozira za Ëasopis MUP-a. 
Kao jedina policajka motoristica u zemlji, ponos je i dika svojih 
muπkih kolega, no pohvale je nisu razmazile. Imuna je na πarm 
prekrπitelja, neumoljiva na molbe i umilne poglede, a moæe se 
pohvaliti i impresivnim brojem prijava. 

- Njihovo je pravo da me pokuπaju πarmirati, ali to nikada 
ne upali - istaknula je Anica koja neoprezne vozaËe zaustavlja 
u pjeπaËkoj zoni u centru Zagreba. Tamo je moæete vidjeti 
pokraj skutera Beverly 250, motora kojim ta mlada policajka 
svakodnevno odlazi vrebati prekrπitelje. Prolaznici joj pritom 
dobacuju osmjehe, kaæe Anica. Valjda im je i danas Ëudno u 
policijskoj odori vidjeti æenu, i to na motoru. 

- No, jedva Ëekam da sjednem na policijski BMW! Nemam 
motor iz snova, ali taj mi se svia - objasnila je Anica. 

To je neπto bajno 

Dodala je kako je neopisiv osjeÊaj sjediti na motoru, osjetiti 
vjetar i moÊ brzine. 

- To je adrenalin koji podiæe, to je jednostavno neπto bajno 
- napomenula je mlada policajka. 

Otkrila je kako je poslom policajke, i to joπ motoristice, 
zaista uspjela spojiti ugodno s korisnim. Oduvijek je zanimaju 
motori, a sada joj se ispunila i æivotna æelja: svaki radni dan 
provodi na tom prijevoznom sredstvu, a pritom radi posao 
koji oboæava. 

Anica ValentiÊ je zavrπila srednju trgovaËku πkolu i zatim 
shvatila da nikako ne moæe naÊi posao u struci. Bila je 
presretna kada je ugledala natjeËaj za Policijsku akademiju. 

PomoÊ muπkih kolega 

- Prijavila sam se i oduπevila kada su me nazvali. Obuka je 
trajala gotovo dvije godine, a poËela sam raditi 1. lipnja ove 
godine. Prva ophodnja uslijedila je veÊ dva dana nakon toga 
- rekla je Anica. Velika pomoÊ u njenoj prvoj ophodnji bili su joj 
muπki kolege. Pokazali su joj kako taj posao izgleda u praksi. 
Danas je Anica meu najvrednijim djelatnicima MUP-a. To 

potvruje i njezin πef, zamjenik naËelnika 
Sektora prevencije u prometu, 
Matija KopaËeviÊ. 

- Veoma smo ponosni na 
naπu Anicu. Radiπna je, ko-
munikativna i uspjet Êe u ovom 
poslu. Anica je primjer svim 
æenama - naglasio je KopaËeviÊ. 

Anica ValentiÊ (24) proπla je 
dvogodiπnju policijsku obuku te je 
poËela raditi 1. lipnja. Na skuteru 
Beverly 250 svaki dan patrolira po 
pjeπaËkoj zoni u centru Zagreba 
(slike) 

Prijavile su se samo dvije 
æene 

- Na posljednju obuku za policajce 
na motoru, istiËe KopaËeviÊ, prijavile 
su se samo dvije djevojke, od kojih 
je jedna Anica ValentiÊ. Obje su 
uspjeπno proπle obuku, ali samo 
je Anica ValentiÊ uistinu odluËila 
ostati raditi na tom radnom mjestu. 
TrenutaËno ne posjeduje vlastiti motor, 
ali nada se da Êe se to promijeniti 
jednoga dana i priæeljkuje neki motor 
do 650 kubika.

Anica ValentiÊ, jedina policajka motoristica: 
Jedva Ëekam da sjednem na svoj policijski BMW

Jutarnji list od 20.8.2009. donosi Ëlanak novinarke 
Dore KoretiÊ o Anici ValentiÊ, policajki motoristici, pod 
naslovom „Jedva Ëekam da sjednem na svoj policijski 
BMW“.
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Najviπe problema u pravilu ima s 
Talijanima koji su spremni na svau 

RIJEKA - Iako ovoljetna sezona pomalo 
jenjava, turista je u kvarnerskom akvatoriju 
joπ uvijek relativno mnogo, a dobar dio njih 
se tijekom ljetovanja koristi raznoraznim 
plovilima, Ëije prometovanje i poπtivanje 
pravila danonoÊno nadzire Pomorska policija. 
Svakodnevno, inaËe, πirim rijeËkim podruËjem 
krstari Ëak sedam policijskih plovila, a 
najmoderniji meu njima je svakako patrolni 
brod P-206, poznatiji pod imenom »Trsat«, 
koji je u sluæbi tek godinu dana. 

- U pitanju je stvarno »makina«, potpuno 
opremljena πto se tiËe navigacije, ali i drugih 
elemenata potrebnih za plovidbu u najteæim 
uvjetima. Sa svoja dva snaæna motora razvija 
brzinu od 36 Ëvorova, πto moæda nije impozantno, ali je 
dovoljno da sustignemo veÊinu glisera koje susretnemo. Oni 
koji budu bræi, definitivno nisu izdræljiviji, pa ih na kraju ipak 
uhvatimo jer imamo radar i viπe goriva, naπalio se zapovjednik 
perjanice flote rijeËke Pomorske policije, Kristijan Gregov. 

Njegova posada, koju Ëine strojar Igor JeliÊ i mornar Velimir 
VrziÊ, u 12-satnim smjenama »Trsatom« krstari Kvarnerom u 
potrazi za prekrπiteljima zakona i svima koji svojom plovidbom 
ugroæavaju sigurnost ostalih. S njima smo proveli jedan dan na 
moru kako bi se uvjerili u najËeπÊe prekrπaje koje Ëine turisti. 

U najveÊem broju sluËajeva u pitanju su prekrπaji poput 
neposjedovanja dokumenata ili vinjeta, glisiranja preblizu obali 
te ronjenja bez bove ili podvodnih aktivnosti na nedopuπtenim 
mjestima. Ronioci, primjerice, oboæavaju lokacije poput 
podnoæja KrËkog mosta ili obale uz naftni terminal kod Omiπlja, 
te uz rafineriju na Urinju. »im se pojave na tim mjestima, dojave 
nam Ëuvari i onda se Ëude kako brzo doemo i kaznimo 
ih, pojaπnjavao nam je strojar Igor JeliÊ, dok se uigrani tim 
pripremao uskoËiti na palubu barke s petoricom mladiÊa πto 
su je zaustavili u kanalu kod rta Glavina. 

- Ne bavimo se samo prekrπiteljima pomorskih pravila, 
veÊ moæemo i pregledati plovila Ëije nam se posade uËine 
sumnjivima. Koliko smo samo puta pronaπli manje koliËine 
droge ili zatekli osobe s ulovom ribe bez dozvole, dodao je 
mornar Velimir VrziÊ koji je s palube »Trsata« budno nadzirao 
Ëime Êe rezultirati pregled barke koji je vrπio njegov kolega. 

Kako niπta nije pronaeno, patroliranje se moglo nastaviti, 
a zapovjednik nam je odmah ukazao na glisere u daljini koji su 
povrπinom vode jurili opasno blizu obale kod Jadranova. 

- Iako se vizualno Ëini da su bliæe od 300 metara, radar nam 
toËno pokazuje koliko su udaljeni od plaæe, tako da nam nitko ne 
moæe prigovoriti da smo ga uhvatili u prekrπaju »odokativnom« 
metodom. BuduÊi da nema opasnosti za druge kupaËe ili 

Reportaæu o rijeËkoj Pomorskoj policiji novinar Tomislav 
Jurilj objavio je u Novom listu 20.8.2009. 

Pomorska policija sa sedam plovila danonoÊno nadzire kvarnerski akvatorij ponajviπe pazeÊi 
na gliseraπe 

Da su bar svi nautiËari kulturni poput Nijemaca i Austrijanaca

plovila, samo Êemo ga prekontrolirati, pa 
ako ima sve dokumente, dobit Êe usmeno 
upozorenje da uspori bez kazne, istiËe 
zapovjednik Gregov, dok znakom sirene 
zaustavlja jureÊi gliser. 

Prema njegovim rijeËima, njemaËki 
i austrijski turisti su najuredniji πto se 
tiËe dokumentacije i kulture plovljenja, 
dok najviπe problema u pravilu ima s 
Talijanima koji su uvijek spremni na 
svau. Iako se veÊini zaustavljenih 
»progleda« kroz prste i prou samo 
s upozorenjem ili opomenom, oni 
najuporniji u Ëinjenju prekrπaja ili 
najbezobzirniji obavezno dobiju 
uplatnicu. Takvih se tijekom svake 

sezone nakupi doista mnogo, pa se dræavni proraËun 
napuni lijepom svotom koju priskrbe prekrπitelji. Svako 
pojedino podruËje kvarnerskog akvatorija, istiËe posada 
»Trsata«, specifiËno je po prekrπajima koji se Ëine. 

- Teren oko Raba poznat je po velikom broju malih glisera, 
oko Loπinja i Cresa najËeπÊe zaustavljamo jedriliËare, dok 
podruËjem oko KrËkog mosta najviπe prometuju domaÊi ljudi 
i vikendaπi. Rijetko, meutim, hvatamo ronioce koji »tuku 
prstace« iako se i to zna dogoditi, no njih ËeπÊe hvataju na 
senjskom ili podruËju bliæe Istri, govori zapovjednik Kristijan 
Gregov koji je nakon πestosatnog obilaska Krka okrenuo patrolni 
brod put matiËne Rijeke, uz konstataciju kako je sezona oËito 
gotova jer prometa malih plovila viπe gotovo da i nema. Usput 
nailazimo na πesteroËlanu slovensku obitelj koja se s Ëetvero 
male djece opasno udaljila od obale, ne razmiπljajuÊi kakve ih 
opasnosti vrebaju, no lagani pritisak na brodsku sirenu dovoljan 
im je znak da se okrenu i vrate prema Jadranovu. 

- To je samo jedan od primjera neodgovornog ponaπanja. 
Da zapuπe kakav neverin imali bi pune ruke posla da ih 
spasimo, vidite da niti jedno dijete nema prsluk, govori nam 
iskusni strojar Igor JeliÊ. 

Opasno sjedenje na pramcu 

Policajci nam pokazuju gliser pun ljudi koji se velikom 
brzinom kretao prema KrËkom mostu, dok mu je na pramcu 
sjedila æena bez ikakvog uporiπta. 

- Pogledajte, sad ulaze u naπe valove, a ona samo πto ne 
padne, jer se nema za πto uhvatiti. Ne Ëine nikakav prekrπaj, 
ali se dovode u ogromnu opasnost jer da ta æena upadne u 
vodu, istog bi je trena zahvatio propeler. To je jednostavno 
nemoguÊe izbjeÊi pri tako velikoj brzini glisera, objaπnjava 
iskusni zapovjednik uz obaveznu zvuËnu signalizaciju koja na 
sve koji jure djeluje kao zraËna koËnica jer se ruËica gasa u 
pravilu odmah spuπta. 
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Ove godine Muzej policije obiljeæava sto 
godina od osnutka prvog Kriminalnog muzeja 
u Hrvatskoj.  U tri nastavka donosimo 
pregled πto se sve zbivalo i kako se od 
kriminalistiËkih doπlo do muzeja policije 

Tijekom Drugog svjetskog rata novonastala dræavna 
tvorevina  Nezavisna Dræava Hrvatska (NDH) podijelila je dræavu 
na redarstvene oblasti. Svaka redarstvena oblast imala je 
PolitiËki odsjek, Kriminalni odsjek i Odsjek mjestnog redarstva. 
Za nas je posebno zanimljiv Kriminalni odsjek,  koji se bavio 
osobnom i imovnom sigurnosti, suzbijanjem kriminaliteta, 
istraæivanjem i hvatanjem poËinitelja kaznenih djela i u Ëijem 
je sastavu bio i Kriminalni muzej (isti naziv muzeja kao i onog 
utemeljenog prije Prvog svjetskog rata). Zbog rata i propasti 
Nezavisne Dræave Hrvatske nijedan od spomenutih muzeja 
nije otvoren.

Prema austrougarskom modelu

Nakon Drugog svjetskog rata u strogo povjerljivom 
dokumentu Uputstvu o organizaciji i radu kriminalistiËko-
tehniËke sluæbe MUP-a FNRJ iz 1947. godine stoji kako je u 
svim ondaπnjim republikama trebalo osnovati kriminalistiËke 
muzeje, Ëime se slijedio austrougarski model kriminalistiËkih 
muzeja prema kojemu Êe muzej prikupljenom graom sluæiti 
obrazovanju buduÊih kriminalista. U tim je uputama bilo 
definirano da „KriminalistiËki muzej prikuplja, sreuje i Ëuva 
u cilju prouËavanja i oËigledne nastave razna orua, oruæja i 
druga sredstva i predmete, koji su posluæili za izvrπenje kriviËnih 
dela ili pak potiËu od izvrπenja kriviËnih dela …“.  Slijedom 

Naπih prvih sto godina

Tko je Ljubomir Gudelj?

Ljubomir Gudelj roen je 1925. godine u Poljicama kraj 
Imotskog. U svom radnom vijeku od 1947. do umirovljenja 
1976. godine radio je kao kriminalistiËki tehniËar u 
zagrebaËkoj policiji. Osim snimanja mjesta dogaaja, uz 
pomoÊ daktiloskopije, rijeπio je mnoga kaznena djela meu 

Zgrada u Petrinjskoj ulici u kojoj je 1948. godine bio  
KriminalistiËki muzej. Danas je u zgradi Ministarstvo vanjskih 
poslova (snimio Ljubomir Gudelj)

kojima je bila, primjerice pljaËka novca u bjelovarskoj vojarni,   
uz pomoÊ otisaka stopala naπao je poËinitelja provale u 
jednu zagrebaËku gostionicu kao i rijeπio sluËaj napuπtenog 
novoroenËeta. Radio je i na identifikaciji osoba nakon 
velikih prometnih nesreÊa kao πto je bilo izlijetanje tramvaja 
na Mirogojskoj cesti u Zagrebu 1954. godine, æeljezniËkoj 
nesreÊi na zagrebaËkom Glavnom kolodvoru 1974. godine 
i sudaru zrakoplova iznad Vrbovca 1975. godine.

Svoja iskustva o uporabi daktiloskopije objavljivao je 
u Ëasopisu PriruËnik za struËno obrazovanje kadrova 
unutraπnjih poslova (izlazio je od 1954. do 1991. godine), 
najËeπÊe u rubrici Iz prakse za praksu, objavivπi pedesetak 
Ëlanaka.

I danas se ne odvaja od fotoaparata, prateÊi fotografskim 
objektivom zbivanja oko sebe i suraujuÊi s Hrvatskim 
umirovljeniËkim listom i Gospodarskim listom. Policija mu je 
i danas pri srcu pa tako surauje  s Informativnim centrom 
za prevenciju i Odjelom za sigurnost cestovnog prometa 
Policijske uprave zagrebaËke.

Uvijek je rado vien gost i suradnik u Muzeju policije kojem 
je poklonio mnoπtvo svojih fotografija, saËuvanih struËnih 
publikacija, izrezaka iz novina i daktiloskopskog pribora.

Æelimo mu da πto dulje saËuva vitalnost duha i tijela. 
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naputaka iz spomenuta dokumenta nastali su kriminalistiËki 
muzeji u „πkolama za izobrazbu kadrova unutraπnjih poslova“ 
u Sloveniji i Makedoniji, u Srbiji je veÊ postojao takav muzej, 
a u Zagrebu je otvoren u prostorijama kriminalistiËke tehnike. 
Slovenski muzej se nakon πezdeset godina pretoËio u Muzej 
policije, dok su muzeji u Makedoniji i Srbiji ostali u sklopu 
policijskih obrazovnih centara (isti status kao i nekada). 

Uputstvo je nalagalo da se prikupljeni predmeti sloæe 
po logiËnom i preglednom redu. Zbog prikupljanja grae, 
okruænim sudovima na teritoriju Narodne Republike Hrvatske 
upuÊivali su se dopisi s molbom da poslije pravomoÊnih 
presuda predmete, koji su koriπteni kao dokazna sredstva, 
dostave KriminalistiËkom muzeju Ëemu se mi danas moæemo 
samo nadati jer su naπi dosadaπnji pokuπaji za uspostavom 
suradnje sa sudovima bezuspjeπni. Suradnja je nesustavna, 
viπe sluËajna.

Voenje Muzeja policije Ivo Kobovac, ondaπnji Ëelnik 
kriminalistiËko-tehniËke sluæbe u MUP-u Narodne Republike 
Hrvatske u Zagrebu, povjerio je mladom kriminalistiËkom 
tehniËaru Ljubomiru Gudelju.

KriminalistiËki muzej u Zagrebu bio je smjeπten na treÊem 
katu zgrade u Petrinjskoj ulici na broju 18 i prostirao se na 
povrπini od πezdesetak Ëetvornih metara (jedna prostorija) 

iako svi sluæbeni izvori navode da je muzej bio u –oriÊevoj 
ulici na broju 4. Razlog tomu jest Ëinjenica da je sluæbeni ulaz 
u muzej bio iz –oriÊeve ulice gdje je bila smjeπtena ondaπnja 
kriminalistiËka tehnika. U srediπnjem dijelu prostorije bile su 
postavljene dvije dugaËke staklene vitrine, leima okrenute 
jedna prema drugoj, sa skoπenim gornjim plohama. Staklenih 
vitrina bilo je i po kutovima i zidovima prostorije. Idejni postav 
muzeja vodio se prema istoj zamisli kao i prvog Kriminalnog 
muzeja. U njemu su bila izloæena sredstva   tzv. corpore 
delicti kojima su poËinjena kaznena djela (oruæje, provalniËki 
alati, alati za krivotvorenje novca, pornografski materijali…). 
Muzej je bio zatvoren za javnost i u njega su mogle uÊi samo 
ovlaπtene osobe. Kako u to doba nisu postojale redovite πkole 
za πkolovanje kriminalista, polaznici kriminalistiËkih teËajeva su 
se izravno putem muzejskih izloæaka upoznavali s naËinima 
poËinjenja kaznenih djela, rezultatima istraga i presudama.

Godine 1953. muzej je proπiren i prikljuËen Centralnom 
uredu za kriminoloπka ispitivanja, koji je iz –oriÊeve ulice 
1954. godine preseljen u Runjaninovu ulicu 2. Tako je i Muzej 
smjeπten u novi prostor.m 

(nastavlja se)
Æeljko JAMI»I∆

Snimila Dubravka PAVKOVI∆ POGA»AR

I ove godine povodom boæiÊnih i novogodiπnjih blagdana 
Muzej policije priprema sad veÊ tradicionalnu izloæbu 
umjetniËkih radova zaposlenika MUP-a. 

Izloæba Êe se odræati u sjediπtu Ministarstva unutarnjih 
poslova u Zagrebu od sredine prosinca do sredine sijeËnja 
iduÊe godine.

Pozivamo sve naπe umirovljenike i zaposlenike koji se bave 
nekom vrstom umjetniËkog stvaralaπtva (slikarstvo, kiparstvo, 
umjetniËki vez, fotografija …) da nam se jave do 20. listopada 
ove godine kako bismo stekli uvid u broj radova moguÊih 
izlagaËa. Radovi se prijavljuju prema autorovu osobnom 
odabiru, a u Muzej ih valja dostaviti opremljene za izlaganje. 

Postav KriminalistiËkog muzeja u –oriÊevoj ulici (snimio 
Ljubomir Gudelj)

Improvizirani piπtolj iz KriminalistiËkog muzeja koji se i danas 
nalazi u Muzeju policije 

Poziv djelatnicima MUP-a
Prijava za sudjelovanje na izloæbi likovnih radova

Dajemo prednost onima koji mogu izloæiti nekoliko radova 
(obiËno desetak, πto ovisi o vrsti i veliËini) kako bi se stekao 
uvid u njihovo stvaralaπtvo.

Prilikom prijave potrebno je navesti autorovo ime i prezime, 
adresu, telefonski broj i kratak æivotopis te saæeto opisati tijek 
bavljenja odreenom vrstom umjetniËkog izriËaja, Ëlanstvo 
u odgovarajuÊim udrugama, dosadaπnja izlaganja (mjesto, 
vrijeme), nagrade i tako dalje.

Osoba za vezu je Æeljko JamiËiÊ, 
tel. 01/ 61 22 105 (spec. 22 105), 
faks 01/ 61 22 429 (spec. 22 429) ili 
e-poπta muzej@mup.hr 
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Rock spektakl irske grupe 
„U2“ bio je jedan od veÊih 
sigurnosnih izazova za 
zagrebaËke policijske 
sluæbenike, ali ujedno i 
najznaËajniji rock koncert 
ikada odræan u Hrvatskoj

Neposredno nakon zalaska nedjelj-
nog sunca, irske predgrupe Snow Patrol 
i gotovo jednosatnog „uπtimavanja“ in-
strumenata 9. kolovoza na zagrebaË-
kom Maksimirskom stadionu zapoËeo je 
prvi od dvaju dugo oËekivanih koncerata 
globalno popularne irske rock grupe - 
U2. Zrake sunca zamijenile su stotine 
luksa reflektora rotirajuÊe pozornice 
arhitekta Marka Fischera koja je svojom 
scenskom predstavom topila viπe od 60 
000 adrenalinom „nabijenih“ posjetitelja. 
Pozornica je svojom funkcionalnoπÊu 
(okretanjem dvaju mostova oko osi za 

Bono, The Edge, Adam i Larry 
- plejada vrhunskih glazbenika u Maksimiru

360 stupnjeva) simbolizirala turneju 
pod nazivom 360°. U sklopu turneje 
planiran je obilazak 11 europskih dræava, 
14 gradova Sjedinjenih AmeriËkih 
Dræava i 3 kanadska grada. ©to se tiËe 
koncerta u Maksimiru, zasigurno je to 
bio jedan od veÊih sigurnosnih izazova 
za zagrebaËke policijske sluæbenike, 
ali ujedno i najznaËajniji rock koncert 
ikada odræan u Hrvatskoj - bolje reËeno 
koncert desetljeÊa (prije U2-a Rolling 
Stonesi su obiljeæili 90-e). Izlaskom na 
pozornicu Bone Voxa (vokal), The Edgea 
(gitara), Adama Claytona (bas gitara) 
i Larry Mullena (bubnjevi) uz pjesmu 
Breathe, s najnovijeg albuma No line 
on the Horizon, atmosfera je dosegla 
vrhunac, te je krenuo 2 satni rock 
spektakl. U2 ne odræava samo koncerte. 
Oni su uvijek i svojevrsna humanistiËka 
kampanja koje redovno posjeÊuju i 
prate udruge za ljudska prava kao πto 
je Amnesty International. Uostalom, 

prirodno je da deËki sa zelenog otoka 
svojim istanËanim osjeÊajem za pravdu, 
jednakost, pozitivnom karizmom i 
pobunjeniËkim, no ne i anarhistiËkim 
stavom na sebe veæu aktivizam takve 
vrste. Pjesma U2-a, Sunday bloody 
sunday, koja je nastala kao reakcija na 
politiËka dogaanja u Sjevernoj Irskoj 
1972. - dogaaj poznatiji kao Krvava 
nedjelja najbolje doËarava stav koji 
njeguju. Odnos „moÊnih“ i „slabijih““. 
Uvijek su na strani slabijeg i pravde.  
„Sunday bloody Sunday is not a rebel 
song“ (Sunday bloody Sunday nije 
pobunjeniËka pjesma), tim rjeËima 
Bono zapoËinje pjesmu. Njihov cilj nije 
pobunjeniπtvo veÊ ukazivanje na slobodu, 
ljubav i duhovne vrijednosti. Svjesni svoje 
karizme, publiciteta i utjecaja, iskoristili 
su glazbeno djelovanje za neke viπe 
ciljeve. Lajtmotiv maksimirskog koncerta 
bila je borba za ljudsko dostojanstvo 
πto je naglaπeno izlaskom na pozornicu 

Koncert desetljeÊa
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stotinu nasumce odabranih 
posjet itel ja koncerta s 
maskom myanmarske po-
litiËarke i nobelovke Aung 
San Suu Kyi. Ona je zbog 
polit iËkog i druπtvenog 
aktivizma veÊ 14 godina u 
kuÊnom pritvoru. Na velikom 
saÊastom video wallu pri-
kazan je i govor, odnosno 
obraÊanje Desmonda Tu-
tua, afriËkog sveÊenika, 
aktivista, dobitnika Nobelove 
nagrade za mir i borca protiv 
apartheida. 

Promet i osiguranje 
oko stadiona 
najveÊi izazovi policije

Osiguranje koncerata U2 bilo je 
podijeljeno u dvije cjeline. Jedan dio 
odnosio se na osiguranje stadiona a 
druga cjelina obuhvaÊala je osiguranje 
gradskog podruËja i prihvat gostiju.

- S obzirom da je koncerte uz domaÊe 
posjetitelje posjetilo i mnogo stranih 
gostiju (na svakom koncertu bilo je viπe 
od 60 000 tisuÊa posjetitelja od toga 
oko 25 000 stranih), Policijska uprava 
zagrebaËka je u suradnji s organizatorom 
i gradom Zagrebom organizirala prihvat 
autobusa iz inozemstva. Autobusi koji su 
dolazili iz stranih zemalja bili su parkirani 
na ZagrebaËkom velesajmu od kuda je 
ZET pojaËao tramvajske linije prema 
Maksimirskom stadionu (prije i poslije 
koncerta). Zona stadiona izvuËena je van 
kao πto se radi i kod osiguranja sportskih 
dogaanja. Ulazi na stadion takoer 
su izvuËeni zbog bolje propusnosti i 
smanjenja guævi. Od okretiπta tramvaja 
na Kvaternikovom trgu i okretiπta u 
Dubravi, odnosno od BukovaËke na 
sjeveru i do Branimirove na jugu vrijedila 
je posebna regulacija prometa. Takoer 

se apeliralo na graane da u tu zonu ne 
dolaze automobilima nego da koriste 
javni prijevoz - rekao je Ivan Arbutina iz 
Odjela za osiguranja Policijske uprave 
zagrebaËke. 

- Nije bilo problematiËnih situacija 
ni naruπavanja javnog reda i mira, jer 
ovakvi koncerti riziËni su uglavnom 
samo zbog velikog broja ljudi, odnosno 
velikog pritiska posjetitelja na same 
ulaze stadiona. Policijski sluæbenici 
bili su pripremljeni za najgori moguÊi 
scenarij a osiguran je i viπe nego 
dovoljan broj pripadnika interventne 
policije - spomenuo je Ivan Arbutina. 

O lijepa, o draga, o slatka 
slobodo…

Privræenost Bone Voxa (pravim 
imenom Bob Hewson (1960.) ovim 
prostorima ali i veliËanje pravednosti i 
slobode, najviπe dokazuju stihovi naπeg 
baroknog pjesnika Ivana GunduliÊa “O 
lijepa, o draga, o slatka slobodo…” 
iz drame “ Dubravka”, koje je U2 
ukomponirao u pjesmu “Miss Sarajevo”. 
Irci su joπ u rujnu 1997. u sklopu turneje 
“PopMart” posjetili u ratu napadnuto 

Sarajevo i pjesmu posveËenu tom 
gradu - “Miss Sarajevo” izveli s opernom 
zvijezdom Lucianom Pavarottijem. 
Zbog svojih raskoπnih multimedijalnih 
koncerata, druπtvenog aktivizma, U2 
mnogi nazivaju majstorima “ego tripa”, 
no ako je to opravdano neËijom pomoÊi 
i sreÊom samo neka tako nastave. 
Uvijek su na mjestu gdje koncertom 
treba ohrabriti, podræati, obiljeæiti i pruæiti 
pomoÊ, Sarajevo (Bono je poËasni gost 
Bosne), New York nakon 11. rujna, 
inauguracija Obame, samo su neki 
primjeri.  

Incident na 
koncertu u 
Meksiku

U svom 30-godiπnjem 
postojanju U2 (prije toga 
grupa se zvala Hype) imao 
je samo jedan incident na 
koncertu. Bilo je to za 
vrijeme turneje PopMart u 
Meksiku. Naime, tada su 
trojica sinova meksiËkog 
predsjednika na koncert u 
Ciudad de Mexicu doπla sa 
skupinom tjelohranitelja iz 
Tajne sluæbe, bez ulaznica 
i propusnica. Nisu ni na-
zvali kako bi netko znao 

da dolaze. Proπl i  su Meksikance 
na ulazu kombijem, uπli na stadion 
sve do pozornice a deËki iz Tajne 
sluæbe su dosta grubo odguravajuÊi 
masu krenuli kroz zabranjeni prostor 
koji je iz sigurnosnih razloga (zbog 
dizalica i postolja) ograen. Kamerman 
ih je upozorio da ne smiju ondje i 
poËela je svaa s pripadnicima Tajne 
sluæbe. Nitko nije imao pojma da su 
to predsjednikovi sinovi. Kombi s 
predsjednikovim sinovima pregazio 
je i teπko ozlijedio ©efa osiguranja. 
MeksiËki predsjednik Ernesto Zedilla 
tek je naknadno saznao za incident te 
je U2-ovcima izrazio æaljenje. Pozvao 
ih je u svoju rezidenciju a tamo ih je uz 
smijeh doËekao predsjednik sa trojicom 
sinova koji su u ruci dræali spremne 
albume za potpis Ëlanova U2. To je 
samo joπ viπe naljutilo Irce. Negodovali 
su, na πto im je predsjednik rekao da 
su dobro proπli poπto se osiguranje 
posvaalo s Tajnom sluæbom. Bio je 
to vrhunac ogorËenja zbog Ëega Êe  
Meksiko ostati kao mrlja svih turneja.

Tekst i fotografija:
Mario MA»KOVI∆
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Manijaka pronaπli 
tragajuÊi za njegovim 

psom
Godinama se u njemu nakupljala agresija kao 
reakcija na vlastite traume iz djetinjstva

Luka i Ivan ostali su leæati meu nasadom kukuruze i dozivati pomoÊ. 
Njihova mama baπ se vratila s posla. Krenula je prema polju da vidi kako 
sinovi napreduju s radovima. Doπla je do voÊnjaka i Ëula Luku kako tiho 
doziva iz kukuruza. Zaprepastila se kad je ugledala svoje sinove kako 
leæe krvavi na zemlji. 

-  U pomoÊ! U pomoÊ ljudi! - stala je vikati je majka. 

Nekoliko stotina metara dalje susjedi su na livadi balirali sijeno. »im 
su Ëuli povike, dotrËali su i pozvali Hitnu pomoÊ. 

Toga 19. srpnja 2004. godine bilo je neizdræivo vruÊe poslijepodne. 
Deæurna ekipa bjelovarske policijske postaje odraivala je svakodnevni 
posao. Odjednom je zazvonio telefon.

- Halo. Zovem iz OpÊe bolnice. Upravo smo primili dojavu jedne æene 
da je u Velikoj ulici u blizini kuÊnog broja 10 na polju u kukuruziπtu dvoje 
djece netko izrezao noæem. Svakog trena bi djeca trebala u kolima Hitne 
pomoÊi stiÊi do nas - rekla je uznemirenim glasom medicinska sestra.  

Jedna ekipa policajaca se odmah uputila na mjesto dogaaja, a jedan 
dio u bjelovarsku bolnicu. Mjesto zloËina, odnosno, cijelo kukuruziπte iza 
kuÊe obitelji RadiÊ bilo je osigurano. Policajci PP Bjelovar i kriminalisti 
iz Odjela kriminalistiËke policije su poËeli s oËevidom. U to vrijeme 
ozlijeenima, braÊi Luki (9) i Ivanu (11), lijeËnici su pomagali na Hitnoj. Oba 
djeËaka su imali natuËenja glave, Luka je imao trostruku ubodnu ranu u 
predjelu vrata, reznu ranu u podruËju korijena njegova spolovila, dok je 
Ivan dobio dvije dvostruke rezne rane glave, trostruke ubodne rane vrata, 
reznu ranu i natuËenje lijeve uπke. 

Okrutan i bezrazloæan napad
Prikupljenim informacijama na mjestu dogaaja i nakon prvog 

razgovora s ozlijeenim djeËacima utvreno je da su djeca tog ljetnog 
dana, kao i svaki dan, oko 9 sati nasad kukuruza iza dvoriπta i voÊnjaka 
obiteljske kuÊe s druge strane æeljezniËke pruge Ëistili srpovima od trave. 
Oko 14.50 sati prugom je proπao putniËki vlak, a vrijedna braÊa veÊ su bili 
na kraju reda s ËiπÊenjem korova. Desetak minuta nakon toga do djeËaka 
u kukuruzu doπao je pas, a nakon toga i mlai muπkarac.

- Koliko je sati? - upitao je stranac.
Ivan je iz dæepa izvadio sat i rekao - Za par minuta bit Êe tri. 
Muπkarac je krenuo prema izlazu iz nasada, ali se odjednom okrenuo 

i napao djeËake. Prvo ih je obojicu nekoliko puta udario rukom po glavi, 
a potom ih nastavio udarati i srpovima. DjeËaci su se branili koliko god 
su mogli - ali uzalud! NapadaË je bio jaËi i dvostruko veÊi od njih. Izvadio 
je crveni dæepni noæiÊ na preklapanje i priπao veÊ ranjenom Ivanu, skinuo 
mu kratke hlaËe i gaÊe te ga porezao u blizini spolovila. Za to vrijeme pas 
je nezainteresirano trËkarao oko ulaza u kukuruziπte. 

Luka ga je u tom naguravanju uspio njegovim noæem porezati po 
ruci. Shvativπi da su mu djeca poremetila njegov, tko zna kakav, bolesni 
naum muπkarac se okrenuo i s psom pobjegao u nepoznatom smjeru. 

Bjelovarski policajci su krenuli u pretragu terena. Dok je jedna ekipa 
pretraæivala teren, drugi su obavljali razgovore sa svima u susjedstvu koji 
bi mogli imati bilo kakve informacije o poËinitelju. BuduÊi da je manijak 
djeËake napao nakon πto je prugom proπao vlak, u nadi da je netko iz 
vlaka vidio muπkarca s psom policajci su hitno razgovarali i s putnicima 
i sa strojovoom. Tog popodneva policajci su uËinili sve πto su mogli na 
temelju informacija koje su tada imali. U prva kljuËna 24 sata oni nisu 
imali niπta …

Nitko niπta ne zna
Isti dan, kasno poslijepodne, u pomoÊ iz Zagreba stigao je i pas tragaË. 

Angaæiran je veÊi broj sluæbenika Interventne jedinice policije, djelatnika 
PP Bjelovar, temeljne i kriminalistiËke policije. Svi su radili samo na ovom 
brutalnom zloËinu. Nikog nije trebalo moliti da ostane na poslu i nakon 
kraja radnog vremena. Zgroæeni brutalnoπÊu djela nepoznatog manijaka, 
policajci su se sami nudili za pomoÊ. Cijeli dan pomno su pregledavali 
svaki centimetar tla. Traæili su odbaËene predmete, odnosno srpove koje 
je napadaË odnio sa sobom ili bilo kakve tragove koji bi mogli poËinitelja 
povezati s mjestom dogaaja. Kako se brutalan napad na djeËake 
dogodio u polju, manijak je mogao otiÊi u mnogo smjerova. Pretraæeno 
je i πire podruËje, ali bez uspjeha. Proπirili su pretragu na πire podruËje, 
pregledali sva polja, oranice, nasade kukuruza, pπenice, livade i πume. »ak 
ni ljudi koji su u vrijeme napada bili na susjednim njivama zbog ukljuËenih 
radnih strojeva nisu niπta ni vidjeli ni Ëuli... 

Policajci su potraæili pomoÊ struËnjaka na Zavodu za sudsku medicinu 
u Zagrebu. Prema informacijama koje su tada imali, psihijatri su zakljuËili da 
oni traæe pedofila sadistiËki nastrojenog, koji je najvjerojatnije bio seksualno 
zlostavljan u mlaoj æivotnoj dobi.  Policajci su sad imali psiholoπki motiv 
poËinitelja i napravili su daljnje planove. Morali su proπiriti istragu. Obavili 
su razgovore sa svim mjeπtanima svih okolnih sela, ali bezuspjeπno. 
Manijak je joπ uvijek bio slobodan. U Centru za socijalnu skrb su zatraæili 
popis osoba koje su smjeπtene kod udomiteljskih obitelji, ali nitko nije 
odgovarao opisu poËinitelja. 

U meuvremenu, Ivan i Luka su se malo oporavili u bolnici i mogao se 
s njima obaviti kvalitetniji razgovor. Detaljnije su opisali poËinitelja. 

- Imao je crvenu majicu kratkih rukava i plave traperice  - ispriËao je 
istraæiteljima Luka. 
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- Imao je oko 30 godina, dugu crnu kosu do ramena koja mu je stajala 
iza uha - prisjetio se Ivan. DjeËaci su rekli da je napadaË bio visok oko 
180 cm i da je imao crne cipele.  Prema tom opisu crtaË iz Zagreba je 
nacrtao fotorobot nepoznatog poËinitelja. Policijska uprava bjelovarsko-
bilogorska je odluËila crteæ nepoznatog poËinitelja odmah objaviti u svim 
medijima. Policija je primala velik broj raznih dojava, a svaka je kvalitetno 
provjerena. Kada je stigla dojava da je u jednom kafiÊu u blizini pruge tog 
dana vien muπkarac sliËnog izgleda kao skica fotorobota i da ima psa, 
policija se ponadala da napokon ima manijaka. Muπkarac je i po crtama 
lica, i po visini i stasu i odjeÊi odgovarao njihovom poËinitelju. Bio je veÊ 
poznat policiji tj. imao je dosje. No, taj Ëovjek je bio prijavljen za krau psa 
i provjerom njegova alibija utvreno je da to nije osoba koju traæe. Do 21. 
srpnja, 31 osoba je bila dovedena u vezu s poËinjenjem kaznenog djela, 
a joπ 32 osobe su dale neke obavijesti, dok je sa joπ 28 osoba obavljen 
razgovor koja o tom dogaaju nisu niπta znala.

Fotorobot - psa
DjeËaci su zapamtili psa, jer je on do njih doπao prije vlasnika koji ih 

je napao. Prisjetili su se kako je pas nalikovao na nekog vuËjaka. Kako bi 
pobliæe dobili opis psa, policajci su Luki i Ivanu dali tri knjige sa slikama 
raznih pasmina. Jedna od knjiga je bila i „Sve o psima“  u kojoj su opisane 
324 pasmine sa 405 slika u boji. Policajci su se iznenadili kako su braÊa 
RadiÊ bila sabrana i hrabra. 

- Evo, pas je bio ovakve boje, a otprilike je ovako izgledao – rekli su 
djeËaci. 

Krim tehniËar je u Photoshopu skenirao dvije slike psa i to spojio u 
jedan crteæ. Nekoliko puta su fotografiju odnijeli djeËacima, popravili boju 
i oblik glave psa kakav su opisali i dobili su „fotorobot“ psa poËinitelja.  
Isprintali su fotografiju i podijelili svim policijskim sluæbenicima. U strahu 
da pas ne bi „nestao“, crteæ su koristili operativno. Psa u medijima nisu 
spominjali. Bjelovarska policija je, izmeu ostalog, aktivnosti usmjerila na 
pronalazak osoba koji se πeÊu uz prugu sa psima. Naime, uz tu prugu 
kraj tog kukuruziπta mnogi BjelovarËani πeÊu pse. Obavili su razgovore sa 
baπ svim mjeπtanima svih sela u krugu od deset kilometara. Uπli su u  sve 
kuÊe i pretraæili su sva dvoriπta ne bi li pronaπli psa nalik fotorobotu. No, 
svi obavljeni razgovori nisu urodili plodom. Tada su svi policijski sluæbenici 
koji æive u selima oko Bjelovara ili prigradskim ulicama, bez obzira u kojoj 
ustrojstvenoj jedinici rade, dobili zadatak da napiπu sluæbene zabiljeπke 
o svim osobama koje poznaju koje imaju pse. U potragu za psom su se 
prebacili i na samo podruËje grada. Konzultirali su se i s uzgajivaËima 
pasa, a pomoÊ su zatraæili i u Kinezioloπkom savezu. Tamo su im struËnjaci 
prema fotorobotu psa rekli da pas koji traæe je belgijski ovËar. Ovakav 
dogaaj nitko u bjelovarskom kraju i okolici nije pamtio. Svi su bili zgroæeni 
brutalnoπÊu poËinitelja koji se okomio na nevinu i slabu djecu. Vijest o 
manijaku iz kukuruziπta bile je tri dana prva vijest u srediπnjem Dnevniku 
HTV-a. Ljudi su i dalje javljali da su vidjeli svaπta, a policijski sluæbenici 
su sve detaljno provjeravali. Obavili su oko 300 obavijesnih razgovora. 
Policajcima je najveÊa poveznica bio pas i izgled poËinitelja. Prema motivu, 
odnosno, psiholoπkom profilu nisu uspjeli doÊi do osobe koja bi to mogla 
napraviti. Pretraæen je i Odjel psihijatrije bjelovarske OpÊe bolnice i nitko 
nije odgovarao takvom psiholoπkom profilu, niti se tamo ikada lijeËio. 
Policija je o braÊi RadiÊ razgovarala i s njihovim razrednicama. Zanimalo 
ih je kakvi su Luka i Ivan u πkoli: kakvo je okruæenje u kojem se druæe, 
kakav je njihov odnos prema drugima? Sluæbenik iz Odjela za maloljetniËku 
delikvenciju je sumnjao da se tu moæda radi o djeËjoj osveti jer djeca znaju 
biti vrlo okrutna. Obje razrednice su tvrdile da su djeca RadiÊ perfektna. 
Vrlo dobri i odliËni uËenici koji uvijek pomaæu drugima. Provjerili su roditelje, 
razgovarali su sa susjedima, ali obitelj RadiÊ je bila prosjeËna normalna 
obitelj. Sve to je bilo potrebno ne bi li se otkrio moguÊi motiv poËinitelja. 
Razmiπljali su o svim moguÊim scenarijima…

Tada je veÊ stigao i nalaz krvi iz CKV-a koji je potvrdio da u oËevidom 
izuzetoj krvi postoje tri profila DNA - dvoje oπteÊene djece i nepoznatog 
muπkarca koji nije s njima u krvnom srodstvu. Policajcima je tada laknulo. 
Imaju krv treÊe osobe na mjestu dogaaja koja je najvjerojatnije poËinitelj. 

Time se potvrdila i priËa mlaeg djeteta da je u naguravanju posjekao 
napadaËa. Nepoznati DNA se nije podudarao ni s jednim DNA nalazom 
iz nekog drugog kaznenog djela. 

U meuvremenu se broj sluæbenih zabiljeπki poveÊao i njihovom 
provjerom su doπli do biljeπke policijskog sluæbenika koji je napisao kako 
u jednoj ulici æivi mlai muπkarac, kojeg osobno ne poznaje, a koji ima psa 
nalik ovom na fotorobotu. MladiÊ se ponekad πeÊe s tim psom...

Uπavπi u dvoriπte obiteljske kuÊe u prijepodnevnim satima krim policajci 
su odmah vidjeli psa koji je odgovarao slici fotorobota. Vlasnik psa N.S. 
(21) odmah je odveden u postaju na obavijesni razgovor. Imao je zamotanu 
ruku i rekao da se ogrebao na æicu. No, nije previπe odgovarao fotorobotu 
poËinitelja jer je imao kratku kosu. Ali vrlo lako se moglo primijetiti kako 
mu je straænja strana vrata bijela, odnosno da je svjeæe oπiπan. Od mjesta 
dogaaja æivio je neπto manje od kilometar zraËne udaljenosti, a izlaz iz 
njegove ulice vodio je na livadu prema pruzi. Sve su to bile indicije koje 
su ukazivale da bi on teoretski mogao biti poËinitelj. Osim πto je imao 
ogrebotinu na ruci i πto je N.S. priznao da je to njegov pas, policija nije 
niπta viπe imala protiv mladiÊa. Tek nakon nekoliko sati krim obrade, 
manijak je priznao - no imao je svoju verziju dogaaja. 

-  Prolazio sam s Donom pored kukuruziπta. Tuda se Ëesto s njom 
πeÊem. Klinci su bili agresivni prema mom psu, iz Ëistog mira su ga 
poËeli gaati kamenjem. To me je jako razljutilo i svakome sam opalio 
par πamara… Da ih nauËim pameti… Izazvali su me… - tvrdio je 21-
godiπnjak. 

Priznao je pak da je djeËakove srpove odnio u πumu i bacio u kanal. 
Policajci su se odmah uputili tamo i zaista su dva krvava srpa pronaπli u 
kanalu. Uzorak osumnjiËenikove krvi su poslali na DNA analizu. 

Manijak ili obiËan mladiÊ
Hrvatski dræavljanin N.S. je bio prosjeËan mladiÊ. Radio je u lokalnoj 

tvornici drvne industrije. Svake je nedjelje bio ministrant u crkvi. Redovno 
je Ëitao Bibliju, ali i drugu literaturu. Nikad nije bio u sukobu sa zakonom 
niti obuhvaÊen bilo kakvom obradom. Æivio je u kuÊi s ocem, bratom i 
bakom. Majka ih je napustila kad je on imao svega pet godina. 

Nakon priznanja policijski sluæbenici pretraæili su njegovu kuÊu. Pronaπli 
su svijetloplave traperice i preklopni noæ duæine 20 cm. Dona, kuja u 
dvoriπtu, zaista je bila æenka belgijskog ovËara. Cipele i majicu s tragovima 
krvi mladiÊ je bacio u smeÊe koje su smetlari odvezli odmah drugi dan. 
Policajci su razmiπljali i o pretrazi lokalnog smetliπta, ali sreÊom to nije 
bilo potrebno. VjeπtaËenjem je utvreno da mijeπani tragovi krvi djece i 
poËinitelja na mjestu dogaaja odgovaraju krvi djeËaka i poËinitelja N.S.  

LijeËnici u Psihijatrijskoj bolnici VrapËe su utvrdili da N.S. boluje od 
dubokog poremeÊaja liËnosti psihoseksualnog podruËja, zbog kojeg 
se godinama u njemu nakupljala agresija, a koja je reakcija na vlastite 
traume iz djetinjstva. N.S. su zaista vrπnjaci u πkoli maltretirali. Jednom 
su ga Ëak zatvorili u baËvu.  N.S. je u vrijeme izvrπenja kaznenog djela 
imao 21 godinu te mu se sudilo po Zakonu o sudovima za mladeæ. Do 
22-og roendana nedostajalo je samo mjesec i pol  - tada bi mu se sudilo 
kao odrasloj osobi. Optuænica ga je teretila za pokuπaj teπkog ubojstva 
na πtetu dvoje djece. Za svako dijete je dobio po pet godina robije te je 
osuen na jedinstvenu kaznu zatvora od osam godina. 

Do kraja odsluæenja kazne ostale su mu joπ tri godine. Koristi pravo 
na izlaske, ali ih ne provodi na podruËju Bjelovara. 

BraÊa Ivan i Luka RadiÊ tri tjedna su bili na lijeËenju u OpÊoj bolnici 
Bjelovar. Iako su njihove ozljede lijeËnici okvalificirali kao lake, naËin i 
mjesto nanesenih rana je brutalno te je okvalificirano kao pokuπaj teπkog 
ubojstva. 

Æenka belgijskog ovËara Dona ostala je kod obitelji manijaka.

Zahvaljujemo policijskim sluæbenicima Policijske uprave bjelovarsko-
bilogorske na ustupljenim podacima koji su bili osnova za ovu priËu.m

Ana Marija VOJKOVI∆
 Snimio Ivica LAJTNER
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filatelija

Talijanska poπta izdala je 29. svibnja 2009. 
prigodnu poπtansku marku posveÊenu 100-
toj obljetnici roenja Giovannija Palatuccija, 
talijanskog policajca koji je radio u Rijeci od 
1937. do 1943. i stekao epitet pravednika. 
Tako je „rijeËki Schindler”, kako popularno 
nazivaju Palatuccija, dobio joπ jedno 
posthumno javno priznanje za svoj doprinos 
u spaπavanju Æidova na rijeËkom podruËju 
πto je na kraju platio i vlastitim æivotom.  

U talijanskom gradu Pesaro 9. svibnja 2009. g. puπten je 
u uporabu prigodan poπtanski æig posveÊen 100-oj obljetnici 
roenja Giovannija Palatuccija koji je kao viπi policijski sluæbenik, 
u doba vladavine talijanskog diktatora Benita Musolinija, radio 
u Rijeci od 1937. do 1943. g. Nakon kapitulacije 
Italije 1943. g. Rijeku su okupirali Nijemci, a  
Palatucci je ostao kao πef policijske uprave bez 
stvarne ovlasti. Talijanska poπta izdala je 29. 
svibnja 2009. prigodnu poπtansku marku takoer 
posveÊenu 100-toj obljetnici njegova roenja. 
Marka veliËine 30x40 mm izdana je u arcima 
od 50 komada u nakladi 3.500.000 primjeraka. 
Takoer je izdana omotnica prvog dana (FDC) i 
maksimum karta. Tako je „rijeËki Schindler”, kako 
popularno nazivaju Palatuccija, dobio joπ jedno 
posthumno javno priznanje za svoj doprinos u 
spaπavanju Æidova na rijeËkom podruËju πto je na kraju platio 
i vlastitim æivotom.  

Giovanni je roen 31. svibnja  1909. u gradu  Montella u  
juænoj  Italiji. Diplomirao je u 23. godini æivota na Pravnom 
fakultetu. »etiri godine radio je  kao pravnik sve do 1936., 
a onda se zaposlio u Policijskoj postaji u Genovi. Nakon 
godine rada premjeπten je 1937. g. u Rijeku, gdje je bio 
postavljen za πefa Ureda za strance. Nakon πto je Italija 
donijela brojne rasne zakone, Giovanni je odluËio pomagati ri
jeËkim Æidovima pa je svoj ured pretvorio u mjesto æidovskog 
spasa od nacistiËkoga terora i logora smrti. Njima je izdavao 
krivotvorene osobne isprave i vize te ih “sluæbeno” deportirao u 
internistiËke kampove u blizini Rima. Naime, tamo je imao 
Ëlanove obitelji koji su im mogli garantirati sigurnost. U tim 
aktivnostima sudjelovao je i njegov stric Giuseppe Maria 
Palatucci, biskup u Juænoj Italiji. Tako je 1939. g. pomogao 
da oko osamsto æidovskih  izbjeglica otplovi brodom iz Rijeke 
u juænu Italiju, a kasnije za Ameriku i Palestinu. Za vrijeme 
njegova policijskog sluæbovanja u Rijeci procijenjeno je da 
je on pomogao u spaπavanju oko 5.000 osoba od naci-
stiËke represije i odvoenja u koncentracijske logore smrti. 
Kako nije htio napustiti Rijeku, poslije talijanske kapitulacije 
u rujnu 1943. g. nastavio je pomagati Æidovima i nakon 
njemaËke okupacije. Nastavio je s izdavanjem  laænih osobnih 
isprava i viza, nabavljao im novac te dojavljivao kada i gdje 
nacisti planiraju uhiÊenja Æidova.  Pomagao je u slanju Æidova 

u talijanske internacijske logore u Puliu i Campanju koji je na 
kraju rata bio jedan od najveÊih u cijeloj Europi. U zadnjim 
mjesecima 1943. g. Nijemci su stezali obruË sumnje oko 
njega da sudjeluje u pomaganju nearijevskim pripadnicama 
da se sklone u Italiju ili ©vicarsku. Njegov prijatelj, πvicarski 
ambasador u Trstu upozorio ga je na pogibelj u kojoj se 
nalazi i ponudio mu je izlaznu vizu za ©vicarsku. Palatucci 
je  prihvatio  vizu, ali ju je dao svojoj  tadaπnjoj  zaruËnici, 
koja je preæivjela rat i æivjela u Izraelu sve do svoje  smrti. 
Na njihovo traæenje Nijemcima nije predao liste Æidova s 
prebivaliπtem ili boraviπtem u Rijeci. Naime, njegovom 
zaslugom veÊina dosjea bila je uniπtena, a oni preostali u 
Palatuccijevom uredu odnosili su se na obitelji koje su o
davno emigrirale iz rijeËkog podruËja. Gestapo je uhitio 
Palatuccija 13. rujna 1944., nakon Ëega je bio sproveden 
u zatvor u Trstu. Ubrzo potom bio je optuæen za  izdaju i 

zavjeru te osuen na smrt. Dana 22. listopada 
1944. bio je deportiran u koncentracijski logor 
u Dachau, gdje nije doæivio zavrπetak Drugog 
svjetskog rata, jer je bio ubijen 10. veljaËe 
1945. g. 

13 settembre 1944 Kappler S S 
Trieste

Oko Palatuccijeva imena stvorena je odreena 
kontroverza jer kritiËari istiËu da je bio talijanski 
iredentist, britanski agent ili pak plejboj sklon 
lagodnom i pomodnom æivotu, pa do toga da 

iznose teze kako mu je pripala nezasluæena slava jer su 
se drugi, danas nepoznati rijeËki policajci, viπe istaknuli u 
spaπavanju Æidova od njega. Takoer se ne slaæu niti oko 
broja osoba koje je spasio, ali je oËigledno da je riskirajuÊi svoj 
æivot nesebiËno i hrabro radio na spaπavanju drugih osoba 
kojima je ta pomoÊ bila neophodno potrebna da preæive u 
ratnom vihoru. Poslije Drugog svjetskog rata njegova ærtva 
nije bila zaboravljena jer je 1953. g. u izraelskom gradu Ramat 
Ganu  posaeno 36  stabala u Ëast  Palatuccija. Meutim, 
njegovo   herojstvo ostalo je neprimijeÊeno sve dok ga zbog 
njegovih zasluga u spaπavanju velikog broja Æidova Izrael 
nije proglasio “Pravednikom meu narodima” 1990. g.. U 
Tel Avivu jedna ulica nazvana je njegovim imenom njemu 
u Ëast i sjeÊanje na njega.. Italija ga je 1995. g. posmrtno 
odlikovala Zlatnom medaljom za zasluge, a 2000. g. pokrenut 
je proces da se Giovanni Palatucci proglasi blaæenim. O 
njemu su snimljeni filmovi i napisane knjige u kojima se na 
povijesno-dokumentarni naËin progovara o njegovu herojstvu 
koje je poËinio u Rijeci u spaπavanju Æidova od holokausta 
i inih osoba koje su bile predviene za nacistiËku torturu. 
Ime Giovannija Palatuccija nedvojbeno spada u filatelistiËku 
tematsku zbirku „Croatica“, jer je nepunih desetak godina 
radio kao policijski sluæbenik u Rijeci gdje je i svojim 
poærtvovnim i nesebiËnim djelovanjem stekao epitet „rijeËkog 
pravednika“ ili „rijeËkog Schindlera“. 

Stjepan Zdenko BREZARI∆

‘RijeËki pravednik’ Giovanni Palatucci
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 Privedeno viπe od 2,5 milijuna 
pijanih vozaËa

Policija je u Rusiji od poËetka godine privela 2,5 miliona 
pijanih vozaËa, kazao je to nedavno glavni dræavni inspektor za 
sigurnost saobraÊaja Viktor Kirjanov. Ovo je ogroman broj, ali 
ipak mnogi vozaËi i dalje piju, prenosi Itar-Tass. Za πest mjeseci 
ove godine pijani vozaËi su izazvali 4.700 prometnih neserÊa, 
u kojima je poginulo 715, a povrijeeno 7.000 osoba. Rusija je 
zemlja s najveÊom stopom smrtnosti u prometnim nesreÊama u 
Europi, a od poËetka godine na ruskim cestama je poginulo viπe 
od 10.000 osoba. U prvih πest mjeseci ove godine u Rusiji se 
dogodilo viπe od 84.000 prometnih nesreÊa, u kojima je poginulo 
preko 10.000 osoba, dok je viπe od 106.000 povrijeeno. 
Posebno dramatiËna situacija je s povredama djece. Od poËetka 
godine poginulo je 341 djete, dok je skoro 9.000 povrijeeno.

Britanska policajka u fuπu radila 
kao prostitutka

Britanska policajka V. Thorne pod istragom je zbog sumnje 
da je radila kao eskort djevojka u agenciji 28-godiπnjeg 
muπkarca Neila Locka. OsumnjiËena je zbog krπenja kodeksa 
ponaπanja zaposlenika u dræavnoj sluæbi. Istovremeno, Lock 
je priznao niz toËaka optuæbe koje su podignute protiv njega, 
voenje javne kuÊe, poslove vezane uz prostituciju te poticanje 
ponaπanja koje nije u skladu s policijskom sluæbom u sluËaju 
Thorne. Internom istragom protiv V. T. doπlo se do saznanja o 
javnoj kuÊi i poslovima vezanim uz prostituciju kojima se bavio 
Lock. Suspendirana policajka je na internetskim stranicama 
predstavljana kao Kelly. U njenom profilu piπe da je “æeljna 
zadovoljiti”, ali da odbija pred klijentima iz Sunderlanda oblaËiti 
policijsku uniformu. „Eskort djevojke iz Lockove tvrtke “nude 
najviπu kvalitetu i iznimnu profesionalnost, posjeduju prirodnu 
ljepotu, inteligenciju te uæivaju u izabranom poslu Ëime je 
klijentovo zadovoljstvo zagarantirano”, prenosi Telegraph.

 Klonirani policijski psi
Juæna Koreja klonirala je psa tragaËa iz Kanade krajem 2007. 

godine. Nakon zavrπetka 16-mjeseËnog treninga, πest klonova 
“javilo” se na posao. Svi se zovu Toppy, od kombinacije rijeËi 
“tomorrow” (sutra) i “puppy” (πtene).  “Jeftinije nam je boriti se 
protiv kriminala klonovima, a teπko je naÊi dobrog psa tragaËa”, 
rekao je carinski glasnogovornik Park Jeong-Heo s aerodroma 
Incheon u Seulu. Samo 30 posto pasa-tragaËa uspije zavrπiti 
obuku, ali juænokorejski znanstvenici tvrde da mogu podiÊi 
uspjeπnost na 90 posto s kloniranjem. Regruti su klonirani 
od “izvrsnog” tragaËa, kanadskog labradora Chasea. - Prvi 
su klonirani psi tragaËi za posao. Pokazali su bolju izvedbu u 
otkrivanju droge nego drugi psi. Klonirao ih je tim znanstvenika 
u Seulu, koji je i stvorio prvog kloniranog psa Snuppyja.

Laæni policajac
Nazaposleni kineski zaπtitar, Zhang Haitao, tri se godine 

laæno predstavljao kao policajac. Objasnio da je zimsku 
policijsku odoru naπao, πto mu je omoguÊilo ispunjenje 
njegovog djeËjeg sna, piπe list Dnevnik iz pokrajine Henan. 
Uvjerio je svoju æenu i roditelje da se zaposlio u policijskoj 
postaji grada i zatim kupio laænu ljetnu odoru. Kada je ovog 
tjedna otkriven, Zheng je ustvrdio da situaciju nije koristio radi 

novca. Ali nakon πto je lokalni tisak pisao o njegovom uhiÊenju, 
javilo se viπe osoba koje tvrde suprotno. Vlasnik jedne kavane 
je ispriËao da je laæni policajac Ëesto dolazio na piÊe u njegov 
lokal i nije plaÊao, a uliËnim prodavaËima voÊa i povrÊa je 
naplaÊivao globe.

Antu opet zaustavile Kobre
Nekoliko dana nakon πto su ga zaustavile Kobre jer se vozio 

viπe od 200 kilometara na sat, Ante Gotovac ponovno je imao 
posla sa specijalnom prometnom jedinicom. Index prenosi 
da ovog puta nije vozio Ante nego njegov tjelohranitelj Robi, 
kojem su na licu mjesta naplatili kaznu od 1000 kuna zbog 
prebrze voænje. Robi i Ante putovali su prema Vodicama gdje 
je drugi tjelohtranitelj Ëuvao Simonu. Nakon πto su ga Kobre 
prvi put zaustavile Ante je najavljivao razne tuæbe zbog “krπenja 
ustavnih prava”, ovog puta zagrebaËki poduzetnik pohvalio je 
policiju rijeËima kako su bili “full ljubazni” prema njemu te da 
“deËki samo rade svoj posao”. Gotovac je u Vodice putovao 
na snimanje tv spota s DJ Krmkom.

Na BraËu opet vien morski pas
Nedavno je kod otoka BraËa ponovno vien morski pas. 

Splitska je policija dojavu zaprimila, a navodno je bila rijeË o 
psini dugoj izmeu Ëetiri i pet metara, koja se kretala oko Milne 
na BraËu. KupaËi su upozoreni na oprez kako se ne bi ponovila 
proπlogodiπnja nesreÊa s Visa, kad je Slovenac stradao u 
napadu morske psine. Zasad nije poznato o kakvoj se vrsti 
morskog psa radi. U ovom sluËaju se pretpostavlja kako je 
rijeË o modrulju. “Ljudi malo znaju da u Jadranu æivi 28 vrsta 
morskih pasa. Na osnovu dobivenih podataka, krug moæemo 
suziti na πest ili sedam vrsta, meu kojima je i modrulj, koji 
nije opasan za ljude. Dosada nije, naime, zabiljeæen nijedan 
napad te vrste”, rekao je Alen Soldo, struËnjak za morske pse 
Instituta za ribarstvo i oceanografiju u Splitu.

Policajka, nogometna sutkinja
Dvadesetosmogodiπnja policajka Bibiana Steinhaus post-

at Êe prva æena koja Êe suditi u njemaËkoj profesionalnoj ligi 
nakon πto joj je NjemaËki nogometni savez nedavno odobrio 
licencu za glavnog suca. Iznimno sam sretna jer se ispunio i 
san mojeg oca koji je takoer bio vrhunski sudac. OËekujem 
da Êe mi u suenju pomoÊi i moj rad u policiji, kaæe Bibiana. 
Nedavno sam bila na terenu tijekom G8 summita u Heili-
gendammu, gdje sam se prema prosvjednicima postavila 
onako kako Êu uskoro na terenu, strogo i pravedno, kazala je 
policajka iz Hannovera. 

Pripremio Boris SADILEK
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